

သုဒ္ဓထာပု။ အယုဇ္ဈဟု ပြည်မပူရိန်၊ တာဝတိန်နှင့်၊ သိန်နေမ
 ခြား၊ ပမာသား၍ ရာဇာဂါးသောလူမျိုးတို့၏လိုဖိုး
 ရားထုရားမြတ်သာသနာလည်း။ လွန်စွာထွန်း
 ပြောင်းအသရေဆောင်သည်။ ရွှေတောင်
 နဂရ၊ မြို့စေသန္တီးမျှတအညှိ၊ လေးထီ
 သောရာဂိုက် ဖြင့်နှစ်ချိက်စွာသိ
 တင်းသုံးနေတော်မူသောမူ
 နိဗ္ဗာတိဝဇာနာမ
 ပညာဟိတံဆိပ်ခတ်သည်
 ဟိတ်ခါတ်တံခွန်၊ ထေရ် မွန်တ
 ပါး၊ လေးထပ်ကျောင်းဆရာတော်
 တုရားသည်။ အမျိုးသားတို့ အကျိုးပီး
 ပွားများရန်ရှေးသူဟောင်းတို့၏ထုံးစံတို့
 အထူးထူးသောထောက်လောကုတ္တရာကျမ်းဂန်
 တို့မှ၊ မူမှန်ကိုထုတ်နှင်၍၊ ယုတ်မလွန်မြဲနိမာတာသာ
 ဝကားပြေသက်သက်ဖြင့်စီရင်ရေးသားတော်မူအပ်သော

ပူရဏ်ကျမ်း။

ရန်ကုန်မြို့။

— ၆၀ —

စခအုပ်ရှင်ရန်ကုန်ဆရာပုဂ္ဂိုလ်တို့ကံနှင့်
 ၁၂၆၂ ခုပြာသိုလအတွင်းပုံနှိပ်လုပ်ဆောင်သည်။

နမောဘဿဘဂဝတောအရဟတောသမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓဿ။

ပေါရာဏုပဒေသိပေန္တံ။ လောကနာထံဘိဝံန္တိယ။ ပူရဏဂန္ထံသုလိက္ခာမိပညာဝနာယသောတုနံ။ နာနာဂန္ဓေဟိဥဂ္ဂယျးဟိတာနုကမ္ပရာဇုနံ။ အဇ္ဇေသနံနုဿရန္တော၊ တုလစာရိတ္တဒိပကံ။ ။ ပဋ္ဌမကားပကျာဝတ္ထဂါထာ။ ဒုတိယဂါထာနိပုဗ္ဗနကား၊ ဝတ္ထသက်သက်။ အပရနကားပကျာဝတ္ထရကာရိပုလဂါထာတည်း။

အဟံ၊ မုနိန္ဒာဘိဇေနာမ။ သမုတ်အကျွန်ုပ်သည်။ ပေါရာဏုပဒေသိပေန္တံ။ ရှေးရှေးမင်းကောင်းအလောင်းသူမြတ်တို့၏ ကျင့်စဉ်လက်သုံး ထုံးဥပဒေပဝေဏီဓမ္မကို ပေါ်ပြုတော်မူတတ်ထသော။ လောကနာထံ။ လူတို့၏ ကျီးကွယ်ရာဖြစ်တော်မူသောမြတ်စွာဘုရားကို။ အဘိဝံန္တိယ။ အလွန်ရိုက္ကီးရှိခိုးပါ၏။ အဘိဝံန္တိယ။ ရှိသေ့စွာရှိခိုးပြီး၍။ ဟိတာနုကမ္ပရာဇုနံ။ တိုင်းသူပြည်သားလူအများတို့၏ဥဂ္ဂပညာနှစ်ဖြာသောစီးပွားကိုသနားသဖြင့်စောင့်ရှောက်လေ့ရှိတုနံသောမင်းကောင်းမင်းမြတ်တို့၏။ အဇ္ဇေသနံ။ တောင်းပန်တိုက်တွန်းခြင်းကို။ အနုဿရန္တော။ အစဉ်အောက်မေ့လျက်။ နာနာဂန္ဓေဟိ။ အထူးထူးသောသတ်ကရိုက်ကျမ်းပိဋကတ်ကျမ်းတို့မှ။ ဥဂ္ဂယျ။ ထုတ်နှုတ်ယူဆောင်၍။ တုလစာရိတ္တဒိပကံ။ အမျိုးကောင်းသားတို့၏ ကျင့်စဉ် အစဉ်ကိုထင်စွာ ပြတတ်ထသော။ ပူရဏဂန္ထံ။ ရှေးထုံးစံဖြစ်သောပူရဏကျမ်းကို။ သောတုနံ။ မှတ်နာကုန်သောသူတို့၏။ ပညာဝနာယ။ ပညာပွားစေခြင်းအကျိုးငှါ။ မြမ္မာဘာသာယ။ မြမ္မာလူမျိုးတို့၏သာသာဖြင့်လိက္ခာမိ။ ရေးသားစီရင်ပေအံ့။

ကောဒသမမြောက်သောအန္တရူကပ်ဦးအစွဲငါတို့ဂေါတမ ဘုရား အလောင်း တော်သည် မဟာ သမထ မင်းဖြစ်

တော်မူ၏။ ထိုမဟာဝေမထမင်းသည် အဆင်းအင်္ဂါလည်းအလွန်လှ၏။ အဆင်းအချင်းပညာလည်းရှိ၏။ တည်ကြည်ဖြောင့်မတ်၏။ မင်းတို့ကျင့်ရာသောသင်္ဂဟတရားလေးပါး။ အပရိဟာနိယတရားခုနှစ်ပါးဓမ္မဆယ်ပါးတဝှ့်ပေါ်တရားဖြတ်တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဆောင်တော်မူ၏။ ပညာရှိသောရသေ့မုနိတို့နှင့်ခွင်းညှိတိုင်ပင်၍ စီမံဆုံးဖြတ်ရန်ဖြစ်သောဓမ္မဝတ်ကျမ်း၊ ဆေးကျမ်း၊ ဖော်ခင်ကျမ်းတို့ကိုလည်း။ စီရင်ပြုစုထော်မူ၏။ အသက်ကား နှစ်ဆယ့်သုံးနှစ်တော်မူ၏။ ထိုမဟာဝေမထမင်း၏သားတော်ကား ရောဇမင်းတည်း။ ထိုရောဇမင်း၏သားကား ဝရရောဇမင်းတည်း။ ထိုမင်း၏သားကား ကဏ္ဍာဏမင်းတည်း။ ထိုမင်း၏သားကား ဝရကဏ္ဍာဏမင်း၎င်းသားဥပပါသထမင်း၊ ၎င်းသားမဏ္ဍပ်မင်း၊ ၎င်းသားဝရမင်း၊ ၎င်းသားဥပဝရမင်း၊ ၎င်းသားစေတီယမင်း၊ ၎င်းသားမုစတမင်း၊ ၎င်းသားမဟာမုစလမင်း၊ ၎င်းသားမုဗ္ဗလိန္ဒမင်း၊ ၎င်းသားသာဂရမင်း၊ ၎င်းသားသာဂရဗေဒမင်း၊ ၎င်းသားတရုတမင်း၊ ၎င်းသားအင်္ဂီရုသမင်း၊ ၎င်းသားရုမင်း၊ ၎င်းသားသုရုမင်း၊ ၎င်းသားပတာပမင်း၊ ၎င်းသားမဟာပတာပမင်း၊ ၎င်းသားပနာဒမင်း၊ ၎င်းသားမဟာပနာဒမင်း၊ ၎င်းသားသုဒဿနမင်း၊ ၎င်းသားမဟာသုဒဿနမင်း၊ ၎င်းသားနေရုမင်း၊ ၎င်းသားမဟာနေရုမင်း၊ ၎င်းသားအတ္တိတမင်း၊ ဤနှစ်ကျိပ်ရှစ်ယေဘံသောမင်းတို့သည် အသက်အသင်္ချေနှင့်အောင်စွယ်ကုန်၏။ အချို့မင်းကား ကုသဝတီပြည်ရှိကုန်၏။ အချို့မင်းကား ရောဇမြို့ပြည်ရှိကုန်၏။ အချို့မင်းကား မိမိလာပြည်ရှိကုန်၏။

ထိုနှစ်ကျိပ်ရှစ်ယေဘံတို့တွင်နောက်ဆုံးဖြစ်သော အတ္တိတမင်း၏သားတော်သည် မိမိလာမြို့မှထွက်၍ ကုသဝတီမြို့ကိုတည်ထောင်၍နေ၏။ ထိုမင်း၏သားမြေးဖြစ်သော မင်းဆက်ကား တရာဖြစ်သတည်း။ ထိုတရာတွင်နောက်ဆုံးဖြစ်

သောအရိန္ဒမင်း၏ သားထော်သည်အယုတ္တပုဂံမြို့ကိုတည်၍
မင်းပြု၏ ထိုမင်း၏သားမြေးဖြစ်သောမင်းဆက်ကား ၅၆
ဆက်တည်း။ ထို ၅၆ဆက်တွင် နေဝံဆုံးဖြစ်သောဗုဒ္ဓဘဟမင်း
၏သားထော်သည်ဗာရာဏသီမြို့ကိုတည်ထောင်၍မင်းပြု၏။
ထိုမင်း၏သားမြေးဖြစ်သောမင်းဆက်ကားခြောက်ကျိပ်တည်း။
ထိုခြောက်ကျိပ်တို့တွင်ရှေးဦးစွာဗာရာဏသီပြည်ကိုတည်ထောင်
သောမင်းသည်သေဓက မင်းမည်၏။ ထိုမင်းကြီးအားပျားစွာ
ထသေးပျားမတ်စိုလ်ပါအဖြစ်အရံတို့နှင့်လည်းပြည်စုံ၏။ ရွှေငွေ
ဘဏ္ဍာဥစ္စာစည်းစိမ်နှင့်လည်းပြည့်စုံ၏။ အထူးထူးသောပုံစံနန်း
နာထတတ်ပညာတို့ကိုလည်းအလွန်အလှိုရှိ၏။ မင်း၏ကျင့်ရာ
ဖြစ်သောတရားတို့ကိုလည်းမှတ်သားကျင့်ဆောင်လေ့ရှိ၏။
ထိုဘေဓကမင်းကြီးသည်တနေ့သောအခါအမတ်တယေဝံကို
ခေါ်၍ အချင်းအမတ်သစ်သည်ငါ၏ဘေးလောင်းထော်ဖြစ်
သောမဟာသမတမင်းမှစ၍ မင်းအဆက်ဆက်တို့၏ ဆက်
ထက်နှိုက်ဖြစ်သောထူးစံဥပဒေစကားငါမကြားရဘူးသည့်
ကိုပြောဆိုပါလော့ဟုဆို၏။ အမတ်ကြီးလည်းမိမိကြားဘူး
သမျှကိုပင်စည်ကာစည်ကာပြောလေ၏။ မင်းကလည်းဤစ
ကားကိုငါကြားဘူး၏။ အထူးကိုသာပြောဦးလော့ဟု ဆိုပြန်
သော်။ ထိုအမတ်လည်းတတ်မှတ်ကြားထိသမျှကိုပင်သံတော်
ဦးစင်သဖြင့်တုန့်စဉ်လေသော်။ အရှင်မင်းကြီးဤမှတပါးအ
ကျွန်ုပ်မပြောတတ်ပြီဟု လျှောက်၏။ ဘေဓကမင်းကြီးက
လည်းပျားမတ်ဖြစ်လျက်ပညာနည်းရာသလောမလိမ္မာသောသူ
ကိုအမတ်အရာမှရှင်ချ၍ထူသင်းရုံပြုလျက်သာအနစေ၏။ ထိုအခါ
သောအခါအမတ်တယေဝံကိုခေါ်ပြန်၍ရှေးနည်းတူမေးပြန်
၏။ အမတ်လည်းတတ်သမျှကိုလျှောက်ထား၍မင်းမကြားဘူး
သည်ကိုမပြောဆိုနိုင်လျှင်။ ယခင်ကဲ့သို့အရာကိုနှုတ်ပြီးမှသူ

ဆင်းရဲပြု၍နေစေ၏ ဤသို့သောနည်းဖြင့်တနေ့တယောက်စီ
 မေး၍မရတိုင်းမရတိုင်း အမတ်အရာမှရှုပ်ချပယ်ရှားထဖြင့်အ
 မတ်ပေါင်း-၈၀၀၀၀ တိုင်တိုင်ကုန်လေသော်၊ မိမိပြည်တွင်
 ကုသေ့ရှစ်ဆယ်ဥစ္စာကြွယ်သော သူဌေးကြီးတယောက်ကို
 ခေါ်၍ အမင်းသူဌေးသင်သည်ရှေးလွန်လေပြီးသောအခါ၊
 မင်းထကာဆိုမှတ်နာရာသော ထုံးတမ်းစကားကို ငါ့အားပြော
 ဘိလော့ မပြောနိုင်မှတ်ကိုသူဌေးအရာမှရှုပ်ချအံ့။ တယ့်
 ကြောင့်နည်းဟူမူအသိပညာ နာလိမ္မာနည်းသောသူသည်ဥစ္စာ
 နှင့်မထန်ချေ။ ထို့ကြောင့် သူဌေးအရာမှရှုပ်ချအံ့ဟူ၍ မိမိ
 ထော်မူ၏။ သူဌေးကြီးလည်းအမိန့်တော်ကိုကြားလျှင် အရှင်
 မင်းကြီးအကျွန်ုပ်အစွမ်းရှိသမျှကိုကြံပါဦးမည် နှစ်ရက်ခန့်ခွင့်
 ပေးတော်မူပါဟုလျှောက်၍ ပြန်၏။ ဒိမ်သို့ရောက်လျှင်ကံ
 ဆင်ခြင်သည်ကား။ ဤမင်းကြီးအား စကားဟောင်းကိုဆိုရ
 သော်လျှင်မည်လော။ စကားထစ်ကိုဆိုရသော် လျှင်မည်
 လော။ ဝါလည်း အထူးအဆန်းကိုမတတ်။ အမတ်ရှစ်သောင်း
 ပင်အရာမှပျက်စီးကြလေပြီ ဤအကြောင်းဖြင့် ငါ့ကိုလည်းမ
 ချွတ်ပျက်စေတုံဟုကြံစဉ်၍ အလွန်ကြောက်သန့်ပိုးရင်ရကား
 မစားနိုင်မအံ့နိုင်ဖြစ်၏။ ထိုသို့ဖြစ်သည်ကိုသူဌေးအိမ်တွင်
 ခစားသောလူထု တာယောက်မြင်လျှင် အရှင်သူဌေးအထံတွ်
 ကြောင့် နှလုံးမသာမျှားနှာတပိတ်ပိတ်ရှိ သနည်းဟုပေး၏။ သူ
 ဌေးကလည်း အမောင်လင်ပြည်ကြီးရှင်မင်းကြီးကငါ့အားသူ
 မကြားဘူးသောထုံးဥပဒေစကားကိုပြုံးဆိုရမည် မပြောနိုင်
 လျှင်သူဌေးအရာမှချေမည်ဟုဆိုလိုက်သည်။ ထို့ကြောင့်ငါကြံ
 ရာမရဖြစ်၍။ မစားနိုင်မအံ့နိုင်ရှိချေသည်ဟုပြော၏။ ထိုအ
 ခါလုလင်ကလည်း အရှင်သူဌေးမပိုးရင်လင့် အရှင်ကိုယ်စား
 ပြု၍ကျွန်ုပ်ပြောအံ့။ အကျွန်ုပ်အား အတယ်ထုတို့ပေးအံ့နည်း
 ဟုဆို၏။ သင်လိုရာကိုပင်ငါပေးအံ့ ဟုဆိုလျှင် အရှင်သူဌေး

သွီးရတနာကိုသာ ကျွန်ုပ်အားပေးပါလော့။ ဘေဒကမင်းကြီးအားမကြားဘူးသောထုံးဟောင်းစကားကို ကျွန်ုပ်ပြောဆို၍ များစွာသောဆုလာဘ်ကိုယူပါအံ့ဟုဆိုပေ၏။ ထိုစကားကိုကြားလျှင် သူဌေးကြီးကလည်း အားရဝမ်းသာရှိလျက်မိမိသွီးကိုဆောင်ရှင်း၍ငါ့တူသမက်။ နက်ဖြန်နနက်ငါနှင့်အတူမင်းအိမ်သို့လိုက်လှည့်ဟုခေါ်၏။ ထိုလုလင်ကလည်း အရှင်သူဌေးသာသွားနှင့် မင်းကြီးမေးသောအခါ အကျွန်ုပ်မပြောထတ်ပါဟုမဆိုလင့်။ ကျွန်ုပ်ထက်ကျွန်ုပ်၏တူသမက်သည်ပညာနက်၏။ ထိုသူ့ကိုခေါ်တော်မူပါဟုလျှောက်လေလေတူ၍သင်ပေ၏။ သူဌေးကလည်းကောင်းပြီဟု ဝန်ခံ၍ နနက်သောကာလ မင်းရင်ပြင်သို့သွားလေသော်။ ဘေဒကမင်းကြီးကလည်းအချင်းသူဌေးယမန်နေငါမေးသောအခိုင်းမင်းတို့၏ မှတ်နာစဖွယ်ဆန်းကြယ်ထူးမြတ်သောစကားကို ပြောလောဟုဆို၍ သူဌေးကလည်းအရှင်မင်းကြီးအကျွန်ုပ်ထက်အကျွန်ုပ်ဘူးဝင်္ကေ ဥပညာနက်၏။ ထိုသူကိုခေါ်တော်မူပါဟုလျှောက်၏။ မင်းကြီးလည်းအားရဝမ်းသာလျက် သူဌေးတူသမက်ကို ခေါ်ချေဟုလေလိုက်၏။ တူသမက်လည်း မြင်းယဉ်စီး၍လာပြီးလျှင်မင်းရင်ပြင်သို့ဝင်၍ ရှိသောစွာရှိခိုးလျက်နေပေ၏။ ထိုအခါဘေဒကမင်းကြီးကဤသို့ထို၏။ သူဌေးတူသမက်အဆက်ဆက်သေးလွန်လေ ပြီးသောပြည်ကြီးသေဋ္ဌ်ခင်းမင်းတကာတို့၏မှတ်နာတွယ်သောစကားဟောင်းစကားထူးကိုပြောဆိုပါလေဘုပြောစွမ်းနိုင်မှုကား သင်အားငါမြီးမြှောက်အံ့။ မပြောနိုင်မှုကားပယ်ရှားသုတ်သင်အံ့။ ပညာဗုဒ္ဓောသုကိုငါအလိုမရှိဟုဆိုပေ၏။ သူဌေးတူသမက်လည်းအရှင်မင်းမြတ်တတ်မှတ်စရာ ပညာသိပ္ပရစကောင်းသောစကားဟောင်း မည်သည်ကား။ အတိုးများစွာထိုက်ချေသည်။ အရှင်မင်းကြီးသည်။ ဘယ်မျှသောကံပူဇော်နိုင်အံ့။

နည်းဟုခမ်း၏။ သူဌေးတူသမက်နှစ်သက်လောက်စွာ ငါမကြားဘူးသောစကားကိုဆိုပေမူကား၊ စကားတရပ်တရပ် နှိုက်သပြာတထောင်ပူဇော်အံ့ဟုဆို၏။ အရှင်မင်းကြီးယင်းထို ပူဇော်မည် နှစ်ပူဇွာကိုယူ၍ ရှေ့တော်နှိုက် ပုံလောဟု သျှောက်၏။ မင်းကြီးလည်းဘာဏ္ဍာပိုးကိုခေါ်၍ရှေ့တော်နှိုက် သပြာတထောင်ပုံးစ၏။

ထိုအခါသူဌေးတူသမက်လည်း ဤသို့ပြောပေ၏။ အလောင်းမင်းလှဘေဒကရှင်တိုးထီးရိုးနန်းစဉ်မဘာဝင်ဖြင့်အစဉ်အုပ်မိုးပိုးမင်းပြုကြသည်တွင်ကုသာဝတီပုဒ်ဌာနတ္ထပြည် မနှိုက်အစွာမင်းပြုသောအရှင်ဘေးလောင်းတော်ရင်းသမထမင်း၏လက်ထက်၌ ငါးကြည်းမြီးတွင်ထင်ကြည်းအခြီးကုသထည်းဟူသောစကားကိုကြားဘူးအံ့ လောဟုမေး၏။ မင်းကြီးကငါမကြားဘူးပါထင်ရှားစွာပြောလော့ဟုဆိုသျှင်အရှင်မင်းကြီးဘေးလောင်းတော်ဖြင့် သောမဟာသမထမင်းကြီးသည် အသီးသီးသောမင်းကျင့်ယံရူးတို့ကိုစောင့်တော်မူသည်ဖြစ်၍ အတ္တန်ကြီးသော ဘုန်းတန်ခိုးအာဏာနှင့် ပြည့်စုံတော်မူ၏။ လူနတ်အပေါင်းတို့သည် နှစ်လိုကုန်၏ကြည်းနေရနေအခြေ နှစ်ချောင်းအခြေလေးချောင်းရှိသောသတ္တဝါအခြေမရှိသော သတ္တဝါအတောင်ရှိသောသတ္တဝါအများပင်ခစားဦးတိုက်ခါ ညီလာခံကြကုန်၏။ ရေ ၃ တွင်းမှမြစ်ချင်း၊ ငါးကြင်း၊ ငါးမြင်း၊ ငါးတန်၊ ဟင်းနေငါးရုံ စသောငါးတို့သည်လည်းခစားလာကုန်၏။ တင်ကြည်းဥမျှင်းဌက်သိုင်းသိန်းစွန်စသော တရိစ္ဆာန်တို့လည်း ရံခါရံခါခစားလာကုန်၏။ ယင်းသို့တညီတညာခစားလာရာတွင်ရေမှာနေသောငါးကြင်းသည်၊ တင်ကြည်းဌက်ကိုမြင်၍ ကြောက်ငြင်ထွက်ကား။ မင်း၏ခြေတော်ပါးသို့ဝင်လေ၏။ ယမထမင်းလည်းငါးကြင်းရေသားသည် ကြောက်အားနှင့်ချဲ့ချဲ့တုန်ဝင်လာသည်ကိုမြင်လျှင်၊ သင်အတယ်ကို

ကြောက်သနည်းဟုမေး၏။ အရှင်မင်းကြီးအဘွားနှင့်တို့တိုစား
ထက်သောတင်ကြည်းတို့ မြင်၍ကြောက်သွပါသည်ဟုလျှောက်
သော်။ ဘေးလောင်းတော်မင်းကြီးကလည်းတင်ကြည်းကို
ခေါ်၍ထပ်ကြောင့်သင်တို့သူ၏အထက်တိုစားသနည်း။ တဦး
သည့်တဦးအားသနားချင်ခင်ကြသဖြင့် သင့်ထင်စွာနေလော
ပိတ်စေပြုကြလေ။ တဦး၏ ထံသို့ တဦးသည်ကူးသန်းရေခံ
ပေါက်ကြလောစားသေခံညှင်းဆဲခြင် တို့ပြုမှုကားမင်းဒါဏ်
ရာဇဝတ်ငါပေးအံ့ဟုဆို၏။ ထိုအခါမှစ၍ငါးကြင်းသည်တင်
ကြည်းအိမ်သို့ တင်ကြည်းလည်းငါးကြင်းအိမ်သို့ကူးသန်း
သွားလာကြ၏။ တရံသောအခါငါးကြင်းသည့်တင်ကြည်းအိမ်
သို့သွားရာဝယ်များစွာသောအယာက် ဘိုထိုက်ကျွေး၍မူးယစ်
ထုန်ရကား ငါးကြင်းအများတို့သည် အိမ်ပျော်လေကုန်၏။
ယင်းသို့အိမ်ပျော်စဉ်တင်ကြည်းသည့်ငါးကြင်းအမြို့အမြို့ဖြတ်
၍သစ်ပင်ထက်တွင်ထားလေ၏။ ငါးကြင်းတို့ယစ်မူးခြင်းဖြေ
၍နိုးလေးသော်မိတို့အမြို့ကိုမမြင်၍ တင်ကြည်းအားငါတို့
အမြို့ကိုသင်ယူသလောဟုမေး၏။ ငါမယူဟုဆိုလျှင်သင်ကို
ယုံကြည်၍သင်၏အိမ်သို့လာသည်အိမ်ပျော်ရာရှိကံ ငါတို့အ
မြို့ပျောက်ရာအံ့လောဟုဆိုကံရန်ဖြင့်ကြည့်၍ သမတမင်းကြီး
ထံ၌အယူခံလေသော်။ အရှင်ဘေထော်သမတမင် ကြီးက
ငါးကြင်းတင်ကြည်း တို့ကိုစစ်မေးကြည့်ရှု၍ အမှုသည်နှစ်ဦး
တို့၏စကားကို ကြားသိသော်အမိန့်တော်ရှိသည်ကားအိမ်
ရှင်တို့နှစ်သက်၍လက်ခံပြီးလျှင်လည်းသည့်၏။ ဥစ္စာဝူအိမ်မှာ
ပျောက်မှုကိုသော်ခိုးဝှက်သသူကိုအပ်စေမအပ်နိုင်လျှင်အိမ်
ရှင်ကလျော်စေဟူ၍ငါစီရင်ထုံးရှိချေသည်။ ထိုကြောင့်အိမ်
ရှင်တင်ကြည်း၏အမြို့ကိုဖြတ်၍ငါးကြင်း၏အမြို့ပြန်မှာ
ဆက်ပေဟုမိန့်ထုတ်မူ၏။ ထိုအခါ ဇာတိအတိုင်း တင်ကြည်းမြို့
တို့ငါးကြင်းမှဆက်ရလေသောကြောင့်ယခုတိုင်အောင်ငါး

ကြမ်းမြိုးနှိုက်အနက်ကွက်ကြားလျက်ရှိသတည်း။ ငါးကြင်း
မြိုးကို သစ်ပင်ထက်ထားလေသောကြောင့် သစ်ခွပေါ်လာ
လျှင်ငါးကြင်းမြိုးခွဟူ၍လူတို့ခေါ်ဆိုကြသတည်း။

ဤသို့အရှင်တေးလောကီးတော် မင်းကောင်းသမထမြတ်
တန်းပြသောကြောင့် ပြည်မသေဌ်နင်းမင်းအဆက်ဆက်ရှင်
ထက်ထက်တိုင်အောင်အိမ်ရှင်တို့သည် ညော်သည်ကိုလက်ခံ
၍သောက်သစ်စားဝ ရှိကြသော်၎င်းညင်းခုံ ခိုက်ရန်ဖြစ်ကြ
သော်၎င်း။ ထိုသူတို့၏နေ့မင်းအိမ်သို့ရောက်အောင်ပို့ဆောင်
ရာ၏။ အိမ်ဝယ်အိပ်ညားမေ့လျော့ညားလည်းစီးပွားဥပွာပါ
သမျှကို အိမ်ရှင်ကမပျောက် ရအောင်စောင့်ရှောက်သိမ်း
ထားရာ၏။ ပျောက်ပျက်ခဲ့သော်အိမ်ရှင်ကပေးလျှင်စေဟူ၍
ထရားဖြတ်တန်းရှိပါသတည်းဟုလျှောက်လေ၏။ ဘေဒက
မင်းကြီးလည်း ထိုစကားကို ကြားရသော် အားရဝမ်းသာ
လျက်သူဌေးတူသမက် အနှစ်သာရပြည့်စုံလှသော စကား
ဟောင်းကိုအမောင်ဘယ်မှာတတ်ခဲ့ပါသနည်းငွေသပြာတ
ထောင်သာမကရွှေထထောင်ပင်တန်ပေ၏ဟုပြီးပလျက်ပုံသ
မျှသောသပြာတထောင်ကို၎င်း။ ပုဆိုးဦးပေါင်းနားနှောင်း စ
သော ထန်သာတို့ကို၎င်းဆုပေးပေ၏။ ကြားသမျှသောလူအ
ပေါင်းတို့လည်း သောင်းသောင်းညာမျှ ကောင်းခြီးခေါ်၍ပူ
ဇော်ကြပေ၏။ ။ သူဌေးတူသမက်လည်းငါသို့သော့ ထူရှိ
လျက်အမတ်နှစ်သောင်းစင်ပျက်စီးရလေသည်။ မျှော့ထွေဟု
တောင့်တဖြည့်တမ်းပေ၏။ ။ ပဋ္ဌမ။

ထိုနောက်ထရက်ရောက်၍ မိနင်းသောက်ကုန်သော်သူ
ဌေးထူကိုခေါ်၍မိန့်တော်မူပြန်သည်ကား။ ငါ့သားသူဌေးတူ
ထီးဖြူဆောင်းခြင်းအမင်းမင်းတို့နားထွင်းမဖြတ်မှတ်နာအင်
သောထိုးဟောင်းစကား နည်းထပါးကိုပြောဆို ဦးလေ့တ
ခွန်းတည်းသာ။ ပုံထူးနည်းနာကိုဆိုတတ်ကာဖြင့်ပညာရှိမ

မည်ချေသေး။ ရှေးထက်ထူးပြား ထုံးစကားကိုမှတ်သားစ
 ရာဆိုပါဦးလောဟုမိန့်ထော်မူ၏။ သူ့ဇွေးထူသမက်စည်းအ
 လောင်းမင်းမြတ်။ တရားလက်ဆောင်တထောင်သပြာပူဇော်
 ရာကိုတည်ပါဦးလော။ ပြည်ကြီးသေဋ္ဌ်နင်းငါကားမင်းဟုတ
 ရားဆုကိုမရဘဲသာမနာအပ်ချေဟုလျှောက်ပေသော်။ ဘေဒ
 ကမင်းကြီးလည်း ရှေးအတူသာ။ သပြာတထောင်ကိုလက်
 ဆောင်တင်ထားပေ၏။ ထိုအခါသူ့ဇွေးထူသမက်လည်း၍သို့
 လျှောက်ပေ၏။ အရှင်မင်းကြီး အရှင်ဆေးလောင်းတော်မင်း
 ကောင်းသမံတလက်ထက်လျှင်။ အသွင်တူရိုးမှားရှိချေ ပြား
 သော်ကျိုးကားဥခေါင်းပြုသတည်း၍စကားကိုကြားတော်
 မူဘူး၏လောဟုမေး၏။ ငါမကြားဘူးပါထင်စွာပြောဦးလော
 ဟုဆိုလျှင်။ အရှင်မင်းကြီးထိုသမတမင်းပြုသောအခါ ကျိုး
 နှင့်ခင်ပွန်းတို့သည် အဆွေခင်ပွန်း၊ ဖွဲ့၍ချစ်ကြည်ကြသတည်း။
 တရံသောအခါခင်ပွန်း၎င်း၎င်းကံဝါလည်းနေရာသစ်ပင်ထက်
 နှိုက်နေစာလှူ၍နေသဖြင့် လုလင်တယောက်လေခံလေးကို
 ကိုင်၍ တောသို့ဝင်လေသော် ခင်ပွန်းကိုမြင်သဖြင့် ဒိဗိတွင်
 သောင်နဲ့သောလောက်စာအမာကုန်ရကား ရှု၊ ပိုကိုလောက်
 စာလုံး၍ပစ်၏။ ထိုရှု၊ လုံးသည်ခင်ပွန်း၏ စအိုသို့အထန်ငယ်
 ဝင်၍တစ်လစ်ပင်ရှိနေရကားရေစာမစားနိုင်တမိုက်တွေတွေ
 ရှောင်လေရှောင်နာဖြစ်၍ ချစ်ထွသော ခင်ပွန်းကိုလာစေခလို
 ဟုကျိုးကိုတောင့်တသတည်း။ ထိုအခါကျိုးမြီးလာ၍အနာကို
 ကြည့်သော်ခင်ပွန်းကအဆွေကျိုးညှိငါ့ကိုမသနားတော့လွှား
 လူညစ်ဆေးနှင့်ပစ်၍။ တစ်လစ်ထေခံစာ။ ရှိသည်တာကြောင့်
 ရေစာမဝင်။ သေအင်နီးမျှကြီးလှသော အနာငါ့ရေခံချေသည့်
 ထိုအနာကိုချမ်းသာလွယ်အောင်အပေါင်ကြံပါဟုဆို၏။ ကျိုး
 ကလည်းအဆွေခင်ပွန်းငါမူကား။ ဆေးမထတ်ချေ။ ဥဩသါ
 လျှင်ဆေးအရာနှိုက်လိမ္မာထွ၏။ ထိုသရာကိုတူပါစေအံ့ဟုဆို

ရှိဥဒြကိခေါ်၍ဖြစ်၏။ ဥဒြကသည်းသင်တို့ခင်ပုပ်ဌကိမျိုး
 သည်တရုတ်သည်းသီး၏။ သူ့ ကျိုးကျေးဇူးကိုသည်း မထိ
 တတ်။ ထို့ကြောင့်ငါဆေးမကုလှင်ဟုဆို၏။ ထိုအခါကျိုးက
 လည်း၍ ခင်ပုပ်သည်ကုန်၍ဝိတ်ဆွေဖြစ်ပါသည်။ ချင်းကတ
 စေးမင်းပေးနေထွင်။ ကုန်၍ဝင်၍ဆင်ပါမည် လွတ်အောင်ဆ
 ရာထုသပိတုအာမခံ၏။ ထိုအခါဆရာဥဒြကအနာဖြစ်ခင်း
 အကြောင်း။ ရင်းကိုရှုဆင်ချင်၍ရေအိုင်တွင်စခိုကိုနှစ်စေ
 သော်။ ရွှေပျော်၍ကျေကျသဖြင့်တခဏပင်အနာလွတ်လေ၏။
 ထိုအခါခင်ပုပ်ကလည်း ဤဥဒြ၏ဆေးဝါးကို ထပ်တပုမှ
 ငါမစားရဘဲကျေးဇူးဆင် ထွင်ချင်းကို ပြောစရာဖြစ်ထေ့
 မည်ဟုရှက်နိုး၍ သစ်ခေါင်းထဲဝယ် အမြဲအောင်းနေထိသ
 တည်း။ ဆရာဥဒြလည်းခင်ပုပ်ကိုပစ္စေသဖြင့်အာမခံသော
 ကျိုးတို့ဆေးကုစေတောင်းလျှင်။ သင်ငါ့ကို ဆေးကုသည် မ
 ဟုတ်ခင်ပုပ်ကိုသာကပ်ပါသည် နာမခံမိရုံနှင့် ငါဆေးခမပေး
 သင့်ဟုညည်းဆန်၏။ ဥဒြလည်း ထိုအကြောင်းကို တေး
 လောင်းထော် သမထမင် ကြီးအားလျှောက်၏။ ကောင်းစေ
 ထော်ဘေးလောင်းစော်မင်းမြတ်ကထူးပုံဖြင့်ကျိုးညှိနှင့်
 တိုဝန်ခံပါဟု တယ်သူ့စာ၍ ထိုက်တွန်းသနည်း။ သင့်စေ
 ထေ့ခံဝန်ခံရာနှိုက်သင်မလွတ်သာပြီ။ ဤဆေးကုစေထိုက်က
 ဘေးပေးပေးနိုင်လျှင်သင်ထိုသည်ဥဒြသားကို ထိန်းပေဟု
 စိရင်တော်မူ၏။ ထိုနေ့မှစ၍ကျိုးတို့သည်ဥဒြသားကိုစောင့်
 ထိန်းရသတည်း။ ကျိုးဥနှင့်ဥဒြဥသည် သဏ္ဍာန်အဆင်းအ
 ညိုခြင်း။ တူ၍အညင်းအရန်ရှိကြပြန်သဖြင့်သမတမင်းကြီး
 ထံအယူခံလေသော်။ ဥဒြဥကားအံတွင်းအပနှစ်ပါးပင်ညှို့
 စေကျိုးဥကားအံတွင်းသား ပြုစေဟုဆုန်းဖြတ်ပေ၏။ ထို့
 ကြောင့်ကျိုးဥကား ယခုထိုင်အောင် ဥကွောင်းမြို့သတည်း။
 ဥကွောင်း ဟုသည်းသည်း ထိထအင်္ဂါကိုမူဆိုလို သုသိရဟု

သောဥဒခါင်းကိုသာ လိုဝတည်းဟုလျှော့ပေ၏ ထိုစကား
 ဟိုကြားသော်၊ဘေဒကမင်၊ကြီးလည်းဝမ်းသာလှလျက်၊အ
 တလုလင်သို့စဉ်သောစကားကောင်းကို အမောင်ဘယ်မှာ
 တက်ခဲ့ပါသနည်းဟုဗြီးပ၍သပြာတထောင်ဖြင့်ပူဇော်လိုက်
 ၏၊ကြားသမျှဗိုလ်ပါအပေါင်းတို့လည်း၊ ကောင်းဗြီးပေးကြ
 ကုန်၏။

ထိုမှစ၍ မင်းအဆက်ဆက်ယခုထက်တိုင်အောင်သူတ
 ပါးအတွက်၊ကိုးစုံ ဖြောက်၍ဝန်ခံချေသော်အရင်လူကွယ်လွန်
 သော်လည်းဝန်ခံသူပေးစေဟုပီရင်ထုံးဖြစ်လေသတည်း။ ။
 ဒုတိယ။

ထို့နောက်တနေ့ရောက်ပြန်လျှင် ပြည့်ရှင်မင်းကြီးလည်း
 သူဌေးတူသမက်ကိုခေါ်၍ရှေးနည်းအတူမေးတော်မူ၏ သူ
 ဌေးတူသမက်လည်းသပြာတထောင်ထိုပုံစုစေပြီးမှ။ အရှင်
 မင်းကြီးနာတော်မူလော့ အရှင်မင်းကောင်းဘေးလောင်းသ
 မတလက်ထက်စပ်၊ ခိုင်ပယ်နန်းကိုအဆန်းတကြယ်ပွတ်သ
 တည်း။ဤစကားကိုကြားဘူး၏လောဟုလျှောက်၏။မင်းကြီး
 ကလည်းငါမကြားဘူးပါထင်စွာဆိုပြီးလေ့ဟု တောင်းပန်
 လျှင်၊အရှင်မင်းကြီးခိုင်ပယ်နန်းကိုအဆန်းတကြယ်ပွတ်၏ဟု
 သဉ်ကာ၊ အရှင်ဘေးလောင်းထေ့လမတမင်းပြုသောအခါ
 အလုံးစုံသောသတ္တဝါ တို့၌အာဏာစက်နှံ့ရကားမိုးမျိုးသီး
 တို့သဉ်၊ချင်းတို့ဘာသာမြိုင်ခန်းဝါမှအရသာရှိသောမြက်သီး
 မြက်နှံ ကိုယူ၍မင်းအားဆက်လဲ ရသတည်း။တနေ့သောအ
 ခါခိုင်ပယ်တချားဝဉ်မြက်သီးကိုယူ၍ဆက်လာရာသမတမင်း၏
 သားနှောင်သည်ငါထံသို့ယူခဲ့ဟုတောင်းလင့်၏။ခိုလည်းမင်း
 ကြီး၏ရှေ့သို့သာဆောင်ခြင်းငှာ ရှေ့ရှုလေ့သော်၊ငါမင်း၏
 သားတော်ကို လျက်မရှိမသေပြုရလလော့ဟု မျက်ဒေါသ
 တွက်၍လက် ကိုင်ရက်နှင့်ပုတ်ခတ်သဖြင့်၊ခိုင်ပယ်သည်မျက်ပိ

ကမ်းလေ၏။ ထိုသို့ကမ်းလျှင်ဆိုသည်ဘေးလောင်းတော်၏ထံ
 သို့မရွံ့ပကြောက်ကပ်၍လျှော်ကြားသဖြင့် တရားဆုံးဖြတ်
 ခံသတည်း။ တေးလောင်းတော်မင်းလည်း မင်းကျင့်တရား
 ဆယ်ပါးတည်သူဖြစ်၍၊ မျက်နှာကြီးငယ်ကိုမထောက်ဘဲ
 ရင်တော်မူသည်ကား။ ငါ့သားလင်သည် ခိုငယ်ကိုပုတ်ခတ်၍
 မျက်စိကမ်းပေကဲ့ နီမျက်ကမ်းနားပင်းဟူသည်သဉ်းထသတ်
 ပံလုံးဆုံးခြင်း ရှုံးခြင်းသို့ရောက်ပေသည်။ ရေစာကောင်းစွာ
 ရှာ၍မစားနိုင်ပြီဆို ကြောင့်အသက်ထက်ဆုံးသင်ကျွေးမွေး
 ပေဟုစိရင်၏။ မင်းသားလည်းအာဏာတော်အထိုင်းမိမိ၏
 ပြဿန်ဇွားဝယ်ခိုငယ်၏နန်းဆောက်လက်ရေစာပေး၍မွေး
 မြူရသတည်း။ ထိုမှစ၍ ယခုထက်တိုင်ပြဿန်တို့နို့ကံထောင့်
 ငယ်မျိုး၍ပြုသောအဆောင်ကိုခိုနန်းဟု ခေါ်လေသတည်း။
 ထိုမှစ၍မင်းအဆက်ဆက်အရှင်လက်ထက်တိုင်အောင်လူတို့
 ကိုပါးနားပုတ်ခတ်၍မျက်စိကမ်းသော် အသက်ထက်ဆုံး
 မွေးမြူစေ၊ မမွေးနိုင်သော် လက်ကသုံးထောင်ဝေးပြုရန်ကျန်
 လူတယောက်ပေးစေ၊ နားရွက်ပြတ်သော် ၄-၃-၀-လျှော်စေ
 ဟု စိရင်ထုံးဖြစ်လေသတည်းဟုလျှောက်၏။ ထိုစကားကို
 ကြားသော်မင် ကြီးလည်းအလွန်ဝမ်းသာလျှက်အမောင်လင်။
 ဤသို့သောအဓိပ္ပာယ်ကို အဘယ်မှာတတ်ခဲ့တိသနည်း။ အ
 လွန်ကောင်းပေစွဟု မြီးပလျက်အိမ်ပါလက်ဆောင် ငွေထ
 ထောင်ကိုပေးလိုက်၏။ တတိယ။

ထို့နောက်တနေ့ရောက်သော် သူဌေးတူကိုခေါ်၍မေးမြ
 မေးတော်မူ၏။ သူဌေးတူလည်း ဤသို့နားတော်လျှောက်ပေ၏။
 မင်းကြီးအရှင်ဘေးလောင်း မင်းကောင်းသမတလက်ထက်
 ဝယ်ကျေးသားနှောင်အိမ်မြို့ငှ်သွင်းသတည်းဟူသောစကား
 ကိုကြားတော်မူဘူး၏လောဟုလျှောက်၏။ မင်းကြီးက ဝါမ
 ကြားဘူးပါထင်စွာဆိုလေဟုတောင်းပံ့လျှင်အရှင်မင်းကြီး

ကျေးသားနှောင်မြိုင်သွင်း၏ဟု ဆိုသည်ကား။ အရှင်တေး
လောင်းတော်သည် တရုတ်စစ်မင်းမင်းအပေါင်းတို့အား
ကောင်းကျိုးမကောင်းကျိုးစကားကို ကြားသိစေခြင်းငှာ
ကောင်းကင်အာကာယုံတော်စွာ၍ သိဗ္ဗာထုသောကျေးသား
တဦးကိုမွေးမြူထား၍ စေစားလေ့ပြုသတည်း။ ထိုကျေးသား
သည်အရှင်အားကျေးဇူးဆပ်ချင်းငှာ ပိမဝန္တာမှထူးပြားစွာ
သောသစ်သီးသစ်ညှို့ကိုဆောင်ယူ၍ဆက်သ၏။ တရုတ်သော
အခါထိုကျေးသားကို တိုင်းတပါးထို့စေလိုက်သော်။ တရုတ်
သောတောဒုတ်နှိုက်နေသောယစ်တဦးနှင့်တွေ့၍ အုံးအိပ်
ရာအတွင်းဝင်၍ မွေ့လျော်လေ့ပြုလင်ဖြစ်သော ယစ်မြိုင်
၍ငါ့ကြင်ဘက်ကိုမျက်ရာသလောဟုကျေးသားကိုသတ်၍ အ
ကောင်ကိုချီ၍ထောင်ထားပြီးမှ ဘေးလောင်းတော်မင်းကြီး
ထံသို့လာ၍ တရားဆုံးဖြတ်ခံပေ၏။ မင်းကြီးလည်း အဂတိ
လေးပါးသို့မလိုက်စားဘဲ ငါ့ကွန်ကျေးသားဖြစ်ပေငြားသော်
လည်းသူ့မယားကိုပြစ်မှားပေသည် ဆုံးအိပ်ရာအတွင်းတွေ့
မူသတ်ပိုင်စေးအိပ်ရာမှထွက်သွား၍ လှေခါးတထစ်နင်းမိမူ
ကားအဖြစ်အလျောက် လျော်သင့်ပေသည်ဟုဆုံးဖြတ်၏။
မင်းကြီးလည်းယစ်မြိုင်ဆောင်လာသောကျေးသားအကောင်း
ထိုကောင်းစွာသဖြိုဟ်၍ငါ့ကွန်ကျေးသားသည်ငါ့အကျိုးကို
သာရွက်ဆောင်၍ကျေးဇူးတော်ကိုမခံရရှာသေးဟုနှုတ်ပြု
၍လူတို့ရှိသောရာဖြစ်စေခြင်းငှာ ပြုသန်နန်းတံခါးနှိုက်ကျေး
ကွေးကျေးရှုပ်ထူလုပ်၍ ထားလေသတည်း။ ကျေး၏ခြေကို
ဖြတ်၍လည်းငါ့ကျွန်၏ ခြေသည်လူထို၏မျက်စိနာကိုပယ်ခွာ
နိုင်သောဆေးဖြစ်စေသောဘုမိဇ္ဈာန်၍ မြေနှိုက်စိုက်ထော်မူ
သည်။ အပင်ပေါက်ဆတ်သော်လူတကာတို့ မျက်စဉ်းပြု၍
သုံးဆောင်ကြသောကျေးခြေပင်ဟုယခုထိုင်အောင် တွင်သ
တည်း။ ဤသို့အရှင်တေးလောင်းတော်ပြုစွာနန်းသည်အတိုင်း

လူတို့၌သူ၏မယားကိုပြစ်မှားချေ၍ အိပ်ရာတွင်ထွေကထတ်
 ဝိုင်စေ၊ ထွက်သွား၍ ထွေးခါးသို့ရောက်မှ အပြစ်အလျှောက်
 လျှော်စေဟုစီရင်ထုံးဖြစ်လေထတည်း။ မိမိ၏တိုက်ရုံးပြုသန်
 တံခါးဝတို့နှိုက်လည်းကျေးကျေး၊ ပျံလှလှချင်းအစဉ်
 သည်။ ထိုကပင်စ၍ဖြစ်သတည်းဟုသျှောက်ပေ၏။ ဘေဒက
 မင်းကြီးလည်း။ အမောင်လှင်ဆင်၏စကားသည်၊ မှတ်သားစ
 ရာကောင်းလှစွာ၏။ ထပြာတထောင်ဆောင်ပါလေလေဟု
 ငွေတထောင်ဖြင့်ပူဇော်လိုက်၏။ စတုတ္ထ

ထိုနောက်တနေ့ရောက်ပြန်သော်သူဌေးတို့ကိုခေါ်၍မေး
 မြီးမေးတော်မူ၏။ သူဌေးတို့လည်းရှေ့မူလက်ဆောင်တည်စေ
 ပြီးမှမင်းအား ဤသို့လျှောက်လေ၏အရှင်မင်းမြတ်ပြုစွာမှတ်
 လေဟု။ ရှေးဘေးတော်လောင်းမင်းခကောင်းသမထမင်း ပြုရ
 သောအခါ၊ ဗာရာဏသီပြည်ဝယ်ဥစ္စာကြွယ်စွသောဓနိတ္တ
 သူကြွယ်၊ ဝဇနသုကြွယ်နှစ်ဦးတို့သည့်ထင်ရှားရှိတုန်ထာဉ်း
 တရံသောအခါသမုဒြာ၏ ကင်းတဘက်ဖြစ်သော ကေဒိပ
 ကျွန်းနှိုက်သံနှင့်ရွှေကျွန်းချင်းလဲရသည်ဟု၍ကြားသတည်း။
 ထိုအခါကုန်သည် ၂-ဦးတို့သည်ဤသို့တိုင်ပင်ကုန်၏အချင်း
 ဝဇန၊ သင်နှင့်ငါကားငယ်စွာကပင် ကြင်နာရုံမကံစီးပွား
 ဖက်၍ပျက်လုအတုဖြစ်မှတကွပေးမထေခံပင့်။ ထဖြင့်ထပါး
 သွားလာရောင်းဝယ်ကုန်သွယ်ကြသည့်ချိန်ကြာ၍လေးမြတ်ယုံ
 မှတ်ကြသည်ယခုကေဒိပကျွန်းမှာလူဗိုလ်ပါတို့သည် သံတန်
 ဆာအလိုရှိ၍သံနှင့်ရွှေကျွန်းချင်းလဲရသည့်ဟုကြားသည့်ဤ
 သို့သောအခါကိုလွန်စွာကြိုကြိုက်ခဲ၏။ ထိုကြောင့်သင်လည်း
 သဘောဝစင်းငါလည်းသဘောဝစင်းသံအလေးတင်၍သွား
 ကြမည့်။ သင်လျှောက်လည်းငါပေးမည့်ငါလျှောက်လည်းသင်
 ပေးပါနှစ်ဦးချမ်းသာပြန်၍ လာလည်းပါသမျှနှင့်ရောင့်ရဲမည်
 ဟုတိုင်ပင်၍သစ္စာဂတိထားပြီးမှသဘောတစင်းစီသံတင်၍

တနေ့တည်းလွင့်ကြလေ၏ ယင်းသို့လွင့်ရာနေ့မိတ္တ သူကြွယ်
 မူကား။ ကောပိပသို့ချမ်းသာစွာ ရောက်၍ပါသောသံနှင့်ရွှေတို့
 နှိုင်းချင်းလဲရ၍သဘောလေးအောင်ရွှေတင်၍ပြန်လာ၏။ ဝနု
 နုကုန်သည်မူကားသမုဒြာအလယ်၌ကံသဘောပျက်၍ပါသ
 မှသောဥက္ကာလူသူ အလုံးပင်ဆုံးလေကုန်၏။ ဝနုနုကုန်သည်
 တယောက်သာလျှင်ရှေးကံထောက်ပံ့၍သစ်တုန်းတခုကိုအ
 တွယ်ရသဖြင့်ပထမပျောက်ကင်းသို့ချေ ကိရကားသားမ
 ယားထံသို့လာနိုင်၏။ ထိမ်သို့ရောက်သောအခါ လွန်စွာဆင်း
 ခဲလေ၏။ ထိုသူကြွယ်ကားသူ မီးပွားကိုလည်းလို၏။ သဗ္ဗာ
 လည်းစောင့်၏။ သူ့တပ်သည်းကောင်း၏။ ဝနုမိတ္တသူကြွယ်
 ကားစကားသဗ္ဗာပစောင့်မပြောင့်သော နှင်လုံးရှိ၏။ ဥက္ကာကို
 လည်းရံမက်၏။ ထိုကြောင့်ဝနုမိတ္တသည်သဘောနှင့် ရွှေအ
 ပြည့်တင်၍ပြန်လာရာဝနု၏သဘောပျက်ကြောင်းကို ကြား
 လျှင်။ တပါးမြို့ရွာ၌ကံသိုက်၍ပါသမျှကို ငှက်ထားခဲ့ပြီးမှမိမိ
 သဘောပျက်ရောင် ဆောင်၍ ပုဆိုးခွမ်းဝတ်လျက် ထောင်
 ဝေးစွဲ၍ အစဉ်တစိုက်လိုက်လာကဲ့၏။ မိမိ၏မြို့ဝင်နိုး သို့
 ရောက်သော အခါပြည်သာ ထိုအား အချင်းထို့ ဝနု၏
 သဘောကိုတယ်ထို့ကြားပါသနည်းသဘောပျက်၏ဟူသည့်
 သေးလသလောချမ်းသာ ပါ၏လောစသည်ဖြင့် မေးမြန်း၏။
 ပြည်သားထို့ကလည်းသဘောသား— ၅၀၀-လုံးသေ၍ဝနု
 သူကြွယ်တယောက်သာလျှင်ရောက်တာကြောင်းကိုပြောဆို
 ၏။ ထိုစကားထိုကြားရသော်ဝနုမိတ္တကလည်းသူသာမဟုတ်
 ငါလည်းသဘောပျက်၍ လူ့အသက်လွတ်ရုံသာ ရှိသည်ဟု
 ပြောလျက်အိမ်သို့ ဝင်လေ၏။ ဝနုနုလည်းဝနုမိတ္တ အိမ်သို့
 ရောက်ကြောင်းကို ကြားလျှင်မြင့်စွာလာ၍ မြို့ဌာနကားကို
 ဤသို့ဆို၏။ အချင်းဝနုမိတ္တ၊ ဆယ့်ခြောက်၊ ရှစ်ရွယ်ငယ်စင်တ
 ပင်ခင်ပွန်းဖြစ်၍ချစ်ကြလျှင်သည်။ ကျွန်ုပ်တွင်အားလုံးဥက္ကာ

ပြုံးသော်လည်းသင့်ကို မြင်ကရပြန်သကဲ့သို့ ငါထင်သည်။
 ထင်ချက်ကားကိုးစားရပ်ဖြစ်သကဲ့သို့ဘယ်ကြောင့်ဝတ်နွမ်း
 စနယ်နှင့် နေဘိသနည်းဟုမေး၏။ ခနဲစိတ္တလည်းဤသို့ပြော
 ပေ၏။ အချင်းဝနုဏငါသည်။ သင်နှင့်အတူဆင်းယင်ထူ၍
 ရှယ်ချွန်တိုင်းလွင့်လေသဖြင့်၊ ကေဒိပသို့ရောက်သော် ထိုအ
 ရင်ဝယ်နေသောကုန်သည်တို့နှင့် အလွယ်အပယ်ပြောဆို၍
 ရွှေနှင့်သံကိုနှိုင်းချင်းထဲ တော့အံ့ဟုသဘောမှပါသမှုသောသံ
 ကိုချပြီးလျှင်ကမ်းအနီးရှိကံကျိုပြု၍ ထားသော်၊ ထိုကျွန်း၌
 ကြွက်များထိုသည် ပါသမှုသံကိုစား၍ ကုန်လေသဖြင့် မိုး
 သောက်၍ရွှေနှင့်လဲမည်ဘုဖွင့်သေး အခါ ကြွက်ကျစ်စာနှင့်
 ဝစ္ဆသာတွေ့ရကားကျွန်းနေကုန်သည်များသည့်အားပါးငယ်
 ၍ပြန်ရကုန်သည်၊ ငါလည်းယူကျုံးမရ ဖြစ်ရလေသည်ဟုကံ
 ကိုအသုံးချသူကံထိုကျွန်းမှခွါခဲ့ရသည်သမ်းသို့ရောက်သော
 အခါရိက္ခာမရှိ၍ ငါစီးလောသဘောကိုရောင်း၍ မိ နှုတ်ပြုပြီး
 လျှင်သူ့သဘောကိုစီး၍ မယားသားထံသို့ ပြန်လာရသည်။
 ထိုကြောင့်သင်နှင့်ငါသည် ကံတူညာဏ်ထူကြံတူကျိုးပေး
 အရေးမထွ ဖြစ်ချေသည်ဟုဆို၏။ ထိုစကားကိုဝနုဏသူ
 ကြွယ်ကြားလျှင်ယုံကြည်စွာလျက် အဆွေငါတို့နှစ်ယောက်
 ပင်ကံမှောက်သည်အခါ နာရီနက္ခာတ်ဥပါတ် မလွတ်သော
 နေ့ကိုထွက်မိ၍ပျက်စီးကြချေပြီးသို့သော်လည်းရှေ့သူတော်
 ကောင်းထို၏စကားမှာဥစ္စာပင်ပျက်သော်လည်း အသက်ပ
 သေကာအမြဲ နှစ်ဥစ္စာပင်ကွက်သော်လည်းကျေးဇူးနက်မချေ
 ကအမြတ်။ ဆိုသည်အနာနှင့်ကောင်းစွာနှစ်လုံး ထားရမည်
 ၍မိမိအိပ်သို့ပြန်လေ၏။

ခနဲစိတ္တလည်း စိတ်ဝမ်းချ၍ ငါ့ပစ္စည်းကိုငါသာ သုံးရ
 တော့မည်ဟုမိမိထာ ကဲ့သောသဘောတပင်း လေးရွှေကိုတ
 ပြေးပြေးယူ၍ကြွယ်ဝစွာရှိသတည်း။

ဝနုဏသုကြွယ်၏ဒိမ်အနီးရှိနံ့ခေသောလိပ္ပာစွာသော
ကုန်သည်တယောက်သည်နန်းတ္ထပြောဆိုလိုက်သောအချင်း
အရာကိုကြား၍တိုင်စားဆင်ချင်မိသဖြင့်အရှင်ဝနုဏ၊ သင်
၏အတွေ့ဖြစ်သောခနင့်တ္ထ၏စကားကိုမယုံလင့်၊ ကျွန်ုပ်တို့ဆို
ဦးအံ့၊ ဂှေးသောအခါသင်တို့ကဲ့သို့ရှုံးလည်းအတုမြတ်မှတမျှ
ဟုသစ္စာထား၍လူငါးရာတို့ သင်္ဘောတစင်းနှင့် သမုဒြာသို့
လွှင့်ကြလေသော်၊ သင်္ဘောပေါ်တွင်ကုန်တင်၍ လိုက်သော
ပယင်းသည်သားအတန်ခွဲဦးတို့သည်ပါသတည်း။ သမုဒြာ
အလယ်သို့ရောက်လျှင်ဆိုသားအတန်ခွဲဦးတို့သည်ရေထက်
နှိုက်ကျောက်ဖျာကူးလာသည်ကိုမြင်သဖြင့် သင်းတောသွင်
ပါသောထူတို့အားပြောပြ၏၊ ပါသမှုသောလူတို့ ကြည့်ပါ
သော်လည်းမမြင်၊ ပယင်းတို့မမြင်ကြလျှင်သင်တို့ ဖားအတ
ရှုံး၍သာကျောက်ဖျာရေနှိုက် ကူးသည်ကိုမြင်သတည်း၊ ဟု
ဆိုကြ၏ ပယင်းသည်သားအတန်လည်းဟုတ်မှန်ကြောင်းကို
အခိုင်အမာဆို၏၊ ထိုအခါသင်းတောသားငါးရာတို့ကသင်
တို့စကားအတိုင်း ရေနှိုက်ကျောက်ဖျာ ကူးလာသည်မှန်မူ၊
ငါတို့ငါးရာလုံး၏ဥစ္စာကိုမင်းဘဏ္ဍာသို့သွင်းအံ့ကျောက်ဖျာ
မကူးသော်ကားသင်တို့သားအတန်ဥစ္စာကို မင်းဘဏ္ဍာသွင်း
စေလောဟူ၍ညှင်းရန်လျှက်ဂတိကဝတ်ထား၍ ကမ်းနာ သို့
ရောက်သောကာလ၊ မင်း၏ထံရှိက် အယူခံသောသော်ပယင်း
သည်ကိုခေါ်၍မင်းကမေးတော်မူ၏၊ ဟယ်ပယင်းသည်စာ
မုဒြာလယ်နှိုက်ကျောက်ဖျာကူးလာသည်ကိုမြင်၏ ဟူသည်
မှန်သလောဟုမေး၏၊ ပယင်းသည်က မှန်ပါကြောင်း ကို
လျှောက်လျှင်၊ နင်တို့သာမြင်သလော ထပါးသူလည်းမြင်၏
လောဟုမေး၏၊ အကျွန်ုပ်တစ်လည်းမြင်ပါ၏ ဟုလျှောက်
လျှင်ဘခင်ကိုခေါ်၍ သင်မြင်သည်မှန်၏လောဟုမေး၏၊ မှန်
ကြောင်းကိုလျှောက်လျှင်မင်းကလည်း ဟယ်ပယင်းသည်မ

ဟုတ်မမှန်မယုံထင်သောစကားကို တဲကြောင့် ဆိုသနည်း။ မဟုတ်မမှန်ဆိုလျှင်ငါ့သံလျှက်နှင့် သင်တို့လည်းကို ဖြတ်အံ့ မှန်သည်ကိုသာဆိုလော့။ ထယ်အခါကကျောက်ဖျာရေကူး သည်ဖြစ်ဘူးသနည်းဆို၍ ချိမ်းချောက်၏။ ထိုအခါပယင်း သည်ယောက်ျားလည်းကြောက်အားကြီးလှ၍ ကျောက်ဖျာ ကူးသည်မိမိမြင်လျက်ပင်းအသျှင်မင်းမြတ်ကျွန်ုပ်သားသည် ငယ်သူဖြစ်ဘိ၍ဆိုမိပါသည်ဟုဝန်ချ၍ သားအဘရှုံးလေ၏။ ပါသမျှဥစ္စာကိုမင်းဘဏ္ဍာသို့ သွင်းရလေ၏။ ပယင်းသည် သားအဘသည်းသွင်းရသောဘဏ္ဍာကို ငါတို့ရအောင်ကြံ ဦးအံ့ဟုနှင်လုံးပြု၍ မြို့၏ထန်းဥယျာန်ကြီးသို့ သွားပြီးလျှင် မျောက်တို့ကိုထမင်းသစ်ထီးပေး၍လူတို့စကားတိုနားလည် အောင်သင်၏။ လူစကားတိုနားလည်သောအခါ မျောက်တို့ ကို၍သို့မှာ၏။ ငါတို့မင်းကြီးဥယျာန်ကစားလာ၍ ကျောက် ဖျာခွံနေလထံ။ ထိုသို့နေလာသော်။ မှူးမတ်ဗိုလ်ပါမရှိသော အခါဖြစ်လျှင် သင်တို့သည်အချို့က စည်စောင်းညှင်းထီး မှုတ်ကြဲကုန်း အချို့ကလက်ရှစ်လက်ဝန်းက ကြဲကုန်အမတ် ဗိုလ်ပါရှိသောအခါ ဖြစ်မူမကကုန်လင့်။ ရှောင်ထွဲကုန်ဟု သင်ဆိုမှာထား၏။ တရုံသောအခါမင်းကြီးသည် ထောက စားရာမှပြန်လာ၍ပင်ပမ်းဖြေခြင်း၌ဥယျာန်သို့ဝင်၍ညောင် ပင်ရင်းခင်းအပ်သောကျောက်ဖျာထက်၌နေ၏။ ထိုအခါမှူး မတ်ဗိုလ်ပါမရှိသိုက် မျောက်တို့လာ၍ အချို့ကစည်စောင်း ပတ်သာတီးမှုတ်ကုန်သည်။ အချို့ကလက်ရှစ်လက်ဝန်းက ကုန်သည်။ မှူးမတ်တို့ရောက်လာမူကား။ မကဘဲသွားကုန်၏။ အမတ်တို့လည်းမင်းကြီးတယောက်ချင်း ရွှင်ပြုလျက်နေလင့် သည်ကိုမြင်သဖြင့်အရှင်မင်းကြီးတဲ ကြောင့်ရွှင်တော်မူသ နည်းဟုမေးသော်။ မင်းကြီးကဤဥယျာန်၌မျောက်တို့သည်လူ ကဲ့သို့ပင်အချို့ကစည်စောင်းညှင်း ထီးမှုတ်ကုန်သည်အချို့

ကလက်ရှစ်ထက်ဝန်းကလုန့်သည်။ ထိုအကြောင်းကိုမြင်၍
 ငါ့ရှင်ထံထည်းဟုဆို၏။ အမတ်တို့လည်းထိုစကားကိုကြား
 သော်၊ နတ်ချော်သောစကားဖြင့်ငါတို့မင်းကားသည်းခြေဆူ
 ၍တယူအမြင်မှားချေသည်ဟုကျီစယ်တုန့်၏။ နေ့ခက်တနေ့
 မှီကမ်းကြီးတယောက်ချင်းဥယျာန်သို့သာ၍ပြည်ညောင်ပင်
 ရင်းကျောက်ဖျာထက်မှီကမ်းနလာသော်မှားစွာသောမျောက်
 တို့သည်ရှေးကတူလာလတ်၍တီးမှုတ်ကခုန်တုန့်၏။ ပယင်း
 သည်သားအထံတို့ယဉ်းမင်းကြီး၏သက်သေရအောင်ကြံ၍
 ကြကုန်၏။ ကြည့်ပြီးမှသားအဘတို့သည်သွားကြကုန်၏။ အ
 မတ်တို့လည်းမင်းကြီးရှိရာလိုက်လာကြ၏။ မျောက်တို့ကမြင်
 လျှင် လက်တွင်ရှိသောစည်စောင်းညှင်းကိုငှက်၍ထွက်ပြေး
 ကြ၏။ အမတ်တို့ကလည်းအသျှင်မင်းကြီး တယောက်ချင်း
 ဘယ့်ကြောင့်ကြွတော်မူသနည်း ရန်သူတို့၏အခွင့်သော်ရင်း
 သစ်ကျားတို့၏ အန္တရာယ်သော်ရင်း၊ ဖြစ်ဖွယ်ရှိရာသည်မ
 ဟုတ်စောဟုအပြစ်တင်ကြသော်၊ မင်းကြီးကဥယျာန်၌ဖျော့
 တို့သည်လူတို့ကဲ့သို့တီးမှုတ်ကခုန်သည်ကိုကြည့်လို၍ငါလာ
 ပေသည်ဟုဆိုသော်၊ ထိုအမတ်တို့က ငါတို့မင်းကြီးကား
 သည်းချေဖျက်စီး၍ ရူးသည်မှန်ပြီ၊ ဤမျောက်တို့သည်အ
 ဘယ်အခါမှကခုန်တီးမှုတ်သည်ကိုမမြင်မကြားစဖူး။ ထိုလို
 လျက်ယခုတီးမှုတ်သည်ဟုဆိုထို၏ထကား။ ငါတို့မင်းအား
 ခြေခြင်းခတ်၍ထားမှကောင်းမည်၊ မထားခဲ့သော်တယောက်
 ချင်းသွားလာ၍ ဘေးမဖြစ်ရဘဲ ဖြစ်တော့မည်ဟုတိုင်ပင်
 ကြလျက် မင်းကြီးအားမြို့သို့ဆောင်ပြီးလျှင် ခြေခြင်းခတ်
 ၍ထားစေ၏။ ထိုအခါမင်းကြီးကလည်းအမတ်တို့ငါသည်း
 ချေရူး၍ အထူးဆိုသည်မဟုတ်ပါပြင်တိုင်း၊ ဟိုသာငါပြော
 ပါ၏။ ငါ့ချည်းသာသည်းမြင်သည်မဟုတ်။ ပယင်းသည်သား
 အထံလည်းမြင်ရပါ၏မေးပါဦးလေဟုဆိုသဖြင့်၊ ထိုပယင်း

သည်တို့အားခေါ်၍အမတ်တို့မေးလေလျှင်၊ အသျှင်မင်းကြီး
ယမန်အခါက၊ အက္ခရ်တို့သည်အမှီဖြာရေပြင်ဝယ်ကျော်
ဖျာကူးသည်ကိုမြင်၏ဆိုရာ၌ကိသုတကာမမြင်သည်ကိုမြင်
၏ဆိုရာသလော၊ ဖြစ်ထောက်မတန်ယုံဖွယ်မရှိသောစကား
တို့နှင့်တို့ဆိုသည်ဟုအဆုံးစီရင်သကဲ့သို့၊ အမတ်တို့လည်းအ
သျှင်မင်းကိုစီရင်ချေသည်ဝမ်းမနည်းသာဟုဆို၏။ ထိုအခါ
မင်းကြီးက၊ ဟယ်ပယင်းသည်ငါ့အဖြစ်နှင့်စာသော်သင်တို့
ကျောက်ဖျာကူးသည်ကိုလည်းယုံရာထန်ပေ၏အမှန်ကိုသာ
ဆိုထောဟုဆိုပေ၏။ ထိုအခါမှပယင်းဝည့်သားအဘက
သမုဒ္ဒရာ၌ကိ ကျောက်ဖျာကူးသည်ကိုလည်း အက္ခရ်တို့
မြင်၏။ မင်းကြီးရှေ့၌ကိမျောက်တို့သည်တိမ္မုတ်ကရန်သည်
တို့လည်းကျွန်ုပ်တို့မြင်၏။ ထို့ကြောင့် အမတ်ကြီးတို့သည်
မတိုင်းမစား မင်းကြီးအားရှေးသည်ဟု မမှတ်လင့်ဟူ၍ ယို
သော်။ ထိုအမတ်တို့သည်မင်းအားထောင်းပန်၍ ခြေခြင်းမှ
လွတ်ကြကုန်၏။ မင်းကြီးလည်းထိုအခါမှပယင်းသည်တို့၏
ဘဏ္ဍာကိုပြန်၍ပေးသတည်း ယင်းသို့ဖြစ်ရကား၊ အရှင်ဝနု
ဏ၊ ရှင်၏အစေ့ဖြစ်သောခေတ် ဣသုကြွယ်သံကဲ့ကြက်ဝား
သည်ဟူသောစကားကိုမတိုင်းစားဘဲယုံသင့်သေ။ အရေး
တူယုံရပါမည် ၍အရာကိုငါကြံစည်၍ပြဦးအံ့ဆို၍ဝနုဏ
ကိုခေါ်ပြီးလျှင်ခေမိတ္တအိမ်သို့သာပြန်၏။ ခေမိတ္တလည်း ငါ
ခင်ပွန်းလာသည်ဟူ၍ ဗျူဟူဌာဌာ နေရာခင်းခြင်း ထမင်း
ကျွေးခြင်းစသည်တို့ပြု၏။ ပြန်သောကာလခေမိတ္တ၏ သား
ငယ်ကိုငါ့အိမ်ဝယ်ကိစ္စရှိသည်တနေ့မှ ထည့်လိုက်ပါဆို၍
ခေါ်ကဲ့ ။ အိမ်သို့ရောက်သောအခါထုံရာ၌ဝှက်ကဲ့၍ထား၏။
ခေမိတ္တလည်းတရက်နှစ်ရက်ကြာ၍သားပေးပြန်လာလျှင်၌ ဝနု
ဏအိမ်သို့လာ၍ငါ့သားထယ်မှာနည်းဟုမေးသော်ဝနုဏက
လည်းသင့်သားကိုစွန့်၍လေသည်ဟုဆို၏။ ကြက်ဌက်ကိုသာ

စွန့်ချီရာ၏။ လူကိုတယ်ထိုချီနိုင်အံ့ နည်းငါမယုံဟုဆိုလျှင် သင်
 ၏သံကိုပင်ကြွက်စား၍ ကုန်လေထပြားကားသားကိုစွန့်မချီရာ
 လောဟုဆို၏။ ထိုနှင့်အငြင်းသရန်ဖြစ်ကြ၍။ တေးလောင်း
 တော်သမတမင်းထံသို့ ဆုံးဖြတ်ခံလာသော်။ တေးလောင်း
 တော်မင်းကြီးကအကြောင်းရင်းမူလတို့စစ်မေး၍အရေးကို
 ထောက်သော်။ တပေဘက်သည်တပေဘက်အား လှည့်စား
 သည်မှန်ချေပြီတပေဘက်စိစစ်မေးမှသင့်မည်ဟုကြံပြီးလျှင်
 ဝနုဏကုန်သည်တို့ခေါ်၍။ ဟယ်ဝနုဏဟုတ်မှန်သမှုသော
 စကားကိုသာဆိုလေ့မမှန်သည်ကိုဆိုလျှင်သင်၏ အသက်
 သည်ငါ့သံလျက်နှင့်ရောက်လတံ့လူသူငယ်ကို ဘယ်ကာလ
 မှစွန့်သုတ်ဖူးသည်မရှိဘဲလျက် ယခုစွန့်သုတ်သည်ဟူသည်
 မှန်သလောဟုမေး၏။ ဝနုဏကလည်းအရှင်မင်းကြီး ၏ခန
 ဝိတ္တသည်အကျွန်ုပ်နှင့်ကောင်းတူဆိုးထက်ပြု၍ကုန်သွားကြ
 ရာ သင်းဘောတစင်းအလေးပါသောသံကို ကေဒိပကျွန်း
 ဝယ်ကျီနှင့်လှောင်၍ထားရာ ကြွက်စား၍ကုန်လေသည်ဟု
 ကျွန်ုပ်တို့ထည့်စား၍ပျက်စကားဆိုသောကြောင့် ချင့်သား
 ကိုစွန့်ချီသည်ဟုကျွန်ုပ်ဆိုပေသည်။ သားငယ်ကိုကားစွန့်မချီ
 ကျွန်ုပ်တို့ထား၍ရှိပါ၏ဟုလျှောက်၏။ ထိုနောက်မှခနဝိတ္တ
 ကိုခေါ်၍မေးတော်မူပြန်၏။ ဟယ်ခနဝိတ္တငါ့ကိုပျက်စိနှစ်လုံး
 သာရှိ သည့်ထင်သလော၍မြေပြင်တွင်ရှိသမှုသောလူ၏ပျက်
 စိသည်ငါ့ပျက်စိပင်မဟုတ်လေ့မှန်သောစကားကိုဆိုမှန်နှင့်
 ကိုယ်ချမ်းသာရမည်တကား။ သံကိုကြွက်စားနိုင်ခြင်းသည်
 ရံခါတစ်ခါဖြစ်ဖူးလျက် အထူးကြံ၍သင်ဆိုခြင်းသည် မှန်
 သလောဟုမေး၏။ ခနဝိတ္တလည်းအလွန်ကြောက်လှ၍ အ
 ကျွန်ုပ်ရောင်းချ၍ရကဲ့သော ရွှေငွေတို့ပေးဝေရမည်ပိုသော
 ကြောင့်ပင်သံကိုကြွက်စား၏ဆိုပေသည့်ဟုအပြောနှင့်ခံ၏
 ထိုအခါမှသမတမင်းကြီးက၊ ဟယ်ခနဝိတ္တမင်းတို့မှာသစ္စာ

လူမှာဂတိတရားရှိချေသည်။ ဂတိမပျက်စကောင်းပေ။ သင်
 ရသော ဗြဟ္မကိုလည်း ထက်ဝက်ပေးပေ။ ဝဇ္ဇဏဂုဏ်အား
 သောသားကိုလည်း အပ်ပေဆို၍ ထိုသူတို့အား ကတိကဝတ်
 ထားတိုင်းစီရင်ပေ၏။ ယင်းသို့ဘေးလောင်းဆော်မင်းကြီးပြု
 ဌာန်းသော အတိုင်းနောင် မင်းအဆက်ဆက်တို့သည် ဗက်၍
 ကူးသန်းရှေးစပ်သော သူတို့အား ဂတိသစ္စာထားလျှင်
 ဂတိအတိုင်းထည်စေဟု ဆုံးဖြတ်ကြပါသတည်းဟု လျှောက်
 ပေသော်၊ မင်းကြီးလည်း သူဌေးတူသမက် ၍ အနက်အ
 ဝိဗ္ဗာယ်ကို သင်အထယ်မှာ တတ်ပါကဲ့သို့လည်း အဆက်ဆက်
 ဆုံးမှတ်သင့်ပေစွာ ဖြိုးမွှမ်းကာ ရွှေသပြေတထောင်ပူဇော်
 ပေ၏။ * ပုစ္ဆမ

နောက်တနေ့မိုးသောက်ပြန်သော်၊ သူဌေးတူသမက် တို့
 ခေါ်၍ ရှေးနည်းအတိုင်းပေးတော်မူပြန်၏။ တူသမက်လည်း ဤသို့
 နားတော်လျှောက်၏။ အလောင်းမင်းမြတ်အရှင်ဘေးလောင်း
 ထော်မင်းကောင်းသပတမင်းပြုသောအခါ တရားအရာလွန်
 လိမ္မာ၍ ဝညာရှိသောသူ ငယ်မအား အမျိုးပင်ညံ့ညားသော်
 လည်း မိဖုရားပြုဘူးသည်ကို ကြားဘူး၏လောဟု လျှောက်၏။
 ငါကြားဘူးပါထင်စွာ ဆိုလောဟု မေးသော်၊ ဗာရာဏသီ
 မြို့ရှိကံနေသော ပုဏ္ဏားချစ်ယောက်တို့သည် ကောင်းတူဆိုး
 ထက်မွဲ၍ အမြို့၌ အရွာရွာလှည့်လည်ကာ ဖြင့်အထူးခံရှာ၍
 သပြေငါးရာရသတည်း။ ပုဏ္ဏားအချို့က ဝေယူထိုကြသော်၊
 အချို့က ငါတို့ကား ချစ်ယောက်ဖြစ်သည် သပြေငါးရာနှင့် ဝေ
 ခြင်းငှာမသင့်လေး။ ၍ သပြေကို ဥယျာန်သည် မထံရှိကံအပ်
 နှံထား၍ ထပါးရှိကံ ချစ်ရာပြည့်အောင် ရှာဦးအံ့ဟု တိုင်ပင်
 ဖြိုလျှင် ဥယျာန်သည် မထံထိုက်၍ သင်သည် ဤသပြေငါး
 ရာကို ဆိပ်ထားပါ ငါတို့ချစ်ယောက် ထည့်တညွတ်တောင်း
 လာမှပေ၊ ပါလော့။ တယောက် နှစ်ယောက် တောင်းသဖြင့် မ

ပေးပါလင့်ဟုမှာထား၍ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ယောက်ျားသားကြလေ
သော်။ ထိုမိန်းမအိမ်နှင့် မနီးမဝေးခေါ်သံကြားလေကံသော်
အရပ်နှိုက်ချောင်းတစ်ခုကိုတွေ့လေလျှင် ပုဂ္ဂိုလ်တို့ဘိလာဖြင့်
ဦးဆုံးမင်္ဂလာသောပြုတ်ထွဲပြုခြင်းငှာ တရောင်ကင်ပွန်းပပါ
၍ပုဂ္ဂိုလ်တို့ထံတော်သောက်ကိုဥယျာန်သည်မထံပြန်၍ တရောင်
ကင်ပွန်းတောင်းချေဟုစေလိုက်၏။ ပုဂ္ဂိုလ်တို့ထံလည်း အကြံ
သစ်ပြု၍ တရောင်ကင်ပွန်းကိုသာမတောင်း သပြာငါးရာပါ
တောင်းလေသော်မိန်းမကလည်း ငါ့ထံအပ်နှင့် သောအခါ
နှစ်ယောက်ထုံးတညီထညွတ်လာပြီပေးပါဆို၍ အပ်ခဲ့သည့်ပ
ခုတပေောက်ချင်းတောင်းလာ၍ ငါမပေးချေဟုဆို၏။ ပုဂ္ဂိုလ်
တို့ထံကလည်း ငါ့ကိုမယုံသော် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတို့အား ဖွဲ့၍မေး
လောဟုဆိုလျှင် ထိုဥယျာန်သည်မလည်း အမည်အရည်ကို
ဖော်၍ အရှင်ပုဂ္ဂိုလ်တို့အား သောဥက္ကာ ကိုပေးလိုက်ရမည်
လောဟုဟစ်၍မေး၏။ ပုဂ္ဂိုလ်တို့မြောက်ပေသော်တို့ ကလည်း
တရောင်ကင်ပွန်းကိုမေးသည်ထင်၍ ပေးလိုက်ဟုလက်ရပ်၍
ပြု၏။ ပုဂ္ဂိုလ်တို့ထံကလည်း ပေးလိုက်စေရာဆို၍ ငါ့ကိုလျှင်
လျှင်လည်း တုလက်ရပ်သည်ကို မမြင်လေဟုဆိုသည်နှင့် ဥ
ယျာန်သည်မလည်း သပြာငါးရာကိုလည်း ပေးလိုက်၏။ တ
ရောင်ကင်ပွန်းကိုလည်း ပေးလိုက်၏။ ပုဂ္ဂိုလ်တို့ထံလည်း သ
ပြာငါးရာကိုခရီးဝယ်၍ ပုဂ္ဂိုလ်တို့အား တရောင်
ကင်ပွန်းကိုပေး၍ ဦးဆုံးပြုတ်ထွဲပြုကြပြီးသော် အစည်သွား
လေ၍ ရွာထံတစ်ခုတွင် အိမ်၏။ ပုဂ္ဂိုလ်တို့ထံလည်း ထိုနေ့ညည့်
ဖက်၌ ဝတ်ထားသော သပြာငါးရာကိုယူပြီးလျှင် သင်္ဘောပီး
၍ သမုဒြာကမ်းတစ်ဘက်သို့ ကူးလေ၏။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်တို့
လည်း ပုဂ္ဂိုလ်တို့ထံပြေးခြင်းမထု ပြေးသည်ဖြစ်၍ ဥယျာန်သည့်
မ၏ အိမ်ထိုးပြန်လာလျက် အချင်းအရာတို့မေးမြန်းသော်ပ
မနှင့်နေကပင်သင်တို့ ဥက္ကာကိုပေးလိုက်ရပြီဆို၏။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်

ထိုကလည်း ငါတို့ရဲ့ နှစ်ယောက်အညီလာ၍ ထောင်းမှပေး
 ပါဟုသည့်ပုဂံကလည်း ထယောက်ထည်းအားပေးလိုက်ရာသထေ
 ဟုဆို၏။ ဥယျာန်သည်မကလည်း ကျွန်ုပ်မယုံ၍ ဟင်မေးပါ
 သည်အရှင်တို့အားလုံး ကပေးလိုက်တော့ဆိုသံ ထိုကြား၍
 ပုဂံကလည်း ငယ်အားပေးလိုက်ပေသည့် ကျွန်ုပ်တို့က ဝန်မရှိဟုဆို
 ၏။ ပုဂံကလည်း ခြောက်ယောက်ထိုကလည်း ဝန်မရှိမရှိကိုမင်း၏ထံ
 နှိုက်အယူခံမည်ဟုမင်းကြီးထံသွား၍ လျှောက်ထားကြကော်
 ဥယျာန်သည်မကိုခေါ်၍ သင်သည်ရဲ့ နှစ်ယောက် လုံးအပ်
 သောဥယျာန်ကို ရဲ့ နှစ်ယောက်လုံးထောင်းလာမှပေးပါဟု မှာ
 လျှောက်လည်း ထယောက်ထည်းထောင်းလာသည်ကိုပေးပေ
 သထေဟုမေး၏။ ဥယျာန်သည်မကပေး မိကြောင်းကိုလျှောက်
 လျှင် သင်ကပင်သပြာငါးရာကို ပေးပေဟုမိရင်၏။ ကျွန်ုပ်
 မပေးနိုင်ပါဟု ဆိုသော်။ ဥယျာန်ကိုမပေးနိုင်လျှင် ကိုယ်တိုင်
 အလှည့်လှည့်ကျွန်ုပ်ပြုလေဟု ပုဂံကလည်း ခြောက်ယောက်တို့အား
 အပ်နှင်းလေ၏။ ဥယျာန်သည်မလည်း ပုဂံကလည်း အကြီးအမိတ်ကစ
 ၍လဲပစ်ကျွန်ုပ်ခံရ၏။ ထိုပုဂံကလည်း ကိုယ့်စွဲ၍ ကိုယ်ဝန်ရှိလေသဖြင့်
 ဆယ်လစေ့ ဘေးအခါမိန်းမငယ်ကိုဖွား၏။ ထိုမိန်းမငယ်သည်
 ဆယ့်ခြောက်နှစ်ရွယ်ရှိရောက်လျှင် မိခင်အားပုဂံကလည်း ခြေခံ
 ယောက်တို့ အလှည့်လှည့် စေခိုင်းသည်ကို မြင်၍ မိခင်ထံ
 ကြောင့်ကျွန်ုပ်ခံရသနည်း။ သူတပါးမှာကျွန်ုပ်ခံရညား သော်
 လည်း။ အချွင်ထယောက်ထည်းသာရှိသည်မိခင်မှာပုဂံကလည်း
 ခြောက်ယောက်ပင်ရှိခဲ့၏။ တကားထယ်ထိုသောအမှုကြောင့်
 နည်းဟုမေး၏။ အမိကလည်း ဥယျာန် ရင်းကစ၍ ဖြစ်သမျှသော်
 အကြောင်းကိုပြန်ပြော၏။ ထိုစကားကိုကြားသော် မိန်းမ
 ငယ်ကလည်း ဤသို့ဆို၏။ မိခင်၏အမှုနှင့် ဖြစ်လျှင်ကျွန်ုပ်ခံ
 သင့်မင်းကြီးကို ကျွန်ုပ်လျှောက်ဦးအံ့။ ကျွန်ုပ်တို့သာတန်သာ
 ဆင်လေဟုဆို၏။ တန်သာဆင်စေပြီးသော်မင်း ကြီးထံထို

သွားကြလေ၏။ မင်း၏ထံသို့ ရောက်သော် ဤသို့နားတော်
 လျှောက်၏။ ထုန်းပညာတော် ရှိလှသောအသျှင်မင်း ဖြတ်အ
 ရှင်ပြည်တော်ဝယ် သူတပါးကျွန်ဖြစ်ကြသည်မှာ အရှင်တ
 ယောက်ရှိ၏။ ကျွန်ုပ်မိခင်ကျွန်ဖြစ်ရသည်မှာ အရှင်ခြောက်
 ယောက်ရှိပါသည်ဖြစ်၍ မနှစ်သက်နိုင်ပါ။ ပုဂံဘေးတို့နှင့်ရှေ့
 တော်တွင်တရားဆိုလိုပါသေးသည့် ခေါ်တော်မူပါဟုလျှောက်
 ၏။ မင်းကြီးလည်းမိန်းမငယ်၏စကားကိုကြားလျှင်။ တရား
 လိုဖြစ်ပေသည် ဆိုနိုင်တိုင်းဆိုပါစေဦးဟု ပုဂံဘေးခြောက်
 ယောက်တို့ကိုခေါ်၍ပေးတော်မူ၏။ ထိုအခါမိန်းမငယ်ကအ
 သျှင် မင်းကြီးအကျွန်ုပ်ကိုသပြာငါးရာချေးယူတော် မူပါဟု
 လျှောက်၍ သပြာငါးရာရလျှင်သပြာထုပ်ကိုကိုင်၍ ပုဂံဘေး
 တို့အားပေးအံ့သောအရောင်တို့ဆောင်၍ အရှင်ပုဂံဘေးတို့အ
 ကျွန်ုပ်မိခင်ကိုဥက္ကာနံ့စည်ကချွန်ယောက်လုံးနံ့သည်ကုတ
 ယောက်ထည်း အားပေးရာသလောဟု ထိုသပြာအတွက်
 ကြောင့်ခြောက်ယောက်လုံးကျွန်ပြုကြသည်ထိုသပြာကိုပေး
 အပ်လျှင် ကျွန်အဖြစ်ကထွက်ပါမည်ထောဟုမေး၏။ လွတ်
 ပါမည်ဟုဝန်ခံကြ သော်ယခုငွေရပါပြီ။ ကျွန်ုပ်ဆင်ပါတော့
 မည်နံ့ရင်းပုဂံဘေးချွန်ယောက်ပြည့်မုံအောင်ပြေးလေသော
 ပုဂံဘေးငယ်ကိုသာခေါ်၍လာကြပါသောဟုဆို၏။ ထိုစကား
 ကိုကြားရသော်မူးမတ်နှင့်တကွသောပုဂံဘေးခြောက်ယောက်
 တို့ကလည်း ဤမိန်းမငယ်သည်တရားအရာရှိက်လိမ္မာထတ်
 ကျမ်းပေစွာမိန်းမငယ်နှင့်နှိုင်းဆွဲ၍ ပြည်ထဲရေးကို စီရင်ရ
 သော်အဆတရာပြည် ထဲသာလိမ့်မည်တို့မင်းကြီး စီရင်
 ခြင်းသည့်အထံငယ်ရှင်းချေသည့်ဟုပြောဆိုကြ၏။ အရှင်တေး
 လောင်းတော်မြတ်သည်အလွန်နှစ်သက်တော်မူ၍ အထက်
 ငါစီရင်သော တရားကားရှင်းပါးပေစွာ ယနေ့မှစ၍ဥယျာန်
 သည်မကိုလွှတ်ပေ။ ငါတရားမှားသည်အရာကြောင့်ဤသ

ပြာဇီးရာကိုလည်း ယုလေဟုပေးပြီးမှ။ ထိုထီးငယ်ထိုမိပု
 ရားပျောက်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့်မင်းတို့သည် ဝိရင်သော
 တနားချွတ်ခွင်းကဲ့သို့ဥဋ္ဌာဒါဏ် ကိုခံမြဲဓမ္မာတာဖြစ်ပါသ
 ထည်းဟုလျှောက်ပေသော်တော့ကောင်းကြီးလည်းသူဌေးတူ
 သမက်နှစ်သက်မှတ်သား လောက်စွာသောထုံးပုံ အဓိဗ္ဗာယ်
 ကိုအဘယ်မှာတတ်ခဲ့ပါသနည်းဟုလွန်စွာချီးမွမ်း၍ ဗြဟ္မသ
 ပြာဏထောင်ဖြင့်ပူဇော်ပေ၏။ ။ဆဋ္ဌမ

ထို့နောက်တရက်ရောက်သော်သူဌေးတူသမက်ကိုခေါ်
 ၍ရှေးအဖူးပေးတော်မူပြန်၏။ သူဌေးတူလည်းဤသို့နားတော်
 လျှောက်ပေ၏။ အရှင်မင်းမြတ်စိတ်နှင့်လို သော်တောင်ပို့
 လက်ရှပ်က၏ဟူသောစကားကိုကြားဘူး၏လောဟုမေး၏။
 မကြားဘူးပါ ထင်စွာဆိုလော ဟုပေသော်။ အရှင်တေး
 လောင်းတော်မင်းကောင်းသမတဆက် ထက်ဝယ်တကွက်တ
 ကွက်မင်းပြုကြစေသည်ထွင်ရမ္မဝတီဖြည့် ဝယ်သုန္ဒြမဉ္ဇသေ၊
 မင်းကြီးသည် မိုးဦးကာလနန်းတော်စောင်းတန်းကြားတွင်
 ထင်သောရေး အိုင်ငယ်ကိုမြင်၍ရေ သောက်ချင်သိုက်ကြိုရ
 ကား။ လက်ချပ်ဖြင့်ခပ်၍သောက်သည့်ကိုအားမရ၍ဝပ်လျက်
 သောက်သည်ထွင်ဝင်ရိုးဖျားဖျားစသောမြွေငယ်တခုသည်
 ခံတွင်းသို့ဝင်လေ၍ မသေမပျောက်ဘဲဝမ်းထဲ၌ မင်းကြီး
 စားသမျှအစာတို့ပား၍ကြီးပွားသဖြင့် ထွန်ထုံးပျံသောက်ရှိ
 လေရကား။ မင်းကြီးအားဝမ်းကြီးသောအနာသည်ဖြစ်၏သ
 မားဟူးရားအပေါင်းကိုခေါ်၍ အထူးထူးသောဆေးဝါးဖြင့်
 ကုသစေသော်လည်း မလွတ်နိုင်အလွန်ဝမ်းပိုက် ကြီးခြင်း
 ကြောင့်ဆင်မြင်းတက်စီးခြင်း။ တောက်ထပိုးထွားလာခြင်း
 ကိုမျှမပြုနိုင်သည်ဖြစ်၍ ဝမ်းကြီးမင်းဟုခေါ်ဝေါ်ကုန်၏။ မူး
 မတ်ကျေးကျွန်တို့လည်း ပျက်ရယ်မှုပြုကြကုန်လျက် တပါး
 သူကိုမင်းမူစိတ်သောဌာတိုင်ပင်ကြ၏။ ထိုအကြောင်းကိုသုန္ဒြ

မင်းကြီး ကြားသိသော်ကြံတော်မူသည်ကား မှူးမတ်ပြည်
 သားတို့ငါ့အား နှင်ထုပ်သော်အလွန်ရှက်ဖွယ်ရှိလေတံ။ မှုန်
 တို့ကသေထိုသေရှင်လိုရှင်စောနက်ရာသို့ဝင်၍ လူမမြင်မနိုး
 သောအရပ်ငြိမ့်ရသော်၎င်း၊ သေရသော်ငှားမြတ်၏ဟုကြံ၍
 အတံငယ်ပြောသင့်သမျှသောစကားကို မိဖုရားအားမှပြော
 လျှက်ညှင့်အခါ၌ထွက်လေ၏။ မိဖုရားလည်း ဤမင်းကြီးသည်
 ငါနှင့် သေတူရှင်ဖက် အသက်တည်သမျှပေါင်းပက်ကြသူ
 ဖြစ်လေသည်ငါလိုက်၍ပြုရမှမိနိုးမကောင်းထင်ပါသည်ပေမည်
 ဟုနှလုံးထား၍ မင်းကြီးသွားရာနောက်တော်သို့လိုက်လေ၏
 မိုးလင်း၍ မင်းကြီးသိသောအခါမှထင်မိဖုရားဘယ်ကြောင့်
 လိုက်ပါသနည်းဟုမေး၏ ကျွန်ကောင်းတူသိုးဖက်အသက်
 ထက်ဆုံးလုပ်ကြွေးခြင်းငှာ လိုက်လာပါသည်ဟုဇွှောက်၏
 မင်းကြီးက အကြိမ်ကြိမ်မြစ်သော်လည်း မပြန်နစ်ဘဲလိုက်လေ
 ၏မင်းနှင့်မိဖုရားနှစ်ဦးတို့သည် လူမနိုးသောတောကြီးအဝယို
 ရောက်လေသော်မင်းကြီးပင်ပမ်း ထွေထွေ နှင့်သင်မိဖုရား၍
 သစ်ပင်ရင်းတလင်းသာစွာတွင်နားပါရစေဦးဆို၍ သစ်ပင်
 ရင်းသို့ဝင်ထွက်နားကြသဖြင့် မိုးချုပ်သောကာလ မိဖုရား
 ရင်ခွင်ထက်နှိုက်မင်းကြီးခေါင်းတင်၍စက်လေ၏။ ထိုအခါ
 မင်းကြီး၏ဝမ်းတွင်းနှိုက်ရှိသောထွန်တုံးမျှလောက်သောမြွေ
 သည်အတံငယ်ထွက်ပြီးသော် ဤသို့ကြီးဝါး၏ငါကားရှေး
 သောအခါမြို့ရွာ၏အထွင်းဖြစ်၍ မင်းကြီး၏ဝမ်းမှပြင်သို့
 ထွက်၍ကျက်စားကဲ့သော် လူများမြိုက်သတ်လေသည်ကို
 ဆင်ချင်၍ရှည်မြင့်စွာငါမထွက်ဘဲနေရသည်။ ယခုမှထော
 နက်ရာသို့ကျပြီး မင်းကြီး၏ ခံတွင်းဖြင့်ထွက်၍ ကျက်စား
 တော့အံ့ ဟုဆို၏။ ထိုအခါကိုမင်းကြီးအိပ်သည်အနီးတောင်
 မြို့ကြီးထွင်ရှိသောမြွေကြားလျှင်တွင်းဝသို့ထွက်၍ ခင်ပုတ်
 ငှက်သည်နေထွက်သောကာလနှိုက် သစ်ခေါင်းမှထွက်လို

သက္ကရာဇ်သို့နတ်ပြီးအစာကိုစားသော မြွေဖျင်းမြွေရိုက်သည်ငါ
 တောခွက်ကျက်စားလိုသလော။ လတ်တလောသေချင်လျှင်
 သင်ထွက်စမ်းလောဟုဆို၏။ ထိုအခါဝမ်းနှိုက်ရှိသောမြွေက
 လည်းငါ့ကိုသင်မြွေသာမည့်ဌာတ်သလော။ မင်းကြီးစားအံ့။
 သောအစာ အရသာကောင်းဟူသမျှကို ငါစားရ၍ အား
 လည်းအလွန်ကြီး၏။ ထုန်းတန်ခိုးလည်းအလွန်ရှိ၏။ သစ်ဥ
 ရိုးခြားစားသောက်ခါနေရသော သင်နှင့်ငါသည်အဖက်ရ
 ဟုတ်ဟုကြီးဝါး၏။ တောင်ပို.နေမြွေကလည်းနင်ဝမ်းတွင်း၌
 နေသောအဖြစ်ကိုမင်းကြီးမသိ၍သာ အသက်ရှည်စွာနေရ
 သည်အကယ်၍သိပူကား။ မင်းကြီးယခုခေါင်းရင်းပြု၍အိပ်
 သောသစ်ပင်ကိုနှုတ်၍ညက်စွာကျိုင်၍သောက်လျှင်။ သင်အ
 ထုံးထုံးပြတ်၍သေလိမ့်မည်တကား။ မင်းကြီးအိမ်သာထွား
 သောအခါသင့်အကောင်ပါလိမ့်မည်တကားဟုဆို၏။ ထိုအ
 ခါဝမ်းတွင်းနှိုက်နေသောမြွေကလည်း၍သို့ဆိုပြန်၏။ ဟယ်
 မြွေပြိတ္တာငါသေရာသော အကြောင်းကို နင်သာသိသည်မ
 ဟုတ်ငါလည်းနင်သေရာသောအကြောင်းကိုသိ၏။ နင်သည်
 ဂှေးသောအခါဥစ္စာများသောကုန်သည်ဖြစ်၍အတ္တကောင်း
 မှုမပြုရက်စဲရုံမက်ဝန်တို့လှသောကြောင့် သေသောကာလ
 နင်မြင်ချသောဥစ္စာကိုစောင့်ခြင်း၍မြွေပြိတ္တာဖြစ်ရ၏။ မင်း
 ကြီးသိခဲ့လျှင်ချင်းကိုသတ်၍ ထောင်ပို့တွင်း၌ရှိသောဥစ္စာကို
 တူးခါမဟူနေမည်လော။ ထိုသို့သတ်ခဲ့လျှင် နင်ဘယ်သို့ပြေး
 နှိုင်းအံ့နည်းဟုဆို၏။ ထိုသို့မြွေနှစ်စင်းအချင်းချင်းဆိုကြသော
 စကားကို မိဖုရားသည်သာသာအထူးအပြားနှိုက်နားလည်
 သည်ဖြစ်၍ ကြားသိလေလျှင်မင်းကြီးကိုနှိုး၍ နိုးသောအခါ
 အားရဝမ်းသာစွာသက်ရှင်ချီးကာက၏။ မင်းကြီးကလည်းငါ့
 မိဖုရားတေးရုံတခါမျှမကဘူးဘဲယခုဘယ်ကြောင့် ကသနည်း
 ဟုပေးလျှင်။ အရှင်မင်းကြီးအရှင်ဝမ်းတွင်းနေသောမြွေနှင့်

ဤတောင်ပို့တွင်နေသောမြွေသည် ဤကဲ့သို့စကားဆိုကြပါသည်ဟုအလုံးစုံမျိုးကိုလျှောက်ထား၍ မိဖုရားလည်းမင်း၏ခေါင်းရင်းနားနှိပ်သောဆေးပင်ကိုနှုတ်၍ကျိတ်ပြီးလျှင်မင်းကြီးအားသော်ပေ၏။ ထိုအခါဝမ်းနှိပ်နေသောမြွေသည်သေ၍ ညက်ညက်ကျေသဖြင့် ဝမ်းဆင်းလေ၏။ သုန္ဒရီမင်းကြီးလည်းပကတိချမ်းသာ၍ နံနက်အခါပင် ပြည်သို့ပြန်လာပြီးလျှင်နန်းပေါ်သို့ဝင်၍ ထခင်ကဲ့သို့မင်းမူ၏။ ထိုအခါမူးမတ်စိုတ်ပါတို့ကအကြောင်းကိုပလ္လော့ဝံ့ကြ ခယဝင်စင်းလျက် အချင်းချင်းမေးမြန်းပြောဆို၍နေကြလေသော်၊ မင်းကြီးက ခေါ်၍အမတ်တို့၏ဝမ်းနှိုက်မော်လျှမ်းကြီးပွား၍ ဆေးဝါးမတွေ့နိုင်သောဝေဒနာကပ်ရောက်သည်ကားအခြားမဟုတ် ထွန်ထုံးပမာဏရှိသောမြွေဝင်၍နေသတည်း။ နန်းမှမိဖုရားနှင့်ငါထွက်သွား၍တောသို့ရေခဲသောအခါတရသောတောင်ပို့နှိုက်အိပ်နေရာ၊ တောင်ပို့တွင်နေသောမြွေနှင့် ငါ့ဝမ်းတွင်နေသောမြွေစကားဆိုကြသည်ကိုမိဖုရားကြားသဖြင့် ဆေးကိုရ၍သောက်ရသောကြောင့် ထိုမြွေအထူးအထူးကျေ၍ ကျသဖြင့် ငါချမ်းသာရပေသတည်း။ တောင်ပို့နှိုက်နေသောမြွေလည်း ခန္ဓာငွေအများကိုစောင့်နေသောမြွေဖြစ်သည်သင်တို့သွား၍ခန္ဓာငွေကိုဆောင်ကြလေကုန်ဟုမိမိတော်မူ၏အမတ်တို့လည်း မင်းကြီးအမိန့်အတိုင်းသွား၍ တောင်ပို့နှိပ်မြွေကိုသတ်၍ခန္ဓာငွေကိုယူသဖြင့်အများရတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့်ရကားအလောင်းမင်းတော်စကား၍လူ့ခွင်နှိုက်အကြင်သူတို့သည်တယောက်အဖြစ်ကိုတယောက်ဖော်ပြ၍ကဲ့ရဲ့ပြောဆိုကြသည်ဖြစ်အံ့။ ထိုသူနှစ်ဦးသည်မိမိ၏ပျက်စီးကြောင်းကိုမိမိပင်ရှာသည်မည်၏။ ပွားသောအပြစ်ရောက်၍ပျက်စီးထတ်ကုန်၏။ ပုံသက်သေကားသုန္ဒရီမင်းကြီး၏ဝမ်းနှိုက်နေသောမြွေနှင့်တောင်ပို့နေမြွေတို့သည်တဦး၏အပြစ်တဦးဖော်ဆိုချေ

၍ ပျက်စီးလေသကဲ့သို့တည်းဟု ပညာရှိတို့ဆိုထုံးရှိပါသ
 တည်းဟုနားထောင်လျှောက်ပေ၏။ ဘေဒကမင်းသည်အလွန်
 စမ်းမြောက်သည်ဖြစ်၍ သူဌေးတူလုလင်သို့စင်ကောင်းမြတ်
 လောလုံးစံနည်းနာကိုအတယ်မှာအပောင်သင်၍ သိကဲ့ပါသ
 နည်းဟုမြီးပွမ်း၍ရွှေစင်တထောင်ပူဇော်လိုက်ပေ၏။

သတ္တမ

ထိုနောက်တနေ့ရောက်၍ မိုးသောက်သော အခါဘေဒက
 မင်းကြီးလည်းသူဌေးတူသမက်ကိုခေါ်၍ မေးတော်မူပြန်လျှင်
 အရှင်မင်းကြီးအမျိုးမကောင်းလူပျင်းသောင်းကိုသူကောင်း
 ပြုကအရှက်ရ၏။ သူများယောင်းတို့စောင်း၍ လိုက်ကသေ
 ပျက်ရ၏။ ဟူသောစကားကိုကြားသူး၏ထောဟုမေး၏အတ
 လုလင်ထင်စွာဆိုပါဦးလောဟုထောင်ပန်၏။ အရှင်မင်းကြီး
 နာတော်မူလေဘူးရှေးသော အခါဗာရာဏသီပြည်နို့ကံသေ
 ကအမည်ရှိသောမင်းသည်မင်းမူ၏။ ထိုအခါဇရာဝတီမြစ်
 နို့ကံနေသောဇရာပထနဂါးမင်းသည်မြစ်၏အနီးအပါးနို့ကံ
 ဖားငါးစသည်ကိုရှာသော်ရှားပါးသောကြောင့် ဖားငါးရှာ
 စားခြင်း၌ မြို့၏အနီးသို့လာ၍ မြွေငယ်အဟန်ဖန်ဆင်းလျက်
 ဥယန်ထွင်း၍ဖားငါးရှာစားကာနေ၏။ ဤနွားကျောင်းသော
 သူငယ်ထို့မြင်၍ရိုက်သတ်ချင်း၌ဝန်းရံကြစည်။ သေနကမင်း
 ကြီးထွက်လာသည့်နှင့်တွေ့၍ နင်တို့တယ်ကိုဝန်းရံသနည်းဟု
 မေး၏။ သူငယ်ထို့ကမြွေကိုရိုက်သတ်ချင်း၌ဝန်းရံသည်ဟု
 ဆိုလျှင် သင်တို့မရိုက်ခတ်လင့်ချမ်းသာစွာသွားပါစေဆို၍
 လွှတ်ပေ၏နဂါးမင်းလည်းဤမင်းကြောင့်ငါ့အသက်ချမ်းသာ
 ပေသည်ဟုအလွန်ကျေးဇူးတင်ရကား။ ညည့်သန်းခေါင်အ
 ခါမင်း၏ထံသို့လာ၍အကြောင်းချမ်းရာကိုပြောဆိုလျက်မိတ်
 ခင်ပွန်းပြု ဤ၏ထူးမြတ်သောရတနာကိုလည်းပေး၏။ ထိုအ
 ခါမင်း၍ နဂါးမင်းသည်ချစ်ရက်ထကြိမ် မင်းအိမ်သို့လာဝ

မှတ်ပြု။ တရံသော အခါ ကာမဂုံအမှုနှိုက်ရောင့်ရဲခြင်း မရှိ
 သောနဂါးမငယ်တဦးကိုယူခဲ့၍ မင်းကြီးအားဆောက်ခင်း
 ၏ဤမိန်းမငယ်ကိုမမြင်သော် ဤမန္တာန်ကိုရှုထံ၌ခေါ်ပါဟု
 မန္တာန်လည်းသင်ကဲ့၏။ သေနကမင်းလည်းနဂါးမငယ်ကိုပုံ
 မက်ရကားအပေါ်နှိုက်မပြတ်ခစားစေ၏ တရံသောအခါနဂါး
 မငယ်နှင့်တကွရေကန်တွင်းနှိုက် ရေကစားကြသော်နဂါးမ
 ငယ်သည်လူ၏ရုပ်ဝါကိုကွယ်စေ၍ ကန်တွင်းနှိုက်နေသော
 ရေမြွေနှင့်ရောရှက်၍နေ၏မင်းကြီးလည်းနဂါးမငယ်ကိုမမြင်
 သဖြင့်မန္တာန်ရှုထံ၌ခေါ်လျှင်မြွေ၏အသွင်ကိုပျောက်၍မင်း၏
 အပေါ်နှိုက်ထင်ရှားပြီဟူ၏။ မင်းကြီးလည်းသင့်ကို မိဖုရား
 မျှောက်ထားပါလျက် ငါ၏ရှေ့တွင်ပင်ယုတ်သောဇီဝိယုတ်
 နှင့်မထေင်္ဂီမတန်ကျင့်ရာဝသောဟု ထမြက်ထွက်၍ဝါးချင်း
 စိပ်ဖြင့်ပုတ်ခပ်၏။နဂါးမငယ်လည်းပြန် ပြေး၍အပြစ်မ ရှိဘဲ
 ပုတ်ခပ်၍ နှင်ထိုက်ကြောင်းဖြင့်နဂါးမင်းကိုရုံးချော၏။နဂါး
 မင်းကလည်းငါ့သမီးကိုအပြစ်မဲ့ ပုတ်ခပ်ရာသလေပါဟုအမြက်
 ပွား၍နဂါးလုလင်ထိုက်သောနကမင်းအားမေ့ကံသတ်ချေဟု
 စေလိုက်၏။ နဂါးလုလင်ထိုက်လည်းမိမိ၏အရှင် အေဏာအ
 ထိုင်းလာ၍ညအခါမင်း၏ အိပ်ရာညောင်စောင်း အောက်
 နှိုက်စောင့်နေကြ၏။ မင်းကြီးလည်းအိပ်ရာလျှင်သော အ
 ခါမိဖုရားအားဤသို့ပြော၏။ သင်မိဖုရားနဂါးမသည်မျှင်းဘ
 ၏မျက်နှာကိုလည်းမထောက် ငါ့မျက်နှာကိုလည်းမထောက်
 ငါ့ရှေ့မှောက်တွင်ရေမြွေနှင့်မလျော်ကျင့်ဘိ၍ငါ့ဆုံးမသည့်
 ကိုငါ့အဆွေအားမလျော်သောဝကားဖြင့်ပြောငြားအံ့လည်း
 မသိဟုဆိုသော်။ မိဖုရားကြီးကလည်းအရှင်မင်းကြီး နဂါး
 မင်းလည်းသင်ခြင်ရာပါ၏ မကြောင့်ကြလင့်ဟုဆို၏။ ထိုစ
 ကားကိုအိပ်ရာအောက်တွင်နေသောနဂါးလုလင်ကြား လျှင်
 ငါ့ထိုပင်းကားသမီးငယ်၏ ဝကားကြောင့် အမြက်ထွက်၍

မှားချေပြီဟုသတိရ၍ပြန်ကြလေပြီးသော်နဂါးမင်းကြီးအား
 ထို အကြောင်းတို့ကိုပြန်ကြား၍ နဂါးမင်းလည်းငါကားသူ
 မိုက်၏ စကားကြောင့်သူထော်ကောင်းအား ပိတ်ပြစ်ပွားမိ
 ချေပြီ။ အဆွေကို ပူဇော်ကံတော့ပွသင့်မည်ဟု ကြံလျက်
 ညဉ့်သန်းခေါင်ပံန့်လှည့်ပြီးသော်မင်းကြီးအားကြည်ကြည့်
 သာသာပြောဆိုပြီးမှ သင်မင်းကြီးလိုသမျှထိုတို့တောင်း
 လော့ငါပေးအံ့ဟုဝန်ခံ၏။ သေနကမင်းကလည်းအဆွေငါ
 ကားအခြား ဥစ္စာဘဏ္ဍာတို့ကိုမလို မိုးရွာချပုံးထင်မြင်း ကျွ
 နွားစသောသတ္တဝါတို့၏သာသာစကားကို ကြားသိရသော
 အတတ်ကိုလိုပါသည်ဟုဆို၏။ မင်းကြီး၏သို့သိလိုသော်၎်
 မန္တာန်ကိုသရဏ္ဍာယ်လော့သူတပါးတို့အားမပေးမသင်လင့်
 သင်လျှင်မီးပူသို့ဝင်၍သေရလတ်။ ထို့ကြောင့်ထိုသူတပါး
 ကိုမသင်လေလင့်ဟုဆို၏။ မင်းလည်းကောင်းပါပြီဟုဝန်ခံ
 ၍မန္တာန်ကိုသင်လိုက်ပြီးသော်နောက်နေ့သောအခါကြီးစွာ
 သောဗြာဟ္မဏ်မန္တန်နေ၍ ပျားထင်လဲတို့ဖြင့် ရောနှောသော
 မုန့်ခဲဘွယ်တို့ကိုစားတော်မူ၏။ ထိုအခါပျားစက်ထင်လဲစက်
 မုန့်ခဲတို့သည်အတန်ငယ်မြေသို့ ကျသည်ကိုတရသောမိုးပ
 ရွက်တွေလေလျှင်အေးရင်းသာလျက်များစွာ သောပရုက်
 အဖေတို့အား ဤသို့ခေါ်၏ အချင်းတို့ ဗာရာဏသီ မင်း၏
 နန်းတော်တွင်တင်လဲအိုးကွဲသည်မုန့်လှေ့မှောက်သည်လင်တို့
 သားစာမယားစာရအောင် လာကြကုန်ယူကြကုန်ဟု ဆို၏။
 ထိုပရုက်တို့မုန့်ခဲကိုချို၍စည်ကာစည်ကာသွားရာနှိုက်မင်း
 ၍နန်းတိုင်ကိုတိုးမိလျှင်အကြီးဖြစ်သောပရုက်ကငါတို့သွား
 ရာနှိုက်ကန်လင့်နေလာသောမင်း၏ နန်းတိုင်ကိုပရုက်ခေါင်း
 ကြီးကအစွယ်ဖြင့်ကော်၍ပစ်လိုက်ဟုခေါ်လာပေး၏။ ထိုအ
 သံကိုမင်းကြီးကြားလျှင်များစွာပြုံးရယ်၏။ မိဖုရားလည်းမင်း
 ၍အပါးတွင်ခစားလျက်ရှိသည်နှင့်မင်းသည်ဘယ်ကံ့ရယ်

ပါးသိဒ္ဓိမည်နည်းဟုကြံ၏ မင်းလည်းဝားတော်ခေါ်ပြီးလျှင်
 ပဏ္ဍိတပေါ်နှိုက်အိပ်ပျော်၍ နိုးသောကာလမိဖုရားနှင့် ဝံပယ်
 ကြံ၍ရေးချိုး၏ ထိုအခါယင်ဖိုက အဆွေထင်မ အမြန်လာ
 လော့ကာမရ ဖြင့်ငါမွေ့လျော်အံ့ဟုဆို၏ ယင်မကလည်းအ
 မောင်ငွေလင်းဦးငါသည်မစင်ပု*နှိုက် ဥက္ကသောကြောင့်အန့
 မကောင်းသေးမင်းကြီးရေးချိုးပြီးသော အခါန့*သာလိမ်းထ
 တံထိုန့ သာရေးနှိုက်ငါလူးမည် ရွှင်မြူးတွယ်ဖြစ်ခါမှ မင်း၏
 ကျောက်ကုန်းမှာကပ်၍လိုအပ်သောအတိုင်းမွေ့လျော်လေ
 ဟုဆို၏။ ထိုစကားကိုကြားလျှင် မင်းကြီးကားဆောက်တည်
 ရာမရသည်းစွာရယ်၏ မိဖုရားလည်း အထယ်အကြောင်း
 ဖြင့်မင်းကြီး ရယ်ပါလိဒ္ဓိမည်နည်းဟု အနေပြင်ယောင်အ
 ဝတ်ပြင်ယောင်ရှိ၏။ ညဉ့်ထော်ထည်ပြန်သောအခါ ဟင်း
 လျာလူးသော ထမင်းလုံးကျလေသည် ကြမ်းပရွက်တို့တွေ
 လျှင်ငါ့ထိုမင်းအိပ်နှိုက်ထမင်းလှည်းကျိုးသည်စားလှည့်ကုန်
 ယူထွက်ကုန်ဟု အဖော်တို့ကိုခေါ်ပြန်၏။ ထိုအသံကိုမင်း
 ကြီးကြား၍လည်းသည်းစွာရယ်၏။ မိဖုရားလည်းမင်း၏အ
 ပါးနှိုက်ရွှေအိုးရွှေယောင်းမကိုင်၍ နေ့သနှင့်မင်းကြီးတယ်
 ကြောင့်ရယ်လေသည်းစွာဟု အောက်မေ့၏။ ညည့်အိပ်ရာသို့
 တက်သောအခါမိဖုရားက အရှင်မင်းကြီးယနေ့တဲ့ကြောင့်
 ပြုံးတော်မူသည်နည်းဟုမေး၏မင်းကလည်းမိဖုရားသိ၍အထယ်
 အကျိုးရှိအံ့နည်းဟုဆိုလျှင်အရှင်မင်းကြီးမိန့်တော်မူပါဟု အ
 ဖန်တလဲလဲလျှောက်လျှင် ယင်ဒိယင်မဒိုးပရွက်တို့ ဆိုကြ
 သောအကြောင်းကိုပြော၏။ မိဖုရားလည်းထိုသတ္တဝါတို့၏
 ဘာသာသိသော မန္တန်ကိုအက္ခရ်အားပေးပါဟု တောင်း
 ၏။ မင်းလည်းငါမပေးသာချေ သင့်ကိုပေးလျှင်ငါသေလိဒ္ဓိ
 မည်ဟုနဂါးမင်းမှာခဲကြောင်းဆို၏။ မိဖုရားသည်အဖန်
 များစွာမိန်းမတို့၏မာယာဖြင့် တောင်း၍မရချေသော် နန်း

ကြက်သရေထိုက်သို့ဝင်၍ ရေစာမယူဘဲနေသေ၏။ မင်းကြီး
 လည်းမိဖုရားအားသနားချစ်ကြင်လှသည်ဖြစ်၍ မိန်းမနှိုင်းငံ
 ကိုမထန်နှိုင်းရကား ငါဝေးသော်လည်းသေစေမိဖုရားအား
 ပေးတော့အံ့သို့ရာတွင် ဤနန်းတွင်းတွင်ပေ မူသူတပါးကြား
 ၍ငါ့အားကဲ့ရဲ့ကြလေတုံ ဥယျာန်သို့သွား၍မိဖုရားတဦးကိုသာ
 သိစေအံ့ဟုကြံပြီးလျှင် ဥယျာန်သို့မိဖုရားနှင့်ရထားစီး၍ထွက်
 လေ၏။ ထိုအခါသိကြားမင်းသည်ပဏ္ဍိတကမ္မဏေဝါတင်၍အ
 ချင်းအရာကိုကြည့်ရှုသော် ဗာရာဏသီမင်းသည်မိန်းမနှိုင်းငံ
 သို့လိုက်၍သေထိုက်သောအခွန်ပြုအံ့သော အဖြစ်ကိုမြင်
 ၍သုဇာတာမိဖုရားနှင့်တကွလျှင်စွာ လာပြီးသော်မင်းကြီးနှင့်
 ပါဝောဗိုလ်ပါအများကိုမမြင်စေဘဲ မင်းတို့သာမြင် စေ၍
 မင်းစီးသောရထား၏ ရှေ့ခိုဆိတ်သို့ဆိတ်မယောင်ဖန်ဆင်း၍
 မေ ထုန်မြဲဝဲ၏။ ရထားနှိုက်ကသောသိန္ဓောမြင်းတို့ မြင်လျှင်
 အပြစ်တင်လတ်သည်ကားအဆွေဆိတ်အခြေလေးချောင်းရှိ
 သောသတ္တဝါတွင်ဆိုတ်သါ၍မိုက်သည်ရှက်ထိုက်ကြောက်
 ထိုက်သည်ကိုမျှမရှက်ကြောက်တတ်ဟု ရှေးအခါတပါးက
 ငါတို့ကြားဘူရရှု သာယာချမှာကားမျက်ဝါး ထင်ထင်မြင်ရ
 ပေ၏။ ပုံးကွယ်ရာနှိုက်ပြုရာသောကိစ္စတို့ မင်းနှင့်တကွသော
 ပရိသတ်အလယ်နှိုက်ပင်သင်တို့ပြု ဝံ့ချေသည်ဟုဆို၏။ ထို
 အခါဆိတ်ကလည်းဟယ်မြင်းမသားငါ တို့မှခကားတို့ထံစီး
 ဝွားကိုခံစားရုံသာသင်တို့မှာကား ဗာရာဏသီမင်းကအခါ
 ခပ်သိမ်းနှာရှင်ကြိုးထိ၍ထားသည့်မဟုတ်မိလျက်တောထဲမှလှ
 ပြည်သို့သွား၍ကျွန်ခံရသည်၊ ငါ့ထက်သင်တို့မိုက်သေး၏တကား
 သင်တို့ထက်လည်းရထားထက်နှိုက်သရပါသောဗာရာဏသီ
 မင်းသည်မိုက်ချင်းလွန်၏တကားပင်းသို့မြင်ကြလျက်ငါတို့အ
 ပြစ်မထင်သင့်ဟုဆို၏။ ထိုစကားကိုကြားလျှင်မြင်းကလည်း
 သင်ဆိုတ်ငါတို့ကိုကားမိုက်သည်ဆိုသော်ဆိုတ်တန်စေ။ သေ န

ကမင်းကြီးအားတပည့်ကြောင့်မိက်သည့်ဆိုသနည်းဟုမေး၏။
 အားဆွမြင်းသင်ထိုမင်းသည့်မိန့်မဖျင်း၏အလို့ငှါလိုက်သော
 အားဖြင့်မိမိအသက်ကိုပျံ့စေတံမထိုးနဂါးပေးသောဂါထာ
 ကိုမိဖုရားအားပေးမည်ဟုယခုထွက်လာသည်။ ဤဂါထာကို
 သင်၍ပြုလျှင်မင်းကြီးလဗ္ဗ်းမီးသို့ဆင်း၍မညွတ်သေတော့မည့်
 တကား။ သို့စဉ်လျက်ခဲသက်ကိုမနှုမောဘဲလါခြင်းကြောင့်
 ဤမင်းထက်မိက်သည်သူမရှိဟုငါဆိုသတည်းဟူ၍ ဆိုပေ
 ၏။ ထိုစကားကိုကြားလျှင်မြင်းကလည်အဆွေဆိတ်၏အ
 တိုင်းမှန်လျှင်ဆိုထိုက်ပေ၏ဟုဝန်ခံ၏။ ထိုခဏနှိုက်ဆိတ်မ
 ကနက်ထွသော ရေတွင်းနှိုက်ရှိသော မြက်ပင်ကိုမြင်၍ချစ်
 လင်ဆိတ်ဖို၊ ထိုမြက်ပင်ကိုကျွန်ုပ်စားချင်သည်ယူ၍ပေးပါဟု
 ဆို၏။ ဆိတ်ဖိုကလည်းဟယ်ဆိတ်မ၊ သူထရာလောကီအစေခံ
 နက်စွာလှ၏တကား တွင်းနှိုက်ရောက်သောမြက်ကိုသက်၍
 ယူချေလျှင်ဥသွင်းပြောင်းပျံလံခါကျ၍ငါသေရတော့မည်
 တကား။ ငါးထည်းသေမူမသွေပရှောင် ဆင်းရောင်ကောင်းစွ
 ဆိတ်သင်လှနှင့်ရှင်မဆုရစ်လိမ့်သတည်း။ ထို့ကြောင့်ငါမယူ
 ချေဟုဆို၏။ ဆိတ်မကလည်း အရှင်ဆိတ်ဖို၏မြက်ကိုမှရ
 အောင်ယူခါမပေးပါသော်အစာမစားပြီ၍တွင်နေ၍သေပါ
 တော့အံ့တုမိန်းမယာဟုပြု၏။ ဆိတ်ဖိုကလည်း အဆွေဆိတ်
 မ၏၍တွင်းနက်နှိုက်မြက်ကိုမရသောကြောင့် ရှင်မသေလျှင်
 သေတော်မူငါ့သက်မသေရှိရချေမူ သင်မှထပါးဆိတ်မများ
 နှင့်ပျော်ပါးဦးအံ့ မညွတ်တည်း။ လင်အသက်ကိုမထွက်မလိုက်
 မိန်းမမိက်ကိုကြိုက်၍တယ်အကျိုးမနပ်တည်း။ မိန်းမအလို
 လိုက်၍သေထိုက်သို့ဝင်မည်ဟု လာလေသောသေနကမင်း
 ကြီးကဲ့သို့ ငါ့ကိုသင်မှတ်တုန် သံလောဟုဆို၏။ ထိုလိုက်
 ရှိစွာဆိုဆိုကြသောစကားကို မင်းကြီးကြားလျှင်သတိရ၍
 ဤဆိုက်ဖိုဆိုသောစကားလည်း။ သင့်ပေစွဟု နှလုံးထား

လျက်ဥယျာဉ်ကစား၍သာလျှင်မိဖုရားအားမန္တန်မပေးဘဲနန်း
 ထော်သို့ပြန်တော်မူ၏။ မိဖုရားအထွေထွေမာယာ ပြုသော်
 လည်းသင်သေလိုလျှင်သေတော့ငါပသေဝံ၊ ပြီဆို၍သာတည်
 တန်ခွာမင်းပြုတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့်ရကားမင်းတို့သည် အ
 မျိုးမကောင်းသော မိန်းမယောက်ျားကို အဦးထား၍ သူ
 ကောင်းမပြုရာ။ သူကောင်းပြုကုန်မိမိရ၏။ ဟူ၍ရင်း။ သူ
 ညှင်းချောင်းသည်ကိုစောင်း၍လိုက်ကသေပျက်ရ၏ဟူ၍ငှား
 စကားဆိုရိုးဖြစ်လေသတည်း။ အလောင်းမင်းမြတ်တို့သေခံ
 ကမင်း၏အကြောင်းကိုထောက်၍ ပြည့်ရှင်မင်းတို့သည်ယူ
 မှတ်လေ့ကံသောစကားဖြစ်မှုကားလူတို့မဆိုထားတိရိစ္ဆာန်
 ၏စကားဆိုသော်လည်းယူမှတ်ရာသည်ဟူ၍လျှောက်ပေ၏
 ဘေဒကမင်းကြီးကလည်းအဘလုလင် သို့စင်ကောင်းမြတ်
 သောထုံးစံကိုထပ်ပွားနည်း၍အမောင်တတ်ချေသနည်းဟု
 မြီးပ၍ရွှေစင်တထောင်ပူဇော်ပေ၏။ ။ အဋ္ဌမ

နောက်တနေ့မိုးသောက်ပြန်သော်သူဌေးထူသမက်တို့
 ခေါ်၍ရှေးနည်းမေးတော်မူပြန်လျှင်။ အရှင်မင်းကြီးနာစော်
 မုဦးလော့ရှေးသော့အခါစမ္မာပူရပြည်နှိုက် စန္ဒရသေခမင်း
 သည်ခွင့်နာစွဲသည့်ဖြစ်၍ဆိုအနာတို့ပျောက်၍သောငှါဆေး
 ဝါးရှာ၍ဝားပါသော်လည်းမလွတ်နိုင်သုံးနှစ်တိုင်တိုင်ရှိလေ
 ၏။ တနေ့သောအခါဆိုအနာမှလွတ်ချင်ထွသောကြောင့် ရွှေ
 စင်တထောင်ကိုထုတ်၍မင်းချင်းပေးကျားတို့အား ပြည်ကို
 ထည့်၍ကြွေးကြော်ပေ၏။ ငါ၏အနာတို့လွတ်အောင်ကုနိုင်မှု
 ကားဤရွှေထထောင်ကိုလည်းယူစေအိမ်ရှေ့အရာကိုလည်း
 ပေးမည်ဟုဟစ်ကြော်ပေ၏။ ထိုအခါဆေးအရာနှိုက်လိမ္မာထွ
 သောသမားတဦးသည် ငါလွတ်အောင်ကုမည်ဆို၍ ရွှေကို
 သိမ်းယူ၏။ မင်းချင်းတို့လည်းထိုအကြောင်းကိုမင်းကြီးအား
 လျှောက်ကြားသော်။ ထိုသမားကိုခေါ်ပေ၍ ပေးတော်မူသည့်

ကား။ အမောင်ဆရာသည် အနာကိုလွတ်အောင်ကုမည်ဆို
 သော်ကိုယ်လက်တွင်ဆေးရှိပြီလောဟုမေး၏မရှိသေးပါရှာ
 ရဦးမည်ဟုလျှောက်လျှင် သင်အထယ်ဆေးကိုလိုသနည်းဟု
 မေး၏။ သမားကလည်း အရှင်မင်းကြီးဂင်္ဂါရေကိုငှားဖမ်းမဝန္တာ
 တော၌မောနုဿာဉ်သောအိုင်ဝယ်ဇိဌါမည်သောဌက်ကိုငှား
 အလိုရှိပါ၏။ ထိုဌက်နှင့်ရေကိုရမှကျွန်ုပ်ကုသနိုင်ပါမည်ဟု
 လျှောက်၏။ ထိုအခါပြည်တွင်ရှိသောမူဆိုးတို့ကိုခေါ်၍ သင်တို့
 သည်ဇိဌါမည်သောဌက်ကိုမြင်ဘူးကြ၏လော့ဖမ်းနိုင်ပါမည်
 လောဟုပုံစမ်း၍ မူဆိုးခြေခံသောင်းတိုင်တိုင်မဖမ်းနိုင်ပါမ
 မြင်ဘူးပါဟုလျှောက်ကြ၏။ မူဆိုးနှစ်ယောက်တွင်တယောက်
 ကကားကျွန်ုပ် ဂင်္ဂါရေကို ဆောင်နိုင်ပါ၏ဟုဝန်ခံ၏။ တ
 ယောက်ကလည်း ဇိဌါမည်သောဌက်ကို ဖမ်းနိုင်ပါ၏ဟု
 လျှောက်၏။ ထိုနှစ်ယောက်ကိုသာရိက္ခာစားနပ်ပေး၍လွှတ်
 လိုက်လေလျှင်ဂင်္ဂါရေဆောင်အံ့သောမူဆိုးလည်းဟိမဝန္တာ
 သို့လာ၍ဂင်္ဂါရေကိုယူဆောင်ကာဆက်ပေ၏။ ဌက်ခပ်မူဆိုး
 လည်းဟိမဝန္တာတော၌ကံမောနုဿာဉ်သို့လာ၍ ဇိဌါမည်
 သောဌက်ကိုကောင်းကင်ပိုက်ဖြင့်ထောင်၏။ ထိုသို့ထောင်
 သောအခါဇိဌါဌက်ကိုကားမခီယင်ဘောင်ကိုသာမိလေ၏။
 ဇိဌါဌက်ကလည်းငါ့ခင်ပွန်းယင်ဘောင်ကိုမိလေပြီ လွတ်
 အောင်ငါကဲ့သို့ မည်ဟုပိုက်သို့ဝင်၍၊ တိုးသဖြင့်ဇိဌါဌက်ကို
 လည်းမိပြန်၏။ မူဆိုးလည်းယင်ဘောင်ကိုလွှတ်၍ဇိဌါဌက်
 ကိုယူ၍လာခဲ့သော်၊ ဌက်ကဤသို့ဆို၏။ အနောင်မူဆိုးငါ့ကို
 မင်းကြီးအားဆက်သော် အမောင်ဆရာထာတ်ဘယ်ပျှရလိမ့်
 နည်း။ အသက်မွေးလောက်အောင်ရွှေအိုးငွေအိုးကို ငါ့ဗွန်
 မည်ငါ့ကိုလွှတ်ခဲ့ပါ။ မလွှတ် ဖဲယူ၍မင်းကြီးအားဆက်သော်
 လည်းလတက်တရိုးကွမ်းတရာမျှ အနောင်ရမည်မဟုတ်ဟု
 ဆို၏။ ထိုမူဆိုးလည်းမလွတ်ဖဲယူ၍မင်းကြီးအားဆက်လေ၏။

ဂင်္ဂါရှေ့နှင့်ငှက်ကိုရသော် ထတ်ထုစွာသောဆေးသွားလည်း
 ငှက်၏ခြေကိုကိုင်၍မင်းကြီး၏ ကိုယ်ထက်နှိုက် ထားပြီးမှ
 ဂင်္ဂါရေဖြင့်သွန်းလေ၏။ ထိုရေစင်ကိုခံရသောခဏနှိုက်မင်း
 ကြီး၏ဦးပိုနာသည်အလွှားကွဲ၍မြကတေ့ချမ်းသာရလေ၏။
 စန္ဒရသေနမင်းလည်းဆေးသွားအား များစွာဆုလာဘ်ပေး၍
 ဒိဋ္ဌိပရေအရာနှိုက်ထား၏။ ငှက်၏ ငှက်ကိုလည်းငါ့နှိုက်အလွန်
 ကျေးဇူးကြီးပေသည်ဟုပျားလူးပေါက်ပေါက်တို့ကိုမျှားစွာ
 ကျွေး၍လွှတ်ပေ၏။ ငှက်ခတ်မှုဆိုးကိုကား မည်သည်ခုမ
 ပေးလေ။ သင်အလိုရှိဘိုင်းငါ့နိုင်ငံတွင်နေလေဟူ၍သာဆို၏။
 ထိုအခါ ငှက်ကမင်းကြီးပြုထားထက်နှိုက်နား၍ရိုက်စွ
 ထကား။ ရိုက်သုံးပါး သွန်းစွာကားသွန်းသုံးပါးဟူ၍ မြည်
 ၏။ မင်းကြီးကထိုအသံကိုကြား၍ အရိုက်သုံးပါးဟူသည်အ
 တယ်နည်းအသွန်းသုံးပါးဟူသည်အတယ်နည်းဟု မေးသည့်
 ရှိသော်မင်းကြီးငါလည်းအလွန်ရိုက်၏။ အလွန်သွန်း၏။ ငှက်
 ခတ်မှုဆိုးလည်းအလွန်ရိုက်၏။ အလွန်သွန်း၏။ မင်းကြီးလည်း
 အလွန်ရိုက်၏။ အလွန်သွန်း၏။ ဟုပြောပေ၏။ မင်းကြီးကဘယ်
 ယိုရိုက်ပါသနည်း။ သွန်းပါသနည်း။ ဟုမေးလျှင်။ အရှင်မင်းကြီး
 မုဆိုးသည် တောသို့လာ၍ ကောင်းကင်ရိုက်ဖြင့် ထောင်
 သောကာလ ငါ့ကိုမိ ယင်တောင်ကိုသာ မိလျက်။ ယင်
 တောင်အတွက်ကြောင့် ငါအမိခံချေသည်။ မင်းကြီးမသတ်
 ပေ၍သာငါ့အသက်ချမ်းသာသည်။ ထို့ကြောင့်ငါလည်း အ
 လွန်ရိုက်၏။ ရိုက်သောကြောင့်သွန်း၏။ မုဆိုးလည်း လမ်း
 နှိုက်ငါဆိုသည်။ ငါ့ကိုမင်းအားဆက်သော်လည်းလဘက်
 တရိုး ကွမ်းတရုဗ္ဗသင့်ကိုမပေးရာ။ ဤကသာငါ့ကိုလွှတ်
 မှုအသက်မွေးလေ၏အောင် ရွှေအိုးငွေအိုးကိုငါ့နှင်းမည်
 ဆိုပါသည်ကိုနားမထောင် အရောက်ဆောင်၍ မင်းအား
 ဆက်ဘိသည်။ ထို့ကြောင့်မုဆိုးလည်းအလွန်ရိုက်၏။ သွန်း၏။

ဟုဆိုသတည်း။မင်းကြီးလည်းငါ၏ ကိုယ်ကိုရေစင်သွန်း၍
 ခံရသဖြင့်အားကြီးလှသောနန္ဒီ၊အနာ မှလွတ်ပါတုံသေး၏။
 ငါ၏အသားကိုစားရမှုကားမအိုမသေအသက်ရှည်စွာနေရ
 ရာ၏။ သို့ဖြစ်လျက်ငါ့ကိုလွှတ်သောကြောင့် မင်းကြီးအား
 မိုက်သည်သွန်းသည့်ဟုငါဆိုသကဲ့သို့ဟုပြောကြား၍ပြုသန်
 ဖျားမှဖျံလေ၏။ စန္ဒရသေနမင်းသည်ဌက်သားကိုပါးရလျှင်
 မအိုမနာမသေဟူသော စကားကိုကြားရလျှင် ငါ့ဖိမာယူ
 သောဌက်၏အသားကိုမျှမစားရသေဟုနောင်တကြီးစွာဖြစ်
 ၏ထိုကြောင့်ရကား အလောင်းမင်းထွ ဘေဒကပြည်ကြီး
 သေဌ်နင်း မင်းတကာတို့သည် အရေးအရာ ရှိသော ခါမှ
 ပညာရှိတို့နှင့်နှိုင်းညှိ ထိုပင်၍ဆင်ခြင်တွေးတော၍သာပြု
 သင့်စွာ၏။ ဤသို့မင်းတကာတို့ကျင့်အင်သော တရားကိုဆို
 ပေသော်ဘေဒကမင်းသည်အလွန်အားရ၍ အာဇာလုလင်သို့
 စင်သောအဓိပ္ပာယ်ကိုအတယ်မှာတတ်ခဲ ပါသနည်းမကြား
 နာရစမှူးထူးမြတ်လှပေစွဟုပြီးမွမ်း၍ရွှေတထောင်ဖြင့်ပူဇော်
 လိုက်၏။ နဝမ။

ထို့နောက်မိုးသောက်တနေ့ရောက်သော် သုဋ္ဌေးတူသ
 မက်ကိုခေါ်၍မေးမြဲမေးတော်မူပြန်၏။ သုဋ္ဌေးတူလည်းမင်း
 ကြီးရှေ့ဝယ်ထိုင်ပွေ့ကျပ်လစ် ဝုဆစ်လုပ်၍ ဤသို့နားတော်
 လျှောက်၏။ အရှင်မင်းကြီးသွန်လေပြီးသောအခါ ဟိမဝန္တာ
 တောခန်းဝါဒို့ က် မှုဆိုးတယောက်သည်သားငါးပြစ်ခါထွဋ်
 လည်ရာတွင်ကျားတစ်ကောင်ကိုတွေ့၍ ထိုကျားကိုလေးဖြင့်ပစ်ခတ်
 အံ့ဟုပြင်၏။ကျားလည်းမူဆိုးကို စားအံ့သောငှါချောင်းကာ
 လိုက်လာ၏။အနီးသို့ရောက်သောအခါမူဆိုးလည်းမပစ်သာ
 ၍ပြေးရလေ၏။ ထုရားလောင်းပျောက်မင်းမြင်သော် မူဆိုး
 အားသနား၍သစ်ပင်ထက်သို့မ၍တင်ပေ၏။ ကျားကလည်း
 သစ်ပင်အောက်သို့လျှင်အဆွေပျောက်မင်း၍မူဆိုးကားသမင်

ပိုင်ဆိတ်စသောသတ္တဝါတို့ကိုပစ်ခတ်ခါစားသော လူယုတ်
 တည်း။ အဘယ်အကျိုးကျေးဇူးရှိ၍ သစ်ပင်ထက် သို့လင်သ
 နည်း။ ဤမျှဆိုးကိုတွန်း၍ချလော့ငါစားအံ့ ဟုဆို၍ မျောက်က
 လည်း အဆွေကျားလူဟူသည်ကား။ သက်ရှိသတ္တဝါတွင်သာ
 လွန်၍မြတ်ပေသည်။ သင်မစားထိုက်ပေဟုဆိုလျှင်။ အသင်
 မျောက်မင်းလုပ်ငြင်သော်လည်း သူတော်ကောင်းမဟုတ်
 သူယုတ်တည်း ထို့ကြောင့်စား ထိုက်၏ဟုဆို၏။ သူတော်
 ကောင်းမဟုတ်ကြောင်းကိုဆိုပြီးလော့ဆို၍ မျောက်ကမေး
 မြန်လျှင်။ အရှင်မျောက်စေ့စေ့နားထောင်။ ရှေးသော်အခါ
 ဂင်္ဂါမည်သောရွာရှိတ်ယသတ္တမည်သောပုဏ္ဏားသင်္ဃာတို့
 သွားရာရေငတ်၍ရှာလေသော်ရေတွင်းတခုကိုတွေ့ဆွဲအင်တွ
 နှင့်ထကွထွေသထည်း။ ထိုတွင်းထဲရှိတ်လည်း လူတယောက်
 မျောက်ကလေးတစ်မြေကြီးလည်းတခုကျလျက်ရှိ သတည်း။
 ထိုပုဏ္ဏားသင်္ဃာတို့ရေငတ်အံ့ဟုအင်တွဲကိုချသော်။ ထိုတွင်းထဲရှိတ်
 တောသတ္တဝါတို့က အရှင်ပုဏ္ဏားငါတို့ကို ဆယ်ပါဟုဆို၏။
 ထိုပုဏ္ဏားလည်း သနားစွာသောကြောင့် အင်တွဲကြိုးကိုချ၍
 ရှေးဦးစွာမျောက်ကိုဆယ်၏။ မျောက်လည်း အပေါ်သို့ရောက်
 သော်ပုဏ္ဏား၏ခြေကိုဦးတိုက်၍ အရှင်ပုဏ္ဏားအရေးကြီးစွာ
 ရှိသော်ကျွန်ုပ် ရာလာပါမလာနိုင်လျှင် တောင့်တပါကျွန်ုပ်
 ကျေးဇူးဆပ်ပါမည် ဤရေတွင်းဝယ်ကျားလည်း တစ်မြေ
 ထည်း တခုလူလည်း တယောက်ရှိရစ်၏။ ထိုသူတို့ကား သူ
 တော် မဟုတ်သူယုတ်တည်းဟုဆို၍ သွားလေ၏။ ထိုသို့ဆို
 သော်လည်းပုဏ္ဏားသည်သနားစွာသောကြောင့်ကြိုးကိုချ၍
 ကျားကိုဆယ်၏။ ကျားကလည်း အရှင်ပုဏ္ဏား ကွန်င်ကား
 အပ္ပဏမည်သောတောအုပ်၌နေသောကျားတည်း။ ဥဏ္ဏမရှိ
 သော်ဦးကြောင့်ကြံကြီးစွာရှိသော်ငှားထိကဲ့ပါကျွန်ုပ်ကျေး
 ဇူးဆပ်ပါမည်ရေတွင်း ရှိတ်ရှိသောသူကား သူယုတ်တည်း။

ဟုဆို၍သွား၏။ ထို့နောက်ကြိုးကိုချ၍ မြေကိုဆယ်ပြန်၏။
 မြေကလည်းအရှင်ပုဏ္ဏားငါကားမင်း၏အိမ်ပါးတောင်ရှိတွင်
 နေသောမြေတည်း။ ယံအထိမပြန်၍နောင်သေခါအရေး
 ကြီးစွာတွေ့ကြုံလာပူငါ့နေရာသို့လဲ၍အမည်ကိုခေါ်ကားတောင်
 တပါလော့ငါ့ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်။ ရေတွင်းရှိရှိရစ်သောလူ
 ကားသူယုတ်တည်းဟုဆို၍သွားလေ၏။ ထို့နောက်ကြိုးကိုချ
 ၍လူကုံးလည်းဆယ်ပြန်၏။ လူလည်းအပေါ်သို့ရေခဲသေခါ
 အရှင်ပုဏ္ဏားငါကားပြည်တွင်း၌နေသောကုလားတည်းဥစ္စာ
 လည်းများ၍အရေးရှိသောအခါထံသို့လာပါသင်ကယ်ပေ
 သော အသက်တိုးကိုဆပ်ပါအံ့ဟုဆို၍ ပြည်သို့ဝင်လေ၏။
 ပုဏ္ဏားလည်းအစည်းလည်၍သွားသဖြင့် မျှော်နေရာသို့ရေခဲ
 သောအခါမျောက်ကလည်းအသက်သခင်လာစေသည်ဟူ၍
 ပျားရည်ကိုကြောဖက်နှင့်ထုပ်၍ကောင်းမြတ်သောသစ်သီးထို့
 ကိုဆည်းယူ၍ပေးပေ၏။ ထာဘွာမည်သောပုဏ္ဏားလည်းအား
 ရဝမ်းသာစားသောက်ခါသွားလေ၏။ ထို့နောင်အပ္ပရာမည်
 သောထောသို့ရောက်ပြီးလျှင်ယခင် ကျားလည်းငါ့အသက်
 ကိုကယ်ပေသောပုဏ္ဏားရောက်လာသည်ဟု ကောင်းမွန်စွာ
 နေစေပြီးသော်အမတ်ကြီး တယောက်ကိုရှေးကကျိန်စား
 ၍ဝတ်စားတန်ဆာရွှေငွေသဏ္ဍာထက်စွင်လက်ကြပ်ရှိသည်
 များကိုသင်ခေါင်းတွင်တွင်း၍ထားသည်နှင့် ထိုသဏ္ဍာတို့ကို
 ယူခဲ့၍ အရှင်ပုဏ္ဏားအားအသက်တိုးဆပ်ပါမည်ဟု ပေးလေ
 ၍သတ္တိပုဏ္ဏားလည်းကျားပေးလိုက်သော သဏ္ဍာအလုံးစုံကို
 ယူ၍မိမိကအသက်ကယ်ဘူးသော တုလားအိင်ဇာသွားလေ
 ပြီးလျှင်ဤသို့ဆို၏။ အချင်းကုလားသင်နှင့်အတူရေတွင်းရှိက်
 ကျ၍ ငါကယ်ရဘူးသောကျားသည်ငါ့အား ကျေးဇူးဆပ်
 ပါမည်ဟူ၍ပေးလိုက်သည်။ ဤတန်ဆာကားအသိုးတိဗျထိုက်
 အံ့နည်းသင်သည် လူတို့ဘောင်တွင်ထိမြင်လိမ္မာလူဖြစ်၍

တိုင်ပင်ခြင်းငှာသာသည်ဟုဆို၏ ထိုကုလားကလည်းအရှင်
 ပုဏ္ဏား၏ အိမ်တွင်နေလင့်ဦးတိသွား၍အတိုးနာချိန်မည်ဆို၍
 မင်းကြီးအိမ်သို့သွားလေပြီးသော်အရှင်မင်းကြီးရွှေတံဆိပ်
 ကိုခိုးသောသူခိုးတယောက်သည် ကျွန်ုပ်အိမ်နှိုက်တည်းဌာ
 ၍...င်းကြီးဘမ်းကော်မူဟုလျှောက်၏မင်းလည်းထိုပုဏ္ဏား
 တို့ဘမ်းစေ၍တယ်ပုဏ္ဏား၏တံဆိပ်ကိုသင် တယ်မှာရသ
 နည်းဟုမေး၏၊ ကျားရေတွင်းနှိုက်ကျသည် ကိုတယ်သော
 ကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့တသက်တိုးဆပ်လိုက်ပါသည်ဟု လျှောက်
 ၏၊ ထိုကုလားကလည်းတယ်ပုဏ္ဏားကျားဟုတပြားကား ၍တံ
 ဆိပ်ကိုတယ်မှာရချေအံ့ နည်းယုံဟွယ်မရှိသည်ကိုသင်မဆို
 ဝင်ဟုဆို၏၊ ထိုစကားကိုကြားလျှင်မင်းကြီး ကလည်း၍
 ပုဏ္ဏားသည်ထူခိုးကေန်မှန်၏၊ ငါ့ကျွန်ုပ်ဖြစ်သောအမတ်ကြီး
 တို့ သတ် ၍ အ ဝတ် တနံ ဆာ တို့ ကို ယူ ထား သည်၊ ထို
 ကြောင့်လူကိုသတ်သောသူခိုးတို့သတ်လေဟူ၍အာဏာသာ
 တို့တို့စေ၏၊ သူသတ်တို့လည်းနှောင်ကြီးချည်၍ပြည်ကိုလည်
 စေသော်၊မြေနေရာဖြစ်သောတောင်ပို ၍အ နိုးခရီးလမ်းနှိုက်
 ၍သို့ဆို၏၊ ဪရှင်ရေတွင်းနှိုက်တိဆယ်တင်အံ့ သောအခါ
 မြေမျောက်ကျားထိုသည် တွင်းနှိုက်ရှိသောသူကာသူယုတ်
 တည်းဟုဖောပေသဉ်၊၍သို့ဟောလျက်၍လူ၏အသက်ကို
 ငါကယ်မိသောကြောင့်ဘေးကြီးယခုငွေ့ရဘိသည်ဟုဖြည့်
 တမ်း၏၊ ဒီဗတ်ဒသာ အမည်ရှိသောမြေသည်ပုဏ္ဏား၏ မြည်
 တမ်းသောစကားကိုကြားလျှင်ကျေးဇူးရှင် ပုဏ္ဏားသည်
 ကြောင့်ကြကြီးစွာဖြစ်ချေသည်၊ ၍အရာနှိုက်တိ၏ ကြံရေး
 သာဖြစ်တော့သည် ဟုလုံးထား၍ အနိုးအပါးဖြစ် သော
 ကျောင်းနှိုက်မင်းကြီးသမီးတော်ပညာသင်၍နေသည်နှင့်ထို
 မင်းထီးကစား၍ နေရာဝယ်မြေသွား၍ခဲလေ၏၊ ထိုဝေဒနာ
 ကိုးမျှာစွာသောသမားတို့ကုသလေသော်လည်း မလွတ်မြေလိပ်

မကျွန်ုပ်တို့ထက်လွှာသောဝေဖန်ရေးတယောက်သည်မင်းသမီး
 ကိုထုတ်သွင်း၍မေးသော်၍သို့ဆို၏။ ငါ့ကိုလူသာမညကုန်ပ
 လွတ်ရာဝတ်နှင့် ယခုသွားရသောပုဂ္ဂိုလ်များကုန်လွတ်မည်
 ဟုဆို၏။ မင်းလည်းထိုစကားကိုကြား၍ မင်းပုဂ္ဂိုလ်ကိုခေါ်
 စေ၍ တယ်ပုဂ္ဂိုလ်ကိုသို့ပို့၍မိမိအိပ်ခန်းသည်ကို ထင်ကုန်
 လွတ်မည်ဟုဆို၍ ထိုသို့လွတ်မှုကားငါ့သမီးအသက်တိုးစွာ
 သုံးရာပေးအံ့ဟုဆို၏ ထိုပုဂ္ဂိုလ်ကလည်း မိမိကယ်ဘူးသော
 မြေသင်ကြားလိုက်သော ဂါထာကို တတ်ပြီးဖြစ်သည်နှင့်
 ကျွန်ုပ်ကုပါမည်ဟုဝန်ခံ၍ မင်းသမီးထံသို့ကပ်ပြီးသော်၊ ဥ
 ဆုရားတရားသံဃာမြတ်အာဇာနည်နှင့် ငါကျေးဇူးရှင် လျှင်
 လျှင်ကျစေဖွဲ့ဆို၍မန်းပြီးမှလက်ဖြင့်သင်၍ချ၏။ ထိုခဏ၌
 မြေဆိပ်လျှောကျ၍ဒုက္ခကင်းစင်လေ၏။ မင်းကြီးကလည်း
 ငါ့သမီး၏ပုဂ္ဂိုလ်ကြောင့်ချမ်းသာပေသည်ဟု စွဲသုံးရာထု
 လာတ်ပေး၍အသက်စောမွေလွတ်စေ၏။ အဆွေမျောက်၏
 သက်သေကိုထောက်၍လူတို့သည်သူ၏ ကျေးဇူးကိုလည်း
 မထိတတ်၊ လတ္တဝါတို့ကိုညည်းခဲတတ်၏။ ထို့ကြောင့်သင်
 သည်မူဆိုးကို မမေ့စေနှင့်တွန်း၍ ချလိုက်ပါငါ့စားအံ့၊ ငါတို့
 ကျားသည်သာလျှင်ကျေးဇူးကိုထိတတ်ပါသည်ဟုဆို၏။ ထို
 စကားကိုကြားလျှင် မျောက်မင်းကလည်း ၍သို့ဆိုပြန်၏။
 သင်တို့ကျားမျိုးသည် သနားခြင်းကင်းလျက်လူ့အသက်ကို
 သာစားတတ်ရကားတရားမရှိသူတော်မဟုတ်ချေဟုဆိုလေ
 သော်၊ ကျားကလည်း ငါ့ကဲ့သို့ထုံးစံသက်သေပြဦးလေ့ဟု
 ဆိုပြန်၏။ အဆွေကျားနားထောင်ရှေးသောအခါ နမ္မဒါတေ
 န္နိကိကျားတစ်ချို့ဖြစ်၍လဲနေရာထက်လွှာသော စေးသ
 မားသည်ဆေးဝါးမန္တန်ပြုသဖြင့်လွတ်လေ၏။ ထိုသို့လွတ်
 သောအခါကျားယုတ်မာသည်။ မန်းဇာသောသမားကိုပင်
 ကိုက်၍ခြံနှိုက်အောင်းကာနေသတည်း။ ထို့ကြောင့်သင်တို့

ကျားသည်သူတပါးကျေးဇူးကိုမသိတတ်ဟုငါဆိုသတည်း။
 လင်းသို့တောင်း၍မရသဖြင့် ကျားသွားလေသော် နောက်
 ညညှို့ရောက်သောအခါ မျောက်မင်းသည်မူဆိုးအား ဤသို့
 ဆို၏။ အချင်းမူဆိုးငါသည်အမောင်အထက်တွင်အိပ်စက်
 ပြီးအံ့သင်စောင့်၍နေပါ ပရိယတ်များစွာဖြင့်ထည့်ပတ်စာ
 တတ်သောကျားသည်သင့်အား မျောက်ကိုတွန်းချလိုက်ဟု
 ဆိုလတံ့။ ဆိုစော်လည်းမချပါလင့်ငါစိတ်ချ၍အိပ်ပါရစေ
 ဆို၍မူဆိုးပေါင်တက်နှိုက်ခေါင်းတင်၍အိပ်လေ၏။ ထိုအခါ
 ကျားသည်။ သစ်ပင်အောက်သို့သွား၍ လှသားမူဆိုးထင်ခို
 ကိုးသောမျောက်သည်သူကောင်းမဟုတ်အကုသိုလ်းယုတ်
 ၏။ မိက်လည်းမိက်၏။ ဤသစ်ပင်နှိုက်အတူမနေလင့်တွန်း၍
 ချလိုက်ဟုဆိုပေ၏။ ထိုမူဆိုးကလည်းငါကိုးကွယ်ရပေသည်
 မိစနှင့်တူသည်အဘယ်မူ၍ ချရအံ့နည်းဟုဆိုလျှင် မူဆိုး
 ရှေးသူဟောင်းတို့ဆိုရိုးစကားကို သင်ကြားတူးသလော။
 မျောက်ကိုဖက်လျှင်ကြိုက်သရေတသိန်းယုတ်၏။ မျောက်ကို
 ပွေးလျှင်သားရေအလွန်ယုတ်၏ဟူသတည်း။ ရှေးထူးကိုငါ
 ဆိုပြီးအံ့ သင်နားထောင်ရှေးသောအခါရမ္မာဝတီပြည်ကိုအ
 စိုးရသောမင်းတယောက်သည်။ မျောက်ထီးတစ်ကောင်ပွေး၍
 လူတို့စကားကို နားလည်အောင်သင်၏။ နားလည်သောအ
 ခါလက်ထုံးထော်သံလျက်ကိုပေး၍ ထေးရန်သူဟူသမျှကိုမ
 လာရအောင်သင်စောင့်တိဟုအစောင့်ထား၏။ ထနေသနှိုက်
 မင်းနှင့်မိပုရားသည်။ လင်လင်သောပန်းသုံးပွင့်ကိုပန်လျက်
 သလွန်ထော်ထက်အိပ်စက်ကြလေသော်။ ပိတုံးတစ်ခုသည်
 ပန်းရက်ထောက်အံ့သောဌာ မင်းကြီး၏လည်တွင်နားလာ
 ၏။ မျောက်ကမြင်လျှင်အရှင်မင်း၏လည်ပင်းနှိုက်နားရာသ
 လောဟုသံလျက်ဖြင့်ပိတုံးကိုချင်ဘိ၍ မင်းမိပုရားနှစ်ပါးလုံး
 လည်ဖြတ်၍သေခဲ့၏။ အသေ့မူဆိုးထို့ကြောင့် မျောက်တို့

သည်သူတော်ကောင်း မဟုတ်၊ ယုတ်လည်းယုတ်မာ၏။ မိုက်
လည်းမိုက်စွာ၏။ မပေါင်းဖက် ဘာနှင့်သာခိုက်တွင်မှိုင်စက်မှ
ဖြစ်သည်သို့ ကြောင့်ထွန်းချလိုက်ဟုဆို၏။ မူဆိုးလည်းပြော
ဖန်များသော်ယုံကြည်ရကား။ ထုရားထောင်းမြောက်မင်းကို
ထွန်းချာ၏။ မြောက်လည်း ခြုံငယ်ထက်ကျ လေသော်
အောက်ကန်သောကျားသည် ဇက်သားကိုရင်လေ၏။ ထို
အခါမြောက်မင်းသည် ထန်စွာရယ်၏။ ကျားကသင်အယုံ
ကြောင့် ရယ်သနည်းထုမေးလျှင်။ နင်ပညာမရှိမိုက်သော
ကြောင့်ရယ်သည်ဟုဆို၏။ ထာယုံကြောင့်မိုက်သည် ဆိုသ
နည်းဟုမေးပြန်လျှင်။ လင်ကျားငါ့ထို့မြောက်မည်သည်ကား
ထပါးလတ္တဝါကဲ့သို့အသက်ပမ်းတွင်းမှာမရှိ သစ်ဖင်ထက်
နေရက်၍ကျသော်သေမည်ပိုး ရကားအပြီးပျားနှိုက်သာအ
သက်ထားသည်။ ထိုအကြောင်းကိုမယ်ရှာ၍ငါ၏ ဇက်ကို
သင်ရင်ခွားလေသည်ဟုဆို၏။ ကျားလည်း ယုံလေရကား
ဇက်သားကိုလွတ်၍အ မည်းပျားကဲ့ရပ်ပြန်၏။ မြောက်မင်း
လည်းအ မြည်းကိုအပြတ်ခံလျက်ပျံထွက်၍ လစ်ပင်ထက်သို့
ထက်လေ၏။ မူဆိုးလည်း မြောက်ထက်လာလျှင် လွန်စွာ
ကြောက်ရကားရိုက်ရိုက်တုန်တိ၏။ မြောက်မင်းလည်းကြောင့်
ကြောင်းကိုသိလေသော် အနောင်မူဆိုးမကြောက်လင့် ထင့်
ကိုငါမနှိုင်စင်အံ့။ ငါလက်လွတ်၍သာကျသည်ဟု နှလုံး
ဖြေတော့အံ့ဟုဆို၏။ ကျားလည်းထိုစကားကိုကြားသော်
၍မြောက် ကား သူတော်စစ်လှပေ၏။ အနှစ်တရာလောက်
စောင့်ရှောက်၍ပြောသော်လည်းမူဆိုးကိုမထွန်းချလေရာဟု
ကျားသည်ထပါးသို့ထွားလေ၏။ မြောက်မင်းလည်းမူဆိုးကို
ဤသို့ဆို၏။ အနောင်မူဆိုးကျားသည်ထွားလေပြီသင်သည်အ
စာရေဝတ်၏။ ငါသွား၍သစ်သီးနှင့်ပျားရည်ကိုရှာချေဦးအံ့။
ငါ့သာဖြစ်စေ။ မြောက်မင်းထိုထိုသင်စောင့်မ၍ နေသင့်

ဟုဆိုလျက် မျှောက်မင်း တောသို့ဝင်လေ၏။ မုဆိုးလည်း
 မျှောက်ဝယ်တို့ကို သတ်၍စား နှင့်လေ၏။ မျှောက်မင်းရောက်
 သောကာလသားတို့ ကိုမမြင်၍ တက်ဝန်း ချွင်းနှိုက်ကြည့်ရှု
 သော်အရိုးကို၎င်း၊ အမွှေးကို၎င်းမြင်၍ ဤမုဆိုးပင်ငါ့သား
 တို့တို့ကားထန် ရှိသည်။ သို့သော်လည်း ခန္တီပါရမီကိုငါဖြည့်
 တော့မည်ဟုကြံ၍ မိမိယူတဲ့ သာသစ်ထိ ပျားတို့ကိုသာ မု
 ဆိုးအားပေးကျွေး၏။ စားစေပြီးသော် ဤမုဆိုး အထက်ကို
 အထက်ငါကယ်ကျိုး နှင်အောင်အိမ်သို့ ပို့ ဆောင်ဦးမည်ဟု
 ကြံ၍ နွားမတန်ခံ ရှိသော ကိုယ်ဖြင့်မုဆိုးကိုချီပိုက်၍ တော
 လွန်အောင် ပို့လိုက်၏။ မုဆိုးကြံပြန်သည်ကား။ ငါသည်နေ့
 ရက်ရှည်လျား တောသို့သွားလျက်စားသောက်ရန် ထခုမှ
 အိမ်သို့မပါ ချေမှုငါ့မယားကဲ့ရဲ့ဖွယ် ရှိချေသည်။ ဤမျှသည်
 ကြီးသောဆူသော ကိုယ်ရှိ၏။ သတ်၍ယူရ မူအတံလည်းရောင်း
 စားရ၏။ ငါလည်း ဝမ်းဝမ်း ငါ့မယားဆဲရေးခြင်းမှလွတ်လ
 တံ့ဟုကြံ၍ အတံလယ်ပြန်လေသော မျှောက်ကိုလေးဖြင့် ပစ်
 သတ်၍ယူဆောင်ကဲ့၏။ မုဆိုးလည်း ကျေးဇူးရှင်ကို ပစ်မှားမိ
 သောကံကြောင့်အိမ် နှင့်အတံနီးမှပင်ကျားဆီး၍ ကိုက်သ
 ဖြင့်သေလေ၏။ ထိုသို့ သောကာလရောရဝငဲ့သို့ကျလေ
 ၏။ မျှောက်မင်းမူကား နတ်ပြည်နို့ကံနတ်သားဖြစ်ရလေ၏။
 အရှင်ဝင်းကြီး ဤထူးစံ ကိုမူထား၍မင်းတို့သည် မြီးမြောက်
 ထိုက်သူမမြီးမျှောက်ထိုက်သူကို တိုင်းစားသဖြင့်ချီးမြှောက်
 ရာ၏။ မထိမ္မာသည့်သူကိုချီးမြှောက်သော် ကိုယ်ဝင်မျက်စီး
 တတ်၏ဟူ၍လျှောက်ပေသော် အချင်းသူဌေးတူမင်းထကာ
 တို့နာယူမှတ်သားထိုက်လှသော စကားကောင်းကိုသင်ပြော
 ကြားပေသည် အလွန် ကောင်းစွာ ချီးပလျက် ဣစင်တ
 ထောင်လက်ဆောင်ပေးလိုက်၏။ ။ ၅၁၁၀

ထိုနောက်တနေ့ရောက်ပြန်သော် သူဌေးတူလမက်ကို
 ခေါ်၍ရှေ့နည်းအတူနမးတော်ပူ၏။ သူဌေးတူလည်း ဤသို့နား
 တော်လျှော်၍အစောင်းမင်းလှားဘဒက ၁၅၅၊ သေအခါကေ
 သလမင်၊ ကြီး၏ဝတ်လဲတော်တွင်အာသဋ္ဌမဉ်သောသန်းတ
 ခုသည်နု။ အိပ်သောမ္မေယာအောင်လည်းစဏ္ဍမည်သော
 ကြမ်းပိုးသည်နေ၏။ ထရုံသောကာလ ထိုသန်းနှင့်ကြမ်းပိုး
 သည်မ္မေယာထက်တွင်တွေ့ခြင်ကြသော် ကြမ်းပိုးကဏ္ဍိယို
 မေး၏။ အဆွေအာသဋ္ဌသင်၏။ ကိုယ်ကားဝါဂွမ်းသားကဲ့သို့
 ညက်ထွားဖြူစွာဝလင်စွာ၏။ ဘယ်သူ့သွေးသားသောက်ရ
 ညား၍ကိုယ်သားစည်ပင်လှသနည်းဟုမေးလျှင်၊ သန်းကဏ္ဍိ
 ယိုဆို၏။ အဆွေစဏ္ဍဂါကားဤကောသလမင်း၊ အဝတ်တွင်း
 နို့ကံအောင်း၍ကောင်းမွန်ညံ့ခူသော အတွင်းသားဝယ်တွယ်
 ၍သွေးကိုသောက်ရသဖြင့် ဝလင်ပေသည်။ သင်တမူကား
 ကိုသားမဲစွာရုပ်ဝါပိမ်ကပ် ဝဲဘိစပ်သို့အပ် မရာဖြစ်ထိုက်
 စွာ၏။ မင်း၏မ္မေယာနေရပါလျက်သွေးစသားစမေထောက်
 ရရွံပိန်ထွချေသလောဟုမေး၏။ ကြမ်းပိုးကလည်း အဆွေငါ
 သည်ကိုက်မူလိုက်၍သာလျှင်ဖွေရှာလှသောကြောင့်ပြေးရ
 ပါသည်။ ထရုံခါလည်းမ္မေယာအောက်ကပုံးပါရသည်ထရုံ
 ခါလည်း ကြမ်းပိုးအောက်ကပုံးပါရသည်။ ဤသို့ရကွ
 ကြောင့်မဝရေစာဖြစ်လှန်ပါ၏။ အဆွေအာသဋ္ဌသင်နှင့်အ
 တူဝါနေ၍မင်းကြီးသွေးကိုသောက်ပါရစေဟုဆို၏။ သန်းက
 လည်းအချင်းစဏ္ဍမင်း၏ကိုယ်တော်ကားအသားဖာလွန်မ္မေ
 ညက်၏။ ငါတို့သည်သိမ်သိမ် မ္မေမ္မေကိုက်၍သွေးကိုသောက်
 သောကြောင့်မင်းကြီးမသိနိုင်သင်တို့မူကားရုံးရင်းစွာကိုက်
 တတ်သောကြောင့်ယက်ချင်းပင်သိရှိရှာဖွေလေသည်။ ငါ
 နှင့်အထူးနေ၍ကိုက်လျှင်မင်းကြီး နို့၍လျှင်စွာရှာလတ်၊ ထို
 သို့ရှာသော်ငါကားအပြေးနှေ၏။ သင်ကားအပြေးမြန်၏။ သင်

ခဲသောဒါဏ်နှင့် ငါအထက်ခံရလတံ့။ ထို့ကြောင့်အတူမ
 နေလိုဟုဆို၏။ ကြမ်းမိုးကလည်းအစေ့ငါသည် သင်ကိုက်
 သောနည်းကဲ့သို့ခြည်းခြည်းသာသားတိုက်ပမည်း။ သင်ကိုက်
 ဟန်ကိုနည်းခံရအောင်အတူနေပါစေဆို၍အဝတ်ကိုအစဉ်
 လျှောက်၍ လိုက်၏။ သန်းလည်းသူ့ကိုချစ်ထာဘ်သော သ
 တောရှိသည်ဖြစ်၍အတူထက်ခံပေ၏။ အင်တံကြာလျှင်မင်း
 ကြီးစက်တော်ခေါ်၍မပျော်မပွင့်မပင်။ ကြမ်းမိုးသည်ပေါင်တွင်း
 သို့ဝင်၍ခဲလေ၏။ မင်းကြီးလိုက်၍ရှားဖွသော်။ ကြမ်းမိုးကား
 အခြေလျင်၍ပျောက်လေ၏။ သန်းကိုဖမ်းမိ၍မင်းကြီးသတ်
 နေထတည်း။ ထိုအကြောင်းကိုထောက်၍လူ့တောငမ္ဘီကိုလူ
 တို့သည်အမျိုးမာသူအစင်းအဝါးမသိသောသူ၊ လူစိမ်းလူရှမ်း
 တို့ကိုအကျွမ်းမဝင်ရာ။ အတွင်းသွင်း၍ အပေါင်းအဖက်မပြု
 ရာ၊ ပြုလျှင်ပျက်စီးရာ၏ဟု ပညာရှိတို့ဆုံးမစေပြုသည်ကို
 အရှင်မင်းကောင်းအလောင်းသခင်မှတ်စေချင်၏ဟူ၍ နား
 ထော်လျှောက်၏။ တောဒကမင်းကြီးလည်းသို့စင်ဆန်းကြယ်
 အဝိဗ္ဗာဟ်ကို အထယ်ကအမောင်ထတ်လေဘိသနည်းဟု
 မြီးပ၍အစွတ်ထထောင်လက်ဆောင်ပူဇော်ပေ၏။ ။ ကော
 ဒသမ။

ထိုနောက်မိုးသောက်တနေ့ရောက်ပြန်သော်။ သူဌေးတူ
 ကိုခေါ်၍မေးမြန်းမေးတော်မူပြန်၏။ သူဌေးတူလည်းဤသို့နား
 ထော်လျှောက်၏။ အလောင်းမင်းလှတောဒကရှေးသောအခါ
 ပြည်စံပွားနိုင်ရာဇိန္ဒမင်းကြီးသည်မင်းပြု၏။ ထိုမင်းထံ၌ကံ
 အဆက်ရှင်ယောက်တို့သည် ရှိကုန်၏။ ထိုအမတ်တို့ကိုမင်း
 ကြီးကဤသို့စီရင်၏။ အမတ်တို့ထင်တို့ကို အရေးအကြောင်း
 ရှိ၍ငါခေါ်သော်လည်းသုံးခေါက်စေ့မှလာ၊ စားသောမြို့ချာ
 နှိုက်နေကြလေကုန်ဆို၍ ပြည်စွန့်နှိုက် တမြို့စီပေး၍ထား၏။
 အခါတမီး မင်းကြီးနတ်ရွာထား၍ သားတော်မင်းပြုစေ

သော် အမတ်ကြီးရှစ်ဦးတို့တို့ခေါ်ချေဟူ၍ သူငယ်ရှစ်ယောက်
 တို့တို့ပေထိုက်၏။ အမတ်တို့ကလည်း ရောက်လာသောသူငယ်
 တို့ကိုကောင်းစွာကျွေးမွေး၍ အရှင်ခမည်းတော်လက်ထက်
 ကပင်အရေးရှိ၍ခေါ်သော်လည်း သုံးခေါက်စေ့မှလျော့
 အမိန့်တော်ရှိသည်ယခုမလိုက်သာ၊ သုံးခေါက်စေ့ မှရှေ့
 အောင်စာပါမည်ဟုသျှောက်လိုက်၏။ သူငယ်တော်ပြန်လာ
 ၍လမ်းသို့ရောက်လျှင်၊ အမတ်ကြီးတို့သျှောက်တင်သောစာ
 ကိုဆုတ်၍ပစ်ခဲ့၏။ ပင်းထံသို့ရောက်သောအခါအရှင်အာဏာ
 တို့လည်းမလေးမစားကျွန်ုပ်တို့အားလည်း မခန့်မညားပြုပါ
 သည်ဟုလျှောက်၏။ ရှေ့ဖမ်းဖမ်းသားကားအထက်ပညာမရှိ
 မရှိလိမ္မာသောသူတို့လည်းမပေါင်းသူမိုက်တို့၏ စကားကို
 သာနားယူလေ့ရှိ၏။ ထိုသူငယ်တို့လျှောက်လာသောစာလည်း
 ခမည်းတော်ထားရင်းအာဏာကို ကြားဘူးသည်နှင့်ထမန်
 ထပ်၍ခေါ်ချေဦးဟုထိုသူငယ်တို့ကိုပင်ပေပြန်၏။ သူငယ်တို့
 လည်းရှေးနည်းတူလေးပြီးလျှင် အမတ်တို့ပေးလိုက်သောစာ
 ကိုဆုတ်ဖျက်၍အမိန့်တော်ကိုလည်းမခန့်မနာကျွန်တော်တို့ကို
 လည်းမထေခံမြင်ပြုပါသည်ဟုသျှောက်ပြန်၏။ မင်းလည်းထို
 သူငယ်တို့၏စကားကို ယုံစားရုံထမန်သွား၍ခေါ်ချေရောက်
 သောကာလ အမတ်တို့ကိုသတ်၍ သင်တို့ကိုထိုအရာရှိက်
 ထားအံ့ဆို၍ တမန်ပေလိုက်ပြန်၏။ အမတ်ရှစ်ဦးတို့လည်း
 သုံးခေါက်စေ့ သောအခါလိုက်လာ၏။ ရေခံသော်မည်သည့်
 စကားကိုမျှသျှောက်ထား၍မနာအမတ်ရှစ်ဦးကို သတ်၍သူ
 ငယ်တို့ကိုအမတ်အရာရှိက်ထားလေ၏။ ထိုသို့အမတ်တို့ကို
 သတ်ကြောင်းကိုကြားလျှင်၊ ပြည်စွန့်သားတို့လည်းများစွာ
 ကဲ့ရဲ့ ဟုကုန်၏။ တပါးမင်းတို့လည်းအစောင့်ကင်းသောဥစ္စာ
 ထိုက်ကဲ့သို့ဖြစ်ချေပြီထင်၍ စစ်အင်္ဂါ ဖိရင်လျက်ဝန်းရံလာ
 ကြ၏။ ထိုအခါအရေးအရာရှိက်မလိမ္မာသောအမတ်တော်တို့

သည်ရှောင်လွှဲပြေးပုံးကုန်၏။ မင်းလည်းထိုင်ပင် ခြံခိုရာမရ
 သောကြောင့်။ မြင်းတစ်စီးနှင့် တယောက်ချင်းပြည်ကထွက်၍
 ပြေး၏။ မြင်းသည်မြေပတ်ကြားထူရာ ကျရောက်၍မသွား
 တတ်ဘဲ နေကဲ့သော် မင်းကြီးသာလျှင် မြင်းကဆင်း၍တ
 ထောက်ချင်းသွားလေသဖြင့် မူဆိုးတို့နေရာအိမ်ရသို့ရောက်
 ၏။ မူဆိုးမွေး၍ထားသော ကျေးသာ ဖော်ကမင်းကိုမြင်လျှင်
 ဤလူလင်ကားဖြူစင်ချောမွတ်၏။ လေးနှင့်ပစ်သတ်၍အသွေး
 ကိုသောက်ရမည်အသားကိုစားရမည်ရင်ကိုခွဲ၍ အသဲကို
 ဖီးကင်လျက်အချက်နှင့် သောက်ရမည်ဟုဆိုလေ၏။ ထိုစ
 ကားကိုမင်းကြီးကြားသော်ဤကျေးသားကားကြောက်မက်
 ဖွယ်ရှိစွာလူဆိုးတို့မွေးထားသည်ဖြစ်သတံ့ဟုအမြန်ခွာ၍ လေ
 ညာသို့သွားပြန်သော်။ တရုသောထောအုတ်နို့ကို ဂေါတမရှင်
 ရသေ့၏ နေရာသစ်င်းသို့ရောက်၏။ ထိုရှင်ရသေ့မွေးသော
 ကျေးကားအသွန်ထိမ္မာလဲမင်းကြီးလာသည်ကိုမြင်လျှင် အ
 ရှင်ကားပင်ပမ်းပုံရှိ၏။ ကြံအင်လက္ခဏာနှင့်ပြည့်စုံစွာသော
 သောကျားမြတ်ပေတကား အဘယ်ကိစ္စဖြင့် ရေ့က်သာ
 သနည်းဤရေ့က်သောကံပါ ဤအစာကုစားပါ ဝါတို့ဆရာ
 ဖြစ်သောရှင်ရသေ့သည်သိင်မွေ့ နူးညံ့၏။ ရသေ့ထံသို့ဝင်
 ၍ကြည်ရှင်ဝမ်းသာပြောထော်မူပါဟုဖိတ်လေ၏။ ထိုစကား
 ကိုမင်းကြီးကြားလျှင်သင်ကျေးသားသည်အလွန်လိမ္မာစွာ
 ကားဖော်ရွာတွင်ထွေးသောကျေးသားသည် ကြောက်မက်
 ဖွယ်ရှိထွ၏။ အရွယ်တူဖြစ်ကြလျက်သဘောကွဲထွလေသည့်
 ဟုမင်းကြီးဆိုလျှင် အရှင်မင်းမြတ် ဤမူဆိုးမွေးသောကျေး
 သားလည်းအခြားမဟုတ်အကျွန်ုပ်နှင့်ထင်တည်းဖွားသော
 သားပင်ထည်း သူမကောင်းနှင့်ပေါင်းဖက်ခံ၍ ပျက်စီးရှာ
 လေသည်။ ကျွန်ုပ်ကား သူထော်ကောင်းနှင့်ပေါင်းဘော်ရ
 သောကြောင့်လိမ္မာရပေသည်ဟုကျေးကလျော်၏။ ထိုနေ့

မင်းကြီးလည်းဂေါတမရှင်ရသေ့ ထံကပ်၍ အကျွန်ုပ်အမတ်
 ကြီးတို့ကိုသတ်မိသဖြင့် မြည်ရွာမပြင်ဝင်၍ ပြေးထွက်လာရ
 ပါသည်ဟု အထွေထွေ ကျင့်စဉ်အတိုင်း ရှင်ရသေ့
 ကလည်းမင်းကြီးမကြောင့်ကြလင့် မိမိမြည်ရွာကိုရအောင်
 ငါကြံဆောင်အံ့။ ထောကြားချောက်ကြား၌ ရှိသောကျောက်
 စရစ်တို့ကိုစုပုံလောဟုဆို၏။ မင်းလည်းရှင်ရသေ့ ဆိုတိုင်း
 ကျောက်စရစ်တို့ကိုစုပုံလောရှင်ရသေ့ ကလက်တော်ဖြင့်
 သုံးသပ်၍ ရွှေငွေဖြစ်ပေဟု မိဋ္ဌာန်လျှင် ရွှေငွေပြကတေ့ မြစ်
 လေ၏။ ရသေ့မွေးသောကျေးဇဝ်ကိုလည်းစာခွေရေးအပ်
 ၍ အမတ်ကြီးတို့၏ သားသမီးတွေ့မျိုးနေရာမြို့ရွာသို့ပို့ချေဟု
 စေလွှတ်၏။ စာတွင်မှာသည်ကား အမတ်ကြီး၏ သားသမီးတွေ့
 မျိုးများကို ငါမူကား သုမလိဗ္ဗတို့၏ စကားကြောင့် အထက်
 ကမ္ဘာရေးပြီ ထရမှာဆရာ ဂေါတမရသေ့ ကျင့်၍ လောကီ
 ကြောင်းလောကုတ္တရာ ကြောင်းကို မြင်ပြီအစွ ဥစ္စာလည်း
 များစွာရပြီ။ သင်တို့မိဘအချိန်အရာကို ငါပေးအံ့ ငါ့ထံသို့
 လာလှည့်ကုန်ဟု စာရေး၍ မှာ၏။ ကျေးသားလည်း အမတ်တို့
 ၏ သားသမီးနေရာ မြို့ရွာသို့ ရောက်၍ စာကိုချသဖြင့် အမတ်
 သားတို့ သိကြလေသော်လည်း ဝေးတိုင်ပင်ပြီးမှ မင်းကြီး ရှိရာ
 ဂေါတမရသေ့ ၏ သင်္ခမ်းတို့လာကြ၏။ အမတ်သားတို့ ရောက်
 သောအခါ မင်းကြီးလည်း နှေးခမည်းတော် လက်ထက်က
 ကဲ့သို့ကောင်းမွန်စွာပေါင်းပေါ်ပါမည်ဟု သဗ္ဗာဏတိထားကြ
 ၍ အမတ်သားတို့ကိုလည်း ရန်သူများကို ထိုက်မိန့်သောဌာ
 စေ၏။ ကျေးသားကိုလည်း ကျေးသား တသောင်းရအောင်
 ခေါ်စေပြီးလျှင် အကြောင်းမျိုးကို သွန်သင်၍ ထက်ဝန်းကျင်
 သောရန်သူတို့၏ နေရာကို မီးတိုက်ပါဟုဆို၏။ ကျေးသားတို့
 လည်း မီးတိုက်၍ ကာချီကာယျံ၍ မီးတိုက်သဖြင့် ရန်သူအပေါင်း
 တို့ ပြေးရသဖြင့် ရာဇိန္ဒမင်း၏ သားသည် မိမိမြည်ရွာကိုချမ်း

သာစွာမင်းပြုရပြန်၏။ အမတ်သားတို့ကိုလည်းမိမိတို့၏အ
 ဘာအရာနှိုက်ထား၍မြှောက်စားလေသဖြင့် တပါးရန်တို့မကြံ
 စည်နိုင်ဘဲ မှင့်မြို့စွာမင်းပြုရ၏။ ထို့ကြောင့်ရကားအားလောင်း
 မင်းမြတ်ပြည်ကြီးသေဌ်နင်းမင်းတို့မည်သည်သူယုတ်သူနှင့်
 တို့၏ စကားကိုမနာယူအပ်။ မှူးကြီးမတ်ကြီးတို့ကိုလည်းမ
 သတ်ဖြတ်အပ်။ သတ်မှုပြည်ရွာပျက်စီးတတ်၏။ အရေးအရာ
 ရှိသောခါမူပညာရှိ သူ့ထော်ကောင်းထိုသာရှိဘဲ ထိုင်ပင်ရာ
 သည်ဟုလျှောက်ထားပေ၏။ ဘေဒကမင်းကြီးလည်းမင်းတို့
 ကျင့်ရာသင့်ထွစွာသော အဓိဗ္ဗာယ်ကိုအဘယ်မှာအမောင်ရ
 ချေသနည်းဟု မြီးပ၍ရှုတထောင် လက်ဆောင် ပူဇော်ပေ
 ၏။ ။စွါဒသမ။

ထို့နောက်တနေ့ရောက်ပြန်သော် သူဌေးတူကိုခေါ် မေး
 မြဲမေးတော်မူပြန်၏။ သူဌေးတူလည်းဤသို့နားတော်လျှောက်
 ပေ၏။ အလောင်းမင်းလွှားဘဒကရှေးခါသရော် သူ့ထော်အ
 ရောင်ကြောင်သီတင်းသုံးကြွက်ကိုမြင်သော်ချစ်ခင်ရယ်ပြုံး
 ပြုံးဟူသော စကားကိုကြားတော်မူဘူး၏။ လောဟုပေး၏။
 မင်းကလည်းအဘလုလင်ထင်စွာဆိုပါဦးလောဟုဆိုလျှင်အ
 ရှင်မင်းကြီးနာတော်မူလော့။ ရှေးသောအခါကြောင် ပြုတရ
 သည်ဗုဒ္ဓသရဏာပင် ရင်းတွင်ကျင်းပွဲ၍ နေရာကြွက်များစွာ
 လာကြသည်ကိုမြင်၍ဤကြွက်ကိုငါစားလျှင်ထရကိုသာမ၍
 အများကိုမသိချေရာကြာဖြင့်စွာစား ရအောင်ချင်းတို့အားဥ
 ပါယ်ထမည်ပြုအံ့ဟုကြံပြီးလျှင်ဗုဒ္ဓသရဏသီး၏အစေ့ကိုတ
 ရာရှစ်လုံးပြည့်ပူတီးပြု၍ ထည်တွင်ဝတ်ပြီးလျှင်ကြွက်တို့နေ
 ရာအနီးနှိုက် ပျက်စိကိုမှိတ်ထုံဖွင့်ထုံပြု၍နေ၏။ တရသော
 ကြွက်ကိုမှမလိုက်မချင်။ ထိုအခါကြွက်များလည်းဤသို့ထိုင်
 ပင်ကြ၍ဤကြောင်ကားငါတို့ကို မချင်မစားတပါးကြောင်
 နှင့်မတူသူထော်ကောင်းဖြစ်မည်ထင်သည်ဟုထိုင်ပင်၍အနီး

သို့ကပ်၍မေးကြ၏။ အရှင်ကြောင်ဖြူသည်မူကားအတယ်အ
ရပ်နှိုက်နေသနည်း။ အတယ်အစာကျွမ်းသနည်းဟုမေး၏။
ကြောင်ကလည်းချစ်သားထိုငါကား ငမ္ဘသရဏပင်၏အော်
နှိုက်သီလဆော်တည်၍ နေသည်ရှည်ကြာထပြီ။ မိထရပ်ရွာ
ကားသမုဒ္ဒရာနားတွင်ရှိ၏။ ငါးနို့ကြွက်နို့တို့ဖြင့်ညှိနံ့လှသော
ကြောင့်ဤရွာသို့လာ၍ငါနေသည်ငါမူကားသူ၏အသက်ကို
လည်းမထက်။ သူ့အသားကိုလည်းမစား။ ငါ့စိတ်သစ်သီး
ကိုသစစား၍ နေသောကြောင့်ငါ့ကို ထိစင်းသုံးဟု ဆိုကြ
ကုန်၏။ သင့်တို့ကောင်းကျိုးမကောင်းကျိုးကို နာကြလိုမူငါ
ဟောအံ့ဟုဆို၏။ ထိုစကားကိုကြားလျှင် ထုရားလောင်းဖြစ်
သောကြွက်မင်းသည် ဦးတည်၍ ကြွက်အပေါင်းနှင့် ထကွ
ကြောင်ဖြူ၏ စကားကိုနာကြ၏။ ကြောင်ကလည်းကြွက်အ
ပေါင်းတို့ ရှေးသူထော်ကောင်း စကားဟောင်းကား။ သူမ
ကောင်းနှင့်မပေါင်းထော်ရာ။ စကားသစ္စာမှန်လှစွာ၍သိက္ခာ
ရှိသောသူထော်ကောင်းနှင့်သာပေါင်းဖက်ရာ၏။ ရန်ရှာထတ်
လျှက်ကိုလုံထက်ယုတ်သောသူနှင့်လည်း အတူမနေရာကိုယ့်
ထက်မြတ်ထို မှီကပ်ရာ၏။ သူထော်ကောင်းကို ပေါင်းယှဉ်
ဖက်မှအသက်ရှည်စွာ ချမ်းသာရာသည်ဟု တရားဟော၏။
ကြွက်တို့ကလည်းကြောင်း၏ စကားကိုယုံသော အားဖြင့်ခ
စားကြ၏။ ထိုအခါကြောင်ကထနေထကောင်စီနော်ကျသူကို
ယူ၍စား၏။ နေ့နုညရက်များရှိလေသော် ကြွက်တို့သည်ထနေ
ထက်ထနေပါး၍စင်းစားတိုင်ပင်ကြကုန်၏။ အချင်းထိုငါတို့
အဖေတွင်ယမန်နေ့မြင်သောကြွက်ကိုယနေ့မမြင်ရှိ၏။ ငါ
တို့ဆရာကြောင်ဖြူသည်နို့သူထော်ကောင်းမဟုတ်နှင့်ထွက်
နှင့်တို့ယံကျင့်မတန်ကောန်ကောန်ကျစ်သူတည်း။ ကြာကြာ
ပေါင်းဖက်လျှင် ကြွက်ပေါင်းတုန်လိမ့်မည်ဟုဆို၏။ ကြွက်
ထကောင်ကလည်း အမောင်ဤသို့ မဆိုပေစဉ်ငရဲလားကြ

မည်။ ဤကြောင်စားမူရှေးများကြွက်တို့သာ စားလတုံဟုဆို
 ၏။ ကြွက်တကောင်ကလည်း အမောင်အထွေးမဟုတ်သေးဘူး
 အရေးမရှိသော နွား၏ အဟိန်အရေးရှိသော်ကျား၏ သဏ္ဍာနံ
 ကြင့်ကြံသူကား အလွန်များ၏။ ကြောင်းပစားမူ ကြွက်မပါး
 ရာဟုဆို၏။ ကြွက်ထရကလည်း ရှေးသူဟောင်းတို့ လမ်း
 ကြောင်းစကား ကြားဘူးသည်ကားလက်သည်း ရှည်ဝူတို့
 လည်းအကျွမ်းမဝင်ရာ။ လက်နက်စွဲသူကိုလည်း အထွမ်းမ
 ဝင်ရာသမုဒြာကိုလည်း အကျွမ်းမဝင်ရာ။ မင်းတို့လည်းအ
 ကျွမ်းမဝင်ရာပုဆိုးနိတ် မိန်းမလွတ်တို့လည်း အကျွမ်းမဝင်
 ရာဟုဆိုကြ၏ ငါတို့လည်းလက်သည်းရှည် သူ၏ကြောင်ဖြူ
 တို့အကျွမ်းဝင်မိချေသည် စူးစမ်းဆင်ချင်ကြဦးအံ့ဟုဆိုကြ
 ပြီးမှ မှော့မရှက်မည်သော ကြွက်ကိုသင်သည့်ကြောင်အနား
 တို့ဘယောက် ထည်းသွားဝေး ချေဟုစေလိုက်၏။ ကြောင်
 လည်းလျှင်စွာချင်၍စားလိုက်၏။ ရောမရှက်မပြန်လာလျှင်ဥ
 ပါလိမည်သောကြွက်သည် ထွက်၍စူးစမ်းပြန်၏။ ထိုအခါ
 ကြောင်နေရာ၏ အနီး၌ရောမရှက်၏။ အမွေးအသွေးအသား
 တို့ကို၎င်း၊ ထပါသောကြွက်တို့၏ အမွေးအရေတို့၎င်းမြင်
 စေ၏။ ထိုသို့မြင်သောအခါမှပြန်လာ၍ကြွက်အပေါင်းတို့ကို
 ပြောကြား၍ ဤကြောင်ကားစကားနှင့် အကျင့်မလျော်မသူ
 တော်ဧကန်မှန်၏။ ဝေးဟုန်သောတောအုပ်သို့ ငါတို့သွား
 ကုန်အံ့ဟုတိုင်ပင်လျက်ကြွက်ပေါင်းနှင့်တကွအလောင်းဖြစ်
 သောဥပါလိကြွက်မင်းသည် တောနက် သို့ဝင်စေ၏။ အရှင်
 မင်းကြီးထိုအကြောင်းကိုရည်လျော်၍အမျိုးမကောင်းသသူ
 အကျင့်ဖြူ၏။ ဟူညားသော်လည်းမယုံရာ။ သူတော်အရောင်
 ကြောင်သိတင်းသုံးဟု ဆိုထုံးပြုကြပါသတည်း။ ထိုထုံးကို
 ထောက်၍အပိုးရမင်းတို့သည်သူတော်သူမြတ်ဟုဆည်းကပ်
 ပြီးပချင်သော်လည်းဆင်ချင်နှိုင်းဆ၍ ဧကန္တမှန်မှပြီးမျှောက်

ရာ၏ဟူ၍လျှောက်ပေ၏။ ထေဒကမင်းကြီး လောင်းအားလှ
လင်သို့ဝင်ကောင်းမြတ်၍ ဟုတ်သာ ဖွယ်သော အဓိပ္ပာယ်ကိုသာ
တယ်မှာအောင် ရေးချသနည်း ဟုပြီးပ၍ ရွှေစင်တထောင်
လက်ဆောင်ပူဇော် ပေ၏။ ။ တေရသမ။

ထို နောက်မိုးသောက် တနေ့ရောက်သော် သူဌေးတူကို
ခေါ်၍ မေးမြဲမေးထော်ပူပြန်၏။ သူဌေးတူလည်း ဤသို့နား
ထော်လျှောက်ပေ၏။ အလောင်းမင်းလှဘေဒကာ အထူးအ
ဆန်းဖြစ်ထွားထွန်းသော် ပေယံရာ။ ပညာသယ်ကုကြီးငယ်
မဆိုရာဟူသောစကားကို ကြားသူ၏လောဟုမေး၏။ မင်းက
လည်း အတလလင်မကြားဘူးပါ ထင်စွာဆိုလောဟုထောင်း
ပန်၏။ အရှင်မင်းကြီးရှေးသော အခါဗာရာဏသီပြည်နို့က
မိန်းမငယ် တယောက်သည် ငိုဝေနေရ၍ ဖွားသောအခါ
ဥက္ကောင်းချည်းသာဖွား၏။ မကြားမမြင်အပ်သောသူတို့ဖွား
သည့်ဟူ၍သူသူမသိရ။ အောင်ရေနှိပ်လေ၏။ ထို နောက်များ
မကြာ သန္ဓေရလာပြန်၍ ဖွားသော်ဥက္ကောင်းပင် ဖွား၏။ တဖန်
လည်းလူသူမသိ ရအောင်မြေနှိုက် တွင် တူ၍မျှင်၏။ ထို
နောက်မကြာမှီသန္ဓေရ၍ဥက္ကောင်းပင် ဖွားပြန်သ၏။ တဖန်
လည်းရေတွင်ပင်ပစ် ပြန်၏။ ထကြိပ်လည်းသန္ဓေရ၍ဥက္ကောင်း
ပင် ဖွားပြန်၏။ ထိုအခါမိန်းမငယ်ကားဤသို့ ကြံ ငါ့အားမ
အပ်မရာသားဖွားလာသည်ဟု ရေမှာလည်း နှင်ကြိပ်ပစ်ပြီး
မြေမှာလည်း တကြိပ်မျှင်ပြီသလည်း ဥက္ကောင်းပင် ဖွားချေ
သည်။ တစုံတခုသောသူ ဖြစ်ရာချေသည်။ နောင်သူကံအ
လျှောက်ပင်ဖြစ်စေ တခုဟုကြံ၍ ကောင်းမွန်သောနေရာနှိုက်
ပုဆိုး နှမ်းကို ခေါင်းချပြု၍ ရေစားပေး၍ ပွေးကျေကာ ထားပေ
၏။ ချွန်နှစ်အရွယ်သို့ရောက်သော် သူငယ်ကဤသို့ကြံ၏။ ငါ
အမိငါ့ကိုပွေးရသည်ကား ကြီး ပြီးငါ၏အတွက်ဖြင့် ဆန်ကွဲ
တလက်ဖက်မျှ အကျိုးမခံချရာလေမိတကျေးစူး ကိုဆင်သင့်

ပေသည်၍ပြည်တွင်လည်း ငါ့ကဲ့သို့သူရှိမည်မထင်ငါ့ကိုမြင်
လျှင်သူသနား၍ ဆုလှူတတ်များစွာ ပေးလေ့တုံး ငါ့မိခင်ဈေး
ရောင်းသွားသော်တောင်းနှိုက်ငါလိုက်အံ ဟု ကြံ၍မိခင်ကို
ထောင်းပန်၏။ မိခင်လည်း သားအလိုသို့လိုက်၍ ဈေးရောင်း
သွားသောအခါ ရှက်တောင်းမှာထည့်၍ကောင်ပြီးလျှင်၊ ဈေး
ပွဲသူများရာနှိုက်ထား၏။ ပွဲစားလူမိက်တယောက်မြင်လျှင် မ
မြင်အပ်မပြင်ရာလူတကာ၏ ရှေ့သို့ရှိရာသေဝောဟုရိုက်ခတ်
ဆဲရေး၍နှင်လိုက်၏။ သို့နောက်တနေ့ရောက်သော ဥက္ကောင်း
ကလည်း မိခင်ကွန်ကိုယူပါလူများရာမှာမနေရသော် ဈေးပွဲ
လူပါးရာကနေပါရစေဟုဆို၏။ မိခင်လည်း သားဆိုတိုင်းပင်
ပို့ထားရ၏။ ပြည်၌နေသော ပွဲစားကြီးက ဤခေါင်းကဲ့ငါကျွေး
မွေး၍ထားရသော် လူအများကြည့်လာသဖြင့် ငါ၏ ပွဲသည်
စည်ပင်ရာ၏။ အရောင်းအဝယ်များရာ၏ဟုကြံ၍ မိမိပွဲမှာ
ထောင်း၍ထား၏။ ဥက္ကောင်းရောက်သည်မှ စ၍ကြည့် လို
သောလူများလည်း ပျားပန်းခတ်သနဲ့သို့က ချစ်လွန်စွာစည်ပင်
၏။ ထရံသောအခါ သင်းဘော ခုနှစ်စင်းတို့ ဆိုက်လာ၍
ဥက္ကောင်းချည်းသာ ဖြစ်သောသူရှိကြောင်းကို ကြားလျှင်
သင်းဘော သားတို့ များစွာ လာ၍ ကြည့်ကြ၏။ ထိုအခါ
ဥက္ကောင်းက ရှက်သည်ဟူ၍ အမြင်မခံအိမ်တွင်းက နေ၍
စကားဆို၏။ အမောင်သင်းဘောသားတို့တွင်ပါ သမ္မုဉ္ဇရွာကို
တပါးမှာ မရောင်းကြသင့်။ ကွန်ကချည်း သင်းဝယ်ပါ
မည်ဟုဆို၏။ ထိုအခါ ကဲ့ကြားသော် သင်းဘောသားတို့က
ဥက္ကောင်းက ဖြစ်သော ပွဲစားကို ဤသို့ထောင်းပန်၏။ ပွဲစား
အိပ်တွင်းကနေ၍ စကားပြောသောသားကိုငါတို့ မြင်လိုပါ
သည်ပြုပါဟုဆို၏။ ထိုပွဲစားကလည်း ကွန်သားကိုဖြင့်သော်
လက်ဆောင်အဖတ်သို့ ပေးကြအံ့နည်းဟုမေး၏။ သင်ပင်ဆို
ပါသောဟုဆိုလျှင် ကွန်သားဆိုသည့် အတိုင်း သင်တို့သင်း

ဘောတွင်ပါသမျှတုံ့ကိုကျွန်ုပ်အားသာ ရောင်းလျှင်လည်း
 ပြပါမည်တယောက်ကို ဆယ်သပြာစီပေးလျှင်လည်း ပြပါ
 မည်ဟုဆို၏။ ထိုအခါသဘောသူကြီးနှင့်တကွသဘောသား
 တို့ကမိရပ်ဆန္ဒရောက်သောခါလျှင်ပြောစရာဖြစ်စေတော့
 ဟုကြံ့ခိုင်သဘောသူကြီး ၇ ယောက်ကသပြာတရာစီ ကြွင်း
 သောသဘောသား ၅၀၀ခုနှစ်သီတို့ကသပြာတဆယ်စီပေး
 ၍ကြည့်ကြကုန်၏ သပြာပေါင်း ၄၂၀၀၀ ရ၏။ ဥက္ကောင်း
 လည်းရသမျှဥက္ကကိုမိခင်ရင်းအားလည်း တဝက်ပေး၍ကျေး
 ဇူးဆပ်ပေ၏။ သဘောသားတို့ကုန်ကိုရောင်းချပြီးသော်။ ဤ
 ဥက္ကောင်းကိုငါတို့သဘောနှင့် တင်ယူသွားရသော် တနိုင်
 ငံသားတို့ဖွားစွာ ကြည့်ချင်ကြလေထုံး။ ထိုအခါသပြာလက်
 ဆောင်ယူ၍ပြရမှကားဤစွဲစားကဲ့သို့ဖွားစွာဥက္ကရလထံ ယူ
 ကြံ့၍တနိုင်ငံသို့လိုက်စေလိုကြောင်းဖြင့်နှင့်တောင်းကြ၏။ ဥ
 ဥက္ကောင်းလည်း တနိုင်ငံသို့လိုက်ချင်သည်နှင့် သဘောညီမျှ
 ၍သဘောစီး၍လိုက်လေ၏။ သဘောခုနှစ်စင်းသားတို့လျှင်
 တည်းလွင့်ကြလေသော်။ ခြောက်စင်းသားတို့သည် သီဟိုဠ်
 ကျွန်းသို့ရောက်လေကုန်၏။ ဥက္ကောင်းစီးသော သဘောမူ
 ကားပင်လယ်ချာဒွိုက် တစ်လည်လည် မည်သည်အရပ်မှမ
 ကပ်ဖဲနေလေ၏။ သဘောသားတို့သည် အထူးထူးကြံစည်၍
 နတ်တို့ကိုပဝပေါသော်လည်း လည်လျက်သာနေလေသော်။ ငါ
 တို့ကားသားမယား မိသထံသို့မရောက်ရာပြီ။ ဤမမြင်အပ်
 မမြင်ရာသောဥက္ကောင်းကိုတင်ကဲ့၍သာဖြစ်မည်ထင်သ၍။
 ထို့ကြောင့်ဥက္ကောင်းကိုရေထွင်ပစ်မှသင့်မည်ဟုအချို့က
 ဆို၏။ အချို့ကလည်းရှစ်ပင်ခွဲ မည်ဟုဆိုကြ၏။ ထိုအခါ
 ဥက္ကောင်းကလည်းအဆွေတို့ငါ့ကိုရေထိုးလည်းမပစ်ပါနှင့်။
 ရှစ်ပင်လည်းမခွဲပါနှင့်။ ထာနာရီခန့်နှင့်သွားလေသော သင်း
 ဘောခြောက်စင်းကိုမို့အောင်ငါ့အောင်ပါအံ့။ ငါ့ကိုစွဲစင်

သို့တင်၍ဝတ်စားထန်ဆာဆင်ယဉ်ထားပါလောဟု တောင်း
 ပန်။ သဘောသားထိုလည်း တောင်းပန်သောအတိုင်းထား
 လေလျှင် သဘောထည့် အဟုန်ထန်စွာသွား၍ ခြောက်စင်း
 သောသဘော တို့ကို မှီ၍သိမ်းနွှဲကွဲနွှဲနိုင်ပင် ဆိုက်လေ၏။
 ရောက်သောအခါ ဥဥက္ကောင်းသည့်ကျွန်းပေါ်သို့ ထက်လေ
 သော်။ ကျွန်းဦးနုသောနတ်ဘီလူး အပေါင်ထိုသည် သောင်း
 သောင်းညာမျှလာ၍ စကားဆိုကြ၏။ ပန်းနုသာဖြင့်လည်းပူ
 ဇော်ကြ၏။ သဘောချနှစ်စင်းသားထိုလည်း များစွာသော
 နတ်ဘီလူးတို့ကိုခွဲသဖြင့်လျှင်စွ လွန်ပြေးကြကုန်အံ့။ သင်း
 သောကုဗ္ဗ ချွံလွင့်ပါသော်လည်း နေရာသို့သာပြန်၍ရေခဲ၏။
 ထိုအခါဥဥက္ကောင်းက သင်တို့သားထံမယားထံသို့ကောင်း
 စွာရောက် လိုသော်ငါ့ကိုမှီမိုးပူ ဇော်ကုန်ဟုဆို၏။ သင်းတော
 သားတို့လည်းပူဇော်ပြီးမှ သွေးကြလေလျှင်အန္တရာယ်ကင်း
 စင်လျက်နေရပ်ခွင့်သို့ ရောက်ကြလေ၏။ ဥဥက္ကောင်းလည်း
 နတ်ဘီလူးတို့ထံရှိက် နုနုရုံအား တို့သင်၍ ထတ်လျှင်
 နတ်ဘီလူးတို့က သင်သည့်ဤအထတ်ဖြင့်ဗာရာဏသီပြည်ကို
 ပင် ပြုလေလော့ဟုဆို၍ကမ်းနားမှာထားလေ၏။ ယခင်သင်း
 တောသားထိုလည်း တပန်လာကြပြန်သဖြင့် သိဟိန္ဒူကျွန်းသို့
 ကင်လာသောဥဥက္ကောင်းကမျှော်၍နေသခွင့်ငါလိုက်ပါရစေ
 ဦးဆို၍ထိုက်သာသဖြင့်မိမိနေရင်းဖြစ်သောဗာရာဏသီပြည်
 သို့ရောက်၏။ ထိုအခါသင်းတောသားထိုကဥဥက္ကောင်းအား
 ဥဗ္ဗာများစွာပူဇော်ကြ၏။ ဥဥက္ကောင်းလည်း၍သို့ကြ၏။ ငါ
 ရှိက်ပညာလည် ရှိပြီ ဥဗ္ဗာလည်းရှိပြီ။ ဤပြည်ကိုမင်းပြုတော့
 အံ့ သို့ရာတွင်ငါ့ထံစင်ကမ္ပေးမိခင်တို့မင်းလုပ်မည်ဟုပြော
 လျှင်၊ သင်မကြံလင့်၊ မင်းကြံကြံလျှင် ခွေးသေသေသည်။
 ခွေးသေသေလျှင် တစ္ဆေမှ မဖြစ်နိုင်ဟူ၍ဆိုသည်။ ယင်းသို့
 ဆိုသော်လည်း အကြံကောင်းလျှင် အပြစ်မရှိရာဟုကြံ၍မင်း

ကြိတ်ထံသို့တမန်စေလွှတ်၏။ ထီးနန်းကိုသော်လည်းပေးမည်
လော့အိမ်ရှေ့သော်လည်းထားမည်လော့။ ငါကားကိုယ်မ
ပါဥက္ကောင်းချည်းသာဖြစ်သော်လည်း မင်းပြုလိုသည်ဟူသ
ဝန်စားနှင့်စေလွှတ်၏။ မင်းကြီးလည်း ထိုစကားကိုကြား
လျှင်အမတ်တို့ကိုခေါ်၍တိုင်ပင်၏။ အမတ်တို့ယခုဥက္ကောင်း
ချည်းသာရှိသောသူကုန်၊ တက်၍မင်းပြုလိုသောဟုဆိုတာ
သည်အံ့ဟုယုံရှိလှ၏။ ဘယ်သို့ကြံကြံကု အံ့နည်းဟုမေး၏။
အမတ်တို့ကလည်း အရှင်မင်းကြီး ပညာကျယ်သောကြီး
ငယ်မဟူသာ။ ပညာရှင်ကိုအလိုက်ကိစ္စချမ်းသာရမည်ဟူ၍
ဆိုခိုးရှိချေသည်။ ကွန်ဝင်ရံစမ်းဦးအံ့လောဟုလျှောက်၍။
ရံစမ်းကြသောဥက္ကောင်းကုန်နုနုအရပ်အတတ်ရှိသည်ကို
ကေန္တသိ၍အရှင်မင်းကြီးမလေးမစားမပြုလင့် ပညာရှင်ဖြစ်
ပေသည်။ ချီးမြှောက်တော်မူသင့်မည်ဟု လျှောက်ကြ၏။
မင်းကြီးကလည်းကိုယ်မရှိဘဲဥက္ကောင်းချည်းသာဖြင့်လျက်
ဘယ်သို့အရာပေးရာအံ့နည်းဟုဆိုလျှင် အရှင်မင်းကြီးထို
သူကို သာယာစွာခေါ်၍အထတ်ပညာကို ပြုစေရည်ဟု
လျှောက်လျှင် မင်းကြီးလည်းအမတ်တို့လျှောက်သောအ
တိုင်းဥက္ကောင်းကိုခေါ်၍ မင်းပြုလိုမှသင်၏ အစွမ်းကိုဖြ
လောဟုဆို၏။ ဥက္ကောင်းလည်းတီလူးတို့သင်လိုက်သော
နာနာရပ်အတတ်ကပြုလို၍ နှင်းတူးငယ်ကိုဖွင့်လိုက်သော်
ဆင်ဖြင့် ခိုလှုံပါစစ်အင်္ဂါ ထိုသည်စည်ကာစည်ကာထွက်၍
မြေမြင်ပြည့်မျှရှိလေ၏။ ထိုထူးဖြစ်သည်ကိုမြင်သော်အလွန်
ကြောက်ရကား။ ဥက္ကောင်းစားအံ့ရှေ့ထားရလေ၏။ ဥ
က္ကောင်းလည်းအိမ်ရှေ့မင်းအဖြစ်သို့ရောက်လျှင် ခြေလက်
အင်္ဂါတို့သည်ရံစမ်းစွာပေါ်လာ၍မင်း၏မျမ်းသာကိုကောင်း
စွာခံစားရပေ၏။ ထိုကြောင့်အမျိုးညံ့သည်ဖြစ်စေ၊ အင်္ဂါ
ချဲ့သည်ဖြစ်စေ၊ ပညာအတတ်ထူးမြတ်များပြားသည်ဖြစ်မူ

ထိုသည့်သူအားမင်းတို့သည်မလေးမစားမပြုရားချီးမွှားက
 ရသည့်သာဟည်းဟုမှတ်တော်မူရမည်ဟူ၍လျှောက်၏။ ဤ
 စကားကိုကြားသော်မင်ကြီးကလည်းအတလုလင်အလွန်
 လျှင်ကောင်းမြတ်ပေစွာ ငါတို့ထောက်မှတ်လျက် ကျင့်
 ကောင်းစွာပေးတတ်မည်ဖြစ်၍ ရွှေစင်တထောင်လက်ဆောင်ပူ
 ဇော်ပေ၏။

ဤသို့တနေ့တနေ့လျှင်တဝတ္ထုစီးပြာ၍နေ့ဘိုင်းရွှေထထောင်
 စီပူဇော်ရသည်နှင့်ထလလျှင် ရွှေစင်သုံးသောင်းသုံးသောင်း
 ကုန်ရကား။ ကာလရှည်လျားသော် မင်း၏ထိုက်တော်ရှိက်
 ရွှေငွေကုန်လေ၍ သူဗွေမှာချေ၍ဆုပေးကာနုပြန်၏။ ယင်း
 သို့ချေးယူရကားသူဗွေအားမင်းမှမရှုစိတ်သောငှာ ခွင့်ပြုရ
 ၍ ထိုအခါမှစ၍သူဗွေထိုသည်မင်း၏အသုံးခံရလေသည့်
 မင်းတို့ကလည်းသူဗွေတို့အား။ စလွယ်ထီးကျိုင်း ပေါင်း
 ပတ်လုံနယ်ပြေစည်းမင်ပေး၍ မှောက်စားရလေထတည်း။ ။

ရဒ္ဒသမ ဝတ္ထုပြီ၏။

ဤသို့အင်ပြီးသည်ကား သီဝပူရဏ်ပည်သောသင်္ဘင်က
 မှိုက်ကျမ်းရှိက်လာသောဝတ္ထုပုံတို့ထည်း။ ထိုဝတ္ထုတို့တွင်
 သေနကမ အားနဂါးကသို့ဆက်သောဝတ္ထုကျေးသားညီ
 နောင်တို့ထမိသားဖြစ်လျက်အကျင့်အမူမတူကြသေ ဝတ္ထု
 တို့သည် ထုရားပိရုကတ် ၅၂၀ ဇာတ်ရှိက်လာသည်ဖြစ်၍
 ဤဝတ္ထုတို့ကို ထုရားပင်ဟောတော်မူဘူးရကားစင်စစ်ယူ
 မှတ်သင့်လှပေသည်။

ရှေးသောအခါပိမဝန္တာရှိက်ဆင်နှင့်ကျားသည်အားကို
 မှီ၍အချင်းများရာယုံလိမ္မာသည်ဆင်၏မှီခိုရာဖြစ်ပေသည့်ကို
 ကြီးတူး၏လောဟုမေး၏။ ကြီးတူးပင်ထင်ရှားပြေလော

ဟုတိုက် ဘွန်းလျှင်၊ အရှင်မင်းကြီးရှေးသောအခါ ဟိမဝန္တာ
 တောဆဋ္ဌံ နှင့် ဒိုင်း၏ အနီးရှိ ကိနေသောကာလဆင်သည်ပု ဣ
 ရိကမည်သော ကျားနေရာတောအုပ်သို့ ကျက်စားရေခံလ
 သော်၊ ကျားကဟယ်ဆင်နှင့်သင့်ဝါ၏နေရာသို့ ဘယ့်ကြောင့်
 လာသနည်းသင်၏ကိုယ်ခန္ဓာကိုညှိုးသလောဟုမေး၏ ဆင်က
 လည်းဟယ်ကျားငါ့အစွမ်းကိုမသိသလော။ တောသို့ တောင်
 တွင်ခြံဝေ့ မင်းမှတပျားငါ့စားစားရမည်သုမရှိ၊ ငါ့ကိုစေခံ
 ကားလျှင် မစွယ်ဖျား၍ အသက်ရေခံ၍ အသဲချောက် ဝင်စစ်ဖြစ်
 လတံ့ဟုဆို၏။ ကျားကလည်း သင်၏အစွမ်းရှိသည်ထင်မှ
 သင်နှင့် ငါတန်ခိုးပြိုင်အံ့၊ ဟုန်းသံကိုကြား၍ တပျားသတ္တက
 ဝေပုနိုင်စတမ်းတည်း၊ ငါ့နိုင်မှသင့်ကိုစားအံ့၊ သင်နိုင်လည်း
 ငါ့ကိုစားလော့ဟုကတိကဝတ်ထားပြီးလျှင် ကျားသည်တော
 သားသတ္တဝါတို့၏ အလယ်ရှိ အသံကိုဟုန်း၏။ ကျားဟုန်း
 သံကြားသော် မြေခွေးအများပင်ချဲ့ချဲ့တုံ့၍သေ၏။ ဆင်အသံ
 ပြုသောအခါတို့ သောသတ္တဝါမျှမသေ၊ ယင်းသို့ဖြစ်ရကား
 ဆင်ရှုံး၍ ကျားကစားတော့မည်ဆိုလျှင်၊ ဆင်ကလည်းအ
 ဆွေကျားသုံးရက်ခံ ဆိုင်းပါဦး၊ နေ့ဝေသောအခါ သင်ထံသို့
 လာ၍ အစားခံပါမည်ဆို၍ သွားသဖြင့် မိမိနေရာသို့ရေခံလျှင်
 မကြံနိုင်ဘဲ တမှိုင်းတွေ့တွဲနေ၏။ ယုန်ငယ်မြင်လေသဖြင့်၊
 သင်ဆင်သည် ဘယ့်ကြောင့်မှိုင်းသနည်းဟုမေး၏။ ဆင်က
 လည်းကျားနှင့်ငါတန်ခိုး ပိုင်ရာတွင်၊ ငါရှုန်း၍ ကျားစားခံရ
 မည်ဖြစ်သောကြောင့်မှိုင်းသည်ဟုဆို၏။ ယုန်ကလည်းအဆွေ
 ဆင်သင်ကား အကောင်ကြီးကျက်၊ ကျားနှိပ်စက်သည်ကိုမျှ
 မခံရအောင် မတတ်နိုင်လော့ဟုမေး၍၊ မတတ်နိုင်ပါဆိုလျှင်၊
 သင်မရိုးရိမ်လင့် ငါပိုင်မည်ဟုဆို၍ ယုန်မင်းသည်ဆင်၏
 ဦးကင်းနှိုက်ဖိး၍ လိုက်လာ၏။ ကျားနေရာအနီးသို့ရောက်
 သော်၊ ကြီးကြီးငယ်ငယ်သော သမင်ပိုင်ဆက်သတ္တဝါတို့

ကိုရိုရ်ကာလိုက်ပေ၍၊ ကျားကိုထွေးသာအခါကျယ်စွာအ
သံပြု၍ပြေးကြကုန်၊ ကျားကဘယ်ကြောင့်ပြေးသနည်းဟု
မေးလျှင်၊ ဗာရာဏသီမင်းကြီးကကျားဖမ်း၊ မည်ဟု ယုန်ကို
အမိန့်ပေးသောကြောင့် ဆင်ဦးကင်းထက်ယုန်မင်းစီး၍လာ
သည် ဝဲတို့ကျားရှိရာလိုက်၍ဝန်းရံရမည်ဟု ပြောထေကုန်
ဟူ၍မှာ၏။ သမင်ကျီဆတ်ထို့လည်းယုန်မင်းဆင်တိုင်းပြေးကြ
လေသော် ကျားကဘယ့်ကြောင့်ဆင်တို့ပြေ ကြသနည်းဟု
မေး၍ ယုန်ဆင်လိုက်ဘိုင်းပြောသော် ကျားလည်းကြောက်
ရကား မတိုင်းစားတဲ့ပြေးထွားလေ၏။ မျောက်ကမြင်လေ၍
အခွေကျားတသ့်ကြောင့်ပြေးသနည်းဟုမေးလျှင်၊ ဗာရာ
ဏသီမင်းက ကျားဖမ်းရမည်ဟု ယုန်ကိုထွတ်လိုက်သော
ကြောင့်ပုံးရှောင်ခြင်းငှာငါပြေးရသည့်ဟုပြော၏။ မျောက်က
လည်းအခွေ ကျားအကြောင်းမသင့်ပါငါလိုက်၍ အမှုဆောင်
မည်ဆို၍ ကျားစီးလျက်လာတဲ့ အနီးသို့ရောက်သော်ကျား
သည် အတ္တန်ကြောက်သောကြောင့် မျောက်နှင့်အပြီးခြင်း
ချည်တွဲ၍ ရဲဆေးတင်လျက်လာကြ၏။ ထိုသို့လာသည်ကို
ဆင်ဦးကင်းထက်ကနေသော်ယုန်မင်းလျှင်၊ သင်မျှော်သည်
ကျားကြီးဆက်ပါမည်ဟု မင်း၏ထံ၌ကပ်ဝန်ခံ၍ လျက်တယ့်
ကြောင့်ကျားမိန့်ကလေးကဲ့သို့လေ့ထွက်ပ ၍ခေါ်ခံသ
နည်းဟုယုန်ဆိုလျှင်၊ ထိုကျားသည်ကိုးကွယ်ရာမရကြောက်
လန့်၍ မတည်တန့်နှိုင်းတဲ့ပြေးလေ၏။ ထိုအခါမျောက်သည်
နောက်ဆုတ်ပါးဆဲသဖြင့်၊ တခုသောဆင်ပုပ်မှာတိုက်ခံ၍အ
ပြီးဆက်ဖြစ်လေ၏။ ဤသို့ယုန်သည်ဆင်၏ မှီခိုရာဖြစ်ဘူး
သော်ကြောင့်ဆင်တို့တည်ယုန်မျိုးကိုမိသေကြသတည်း။ ထို
သက်သေကိုထောက်ထား၍ စွားအင်တန်ခိုးကြီးမားသော်
လည်းအသိပညာများရှားမူ လှည့်စားတိုင်းကြောက်၍ အ
ရေးလစ်လစ်တတ်ချေသည်ဟုမှတ်ရမည်။ ။ပဌပ

သူ့ကိုမညွှာကိုယ်သာရစေကျင့်ထတ်ချေသောအစိုးရ
 မင်းကို မှီထင်းသဟဲမပြုရာခွင့် သိတတ်မှညပါဒ်အပြစ်လွတ်
 ရုံသာဟူသောစကား။ ဟူကြားတော်မူဘူး၏လောဟုမေး၏။
 မကြားဘူးပါထင်စွာ ပြောလောဟုဆိုလျှင်။ အရှင်မင်းကြီး
 ရှေးသော အခါဟိမဝါ တောဝပ်နှိုက်နေသော ကျားတဦး
 သည်ငါ့အားသတ္တဝါ အများတို့ပုန်း၍ ပုန်းရှောင်ကြသည်
 ယား၍ဈေးချောက်သူမရှိထို့ကြောင့်အခြားသတ္တဝါတို့ငါ့အ
 လုပ်အကျွေးရအောင်မိတ်ပြုမှ သင့်မည်ဟုကြံ၍ဝက်ဝံတစ်
 ကို၎င်း။ မျှောက်ဝယ်ထရကို၎င်း။ သောယာစွာ စကားဆို၍မိမိ
 အနီးသို့ခေါ်၏။ ဝံ့နှင့်မျှောက်လည်းကျား၏ အနီးသို့ကပ်သာ
 လျှင်။ သင်တို့ငါ့ကို မကြောက်လင့်။ ငါတယောက် ထည်း
 သာနေ၍ မပွေ့လျော်သင်တို့နှင့်ပျော်ပျော်နေလိုအပ်သည်။ ငါ
 ထံသို့မပြတ်သာပါ။ ငါ့ကိုက်သတ်၍ ရသော သလားကိုသင်
 တို့နှင့်ဝေ၍ပင်စားပါမည်ဟုဆို၏။ ဝံ့နှင့်မျှောက်ကလည်းအ
 ဆွေကျား၏ စကားအတိုင်းမှန်မူကားသင်ကိုငါတို့စားပါ
 အံ့။ ငါတို့၂ဦးပေါ်မှာမင်းပြုပါလောဟု ဈေးချောက်၍တနေ့တ
 ကြိမ်စားကြ၏။ ဝံ့နှင့်မျှောက်ကလည်း စားဖွယ်ရသော်
 ကျားကိုပေး၍စားကြ၏။ ထရံသောအခါကျားသည်ပိုင်ကြီး
 တစ်ကောင်ကိုကပ်၍ သေလေသော်ကျားသည် အစားမာန်ဖြင့်
 လွန်စွာဟိန်း၏။ ဝံ့နှင့်မျှောက်လည်းမချင်းစံ ရကားကြည့်၍
 သာနေကြ၏။ ထိုအခါမှကျားကဝံ့ကိုခေါ်၍အဆွေဝံ့၏ပိုင်
 သားကိုငါတို့ သုံးဦးအားဝေလောဟုဆို၏။ ထိုအခါဝံ့က
 လက်သည်းဖြင့်ဖြတ်၍ အသားကြမ်း အသားနုကို သုံးပုံပြု
 ၍ဝေရပြီးလျှင်၍အပုံကားအရှင်ကျား၏အတို့တည်း။ ၍အ
 ပုံကားမျှောက်ကလေးအတို့တည်း။ ၍ပုံကားအကျွန်ုပ်အတို့
 တည်း။ ဟူ၍ပြ၏။ ကျားကငါ့ကိုက်၍ရသည်ကို၍ဝံ့ခိုက်သင့်
 သုံးရတူပုံရာသလောဟုနှလုံးသွင်း၍ ဟိန်းပြီးဝံ့ကိုလက်နှင့်

ကုင်လိုက်သော်မျှက်စိတ်ဖက်ပါး မျက်နှာတချင်း ဝံ့လေ၏။
 ထိုနောက်မှမျောက်ကိုသင်ဝေဦးဟူဆို၏။ ထိုအခါမျောက်
 ကယခုပုံငုသောသုံးပုံတွင် တပုံကို ကိုယ်တော် နံနက်အခါ
 နှိုက်ပွဲထော်တည်ပါ။ အလယ်ပုံကိုနေ့ပွဲထော်တည်ပါ။ ဤ
 ဘက်ကအပုံကို ညပွဲထော်တည်ပါ။ ကျွန်တော်တို့မှာကြွင်း
 မှစားပါမည်ဟုဆို၏။ ထိုစကားကိုကျားသည်အလွန်အားရ
 သောကြောင့်အဆွေမျောက်၊ သင်အလွန်ဝေတတ်ပေသည်။
 ဤရာဇသတ်ဝေပုံကိုသင်တယ်ကသင်၍ တတ်ခဲ့သနည်းဟု
 မေး၏။ ထိုအခါမျောက်ကလေးကလည်း၊ အရှင်ကျားဤသား
 မိမ်းဝေပုံ နည်းကိုအခြားမှစားမသင်၊ ကိုယ်တော်ကျားမင်း၏
 လက်သံတွင်သင်၍တတ်ပါသည်ဟုဆို၏။ ထိုနောက်မှဝံ့နှင့်
 မျောက်သည်ဤကျားကားဆိုရင်းစကားမတည့်။ သူတပါးကို
 မသနားတတ်၊ ကိုယ်တို့ကိုသာမြင်သည်။ ငါတို့ကျမ်းဝင်ခစား
 ၍မသင့်ချေဟုတိုင်ပင်၍ အခြားသောတောအုပ်သို့သွားကြ
 လေ၏။ ဤသက်လေကိုတောက်၍လူတို့မှာ မိမိစီးဝွါးကိုသာ
 မြင်တတ်သောစိုးမင်းတို့အားမခစားရာရှောင်ခွါရာ၏ဟူလို
 သည်။

ရုတ်ယ။

နှံ့ရုတ်ငှက်ငယ် ပညာကြွယ် သောကြောင့်။ နယ်သုံး
 ထောင်သေဋ္ဌ်နင်းခြင်္သေ့မင်းပင် အသက်ရှင်သည်ဟူသော
 စကားကိုကြားဘူး၏သောဟုမေး၏။ မကြားဘူးပါထင်စွာ
 ဆိုလောဟုတောင်းပန်လျှင်းအရှင်မင်းကြီး။ ရှေးသောအခါ
 သမုဒြာကမ်းနားနှိုက်နေသော ပိဏ္ဍပက္ခနဂါးမင်း သည်ဟိမ
 ဝန္တာထောသို့ လှည့်ထည်လာရာ၊ ကေသရာဇာခြင်္သေ့မင်း
 နှင့်တွေ့၍သင်နဂါးသည်ငါ၏ပိုင်နက်ဖြစ်သောတောအုပ်သို့
 ဘယ့်ကြောင့်လာသနည်း သင်ဝေတေးတွေ့ လိုသလောဟု
 ချိမ်း၏။ နဂါးမင်းကလည်း သင်ခြင်္သေ့မျှကို ငါမကြောက်
 လောက်လားသည်ဟု မထင်ငါအစိုးလွတ်လျှင် အစိုးသင့်သ

ပျသောသတ္တဝါသေရသည်။ သင်အားသနားသောကြောင့်
 သာယာရတီအရိုးမလွတ်လည်လွတ်လျှင် သင်သေလတံ့ဟုဆို
 ၏။ ခြင်္သေ့ကလည်းငါဟောက်လျှင် အသံကြားသမျှသေရ
 သည်သင်ငါ့ကိုရုဏ်မပြိုင်လင့်ဆို၍ပြင်းခုန်ဩလျက်။ ငါတို့
 ခွန်ဦးတန်ခိုးပြိုင်ကြမည်တန်ခိုးသာသူကဦးနှောက်ကိုဖောက်
 ၍စားတမ်းဟုဂတိထားပြီးမှ နဂါးမင်းသည် ခံတွင်းဖြင့်ရှု
 လိုက်သော်အဆိပ်ငွေ့သင့်သမျှသော သတ္တဝါသည်နေရာ
 တွင်လဲ၍သေကြလေကုန်၏။ ထို့နောက်ခြင်္သေ့မင်းဟောက်
 သောအခါရည်၍ ဟောက်သော် သမင်တစ်ပါးသာ သေ၏။
 ကြွင်းသောသတ္တဝါတို့ကား မသေလှပျံ့ရုံသာ ရှိရကား။
 ခြင်္သေ့မင်းရှုံးလေ၏။ ထိုအခါနဂါးမင်းကသင်ခြင်္သေ့ရှုံး
 ပြီးသင်၏ဦးနှောက်ထိုငါဖောက်၍ စားမည်လာတော့ဟုဆို
 ၏။ ထိုအခါခြင်္သေ့ကအဆွေနဂါးငါကားရှုံးပေပြီ။ သို့ရာ
 တွင်သားမယားတို့ကွေ့ရရုံခုခွန်ရက်မျှဆင်းဝံ့ပါ။ ရက်စေ့
 သောအခါသင်တွေ့မျိုးနှင့်တကွလာ၍ ဤနေရာတွင်ပင်ငါ၏
 ဦးနှောက်ကိုဖောက်စားပါလောဟုတောင်းပန်၏။ နဂါးမင်း
 ကလည်းကောင်းပြီဆို၍ပြန်လေ၏။ ထိုနေ့မှစ၍ခြင်္သေ့မင်း
 သည်မအိပ်နိုင်စားနိုင်တဖျိုင်တွေ့တွေ့နေ၏ထိုသို့နေသည်
 ကိုငှက်နက်ကျော်မြင်လျှင်။ အရှင်ခြင်္သေ့မင်းတယ်ကြောင့်
 မှိုင်တွေ့နုတိသနည်းဟုမေး၏။ ခြင်္သေ့ကလည်း။ နဂါးနှင့်
 တန်ခိုးပြိုင်ရာငါရှုံးသောကြောင့်။ ငါ့ဦးနှောက်ကို ဖောက်
 စားမည်ကိုကြောက်၍မှိုင်ချေသည့်ဟုပြော၏။ ငှက်နက်ကျော်
 ကလည်းအရှင်ခြင်္သေ့။ အရှင်၏ပိုင်နက်တောအုပ်သည်အ
 လွန်ကျယ်၏။ ငယ်ငယ်ကြီးကြီးသော အခြေ ခွန်ချောင်းအ
 ခြေလေးချောင်းအခြေအများရှိသောသတ္တဝါကောင်းကင်သို့
 ဖျံနိုင်သောကျေးငှက်သတ္တဝါတို့သည် ရှိပါကုန်သေး၏။ ထို
 သတ္တဝါတို့နှင့်ထိုင်ပင်ပါဦးစေ့၍ ရေသားနဂါး၏ အစား

ကိုခံကုသောကြောင့်နေ သတ္တဝါအပေါင်းတို့၏။ သခင်ဗြစ်
လျက်ရှက်ဖွယ်ကြီးနှင့် သေရတော့မည်။ ကမ္ဘာကျေလည်း
ဥဒါန်းမကျေ ဖြစ်လေတော့မည်။ ထို့ကြောင့်ကျွန်ုပ်သည်
ထောသုံးတောင်အတွင်းရှိက် နေကြသောသတ္တဝါတို့ကိုထ
သင်းထသင်းစီခေါ်၍ အထံထောင်သို့ရောက်စေပါအံ့။ နဂါး
၏ရန်ကိုလှန်ရအောင် ထိုင်ပင်ထော်မူပါဦးဟု လျှောက်၏။
မြင်သေ့မင်းကလည်းကောင်း၊ ပြိဌကန်နက်ကျော်။ သင်ခေါ်၍
သာပေးပါလောဟုဆို၏။ ဌကန်ကျော်လည်းဌကန်တကာ
သားထကာတို့၏ ဘာသာကိုထတ်ပေရကား။ သတ္တဝါတို့
နေရာသို့သွား၍အသီးသီးဆော်ကြားပေ၏။ သတ္တဝါအများ
လည်းငါတို့မင်းကားအန္တရာယ်ရှိခြေပြီဟုဇာတ်တူစည်းဝေး
ကာလာကြ၏။ ဆင်မြင်းသစ်ကျားကျွဲနွား စိုင်ပြောင်အစရှိ
သည်တို့ရောက်လာ၍ ကေသရာဇာခြင်သေ့မင်းကအသင်
တို့သည်နဂါးကို နှိပ်ဧကောင် ကြံနိုင်ပါအံ့ လောဟု ထိုင်ပင်
သော်လည်းတစ် တယောက်မထွက်ချေ။ ထို့နောင်အခြေ
နှစ်ချောင်း ရှိသောသတ္တဝါတို့ကို စည်းဝေး၍မေးပြန်သော်
ရင်း။ အထောင်ရှိသောဌကန်တို့ကိုစည်းဝေး၍မေးသော်ရင်း။
ကြံနိုင်သူမပေါ်ထွက်။ ငါ့ရက်ထိုင်အောင်ရှိလေ၏။ ဟိမဝန္တာ
တောတွင်ရှိသမျှသောဌကန်တို့ကိုလှည့်၍။ အဘယ်သူကျန်သေး
သနည်းဟု တွေးရှာသော် သမုဒြာနားရှိက် ကျွက်ဂား ၍နေ
သောဌကန်ကြီးဒုးစင်ထုကိုမြင်၏။ ထိုဌကန်ကြီးကိုခေါ်၍မေး
လေလျှင်မြင်သေ့မင်းမပိုးရိပ်လင့်။ ငါ့စကားကိုနားထောင်
မူ၍နဂါးပျံသည်အနားသို့မကပ်ဝံ့အောင် ငါစီရင်မည်ဟုဆို
၏။ ထိုစကားထိုကြားသော်ခြင်သေ့မင်းလည်းအားရ၍အ
ထွေဌကန်ကြီးအလိုရှိတိုင်းစီရင်ပါဟုထောင်းပန်၏။ ဌကန်ကြီး
ကလည်း ဤထောသုံးတောင်အတွင်းရှိက် နေသောအခြေ
လေးခြောင်း အခြေနှစ်ခြောင်းသတ္တဝါတို့ကို ဤညောင်ပင်

၏ထက်ဝန်းကျင်သော အရပ်မျက်နှာနှိုက် စည်းဝေးကာနေ
 စေလော့။ အတောင်ရှိသောဌာနသတ္တဝါတို့ကိုလည်း ထက်
 ဝန်းကျင်သောသစ်ပင်ပေါ်၌နင်းနေစေလော့။ ငါ့လည်းညောင်
 ပင်ထက်က ကျီးပေါင်းထိုက်နှိုက်နေမည်။ နဂါးသည်ခြင်
 သွေဦးနှောက်ကိုစားမည်လာ၍ အနီးသို့ရောက်သောအခါ
 ထညီထညာအသံပြုကြရမည်။ ငါကတယံကြောင့် ဖိစိကျာ
 ကျာမည်ကြသနည်းဟုမေးမည်။ ထိုအခါအသံကျယ်သော
 ဌာနကနဂါးလာကြောင်းကိုပြောရမည်။ ငါကလည်းလာစေ
 လာစေဆိတ်ဆိတ်သာနေကြဟုဆိုမည်။ နဂါးထိုကညောင်ပင်
 ထက်ကမေးသည်ကားတယ်လျှင် အသံနည်းဟု မေးလိမ့်မည်
 ထိုအခါသင်တို့ကခြင်သေ မင်း၏ အဆွေတော်ဖြစ်သော ဂ
 ဋ္ဌုန်မင်းသည်နဂါးလာမည်ကြားသောကြောင့်စေခင့်၍နေထာ
 သည်ဟုပြောကြရမည်။ ငါကလည်း နှုတ်သီးခေါက်သံ အ
 တောင်တံခတ်သံကိုပြု၍ချောက်မည်ဟု ပြောဆိုမှာထား၏။
 ဌာနကနဂါးကျော်လည်းဌာနကြီးမှ ဆိုသည့်အထိုင်းသားဌာန
 အပေါင်းတို့ကိုစည်းဝေး၍နေစေ၏။ ခုနှစ်ရက်စေ့ရောက်
 သောအခါ နဂါးမင်းလည်းအဖွဲ့အရံနဂါးများစွာနှင့်တကွ
 လာ၏။ သားဌာနအပေါင်းသို့ဖိစိညံ့ညာခြံလေသောဌာနကြီး
 ကတယံကြောင့်မြီသနည်းဟုမေး၏။ ခြင်သေဦးနှောက်ကို
 ဖောက်စားခြင်းဌာနနဂါးမင်းလာသောကြောင့်မြီကြပါသည်
 ဟုဖြောလျှင်လာစေလာစေသင်တို့ဆိတ်ဆိတ်သာနေကြဆို
 ၍ထောင်တံခတ်သံကိုပြု၏။ နဂါးမင်းက ညောင်ပင်ထက်မှ
 တယ်အသံနည်းဟုမေးလျှင် ဌာနကြီးသင်သောအထိုင်း ဂ
 ဋ္ဌုန်မင်းစေခင့်၍နေလာကြောင်းကိုပြော၏။ နဂါးတို့လည်း
 ဂဋ္ဌုန်ဟူသောအသံကိုကြားလျှင် အလွန်ကြောက်ရကားမြေ
 သိုလှုပ်၍ ပြေးကြလေ၏။ ခြင်သေမင်းချမ်းသာရလေလျှင်
 သားဌာနကတယံလွန်စွာဝမ်းမြောက်ကြသည်ဖြစ်၍ ဌာန

ကြီးအားပြီးမှင်းထောပန္နာလျက်ဖက်ကာယမ်းကာနမ်းရှုပ်
 ကြသဖြင့်ကြီးလှသောကိုယ်သည် သေးလျက်လက်တဆုပ်
 ခံ၊ ဣသာကျန်လေသတည်း။ ထိုအခါမှစ၍ နမ်းပြီးရှုပ်ဟုခေါ်
 ကြကုန်၏။ ငှက်နက်ကျော်တို့လည်းငှက်ဆော်ဟူ၍၎င်း။ ငှက်
 တော်ဟူ၍၎င်းသမုတ်ကြလေသည်။ ။ တတိယ။

ဂုံးသမားကိုပထားစကောင်း၊ အလောင်းစင်စင်ဖြစ်သည်
 ထိုင်အောင်၊ ကျိုးပဲဆောင်၏ဟူသောစကားကိုကြားဘူး၏
 လောဟုမေး၍ပကြားဘူးပါ ထင်စွာဆိုဦးလေဟုမေးလျှင်၊
 မရှင်ပင်းကြီးရှေးသောအခါ ဧရာဝတီပြည်နို့ကံ မဟာကံ
 သမင်းကြီးသည်ထရားနှင့်ညီစွာမင်းပြု၏။ သတ္တဝါတို့၏စီး
 ပွားချမ်းသာကိုလွန်စွာအလိုရှိ၏။ ထရုံသောအခါဂင်္ဂါမြစ်
 ၏အညာနို့ကံနေသောတနိုင်းမင်းသည်၊ မိမိပြည်နို့ကံလူဆိုး
 လူသွားကိုစစ်ဆေးရာ၊ ဆယ်နှစ်တိုင်အောင်ခိုးသူပြု၍နေ
 သောခိုးသားတဦးကို၎င်း။ ထရင်ထည်းနေသောသူကိုဖမ်း
 စားထတ်သောရုန်းမတဦးကို၎င်း။ ထယောက်နှင့်ထယောက်
 မထင့်အောင် ဂုံးချောပြောဆိုတတ်သော ဂုံးသမား တ
 ယောက်ကို၎င်း၊ ပြည်ရွာနှင့်မတံသသူဟူ၍ဖောင်ခွဲပြီးလျှင်၊
 ထိုဖောင်နို့ကံတိုင်လယ်ချို၍ရိက္ခာနှင့်ထက္ကချောလိုက်၏။ ထို
 ဂူသုံးယောက်တို့သည် ဧရာဝတီမြို့ဆိပ်သို့ ဆိုက်ရောက်
 လာ၏။ မဟာကံသမင်းသိလျှင်ဆယ်စေ့ရှေ့တော်သို့ခေါ်၍
 မေးစစ်တော်မူသည်ကား။ သင်တို့သည်အတယ်ပြည်သား
 နည်း။ တယ်အပြစ်ရှိ၍ နိုင်ငံမှနှင်ထုတ်လိုက်သနည်းဟုမေး၏
 သူခိုးကလည်းကွန်တော်ကိုနှင့်ဝန်ပြည့်အောင်းခိုး၍စားရာ
 သလော။ နောင်အသက်ရှည်သော်လည်းခိုး၍ပင်စားမည်သူ
 ဖြစ်သည်ငါ့နိုင်ငံနှင့်မတန်ပြီအကြားသို့သွားလေတော့ဟုအာ
 သန်မြို့မှနှင်ထုတ်လိုက်ပါသည်ဟုလျှောက်၏။ မုန်းမကလည်း
 ကျွန်တော်မသည် အိမ်နီးချင်းပြုနေသော သူတို့ကို နာဖျား

အောင်ဖမ်းစားမိသောကြောင့်အာသန့်မြို့မှ နှင်ထုပ်လိုက်ပါ
သည်ဟုလျှောက်၏။ ၎င်းသမားကလည်း ကျွန်တော်ကိုအချင်း
ချင်းမသင့်အောင်၎င်းချောရာသလောဟု၎င်းအာသန့်မင်းပင်
နှင်ထုပ်လိုက်ပါသည်ဟုလျှောက်၏။ မဟာကံ ဗမင်၊ ကြီး
လည်းထိုသူသုံးယောက်တို့အား ကယ်သင့် မကယ်သင့်ကို
ထောက်ချင့်တော်မူလျှင်၊ ထိုသုံးသည်စားထုံးရန် ဥစ္စာမရှိ၍
သာခိုးသည်ဥစ္စာရှိလျှင်မခိုးရပြီ။ ငါဥစ္စာလောက်ဝစ္စာပေး
၍ထားမည်။ မခိုးမဝှက်ဘဲငါ့နိုင်ငံမှာနေတော့ဟုခွင့်ပေး၏။
ရုန်းမကိုလည်းမိမိအိပ်တွင်စားသုံးရန်မရှိ၍သာသူ့ကိုဖမ်း
စားသည်။ စားသုံးရန်ရှိလျှင် မဖမ်းစားရပြီဟုဥစ္စာလောက်
အောင်ပေး၍တား၏။ ၎င်းသမားတို့ကားအရှင်ထား၍မသင့်
ဘယ်ကြောင့်နည်းဟူမူရှေးသေအခါဝေသာထိပြည်၌လိစ္စ
ဝိမင်းတို့သည် နှစ်ပေါင်းထသောင်းခုနှစ်ထောင်ပတ်လုံးအ
ချင်းချင်းချစ်ကြည်သင့်မြတ်စွာမင်းပြု၍ လာသည်ကိုအဇာ
ထသော်မင်းသည်ဝေသာကာရအမတ်ကိုစေ၍၎င်းထိုက်သဖြင့်
ဘချင်းချင်းကွဲပြား၍ ပျက်စီးခြင်းသို့ရောက်သည်။ နွားနှင့်
ကျားသည်မိတ်ပြု၍ပေါင်းတက်ကြသည်ကို ရုက္ခပိုးနတ်တို့
တိုက်သဖြင့်ပျက်စီးခြင်းသို့ရောက်သည်ကို များစွာကြားရ
ဘူးသည်။ ထို့ကြောင့်၎င်းသွားထိုအရှင်ထား၍မလျှင်ဝေ
စေမှသင့်မည်ဟုဆိုတော်မူသောကြောင့် လက်မရွံ့ထိုသည်
ထုပ်၍သတ်စေ၏။ သတ်ပြီး၍နေ့စုံထနေ့နှိုက်မင်းချင်းလူတ
ယောကိုသွား၍ကြည့်ချေဟုစေဝေကြောင့်သွား၍ ကြည့်
လေသော်၎င်းသမားအကောင်ကခေါင်းထောင်တဲ့၍၊ ဟယ်
ယောက်တန်တို့မင်းကြီး ငါ့ကိုကြောက်လျှင် ငါ့ထံသို့လာ
ကဲ့စေ၊ မလာလျှင်ငါထံ၌ ယူမည်ပြောလိုက်ဘိဟုဆို၏။
မင်းချင်းယောက်ျားလည်း ထိုစကားကိုမင်းကြီးအားလျှောက်
တင်သော်၊ မင်းကလူသေစကားဆို၏ ဟူသည်ကိုငါမကြား

စား၊ ဤကလူနှစ်ယောက်ခေါ်၍သွားချေဟုပြော၏။ အဖော်နှင့်လာသောအခါ စကားမဆိုဘဲငြိမ်စွာနေ၏။ ထိုသူတို့ ဖြစ်၍မင်းအားစကားမဆိုကြောင်းကိုလျှောက်လျှင် အလျှင် သွားသောမင်းချင်းယေဘုယျအားနှင့်သည်တို့ကိုချောက်၍ လျှောက်ရာသားလာဟုသတိပြန်စေ၏။ သေဖော်ရသောအခါ မှုန်းသမားအကောင်က ခေါင်းထောင်၍ခေါင်းထောင်၍ တယ်နယ်ရှိစဟုဆိုပြန်၏။ ဤအကြောင်းကိုမင်းအားလျှောက်ကြသော်ချင့် အကောင်ထိုလူမြင်အောင်ထား၍မသင့်ပြီမြေ့ မျှင်ပေတော့ဟုအမိန့်ပေး၍မျှင်ရလေ၏ထိုမျှင်ရာမှသင်ပင် ဝေါက်လာသော်လုံးပင်ဟုခေါ်လေသတည်း။ ကာလလျား၍ ယခုမှာအုန်းပင်ဟုခေါ်ပါသည်။ ယင်းထို့ဖြစ်ရကားလုံးသမား သည်စေ၍ အလောင်းဖြစ်သည် တိုင်အောင် အကျွဲပဲ ဆောင်၏ဟူသောစကားအစည်ဖြစ်သတည်း။ ။ စတုတ္ထ

မင်းကြီးမူးမတ်ကောင်းကားတရားခက်သော်ရက်ရှည် သွေး၍မြေးမြေးသာသာစိရင်ရာ၏ ဟူသောထုံးစံစကားကို ကြားဘူးသော်လောဟုမေး၏။ မကြားဘူးပါထင်စွာပြောလေ့ ဟုပေသော်အရှင်မင်းကြီး၊ ငှားသောအခါခွါရာဝတ်ပြည် နှိုက်မတာကံသမင်းသည် ဝါးရာမျှသော မင်းမောင်းမအရံ နှင့်ထကွ ဥယျာန်ကစားခြင်းငှာ ထွက်တော် မူသတည်း။ မင်း၏ရဲမက်မိုက်ပါထို့သည်လက်နက်စွဲ၍ ခြံရံကာလိုက်ရ ၏။ ဥယျာန်သို့ရောက်သော်ကွန်းထောက်နန်းနှိုက်မင်းကြီးစံ နေစည်။ မင်းမောင်းမတို့သည် ရေကန်သို့သွား၍ရေကစား ကာနေကြ၏။ မိမိတို့ဆင်ဝတ်သောဘယက်တန်ဆာတို့ကို ကားရေကန်ကမ်းနားနှိုက်ပုံ၍ ကျွန်မတယောက်ကိုအစောင့် ထား၏ထိုကျွန်မသည်မေ့လျော့ပိုက်နေသည်ကိုမြင်၍သစ် ပင်ထက်မှမျှောက်ထချသည်အမြန်ဆင်းလာ၍ ထည့်ရွဲတန်

ဆာတို့ကိုယူပြီးလျှင်။ သစ်ပင်ထက်သို့ထက်၍၊ ကံထားလေ
 ၏။ စောင့်သောမိန်းမသည်သတိ-၍ ကြည့်သောအခါလည်း
 ရွဲတန်ဆာကိုမမြင်လျှင်ကြံရာ ရ ကြောက်လှရကား။ လူတ
 ယောက်ယူ၍ ပြေးပါပြီဟုဟစ် အပ်၏။ ဝန်ရံ၍-သောရ
 မက်တို့ကြား၍ လိုက်လ ဖွေရှာသော်ဥယျာန်၏ ပြင်ပ၌က
 ချောင်း၍ကြည့်နေလာသောတောရွာသား ယောက်ျားတဦး
 ကိုဖမ်း၍မိရုရား၏ တန်ဆာကို သင်ယူသည် ပေးရမည်ဟု
 ထောင်း၏။ တောသားကလည်းငါ့အား မဖြ် တံရာဖြစ်လာ
 ချေပြီး၍အေး-ကုသုဋ္ဌေးကြီး-ကယ်နိုင်တော့မည်ဟုကြံ၍
 ထွန်းယူပြီးလျှင် သူဋ္ဌေးကြီးကို ပေး-၇၀၀ ဟု ပြော-
 သူဋ္ဌေးကြီးတံခေါ်၍ပေးပြီးလျှင် ကွန်ပရောဟ်တံ-ပုဏ္ဏား
 တိုးပေးအပ်-၇၀၀ ဟုဆိုပြန်၏။ ထိုအခါပညာရှိ အမတ်က
 သုံးဦးလုံးကိုပင်နှောင်အိမ်၌ကံထားတံဟုစီရင်၏ ထိုသူတို့
 ၏ကားကိုနားထောင်စိဉ့်သောဌာလည်း လူနှစ်ဦးထား၏။
 ထိုးသုံးဦးတို့သည် နှောင်အိမ်-နှင်း၌ကံ ဆိုင်မိသော အခါ
 တောသားကို သူဋ္ဌေးက-ဤဆုံ၏။ တောသား အမောင်ကို
 ငါမြင်ရုံမျှ မမြင်ဘူးထဲထွက် ငါ့လက်၌ကံ သင်မိုးကဲ့သော
 ဥစ္စာကိုပေးမှ-ရ-၇၀၀ ဟု ဘယ်-ကြောင့်ပြောပါသနည်းဟု
 မေး၏။ တောသားကလည်း ကွန်ပင်-ထွက်သည်ကိုမမြင်
 ဘူးသောကြောင့်ဥယျာန်ပြင်က ချောင်း၍ ကြည့်မိပါသည်
 ကိုကြောက်မက်ဖွယ်အခင်း ဖြစ်လာသောကြောင့် ငါ့၌ကံ
 ကိုးကွယ်ရာမရှိပြီ။ အရှင်သူဋ္ဌေးမှထာ-ကယ်နိုင် တော့မည်
 ဟုနှလုံးပြု၍ပြောရပါသည်ကျွန်ုပ်ကို-အရှင်သူဋ္ဌေးမမြက်ပါ
 လင့်ဟုဆို၏။ ဝုရောဟ်တံပုဏ္ဏားလည်း-သူဋ္ဌေးသည်ထပ်အ
 ခါမှငါ့ကိုမပေးမက-မ်းဘူးထွက်ဘယ်ကြောင့်-ပေ ရသည်ဟု
 ပြောကိသနည်းဟုမေး-ပန်လျှင်။ အရှင်ပုဏ္ဏား-ထိုမင်းဇား
 သည်မယားကိုလည်းကြင်နာ-ဥစ္စာကုလည်းရုံမက-သောမိတ်

နှင့်အမှုရိုက်ကိပ်ဆင်ချင်ဘဲစီရင်မည်ကို စိုးသောကြောင့်အကြောင်းအကျိုးဟုတ်ရာပြောနိုင်စွာသော ထရ. ပုရေ. ဟိတ်တို့ကွန်ဒ်ညွန့်ပသည့် စိတ်မရှိပါလင့်ဟုဆို၏။ ထိုစကားကို ပညာကျော်အမတ်ကြီး ကြားလေသော် ဤသူသုံးယောက်ကား။ မယူမငှက်သည်မှန်ပြီ။ ဤဥယျာန်နှိုက်ရှိသောမျှော်တို့ကိုသာစစ်သင့်ရာ တော့သည်ဟု ကြံ၍ထိုသူ သုံးဦး တို့ကို ဣတ် ပြီးလျှင်။ ဥယျာန်နှိုက်ရှိသော မျှောက်တို့ကိုပမ်း၍ချိတ်လက်ကောက်၊ ချိတ်ပုတီးတို့ကိုထုပစ္စာပြုလုပ်၍ ဆင်ယည်လိုက်၏။ ယင်းထိုမျှောက်တို့ (၁) နှစ်ဆ ဆင်သည်ကဲ့မဖြစ်လျှင် ယခင် ခို ပုဒ်းခြင်သောမျှောက်မသည် မိမိဝှက်ထားသော ဣထန်ဆွတ်တို့ထု၍ဆင်၏။ ထိုအခါမှ မျှောက် ပုဒ်ကြောင်း ကိုသိရ၍မျှောက်မကိုပမ်းရလေသတည်း။ ထိုကြောင့်တရားစီရင်သောအမတ်တို့သည်၎င်း။ အစိုးရမင်းတို့သည်၎င်း။ အလျှင်ထာဝရပြု ကြားသောစကားမျှကိုယူ၍စီရင်ရာဆင်ချင်ထိုင်းထွာ၍မှန်ရ ကိုသိမြင်မှစီရင်ရာ၏ ဟူ၍ရှေးရှေးမင်းတို့ဆုံးမလေ ပြုသတည်း။

ရခိုင်ရာဇဝင်နှိုက်လာသည်တုံး။

သူ ကျေးဇူးသည်ရှိဘူးပေလျက်။ ကွယ်ဝှက်ဘိညား၊ တရားဆင်မှုပိုနေမြဲကျားနေမြဲ စီရင်ရာသည်ဟူသောစကားကို ကြားဘူး၏လောဟုမေး၏ မကြားဘူးပါဟုဆိုလေသော်။ ထိုအကြောင်းကို နာဦးလော့။ ရှေးသောအခါ ပစ္စန္ဓရွာနှိုက် မောင်ပိုဟူသောယောက်ျားတယောက်သည်ကျားတချွန်အထွေခင်ပွန်းဖွဲ့ကြ၏။ ကျားသဉ်ရွာသို့ဝင်၍အစါရှ လေသော်။ အဆွေမောင်ပိုကကျားကိုဤသို့ဆို၏။ အဆွေကျားလူတို့နေရာရွာတွင်းသို့သစ်မလာလင့်၊ လူသိလျှင်သင့်တုံသေအောင် ပြုလတုံဟုဆို၏။ ကျားလည်းထိုစကားကိုမယူနာဘဲရွာသို့လာ

တန်ဖျားသော်လူတို့သည်မှိန်းထောင်၍ ကျားသည်မှိန်းနှိုက်
 ပိလေ၏။ ၇ ရက်ဘိုင်အောင် အစာမစားရဘဲ မှိန်းထဲနှိုက်
 နေရလေ၏။ အဆွေဖြစ်သောမောင်ပို၌လေလျှင်လာသတ်
 ၍အဆွေကျားသင့်ကို ငါပြောပါလျက်ငါ၏ စကားကိုမနာ
 ခြင်းကြောင့်မှိန်းထဲနှိုက်ခါရသင့်နောင်ခါနားထောင်ပါဟုဆို
 ၍မှိန်းကိုဖွင့်၍ လွှတ်၍ကျားသည် မှိန်တွင်းမှ ထွက်လျှင်
 မောင်ပို လက်ကုသွေ၍အဆွေမောင်ပို ငါ့ကိုလွတ်အောင် ပြု
 ပေပြီ၊ ငါကားရေ ဘဝတ်ပွတ်လှ၏ သင့်အသားကိုစားရမှ
 ချမ်းသာတော့မည်။ ထို့ကြောင့်သင့်ကို ငါစာ အံ့ဟုဆို၏။
 မောင်ပိုကလည်း အဆွေကျား သင့်ကိုကယ်ပါသော ငါ့အား
 သင့်မစားထိုက်။ စားလိုသော်တရားဆိုကြဦးအံ့။ သူ့အနား
 က။ စားထိုက်သည်ဆိုလျှင်စားပါတော့ဟုဆို၍ အယူခံခြင်း
 ဌာသွားကြလေသော် ခရီးမနှိုက်နွားခေါင်းရိုး ထရကဲ့တွေ့၍
 ထိုခေါင်း ထဲနှိုက်ဆုံးဖြတ်ခံမည်ဆို၍ နွားခေါင်းရိုးအားအ
 ကြောင်ကိုပြန်ပြောကြားသားနွားခေါင်းရိုးကလူတို့ကိုကား
 စားထိုက်၏။ ဘယ်ကြောင့်နည်းဟုလျှင် ငါတို့သည်မြိုက်ကို
 စား၍လူ၏မိ ဝှားကိုရှုက်ပေါင်ပါလျက်ငါတို့ကိုသတ်ဝါ ပြီး
 လျှင်ငါ့ခေါင်းရိုးကို ဤနှိုက်ဖြစ်ထား၏။ ထို့ကြောင့်လူထက်
 ပျက်သသူပုဂ္ဂိုလ်ကျေ ဇုးတို့ မသိတတ်သို့ဖြစ်၍စားကောင်းပေ
 သည်ဟုဆို၏။ ထိုစကားထို ကြားလျှင် ကျားလည်းစားမည်
 ဟုပြု၏။ မောင်ပိုကရံတပေသက်ပြောင်းဦးမည်ဆို၍ သွားကြ
 ပြန်သော် ညောင်ပင်တွေ့၍ ညောင်စောင့်နတ်အား ငါတို့
 တရားကို စီရင်ပါဟုပြောကြသော်။ ညောင် စောင့်နတ်ကဤ
 သို့ဆို၏။ လူတို့သည် သစ်ပင်နှိုက်အရိပ်လည်းရှိသည်။ အရွက်
 အသီးကိုလည်းစားသည် အိပ်ရာနေရာလည်းပြုသည် သို့ပါ
 လျက်သစ်ပင်သစ်ကုင်းကိုရင်ပြန်သည်။ ထို့ကြောင့်လူသည်
 သူ့ကျေးဇူးတို့မသိတတ်။ အလွန်ဆိုသွန်းရကား စားထိုက်

သည်ဟုဆို၏။ ထိုစကားကြောင့်ကျားသည် စားမည်ပြုပြန်
 သော်၊ မောင်ပိုကချီတယောက်ပြောင်းရစေဦး ဆို၍ သွားကြ
 ပြန်သော်ရသေ့ထံယူရောက်၍ ဤသူမြတ်ထံရှိက်အပြီးသတ်
 မည်ဟုချိမ်းချက်၍အကြောင်းကိုပြောပြောကြသော်ရသေ့က
 ပညာရှိထွသောယုတ်ထံကိုခေါ်၍ဤတရားကိုပိရင်ပါဟုဆို
 ၏။ ယုတ်လည်းအကြောင်းကို ထင်စွာဆိုကြဟု ခွင့်ပေးလျှင်။
 မော့ ပိန္နဲကျားသည် ဖြစ်ရင်းအတိုင်းပြန်ပြော၏။ ထိုခေါ်
 ယုတ်ပညာရှိကလည်း ဤတရားသည် အလွယ်သားထကား။
 ငါမှဲ့ခဲအောင်ဆုံးဖြတ်မည်ဆို၍ သင်ကျားသည် မိရင်းဖြစ်
 သေ မှိန်းနှိုက်ဘယ်သို့ နေရသနည်း။ ငါ့ကိုဝင်၍ပံပါဦး။
 မောင်ပိုလည်း မှိန်းကိုပိတ်ဖြဲ ပိတ်စမ်းပါဦး။ ငါကြည့်ပါဦး
 မည်ဆို၍ မိမိတို့- နားသို့ပြန်ပြီးလျှင်။ ယုတ်ဆိုသည် အတိုင်း
 ကျားလည်းမှိန် ထဲသို့ဝင်ရ၏။ မောင်ပိုလည်းပိတ် ဖြစ်ပင်ပိတ်
 ရ၏။ ယင် သို့ပိတ်ပြီးမှယုတ်ကဤသို့ဆို၏။ အထွေကျားမှိန်း
 မထောင်မှိန်ပင်မိတ်ခင်ပွန်းဖြစ်၍ဘေးမရှိပိတ်သေပါဌာပြော
 ပါသည်ကိုသင်နားမထောင်ချေ နားမထောင် ခြင်းကြောင့်
 မှိန်းထွင်မိရလေသည်။ မိရာမှလွတ်ပါသည်ကိုသူ၏ကျေးဇူး
 ကိုမသိဘဲစားမည်ဟုသင်ပြုပြန်သည်။ သူ၏ကျေးဇူးကိုမသိ
 သောသူဟူသမျှသည်ချမ်းသာရမြဲမဟုတ်။ ရက္ခထေးဒဏ်ကို
 ခံရပြန်သည်။ ထို့ကြောင့်သင်ကျားသည် မှိန်းထဲထွင်နေ
 မြဲ-နပါ မောင်ပိုလည်းကိုယ်၏ ဒိဋ္ဌိရာရှိ သ ခေမြဲနေပါ။
 ယနေ့မှစ၍သူ ကျေးဇူးကိုမသိတတ်သောသူပျက် ပျက်
 ကိုမကယ်ပါလေနှင့် ဟုယုတ်ပညာရှိကစိတ်၍ မောင်ပိုသည်
 ချမ်းသာရလေသတည်း။ ဤထို စံကိုအကြော ပြု၍ ကွယ်
 ထောင့်သောအားတရားဆိုမှု ပိုနေပြန်ကျားနေမြဲ ပိရင်ရမည်။
 ဟု သာစကားသည်ထင်ရှားဖြစ်လေသတည်း။ ။ အမတ်
 ပညာကျော်ဖြတ်ထုံးနှိုက်လာ၏။ ပူရဏကျမ်းပြီး၏။

နမောတဿဘဂဝတော၊ အရဟတောသမ္ဗုဒ္ဓဗုဒ္ဓဿ။

ဟံသာဝတီရန်ကုန်မြို့တစ်ရပ်လွှတ်တော်က ကြော်ငြာဆင့်ဆိုအပ်သော အမိန့်အော်အတိုင်း၊ အမျိုး လားပါး၊ လူအမျှားထို့မှတ်သားလေ့လာရန်။ ဓမ္မဂန်ဘတ်စာကိုကောင်းစွာစီရင်ပေအံ့။

အရပ်ရပ်အမျိုးတို့ ဘာသာလိုက်နာကျင့်ယူအပ်သော၊ သတိသမ္ဗုဒ္ဓဗျာဓိတရားမှစ၍ သိသမာဓိတရားများ၏ အကြောင်း။

လောကသုံးပါးတို့၏ ဦးညွှတ်ရာဆရာဖြစ်တော်မူသော မြတ်စွာဘုရားသည် ဇေတဝန်ကျောင်းရှိက် သီတင်းသုံးနေသော အခါငါးရာတန်သော ဒါယကာတို့သည် ဥပုသ်ဆော်တည်ခြင်းငှာကျောင်းတော်သို့လာကုန်၍ အင်္ဂါ၊ ရှစ်ပါးနှင့် ပြည့်စုံသော ဥပုသ်သီတက်ခံယူဆောက်တည်ကြသည်တွင် ဘုရားသခင်က ဒါယကာတို့ယနေ့ဥပုသ် ဆောက်တည်ခြင်းကိုပြုကြ ကုန်သလောဟု မေးတော်မူ၏ ဆောက်တည်ပါကြောင်းကိုလျှောက်လျှင်၊ ဒါယကာတို့သင်တို့သည် အလွန်ကောင်းမြတ်သော အမှုကိုပြုကြ ပေကုန်၏။ ဤဥပုသ်ဆောက်တည်ခြင်းသည် ကား၊ ပညာရှိလှကုန်သော ဂြေဟ်တော်တို့၏ ကော၊ မြ သောကျွန်း၊ မိုးကျင့်စဉ်ပေတည်း။ ဂြေဟ်ပညာရှိတို့သည် မိမိကို နန္ဒ ဂဂသည်တို့၊ ဒေဝသည်တို့၊ ဗာနအစရှိသော၊ ကိသောတို့သည်တို့၊ မြစ်လာကု လတ်သော်၊ ထိုကိသောတို့ကို နှိပ်နင်းခြင်းငှာ ဥပုသ်သို့ ခြင်းကို ပြုကြကု

၏ဟုမိန့်တော်မူ၍၊ ထိုဒါယကာတို့ကောင်းပန်ကြသည်တွင် အတိတ်ကိုဆောင်တော်မူ၏။

ဒါယကာတို့ရှေးလွန်လေပြီးသောအခါတုရားအလောင်း တော်သည် ဂဓာဘိုင်းနှိုက် ဗြာဟ္မဏမဟာသာလပုဏ္ဏားမျိုး နှိုက်ဖြစ်၍ အရှယ်သို့ရောက်စေသော် ကာမဂုံတို့ကိုစွန့်ပစ်၍ ရသေ့ရတန်းပြုပြီးလျှင်အင်္ဂတိုင်း မဂဓတိုင်း၊ ကာသိတိုင်းတို့ ၎င်းအကြားနှိုက်မွေ့လျော်တွယ်ရှိထွေသော တေးအုပ်ကြီးသို့ ဝင်၍ကျောင်းသင်္ဃန်းဖြင့်နေ၏။ ထိုရသေ့ကျောင်း မနီးမဝေ ဖြစ်သောဝါးတောနှိုက် သို့တရသည်မယားနှင့်တကွနေ ခဲ့၏။ ထိုဝါးတော၏အနီးကရသောတောင်ရှိနှိုက်မြွေသည်နေ ခဲ့၏။ ထိုရသေ့ မြို့နှိုက်လည်းမြေခွေးသည်နေ၏။ တရသော တောအုပ်ရှိလည်း ဝံဘစီးသည်နေ၏။ ထိုလေးဦးသော သတ္တဝါတို့သည်အခါခပ်သိပ် ရသေ့ထံသို့ကင်၍ တရားနာ ကုန်၏။ တရသေ့အခါခိုသည်မိမိမယားနှင့်တကွ အသိုက် မှထွက်၍ကျက်စားသွားလေသော် တရသေ့သားစွန့်သည် နောက်မှလိုက် သောခိုမကိုသုတ်ယူ၍ ခိုမသည်ငိုမြဲတပ်၏။ ခိုမသည်ပြန်၍ကြည့် သင်္ဃန်း၏ခြေကြား နှိုက်ပုံထေသော ခိုမကိုမြင်သဖြင့်ကြင်နာသွရကာ၊ သည်းပြတ်မျှပူဆွေးခြင်း သောကစီးသည်ဖြစ်၍ကျန်ငါ့။ ဤရာဂတည်း၍ အထွန်ပင် ပမ်းစေ၏။ သို့စဉ်သောရာဂကိုဆုံးမ၍ မနှိပ်စက်မူ၍တပါး သို့ကျက်စားသွားခြင်းငှါမသင့်သေး။ ဆရာရသေ့ထံသို့ကင် ၍ရာဂကိုနှိပ်ချင်းငှါဥပုသ်ဆောက်တည်အံ့ ဟုကြံ၍ ဥပုသ် ဆောက်တည်ခါနေ၏။ “မြွေသည်လည်းအစာရှားခြင်းငှါ မိမိနေရာမှထွက်၍ တရသေ့ရွာနားထေင်ပို သို့သွားလေ သော်ရွာစား၏ကုယ်လုံ မြွေသာ နွားထားဥပုသ်သည် ထို ထောင်သို့နှိုက်ခြေတို့ကိုပုဆပ်တု၍ဖြေကို ဥချိုဖြင့်ယက်၍ ကစား၏။ မြွေလည် နွား၏ ခြေသံဖြင့်ကြောက်လံ့ရကား။

ထွင်းသို့ဝင်ခြင်းငှါ ပြေးလာသော် နွားခြေဖြင့်နင်းမိ၍ မြေ
 သည် မမြက် ငွက်၍ ကိုက်လေသည်နှင့် နွားဥသဘသည်ထံ
 အရင်နှိုလ်၍အသက်ကုန်လေ၏။ ရှာနှိုက်နေသော လူတို့သည်
 နွားမင်းသေပြီဟုကြား၍ များစွာစဉ်းဝေးလာကုန်လျက် အုတ်
 အုတ်ကုတ် ကုတ်ပို ကျွေးကြား အချို့ ကလည်းပန်း နံ့သာဖြင့်
 ပူဇော်၍ ထွင်းတူးခါပျူ၊ ပြီးသွားကြကုန်၏။ မြေ ဗည်းလူတို့
 သွားကြသောအခါ ထွင်း၊ ထွက်၍ ဤသို့ကြံ၏။ ဝါသည်အ
 မြက်ခေါသကြီး လှသောကြောင့် ဥသဘ နွားမင်းကို ကိုက်
 ၍ ထေစေသဖြင့် လူအများ၏ နှလုံးချောက် ခြားခြင်းကို ဖြစ်စေ
 မိပေသည်။ ယခုအခါ ခေါသကုန်း မှီဝဲမူ၍ ကုတ်စားသွား
 အံ့သောငှါ မသင့်ပေ ကျောင်းသို့ သွား၍ ခေါသထဲ မှားကုန်၍
 ချင်းငှါ ဥပုသ်ဆောက်တည်အံ့ ဟု ကြံ၍ ဥပုသ်ဆောက်တည်
 ကားနေ၏။ ။ မြေခွေးသည်လည်း အစ ကိုရှာလေသော် ဆင်
 သေတစ်ကောင်ကို မြင်၍ ရွတ်လန်းဝမ်း မြောက်လှသဖြင့် မြူးထည့်
 ၍ ရှာမောင်း၍ ကိုက်၏။ ထိုင်ကိုကိုက်သကဲ့သို့ မကိုက်နိုင်ရှိရ
 ကား နားရွက်ကိုကိုက်ပြန်၏။ ကျောက်ပြင်ကို ကိုက်သကဲ့
 သို့ရှိရကား။ ဝမ်းပြင်းသားကို ကိုက်ပြန်၏။ သံအိုးကင်းကို
 ကိုက် သကဲ့သို့ရှိရကား။ ဝတ္တမက်နှိုက်ကိုကိုက်၏။ ထိုအခါ မူးပိုင်
 ကိုကိုက်သကဲ့သို့ မြင်ရကား။ အားရဝမ်းသာဝါးပြီးလျှင် ဝမ်း
 ထွင်းသို့ဝင်၏။ အဝာပွတ်သောအခါ နှစ်စွာသောအတွင်း သား
 ကိုစား၍ ရေထိပ်သောအခါ သွေးတို့ကို သေခံ၏။ အိပ်သော
 အခါ အူအဆုပ်တို့ကို ခင်း၍ အိပ်၏။ မြေခွေးသည် ဤဆင်
 ကောင်၏ ဝမ်းထွင်းထက် ကောင်းမြတ်သော ထမင်းအဖျော်
 အိပ်ရာနေရာသည် ငှိုက်မငှါ ပြီး ၍ ဤမှသည် အခြားအရံ သို့
 သွား၍ အတယ်ပြုစေဘုအံ့နည်း ဟု ကြံပြီးလျှင် မြင်သို့မထွက်
 တဲဆင်ဝမ်းထဲ နှိုက်သာစားကာ အိပ်ကာနေ၏။ ရက်ရှည်သော်
 နေပူအဟုန်ကြောင့် ဆင်ကောင်သည် ချော့ကပ်လေရကား။

မိမိဝင်ကဲ့သောကြင်ကြီးပေါက်သည်ပိတ်၏။ မြေခွေးသည်
ဝမ်းတွ ဗြဟ္မထွက်နိုင်ဘဲ နဲ့သောအစာသောက်ရေရှိသည့်
ဖြစ်၍ ခြာထော့စွ ဖြစ်လျက် ထွတ်ရန်အပေါ် ကိုသာမျှော်
လင့်က နေ၏။ တနေ့သန္တိကံ အခါပဲ့ မိုးသည်ကြို စွာချာ၍ဝစ္စ
မက်တင်းသင်းပွင့်လေ ။ ထိုသို့ပွင့်သည်ကိုမြင်လျှင် ထွက်
ချင်ထုသောကြောင့် ဥက္ကောင်းမှသည်အားကုန်ပြေးလျက်ဝစ္စ
ဖြင့်တိုး၍ ထွက်စေရကား အလုံးရံသော ကိုယ်အပွေးတို့
သည်မက်ဝန်ညိုရင်သည်ဖြစ်၍ ထန်းဥထန်းညောက်ကဲ့သို့
ဖြစ်လေ၏။ ထိုမြေခွေးသည်၍သို့ကြို၏ အစာခွက်တပ်သော
လောဘကြောင့် သူ နှင့်၍မှပေလျှာ ဘဲဆင်းရဲ အထူးသို့ရေခံ
ရ၏။ ယခုအခါခွက်၍စောသကိမ္မိတ်မူ၍ ကျက်စားသွား
ခြင်းငှါမသင့်လော့ လိုမှီချင်းငှါဥပုသ်ဆောက်တည်ဦးဆုံး
တုကြံ၍ရေ ထံကပ်ပြီးလျှင် ဥပုသ်ဆောက်တည်၍ နေ
၏။ ။ ဝံသည်ဝားမြိတိုင်းသောအစ နှင့်အားမရ၊ အလို
ကြီးထွသည်ဖြစ်၍မလယတိုင်းပစ္စန္ဓရှာသိုသွား၍ ကျက်
စားလျှင် ။ ရှု နှို ကံနေသောသူတို့ သည်ဝံလာသည်ဟူ၍လေး
လှစသောဆက်နက်စွဲကိုင်လျက်ထွက်၍ လိုက်ကြပြီးလျှင်
ဝံဝင်နေသောမြို့တို့ဝန် ရံကုန်၏။ ဝံလည်းထိုမြို့မှ ပြေးထွက်
လေလော့ ။ လူတို့သည်လ ကံနက် ငိုပစ်ခတ်ရကား ဥက္ကောင်း
ရေပေါက်ပြီ၍သွေးရဲရဲယိုစီးလျက်၊ မိမိနုရာသို့လာ၍ ဝါ
သည် ၍ ဆင်းရဲ နဲ့ လိုကြီးလှသော လောဘ၏ အစွမ်း
ကြောင့်ရချေသည်။ ယံ ။ သို့သောလောဘကိမ္မိတ်မူ၍အစာ
ရှာခြင်းငှါမသင့်သေးဟုကြံပြီးလျှင်ကျောင်းသို့ ကပ်၍ဥပုသ်
ဆောက်တည်ကာသင့် တင့်ရာဒေရင်နှိုး နေ၏။

ရသေ သည်လည်းမိမိ၏အမျိုးကိုမြဲသဖြင့်ဟာနတ် နိုင်ငံသို့
လိုက်ရကား ဈာန်တို့ဖြစ်စေခြင်းငှါမတတ်နိုင်ထိုအခါအရှင်
ပစ္စေကဗုဒ္ဓါတဆူသည်။ ။ သေဖို့ဟာနတ်မြို့သောမပြင်ကုသိ

၍ထိုမာန်ယစ်ချင်းကို နှိပ်လတ်၍သမာပတ်တို့ကို ဖြစ်စေခြင်းအကျိုးငှါ မြေခံတိမဝန္တာမှကြွလာတော်မူလတ်၍ရသေ့၏ကျောက်ချာထက်နှိုက်နေ၏။ ရသေ့လည်းကျောင်းတွင်းမှထွက်လတ်၍မိမိ နေရာကျောက်ချာထက်၌နေသောပစ္စေကဗုဒ္ဓာကိုမြင်လျှင်မာန်ဝင်သောငိတ်ရှိရကား။ အပါးသို့ကပ်၍ထက်ဖြစ်တီးလျက်၊ ဟယ်ဦးပြည်သူ့ဟုတ်တယ့်ကြောင့် ငါ့ကျောက်ပြင်နှိုက်နေသနည်းဟုဆို၏။ ထိုအခါရှင်ပစ္စေကဗုဒ္ဓာကလည်းသူတော်ကောင်းတယ့်ကြောင့်၊ ဤနေရာမျှနှင့် မာန်ကိုမှီသနည်း၊ ငါသည်သစ္စာလေးပါးကိုသိ၍ပစ္စေကဗေဒိဉ္ဇာဘ်သို့ရောက်သောသူတည်း။ သင်သည်လည်းဤတစ္ဆေကမ္ဘာနှိုက်သဗ္ဗညု ဘုရားဖြစ်လတ်သော အလောင်းပေတည်း။ မတာသမတမင်းမှဆက်သွယ်သော အနွယ်မြတ်၌ သိဒ္ဓါတ်မည်သောမင်းသားဖြစ်၍ ရဟန်းပြု၍ ဘုရားအဖြစ်သို့ရောက်လတ်၍ သို့အမျိုးအနွယ် မယ်တော်မည်းတော်အဂ္ဂသာဝကတို့နှင့်တကွအလုံးရံကို ပြောကြား၍သူတော်ကောင်းသို့စင်နိုး လှလျက်မာန်ကိုမှီ၍ဘယ်ကြောင့် ကြမ်းကြုတ်သနည်းဆို၍ဩဝါဒပေးပေ၏။ ရသေ့လည်းအရှင်ပစ္စေကဗုဒ္ဓာဟောပါသော်လည်းထိုအရှင်ပစ္စေကဗုဒ္ဓာကိုရှိမျှမခိုး။ ဘယ်အခါငါဘုရားဖြစ်အံ့နည်းအစရှိသည်ဖြင့်လည်းမပေး ဆိတ်ဆိတ်သာနေ၏။ ထိုအခါ ပစ္စေကဗုဒ္ဓာ အရှင်ကလည်း သင်သည်ဇာတိမာန်ကြောင့် ငါ၏ရုဏ်ကျေးဇူးကြီးသောအဖြစ်ကိုမသိလင်စွမ်းနှိုင်းမှုကားငါ့ကိုသို့ကောင်းကင်ဖြင့်သွားစမ်းလောဟု ချစ်၍ကောင်းကင်သို့ ပျံပြီးလျှင်ကိုယ်တော်၏ခြေမှုန်ကိုရသေ့ ဥက္ခောင်း၌ကြံလျက်မြောက်တိမဝန္တာသို့ကြွလေ၏။ ရသေ့လည်းထိုအရှင်ကောင်းကင်သို့ကြွသည်ကိုမြင်မှထိတ်လန့်ခြင်းရှိသည်ဖြစ်၍၊ ဤရဟန်းကားလေးလံသောကိုယ်မျိုးဖြစ်လျက်။ လေဝ၌ပစ်ချသော

ပွမ်းဆိုင်ကဲ့သို့ ပျံကြွနိုင်ပေသည်။ ငါလည်းမာန်တက်မှား
 သောကြောင့်၊ သို့စင်သောအရှင်မြတ်အားရှိမခိုးမိ၊ ဘယ်အ
 ခါမှဘုရားဖြစ်ပါအံ့နည်းဟု။ မမေးလိုက်မိချေသည်။ ဤအမျိုး
 မည်သည်ကား။ အဘယ်ကျေးဇူးရှိအံ့နည်းဤလောက၌အ
 ကျင့်သီလသာလျှင်မြတ်ပေ၏။ ဈာန်သမာပတ်ကို ဖြစ်ဝေ
 လျက်၊ မြက်အခင်း၌နေနိုင်၏။ ငါ၏မာန်သည်ကြီးပွားသည်ရှိ
 သော် အပါယ်ဆေးရွှာသို့လျှင်စွာဆောင်လေတံ့။ လာသို့မာန်
 ကိုနှိပ်နင်း၍ ကျောင်းတွင်း၌သာဥပုသ်ဆေခံတည်ခါဈာန်
 ကမာပတ်ကိုဖြစ်စေအံ့ဟု ကြံလျက် မြက်အခင်း၌နေ၍ က
 သိုဇာဏ်းပရိတ်ကိုအားထုတ်သဖြင့် မမြင့်မြတ်ပင်ဈာန်သမာပတ်
 ခြောက်ရပ်သော အဘိညာဉ်တို့ကို ရလေ၏။ ရပြီးသော်
 ကျောင်းတွင်းမှထွက်၍ကျောက်ဖျာထက်၌နေပေ၏။ ထိုအခါ
 ခိုအစရှိသောသတ္တဝါလေးဦးတို့သည် ဆည်းကပ်လာကုန်
 ၏။ ထိုအခါရသေ့သည်ခိုကိုဤသို့မေး၏။ သင်ခိုသည်အတ
 မရှာဘဲငြိမ်ဝပ်စွာနေသည်ဥပုသ်စောင့်သလောဟုမေး၏။ ခို
 ကစောင့်ပါသည်ဟုလျှောက်လျှင်၊ ဘယ်အကျိုးကိုလိုချင်၍
 စောင့်သနည်းဟုမေး၏။ ခိုကလည်းအရှင်ဘုရားကျွန်ုပ်၏ခင်
 ပွန်းမကိုစွန့်ချီ၍ စားသည်ကိုဖြစ်သောအခါ ကြင်နာပူပန်
 သောပရိဒေဝဒုက္ခသည်အလွန်ဖြစ်ရပါသည်။ ထိုသို့ဖြစ်ရ
 ခြင်းသည်ခိုမရှိကိတ်မက်ချင်းရာဂကြောင့်ဖြစ်ချေသည်။ ထို
 ရာဂသည်တပန်မလာစေသင့်ဟု ကိုယ်မိတ်ကိုချုပ်၍ဥပုသ်
 စောင့်ထုံးပါသည်ဟုလျှောက်၏။

ထို့နောက်မှမြွေအစရှိသော လတ္တဝါသုံးဦးတို့လည်း
 အဝဵးအဝဵးမေးပြန်သော်၊ ထိုသတ္တဝါသုံးဦးတို့လည်းမိမိတို့
 နှလုံးသွင်းအတိုင်းလျှောက်ကြ၏။ သင်၊ သို့လျှောက်ပြီးလျှင်
 အရှင်ရသေ့၊ အရှင်မြတ်လည်းငြိမ်ဝပ်စွာဥပုသ်သုံးပေသည်
 အဘယ်အကျိုးငှာသုံးပါသနည်းကျွန်ုပ်တို့ အားဟောကြား

ပါဠိးဟုသျှောက်ကြိ၏။ ရသေ့ကလည်းငါသည်ဇာတိမာန်
 ဖြင့်ယစ်သည်ဖြစ်၍ထိုဇာတိမာန်ကိုပယ်ဖျက်ခြင်းငှါဥပုသ်
 စောင့်ရသည်အကျိုးမူကား ထိုဇာတိမာန်သာမက။ ကာမ
 ဆန္ဒအစရှိသောနိဝရဏ ကိလေသတို့သည် ဝေးကွာ လွင့်
 ပါးသဖြင့်မြတ်ထူးသောဈာန်အတိညာဉ်တရားတို့ကိုငါကား
 ယခုရပေပြီ။ ဤဥပုသ်သီလသည်အလွန်အကျိုးရှိဖွယ်။ နေ့
 နောက်ကာလနှိုက်လည်းစောင့်သုံးကြလေကုန်ဟုဆုံးမတော်
 မူ၏ မြတ်စွာထုရားသည်လည်းဤသို့သော တရားဝေသနာ
 ကိုဆောင်တော်မူ၍ ဒါယကာတို့၏ဥပုသ် ဆောက်တည်
 ခြင်းမည်သည်ကားရှေးပညာရှိတို့အနွယ်ဥဇာပင်တည်း
 ဟုမိန့်တော်မူ၍ယခုအခါအနုရုဒ္ဓာသည်ထိုအခါခိုမြှောက်၏။ မ
 ဟာကသာပသည်ဖြစ်၏။ မဟာမောဂ္ဂဇာန်သည်မြေခွေး
 ဖြစ်၏။ သာရိပုတ္တရာသည် မြွေဖြစ်၏။ ယခုအခါငါထုရား
 သည်ထိုအခါရသေ့ ဖြစ်တော်မူ၏ဟုဇာတ်ပေါင်းတော်မူ
 ၏။ ။ ပကိတ္တကနိပါတ်ပဉ္စပေါသထဇာတ်။ ။ ဤဇာတ်နှိုက်
 သတိသမ္ပဇာန်ဖြစ်စေအပ်သောသီလသမာပိကိုပြသည်။

ရှေးလွန်လေပြီးသောအခါ ဗာရာဏသီပြည်နှိုက် ဗြဟ္မ
 ဇာတ်မင်းသည်မင်းပြု၏။ ထိုအခါငါတို့ထုရား အထောင်း
 တော်သည်ထရသော တောင်ချေတောမြို့ဝယ် ယုန်အမျိုး၌
 ဖြစ်လေ၏ ထိုယုန်မင်းနေရာအနီး ဖြစ်သောထရစိသောတွင်း
 လှိုဏ်မှိုက်မျှသည်၎င်း၊ မြေခွေးသည်၎င်းနေ၏။ ထရသော
 သစ်ပင်နှိုက် မျောက်သည်လည်းနေ၏။ ထိုသတ္တဝါလေးဦးတို့
 သည်ကြည်နူးစုံမက်ပေါင်းတက်ပြောဟောလျက်၊ ကောင်း
 သောမိတ်ဆွေဖြစ်ကြသတည်း။ ထနေသနှိုက်ယုန်မင်းသည်
 ကောင်းကင်သို့ကြည့်လသော်၊ ပြည့်သောလဝန်းဖြင့်တက်
 ထွန်းစာသည်ကိုမြင်၍ခင်ပွန်းသုံးဦးတို့ ကိုခေါ်ပြီးလျှင်၊ အ
 စေ့တို့နက်ဖြန်အခါကား စန္ဒာလစက်ပြည့်၍ထွက်သောဥ

ဝုသ်ရက်မြတ်ကြိုလိမ့်မည်။ ဘုရားပစ္စေကဗုဒ္ဓာရှင်မြတ်စွာ
 တို့ကောင်းစွာ အားထုပ်စည်းဝေး လုပ်သောဥပုသ်နေ့ရက်
 ဖြစ်ပေသည်။ လူ့မြည်ရွှားနှိပ်ညာရှိပေါင်းသူတော်ကောင်း
 ဟူသမျှတို့လည်းဒါနသီလ စည်းဘူးကြသောရက်မွန်ရက်
 မြတ်ဖြစ်ချေသည်။ ထို့ကြောင့်နက်ဖြန်နံနက်အခါရက်တက်
 မှနေဝင်ကြအောင်သီလအင်္ဂါခြောက်ဖြာမယုတ်မကျိုးအား
 ထုပ်၍ဥပုသ်ဆော်တည်ကြရမည်။ ရဟန်းဂုဏ္ဏာစသောအ
 လှူခံထိုလာလျှင်လည်း စားရာမှခွဲချမ်း၍ လှူဒါန်းစွန့်ကြဲကြရ
 မည်ငါ့ဩဝါဒ ပေးသမျှကိုစိတ်ကမှတ်သား၍ တရားလက်
 သုံးရှိကြကုန်ဟုဆုံးမ၏။ ဗျံမြေခွေးမျောက်ဤသုံးယောက်
 တို့ကလည်းကောင်းပါဠိဟု ဝန်ခံပြီးလျှင်နံနက်သောအခါအ
 စာရှာကြသော်ဗျံမှာ တငါတို့ရေခန်းတွင်ဝှက်ထား ခဲ့သော
 ငါးကြင်းခုနှစ်စည်းကိုရ၏။ မြေခွေးမှာလယ်သမားတို့ထံ၌
 ထားခဲ့သောဒို့ခင်းအိုးနှင့်အဝဲကင်ကိုတွေ့၍အရှင်ရှိ၏လော
 မရှိလောဟုအသံပြုသော်လည်း မပေါ်လာသောကြောင့်ချီ
 ကာဆောင့်ခဲ့၍မိမိနေရာ၌တွင်း၌ထား၏။ မျောက်မှာလည်း
 သရက်သီးမျှညှို့ကိုရ၍သင့်ရ နှိုက်ထားပြီးလျှင်မိမိတို့စောင့်
 သောသီလကိုဆင်ချင်၍နေကြကုန်၏။ ယုန်မင်းပူကားဤသို့
 ကြံ၏။ ငါပူကားအလှူခံမြတ်များနှင့် အစားချင်းမတူလူ့စုံ
 ဖက်သောမြတ်နိုးတို့ကိုသာငါစားချေသည်။ အလှူကောင်းမှု
 ငါ့ပင်ပြုသော်လည်းဝတ္ထုကိုအလှူခံမနှစ်သက်က အကျိုး
 ဆက်မကြီးရာချေ ငါ့အသက်ကိုအသေခံ၍အလှူခံပုဂ္ဂိုလ်
 တို့အားငါ့အသားကို လှူရမူဖိစိတ်ဒါနဖြစ်၍ ငါတောင့်တ
 သောဗေဒိညာဏ်ကိုအမှန်ရလိမ့်မည်တကားဟုအားသစ်
 ၍ကြံဆဲတွင် လွန်ကဲသော ဂိုတိသည်ဖြစ်၍ နှစ်ငါ့ကံဝမ်း
 ခြောက်စွာတယ်အခါနှိုက်ငါ၏ အသားကိုစားလိုသောအ
 လှူခံတို့လာပါအံ့နည်းဟု တွေးမျှော်ထုတ်နေ၏။ ထိုအခါသိ

ကြားမင်းနေရာကမ္ဘာလောသည့် လွန်စွာပူဇော်သဖြင့်။ လူ့
 သောင်မျိုးကြည့်လေသော်။ အလောင်းတော်ယုန်မင်း၏ဗိတ်
 အကြံကိုသိလတ်ရကား။ ဤယုန်ငယ်သည်ကြံသည့်အထိုင်း
 ပြုနိုင်မည်မပြုနိုင်မည်ကိုရံစမ်းခြင်းငှါပုဏ္ဏားတို့၏အပေတင်
 ဖြင့်သာ၍ရှေးဦးစွာဖျံ၏ အနီးသို့ကပ်ပြီ။ ယျှင်အသင်ဖျံမင်း
 ငါသည်တရုတ်တရုတ်သောအစာကိုစား၍ယနေ့ဥပုသ်ဆောက်
 တည်လိုပါသည်။ သင်ဖျံမင်းနှိုက်ကျန်ကြွင်းသောအစာရှိမှု
 ကားငါ့အားထူးပါလောဟုဆို၏ ထိုစကားကိုကြားသော်ဖျံ
 မင်းကအရှင်ပုဏ္ဏားကျွန်ုပ်လက်တွင်ငါးကြွင်းခုနှစ်စဉ်းအပြီး
 ယခုရှိပါသည်။ အဆီဝင်းဝင်းထိုငါးကြွင်းကို စားလိုသမျှ
 စား၍ ဤတောအုပ်နှိုက် ဥပုသ်စောင့်နေပါ လောဟုဆို၏။
 ပုဏ္ဏားကလည်းကောင်းလျှီ ယခုအခါစောပါသေး၏။ လို
 သောအခါငါယူလာအံ့ဆို၍ ထိုနှင့်မနီးမဝေးမြေခွေး၏ထံ
 သို့ကပ်၍တောင်းပြန်သော်။ မြေခွေးကလည်းအရှင်ပုဏ္ဏားအ
 ကျွန်ုပ်လွယ်လှင်ထောက်ျားပေ၍ထားခဲ့သောအခါကင်
 နှင့်နို့ ခင်းအိုးသည်ရှိပါ၏ ဆရာပုဏ္ဏားသည်စားလိုသမျှစား
 သုံး၍ နှလုံး၊ မွှေလျော်တွယ်ရှိသော တောအုပ်နှိုက် ဥပုသ်
 စောင့်နေပါလောဟုဆို၏။

ထိုပုဏ္ဏား ကြီးလည်းရှေးနည်းတူစကားဖြင့်မြေခွေးအား
 ပြောဆိုပြီးလျှင် မျောက်၏ ထံသို့ကပ်၍ ရင်ခံပြန်သော်။
 မျောက်ကလည်းဆရာပုဏ္ဏား အကျွန်ုပ်အားဆောင်ယူထား
 သောသရက်သီးသည်အပြီးပင်ရှိပါသည်ဆရာ ပုဏ္ဏားသည်
 စားလိုသမျှစား၍ ဤတောအုပ် နှိုက်ဥပုသ်စောင့်နေပါလော
 ဟုဆို၏။

ထိုပုဏ္ဏားလည်းရှေးနည်းစကားဆိုခဲ့ပြီးလျှင်ယုန်မင်းထံ
 သို့ကပ်၍ ရင်ခံခွင့်တောင်း ပြန်လေသော်။ ယုန်သူတော်
 ကောင်းလည်းကျောင်းစက်ရာမှယုတ်ချင်းထ၍ငါ့အလိုပြည့်

ရေခုံထွာထည့်ပေသည်။ ငါ၏ဆန္ဒရွယ်တိုင်းရတော့မည်ဟုပါ
 မောဏ္ဍိပိတိကိုယ်အလုံးရှိပြီးလျှင်။ နုဿသဟိတေအတ္ထိအစရှိ
 သောဂါတာဖြင့်။ ဆရာပုဏ္ဏားယုန်မျိုးသတ္တဝါငါတို့မှာကား။
 နေစာမြက်စို ပဒေါဠိမုနုညည်း။ မြက်ခပင်း၊ ကိုသာထမင်း
 ပြုလုပ်ရပါသည်။ ကျွန်ုပ်မိဋ္ဌာန် စိတ်အကြိမှာ အာက္ခမ္မုလူ
 တောင်းဝားရောက်လာညွှားမှု။ အသားအသွေးပေးထူမည်
 အကြံနှင့်အထူခံကိုမြှော်လင့်၍ အသင့်နေပါသည်။ ကျွန်ုပ်အ
 သားလည်းပုဏ္ဏားတပေတက်မှု ဝလေတက်တန်ပါ၏။ ငါ၏
 ကိုယ်ရှိတိုင်းတိုမြတ်ပိုင်းချပ်ထိုး၍ မီးကျိုးထဲတွင်ဖုတ်ကင်၍
 စားထော်မှုပါ။ အမြတ်ဆုံးဆိုရသော ဝါနပါရမီစာဂိတိုင်
 မြောက်အောင်စားသောက်တော်မူပါဟုအခါခါနှုတ်မြှောက်၍
 အသက်အလှူပေးသည်တွင်။ သိကြားမင်းလည်းမိမိတန်ခိုး
 ဂုံဏ်ဖြင့်မီးပုံဖန်ဆင်းပြီးလျှင်။ အဆင်ရွှေယုန်၍မီးပုံသို့ဆင်း
 လေ့။ သင်၏အသားကျက်သော အခါငါစားပါအံ့ဟုဆို
 သော်။ ယုန်သူတော်လည်းကြွငါ၏။ အမွှေးနှိုက်အလေးအ
 မွှားတို့အများရှိချေသည်ငါ့ကိုမြှော်၍ပို မွှားတို့ မသက်သည့်မ
 ပျက်ကောင်းပေရာဟုကရုဏာသမ္ပဇဉ်ယှဉ်သောနှုလုံးဖြင့် ခု
 ကြိပ်တိုင်အောင်ခါပြီးလျှင် ကြာအိုင်အတွင်းသို့သက်ဆင်း
 သောဟင်္သာငှက်ကဲ့သို့ယုတ်တရက်ချ်၍မီးပုံသို့သက်ထော်မှု
 ၏။ သိကြားညှိမျိုး၍ဝရဲအိုးတမှုပူသွသောမီးရှိန်သည့် သုခမိန်
 ယုန်မင်း၏ဖြည့်တင်းသောပါရမီးကြောင့်။ ဂေါသိတစွထူး
 ကဲ့သို့အထူးချမ်း၍ ကိုယ်မွှေးတပင်မှုမီးဝင်၍မညီဘဲပက
 တိမြစ်လေသည်တွင်။ အရှင်ပုဏ္ဏား သင်မျိုးသောမီးသည်
 ကား။ ငါ့အားသောင်မည်ကိုဝေးစွ ကိုယ်မွှေးတပင်ကိုပူပ
 မြိုက်၍တောနှိုတ်ဆင်းကိုစု၍ယုန်ပင်ပုံပါဦးလေဟုဆို၏။
 ထိုစကားကိုကြားသော် သိကြားမင်းကလည်း အဆွေယုန်
 မင်းငါတမူကားပုဏ္ဏားမဟုတ်အယုဇ္ဇုပြည့်ရှင်သုရင်သိကြား

ဖြစ်ပေသည်။ ပါရမီဖြည့်ခင်းနှိုက်ယုန်မင်း၏သတ္တိရှိမရှိကို
 သိလို၍ ဟာဝါဝိးပုံသည်၊ လောကသုံးခွင်တုံအပြင်နှိုက်သင်
 နှင့်ထပ်တူရဲရင့်သူကို လှူခွင်နတ်ခွင် တုံတပြင်နှိုက်မမြင်စ
 ဝူးသင်ထဦးသာအထူးအမြတ်ဖြစ်ပေသည်။ သပ္ပညာရတနာ
 ဂုဏ်မြတ်စွာကို လျှင်စွာ ရလွယ် ပေလိမ့်မည် ဟုပြီးမှန်း
 ဖြောက်စားလျက်နေရာမြဲနှိုက်ထ ငြိမ်းမှူးဖျံမြေခွေးမျောက်
 တို့အားလည်း ထရာထြဝါဒဖြင့်ဆုံးမပေးပြီးလျှင်။ ပညာရှိ
 ယုန်သူကုန်ပုံတို့ကြွေဝကောင်းအပေါင်းလူနတ်နည်းယူအပ်
 ပေသည်။ ဘဒ္ဒကပ်မည်သာ ဤကမ္ဘာတွင် စံယူဖြစ်ပါစေ
 ဟုနှလုံးထားလျက်၊ ထရသောထောင်သီဖြင့်၊ လစံမာန်နှိုက်
 ယုန်သတ္တန်ရေးထား၍ ထင်ရှားရတိုင်ဖြစ် လေသတည်း။
 သိကြားမင်းကားအ ခုရုဒ္ဓါ။ ဖျံကားအရှင်အာနန္ဒာ၊ မြေခွေး
 ကားမောဂ္ဂလန်၊ မြေခွဲကားသာဂိပုတ္တရာ။ ယုန်ပညာရှိကား
 ဝါတုရားဖြစ်တော်မူ၏။ ဟုခါတ်ပေါင်းထော်မူသည့်။ ဤခါတ်
 လည်းသတိသမ္ပဇညဖြင့်ဖြစ်သောသီလသမာဓိကိုပြသည်။

သူ့အသက်ကို။ ထက်စက်ဒိန်းကား။ သတ်သည် များ
 ကြောင့်မယားပါသားပါကိုယ်ပါ မနေနေချင်းသေရသော
 ထောရွာလေ့ဒုက္ခဟူးသာမာတိကာ၏ အကျယ်ကား။

ရှေးလွန်လေပြီးသော အခါဗာရာဏသီပြည်နှိုက်။ ဗြဟ္မ
 ဇာတ်မည်သောမင်းသည်မင်းပြု သတည်း။ ထိုအခါတုရားအ
 လောင်းထော်သည် မျောက်အမျိုးနှိုက်ဖြစ်၍ဖိမဝန္တာတော
 အုပ်နှိုက်မျောက်အပေါင်းရှစ်သောင်းကို မင်းပြုလျက်နေ၏။
 ကြီးသောနှစ်သက်စပွယ်တင့်ထယ်သေကိုယ်အင်္ဂါရှိသော
 ကြောင့်မတာနန္ဒီယမျောက်မင်းမည်၏။ ညီတော်မူကား ဂူဇ္ဇ
 နန္ဒီယမည်၏။ ထိုမျောက်မင်းညီနောင်တို့ သည်မျက်ငုံမမြင်
 သောမိခင်မျောက်မအားဖြေသာယာသောမြို့နှိုက်ထား၍အ
 စားအသောက်ပေးလျက်လုပ်ကျွေးပြုကြ၏။ မဟာနန္ဒီယ

မျောက်မင်းသည် အသင်းအရွေ နှင့်တကွ တောနက်သို့ဝင်၍
 ချိုမြိန်ကောင်းမြတ်သောသင်္ဃာတို့ ဖြည့်တို့ ဘုံယူခဲ့ပြီးလျှင် မိမိ
 ၏အစေခံ မျောက်တို့ ငါ့မိခင်အားပေ ချေဟုစေ၏။ အစေခံ
 မျောက် ဗည်းလမ်းကပင် အကောင်အချို့ကို မိမိစား၍ အ
 သီးနှံကို သာမျောက်မကြီးအား ပေးလေကာ။ မျောက်မ
 ကြီးသည် သစ်သီးညှို့တို့ကို သာစားရဖန်များသဖြင့် ဝိမ်ချော်
 သောကိုယ်ရှိလေ၏။ မဟာနန္ဒီယ မျောက်မင်းစည်းစဉ်းရက်
 ထကြိပ်လေးရက်တကြိမ် မိခင်ထံသွား၍ ကြည့်သဖြင့် ကျူလှီ
 သည်တို့မြင်သော် မိခင်အဘယ့်ကြောင့် ကျူလှီပါသနည်း
 ဟုမေး၏။ မျောက်မကြီးကလည်း ချစ်သားမကောင်းသောသစ်
 သီးတို့ကို သာစားရသောကြောင့် အသားအရေ မဖြစ်နိုင်
 လေသည်ဟုဆိုလျှင် မိခင် ကျွန်ုပ်မူကား ဖြည့်သင့် သော
 သစ်သီးကိုသာ ပေးပါစေသည် မဟုတ်လော ချစ်သားမိခင်
 ထံသို့ရောက်သောအခါ အနုအမာချည်းသာ ဖြစ်ချေသည်ဟု
 ပြော၏။ ထိုစကားကို ကြားသော အခါ မဟာနန္ဒီယ မျောက်
 မင်းလည်း ဤသို့ကြံ၏။ ငါသည် ဤမျောက်အပေါင်းတို့စောင့်
 ရှောက်လျှက်သာ နေသော် ငါ့မိခင်သေချေတော့မည်။ ချင်းတို့
 ကိုစောင့်ရှောက်ရသည်ထက် မိခင်ကိုလုပ်ကျွေးရခြင်းသည်
 သာလျှင် မြတ် နှင့် ဟုလုံးလုံးသွင်း၍ ညီဖြစ်သော ဝုဇ္ဇနန္ဒီယ ကိုခေါ်
 ပြီးလျှင် ငါ့ညီဝုဇ္ဇနန္ဒီယ ၏ရှစ်သောင်းသောမျှော်အပေါင်း
 တို့အမောင်သာလျှင် စီရင်စောင့်ရှောက်ပါစေစွာ ငါမူကား
 မိခင်ကိုလုပ်ကျွေး၍ နေတော့မည်ဟုဆို၏။ ညီထော်ကလည်း
 ဤမျောက်အသင်းနှင့် မင်းမပြုလိုပါ။ မယ်ထော်ကိုသာလုပ်
 ကျွေး၍ နေလိုပါသည်ဟုဆို၍ ညီအစ်ကိုနှစ်ဦးပင် ဆန္ဒတူကြရ
 ကား အပေါင်းမှဘဲခွါ၍ မိခင်မျက်မမြင်ကို ဆောင်ခဲ့ပြီးလျှင်
 ဟိမဝန္တာတော၏အစွန် ဖြစ်သောပညောင်ပင်ကြီး တခုနှိုက်
 ထား၍ ညီနှောင်နှစ်ပါးပင်လုပ်ကျွေးလျက် နေကြ၏။ ထိုအခါ

ဗာရာဏသီမြို့၏အနီး၌နီကံနေသောပုတ္တားတယောက်သည်
 တက္ကသိုလ်ပြည်သို့သွား၍ အတတ်ပညာကိုသင်ပါ သော်
 လည်းညာဏ်လေးထွသောကြောင့်မတတ်နိုင်ရကားမိဘထံ
 သို့ပြန်ခြင်းငှါအရာကုန်ပန်ကြားသော် ဆရာကတပည့်၏အ
 ချမ်းအရာကုန်အင်္ဂါဗိဇ္ဇာအတတ်ဖြင့်ဝိ၍ ဤသို့ဆုံးမလိုက်၏။
 ချစ်သား သင်သည်အမြက်ကြီး၏။ သူတပါးတို့အားသနား
 ခြင်းနဲ့သေဝင်တံ့ရှိ၏။ ထိုစိတ်သို့လိုက်၍ကြက်ဝက်ကေးငှက်
 စသောသတ္တဝါတို့မှလည်း ညည်းဆဲသတ်ဖြတ်ချင်းကိုမပြု
 လေထင့်။ ညည်းဆဲသတ်ဖြတ်သောကံသည်မိမိကိုယ်သို့ပြန်
 သဖြင့်မြန်စွာပျက်စီးရတတ်၏။ ဤစကားကိုကောင်းစွာမှတ်
 သား၍သူ့အသက်ကိုသတ်ခြင်းညည်းဆဲခြင်းမှကြည်ရှောင်
 ပါလေလောဟုဆုံးမလိုက်၏။ ပုတ္တားလည်းဆရာကုန်၍ခိုး၍
 ဖြန်ကဲ့သဖြင့်မိထရင်ရွာသို့ရောက်လျှင်၊ အရွယ်တူသော
 မိန်းမနှင့်စုံဖက်၍နေကြသော်အသက်မွေးစရာပညာအတတ်
 မရှိရကား။ လေးများလှံထားကို ဆောင်ကာတောသတ္တဝါ
 တို့ကိုပစ်သတ်ရောင်းချ၍ အသက်မွေး၏။ ယင်းသို့အကျင့်
 အမူဆိုးရကားမူဆိုးဟုသမုတ် ကြသတည်း။ တနေ့သန္တိကံ
 ထိုမူဆိုးသည်တော၌လှည့်လည်သော်လည်းတရံတရမျှ
 မရဘဲပြန်ခဲ့၍တောစုန်၌ကံဘဉ်နေသောပင် ညောင်ပင်ကြီး
 ကိုမြင်၍အပမ်းဖြေခြင်းသောစိတ်ရှိရကား ထိုညောင်ပင်သို့
 ရှေးရှုလာ၏။ ထိုသို့ယုယဉ်ကိုမဟုတ်နန္ဒီယမျှော်မင်းမြင်လျှင်
 မိခင်နှင့်ညီကိုခေါ်၍။ ဤသူကားငါတို့ကိုပစ်သတ်ဆုံးသောသူ
 ထည်း။ မမြင်အောင်သစ်ခွနီကံပုံးပါပုံးပါဟုဆို၏။ ထိုညီ
 နောင်နှစ်ဦးမှာပုံးနိုင်ကြ၏။ မိခင်မျောက်မမူကား မွက်စိမ
 မြင်သောကြောင့် လုံအောင်ပုံးနိုင်။ မူဆိုးသည်သစ်ပင်
 အောက်သို့ရောက်၍အထံကြာလျှင် မျောက်မကိုမြင်၍လေး
 နှင့်ပစ်ခြင်းငှါ လေးများကိုကိုက်၍၊ ပဟာနန္ဒီထမျောက်ပမ်း

ကမူဆိုး လေးထိုင်သည်ကိုမြင်လျှင်၊ ညီဂုဏ်နန္ဒိယကိုဤသို့ ဆို၏။ ငါ့ညီဤယောကျ်ားသည် ငါ့မိခင်ကိုပစ်ချင်း ငှါပြင် ဆင်၏။ မိခင်အားငါ့အသက်ကိုပေးအံ့။ ငါ့သေသော်သင် သည်မိခင်ကိုလှင်ကျွေးရပ်ပါဟုမှာပြီးလျှင်။ သစ်ခက်ကြား မှထွက်၍။ အိုယောကျ်ားငါ့မိခင်ကိုမပြစ်ပါလင့်။ ဤမိခင် သည်ကမ်းထည်းကမ်း၏အိုလည်းအို။ ငါသည်မိခင်ကိုအ သက်ပေးပေးပါအံ့တို့သိသလျှင်ပစ်သတ်ပါလေသိ၍မျှား နိုးရာသို့လာ၍ခံ၏။ မူဆိုးလည်းထေးနှင့်ပစ်လေလျှင်မဟာ နန္ဒိယမျောက်သည်ဦးဆောက်ကျွမ်းပျံ့ကုလေ၏။ မူဆိုးလည်း သနားခြင်း ကင်းသသဖြစ်ရကား။ မျောက်မကုပစ်ချင်းငှါ လေးတို့တင်ပြန်၏။ ဂုဏ်နန္ဒိယမျောက်လည်း လေးထင်သည် ကိုမြင်လျှင်၊ ဤထူသည့်ငါ့မိခင်ကိုပစ်ပြန်တော့မည့်၊ နောက်ထ ရက်မျှအသက်ရှင်မိမ့်။ သာငှါလည်းငါထွက်၍ခံမူ။ ဖိစိတဒါ နှုဖြစ်ရာသည်ဟုနှလုံးပြု၍ပုံးရာမှထွက် ပြီးလျှင်၊ အရှင်ပုံကား ငါ့မိခင်ကိုမသတ်ပါလင့်။ မိခင်၏ကိုယ်စားအေးသိလျှင်ပစ် သတ်ပါလေ့ငါတို့ညီနောင်နှစ်ဦးကိုသတ်၍မိခင်၏ အသက် ကိုပေးပါလောဟု ခွင့်တောင်းပြီးမှပျာ၏။ အနိုးနှိုက်နေလာ လျှင်၊ မူဆိုးလည်းထိုမျောက်ကိုပစ်၍ကုစေပြီးမှ။ မျောက်မကို လည်းထမန်ပစ်ပြန်၏။ သားအမိသုံးကောင်လုံးကို ထမ်းပိုး ဖြင့်ထမ်း၍လါနဲ့သော်ထိုမူဆိုး၏အိမ်မှာလည်းရိုးကြိုးလောင် မိကျသဖြင့်မူဆိုး၏ မယားသည်ဦး၊ သားငယ်နှစ်ယောက် သည်ဦးမီးသင့်၍သေလေ၏။ အိမ်နှိုက်ထုပ်လျှောက်မြားတိုင်း သာကျန်၏။ မူဆိုးလည်းရှုတံခါးထိုးရောက်၍ သား-ယားတို့ ၏သေကြောင်းကိုထုတ်ပါးပြော၍ကြားရလျှင် သောကပရိ ဒေဝဒါသည် အားကြီးစွာလောင်ရကား ထိုနေရာနှိုက်ပစ် လေးမျှားအဖဲတို့ကိုပစ်ထားတဲ့၍ ထက်ကိုမျှောက်၍ငိုကျွေး ကာလာပြီးလျှင်အိမ်ပျက်အထွင်းသို့ဝင်လေသော်ပျက်ရာမှ

ကျန်သောမြားတိုင်းသည်မူဆိုး၏ခေါင်းထက်ပိုကျ၍ထချမ်း
 မှု သောက်ကွဲသဖြင့်ယုလေ၏။ ထိုအခါမှဆရာဆုံးမလိုက်
 သည်ကိုအောက်မေ့မိ၍၊ ငါ့ဆရာသည် ဤတို့ဖြစ်လေတုံသည့်
 ကိုမြင်သောကြောင့်ငါ့အားတုံးမလိုက်ပေသည်။ ငါသည်
 ဆုံးမရာ ကို မှ ယူမနာကြမ်း ကြုတ် စွာပြုမိ သော ကြောင့်
 သူ့ကိုပြုစားငါ့ခံရချေသည် သူ့ထော်ကောင်းသူ့ဖောင်းတို့
 ၏စကားသည်မှန်ပေစွဟုချီးမွမ်းလျက်အသက်ကုန်သဖြင့်င
 ရဲသို့ရောက်လေ၏။ ။ ဒုကနိပါတ်နိဂ္ဂဟာသည်။ ။ ဤ
 ဇာတ်နိဂ္ဂဟာမျိုးဖြစ်သော်လည်းသတ္တဝါတို့အားသက်
 ပုတ်နှိပ်စက်လျက်မျက်ရည်စီးယိုငိုစေတတ် သောကြောင့်
 လုဒ္ဓကဟုဆိုသည်။

ထို့ကြောင့်အင်္ဂုတ္တုဂိုဏ်းကို။ ။ ပရေသံဃာနုနုစာ
 တနာဒိနာရာ ဒါပနတောလုဒ္ဓေါဟူ၍ဖွင့်သည်။ ။ မူထ
 ပတ္တာသဒ္ဓိကာနိဂ္ဂဟာ။ ။ ရောစေတိအသုနိမောစေတိတိရုဒ္ဓေါ
 သောဇေလုဒ္ဓေါဟူ၍ဖွင့်သည်။ ။ ပါဏာသံပါတကံနိဂ္ဂ
 အပြစ်ကိုပြုသည့်ဝတ္ထု။

ရောင်းဝယ်ရေးကိစ္စမှာ ကိုယ်မှရစေ၊ ကောက်ကျစ်လေ
 သောကြောင့်။ ။ ကြေးငွေအလုံးရသမျှဆုံး၍။ ။ လူလုံးသာပြန်
 လာရသောကုန်သည်စည်းလဲဟူရာနိဂ္ဂဟာ။ ။

ရှေးသောအခါဗာရာဏသီပြည်နိဂ္ဂဟာ ဖြစ်၍ ဝါတ်အမည်ရှိ
 သောမင်းသည်မင်းပြု၏။ ထိုအခါငါတို့ဘုရား အလောင်း
 ထော်သည်ကုန်သွယ်အမျိုးနိဂ္ဂဟာဖြစ်၍ ဖြောင့်မတ်မှန်ကန်စွာ
 ရောင်းဝယ်၍ အသက်မွေးရကား။ သုဓမ္မကုန်သည်ဟုတွင်
 ၏။ ထိုသုဓမ္မ၏ညီကုန်သည်မူကား။ စဉ်းလဲလှည့်ပတ်ခြင်း
 များသဖြင့်ရောင်းဝယ်၍အသက်မွေးထော်သော ကြောင့်ကု
 ရဝါဏိဇ္ဇမည်၏။ ထိုကုရဝါဏိဇ္ဇသည်သူထပါး၏ဥစ္စာကို
 ချေးငှား၍ရလျှင်ပြန်၍မပေးမဆပ်ရအောင်သာပြောဆိုလေ။

ပြု၏။ ရောင်းဝယ်ရာ နို့ကလည်း သပြာစည်းလဲ။ ချိန်စည်းလဲ။
 တင်းစည်းလဲ ထို့ဖြင့် ရောင်းဝယ်လေ့ ပြု၏။ ထိုအကြောင်းကို
 သိ၍ အစ်ကို သုဓမ္မက။ ငါ့ညီသူတပါးကို တွန့် ဝားကောက်
 ကျစ်သဖြင့် စီးပွားရှာလျှင် ရှဉ့်မြင့်စွါမဖြစ်တတ်ပျက်စီးလွယ်
 တတ်သည်။ လူနတ်အား လုံးမုန်းတတ်သည်ဟူ၍ ငါထို့တိုး
 တွားမိတဆုံးမလေ ပြုသည်။ ထို့ကြောင့် ငါ့ညီသည် လိန်
 လည် ကောက်ကျစ်ချင်းကို မပြုပါ။ လင့်ဟုဆိုဆုံးမ၏။ ထိုစ
 ကားကို ကြားသော် ညီဖြစ်သော ကဝဂါဏိဇ္ဇကလည်း အစ်
 ကို အမှန်ကိုသာ ပြောဆို၍ ဥစ္စာရှာသဖြင့် အဘယ် မှာရနိုင်
 အံ့နည်း။ ဥာဏ်ရိုးကြီးနှင့် ပီးဝွ... ရှါ၍ မဖြစ်နိုင်ရာ ရသားလျှင်
 ယူရုံ ချိန်မည်ဆို၍ အစ်ကို၏ စကားကို ငြင်းဆန်၏။ တရံသော
 အခါ ဂင်္ဂါ၏ တတက်ဖြစ်သော မြို့ရွာသို့ အဝတ် တန်သာ
 ရောင်းခြင်းငှါ ညီနောင်နှစ်ဦးသွားကြ၏။ အစ်ကို သုဓမ္မက။
 ချင်းနှင့် အတူ ရောင်းမူကား ငါ့အား မကောင်းသတင်း ဖြစ်ရာ
 ၏ ဟု သတောထားပြီးလျှင်။ တယောက်တရွာစီ ဝေ၍ ရောင်း
 ကြ၏။ သုဓမ္မကုန်သည် မူကား မှန်ကန်သည်ကို ပြော ဆို၍
 ရောင်းသဖြင့် အရင်း ဥစ္စာထက်ထမ်းမိုးသခလျှင် မြတ်၏။ ညီ
 ကုစု ဝါဏိဇ္ဇမူကား။ သိမြင်စိမ္မာသောသူ၏ ထံမှိုက် အမှန်
 ကို ပြော၍ ရောင်း၏။ မသိသောသူ၏ ထံမှိုက်ကား။ ဝါကြွား
 ကောက်ကျစ်သဖြင့် ရောင်း၏။ ယင်းသို့ စည်းလဲစွာ ရောင်းရ
 ကား။ ပါရင်း ဥစ္စာထက် ဆုံးထမ်းမိုးတက်၍ ရ၏။ ရောင်းပြီး
 ၍ အတူပြန်ကြသော အခါ လမ်းမှာ ရန်သူတို့ မနှောင့်ရှက်စိမ့်
 သော ငှါ အစ်ကို မှါ ရသေ့ထံ ပြာကို စားထွယ်ရာ အထပ်ကဲ့သို့
 ပြု၍ ယူကဲ့၏။ ညီမူကား အိုးငယ်တွင် ထည့်၍ ထိုအိုးမှိုက်စား
 ထွယ်ဖုံး၍ ယူကဲ့၏။ ဂင်္ဂါဖြစ်သို့ ရေခံသော် မြစ်ကမ်း၏ အနီး
 ဧညောင်ဝင်ကြီး ခွဲခါး၍ ထမင်းချက်ကြ၏။ ယင်းသို့ ချက်နေသော
 အနိက်ညောင်ပင်ထက်မှ မျောက်ထရသည့် သင်းလာ၍ ကုစု

ဝါဏိဇ္ဇသင်္ဂြာဒ်ကိုယူပြီးလျှင် ညောင်ပင်အထက်သို့တက်
 လေ၏။ ကုရဝါဏိဇ္ဇလည်း အောက်က ဟပ်အော်၍ ခြင့်ပစ်
 ခတ်၍ လိုက်သော်ရေပေါ်သို့ သွားလေသောအ ကိုင်းသို့
 ရောက်ပြီးလျှင် အိုးကိုဖွင့်သောအခါ။ စားတွယ်ရာမဟုတ်
 သည်ကိုသိ၍ ရေထဲသို့တွန်းချ လိုက်သဖြင့် ဥစ္စာအားလုံးဆုံး
 လေ၏။ ရေလည်း နက်ထွေးသောကြောင့် မပုတ်မရှာနိုင်ကုရဝါ
 ဏိဇ္ဇလည်း နှမ္မောလှသောကြောင့်။ ရင်ကုထုကာ ထုကာ
 များစွာငိုရို၏။ ထိုအခါအစ်ကိုက ငါ့ညီ သင့်ကိုငါပြောပါ
 ထျက်ငါ၏စကားကိုမယူနာသင်နှိုက်မတရားသဖြင့်ရသော
 ပစ္စည်းပါသောကြောင့်သင့်ထံမှာမတည်ဘဲဆုံးပါးခြင်းဖြစ်
 လေသည်။ နောင်သောအခါ ခြောင့်မတ်စွာပြုပါလော့။ ထူထ
 ထူးကိုပူပင်အောင်ပြုလျှင်ကိုယ်သည်းပူပင်ရမ္မိဓမ္မတာဖြစ်ချေ
 သည့်ဟုဆုံးမ၏။ ကုရဝါဏိဇ္ဇလည်း ပြင်းစွာသောဒုက္ခ ဖြင့်နှိပ်
 စက်ထျက်လက်ချည်းသာလျှင်ဒိမ်သို့ပြန်လျက်ရ၏။ ယခုအခါ
 နှိကုရဝါဏိဇ္ဇသည်သာတေယျရဟန်းဖြစ်၏။ သုဓမ္မကား ငါ
 ထုရားဖြစ်၏ဟုဖတ်ပေါင်းတော်မူ၏။

ရွှေကုန်သည်ထယောဒံ ဟူရာ၌ဝတ္ထုကား။ လွန်လေပြီး
 သောအခါ၍ အန္တကမ္ဘာမှငါးကမ္ဘာအထက်၌ငါ့တို့ဘုရားအ
 လောင်းတော်သည်ထေရီဝတိုင်း၌နိဂ္ဂဟိတရား၌ နိဂ္ဂဟိတ
 ဖြစ်၏။ ဒေဝဒတ်၏အလောင်းသည်လည်း ထိုတိုင်း၌ရွှေကုန်
 သည်ရင်းဖြစ်၏။ လောသရမ္မတ်ကြီး၏။ သူ၏စီးပွားကိုယ်ပီး
 ပွားကိုမထောက်မထားများစွာစည်းလဲခြင်းရှိ၏။ ထိုရွှေကုန်
 သည်နှစ်ဦးတို့သည်တရံသောအခါရွှေရောင်းခြင်းငှာသွားကြ
 သည်ရှိသော်။ နိလဝါဟမည်သောမြစ်ကိုကူး၍ အရိဋ္ဌပူရ
 မည်သောပြည်သို့ဝင်၍ရောင်းလိုရကား။ မြို့ခရီးကို၍သို့ဝေ
 ကြ၏။ အသွေငါတို့နှစ်ဦးကားမိတ်ဖြစ်ကြသည်။ တဦးသည်
 တဦးအား အပြစ်မဆိုရအောင် ငါက ထောင်ပက်မှဝင်၍

ရောင်းမည်၊ သင်ကမြောက်ထက်မှဝင်၍ရောင်းလော့၊ သင်
 ရောင်းပြီးသောဌာနနှိုက်လည်း၊ ငါရောင်းဦးမည်၊ ငါရောင်း
 ပြီးသောဌာနနှိုက်လည်း သင်ရောင်း လော့ဟုဆို၍ ခရီးကို
 ဝေဖြီးမှဝင်၍ ရောင်းကျ၏။ လောဘကြီး ကုန်သည်လည်း
 မြောက်တံခါးမှဝင်၍ရောင်းလှာသော်မိမိရောင်းရာခရီးနှိုက်
 သူဌေးကြီးတဦး၏ အမျိုးသည်ပျက်စီး လေထုံးကြသည်ဖြစ်
 ၍တပေတက်တောသုဝယ်မနှင့် အတွားတပေတံသာကြွင်း
 ၍၊ ထိုမြေးအတွားနှစ်ယောက်တို့သင့်သူတပါးတို့၏အငှါး
 ပြု၍အသက်မွေးရ၏။ ထိုမြေးအတွားတို့၏ အိမ်နှိုက်ကား
 သူဌေးကြီးသုံးဆောင်သော ရွှေခွက်တခုသည် ရေအိုးကြား
 နှိုက်ရှည်မြင့်စွာ မသုံးဆောင်သောကြောင့် အညစ်အကျေး
 မြေခြေး တက်သည်ဖြစ်၍ ခဲခွက်တခုဆို၏။ ရွှေခွက်ဖြစ်
 ကြောင်းကိုမြေးအတွားတို့မသိကုန်၊ လောဘကြီးသောရွှေ
 ကုန်သည်လည်းခရီးသို့လျှောက်၍ ရွှေထန်သာဝယ်ကြကုန်ဟု
 ကြော်ငြာသွက်လာသဖြင့်၊ အိမ်တံခါးသို့ရောက်သောအခါ။
 သူငယ်မက အတွားကြီးကိုညိုဆိုဆို၏။ အတွားကြီးကျွန်ုပ်
 ဆင်ယင်စရာရွှေထန်ဆာကံဝယ်ပါလော့ဟုဆို၏ အတွားက
 လည်းချစ်မြေးငါတို့မှာ ရွှေဝယ်စရာအထယ်မှာ ရှိအံ့နည်းဟု
 ဆိုလျှင် အိုးကြားတွင် ခွက်ကြီးတခု မြင်ပါသေး၏။ ထို
 ခွက် ကုန်သွယ်တို့မသုံးနှိုက်၍ ခွက်ဖြင့်ဝယ်ပါဟုဆို၏။ အတွား
 လည်းရွှေကုန်သည် ကုခေါ်၍ခရီးရာနှိုက်နေစေပြီးသော် ထိုခွက်
 ကိုပြု၍အမေ့မောင်၍ခွက်ကိုယူပြီးလျှင် သင်၏နှမအားရွှေထန်
 ဆာတို့လျှော်စွာပေးခဲ့ပါလော့ဟုဆို၏။ ကုန်သည်လည်းခွက်
 ကိုကိုင်၍အပ်ငယ်ဖြင့်ချစ်လေလျှင်ရွှေခွက်၏အဖြစ်ကိုသိ၍။
 ဤသူတို့အားအနည်းငယ်ပေး၍ခွက်ကိုယူမည်ဟုကြံပြီးလျှင်
 သင်တို့ခွက်ကားပဲဝက်စူအထိုးမထိုက်ဟုမြေနှိုက်လှိုင်ခဲ့၏။
 ကျွန်ုပ်ရောင်းချေဦးမည်နော်လည်းလာသောအခါမှလျှော်စွာ

ပေးခဲ့ မည်ဆိုပြီးမှထ၍သွားလေ၏။ ထုရားလောင်းကုန်သည်
လည်း ထိုခရီးဖြင့်လှည့်လာ၍ ရွှေဝယ်ကြကုန်ဟုကြော်ငြာပြန်
လျှင်၊ တဖန်သူငယ်မကားသွား၊ ယခုလဲသောကုန်သည်
ကားပြေပြစ်သောစကားရှိ ။ အများနှင့်ဆင့်မြတ်၏။ ကျွန်
တို့၏ခွက်ကိုနှစ်သက်အံ့သည်မသိခေ၍လဲပါဟုဆို၍အတွား
ကြီးကလည်းယင်းသို့ထပြေးကားခေါ်လိုက်သော် ဟုဆို ။ ထိုသူ
ငယ်မသည် ရွှေသည်ကံခေါ်ပြီးလျှင်ယခင်ခွက်ကိုပြု၍ လျော်
အောင်ပေးခဲ့ပါမည် အကြောင်းဖြင့် ခွင့်တောင်း၏။ အလောင်း
ကုန်သည်လည်းယခင် ငယ်ချစ်ကို မြင်ရသဖြင့် အတိုးပျား
စွာထိုက်သောရွှေခွက်အဖြစ်ကိုသိ၍ အဲဒါ့ခွက်သည် အတိုး
ထက်ဆုံးထိုက်၏။ ရွှေစင်ခွက်ပေထည်းငါ့ခွက်ထက်သောဥပမာ
ပါချေဟုဆို၏။ မြေးအတွားတို့လည်းအရှင်ကုန်သည်ယခုတွင်
လာသောရွှေကုန်သည်က ဤခွက်သည်ပဲဝက်မျှမထိုက်။ ထား
လိုက်ဦးတော့ဆို၍ မြေမှာလှိုင်း၍သွား၏။ သင်၏ကံကောင်း
ခြင်းကြောင့်ရွှေခွက်ဖြစ်ပေသည်ငါတို့သည်အပောင်ကိုပေး
အံ့။ သူငယ်မကိုသာအထံအောင်ပေးခဲ့ ပါတော့ဟုဆို ။ အ
လောင်းရွှေကုန်သည်သည် မိမိရောင်း၍ ရကဲ့သောသပြာငါး
ရာတို့ကိုရင်း၊ ငါးရာမျှထိုက်သောရွှေတို့ကိုရင်း၊ ပေး၍အလေး
ချိန်ခွင့်နှင့်ကူးတို့ ခပေးရန် ရှစ်သပြာတို့ကိုသာယူ၍ အမြန်
သွားလေ၏။ ပြစ်နားသို့ရောက်လျှင်ကူးတို့သမားအားရှစ်သ
ပြာပေး၍ကျွန်ုပ်ကိုမြန်စွာပို့ပါဟုဆို၍ လျှောက်လေ၏။ ရွှေသ
မားရိုက်လည်း တဖန်မြေးအတွားအိမ်သို့ လာ၍သင်တို့၏
ခွက်ကိုဆောင်ခဲ့။ ငါရွှေအတော်အတန်ပေးခဲ့အံ့ဟုဆိုသော်၊
ထိုသူငယ်မကရွှေသမားကိုဆဲ၍၊ သင်သည်ငါတို့၏ရွှေခွက်ကို
ပဲဝက်မျှမထန်ဟုဆိုပြီးလျှင်ရောင်းချပြန်သလော၊ သင်၏
သင်နှင့် တူသော ရွှေကုန်သည်တဦးက ပါသမျှရွှေနှင့်ငွေ
ကိုပေးခဲ့ ၍ရွှေဖလားကိုယူသွားလေပြီဟုပြော၏။ ထိုစကား

ကိုကြားသော်၍ ကုန်သည်မိက်သည်ငါ့အား ရှမ်းခြင်းကြီး
 ရှမ်းချေပြီဟုပူပင်ထွသော၊ တံမှီရကား၊ သတိမထားနိုင်ဘဲ
 ရခဲသောဥစ္စာတို့ကို၊ ထိုအိမ်ဝဋ္ဋိကကြံ့ခဲ၍ငါလုယူအံ့ဟုကြံ့
 ၍အမြန်လိုက်လေ၏။ ရေခဲသို့ရောက်သဖြင့်ထွေးစွာသွား
 သေ၍ ကုန်သည်တို့ ခြင်လျှင် ကူးတို့သမားသင်၏ထွေကိုပြန်
 ပါးစဉ်းဟုဆို၏။ အထောင်း၍ သမားကလည်းအခြားသူကို
 ပတင်စိမ့်သောငှါ အမောင်ကိုရှစ်သပြာငါပေးသည်။ ထိုမှ
 တက်သို့မြန်စွာပို့လောဆို၍ပို့လေ၏။ လောဘကြီး၍ သမား
 လည်း နှလုံးမသာလွန်စွာပူပင်ခြင်းကြောင့်ခံတွင်းမှသွေးတို့
 သည်အန်ကုန်၏။ နှလုံးသားသည့်ကွဲလေသောအားဖြင့်ထိုမြစ်
 နား၌ပင်အသက်ကုန်လေ၏။ ဤအခါမှစ၍ဒေဝဒတ်၏တရား
 လောင်း၌ရန်ပြူးစွဲခြင်းသည်အရင်းအစဖြစ်သတည်း။ လော
 ဘကြီးသော ကုန်သည်မိက်ကားဒေဝဒတ်။ ဤခွက်ရသော
 ကုန်သည်ကောင်းကားတရားဖြစ်တော်မူ၏။

။ဇတ္တနိပါတ်။

ဤဇာတ်သက်သေတို့ကဲ့သို့ထောက်ထားသဖြင့်၊ ကုန်ကား
 ကူးသန်းသမျှသောလူတို့သည်သူ၏စီးပွား၊ ကိုယ်စီးပွားကိုမ
 မှားမရှင်း ရအောင်ဖြောင့်မှန်စွာပြုမှသာလျှင်ထိုက်တန်သော
 ဥစ္စာကိုလည်းရလွယ်သည်ရသောဥစ္စာကိုလည်းရှည်မြင့်စွာ
 သုံးဆောင်ရသည်ဟုမှတ်ကြကုန်ရာသည်။ ။အဓိန္ဒဝါန
 နှိုက်အဖြစ်ကိုပြုသည်ဝတ္ထု။

ပထောင်မထား။ သူ့မြောက်သားကို။ ရွင်းပါးသည်အ
 ထွက်ကြောင့်အသက်တိုရသည်။ လူအများဟူရာနှိုက်။ သူတ
 ပါးထို၏မထားကို ပြစ်မှားကြူး လွန်မိသော သူအားမျက်
 မှောက်ပစ္စုပ္ပန်ပင်ရန်သူများခြင်း။ ထားဘေးထွ်ထေးဆင့်
 ခြင်းကိုခံ၍ အမြန်သေရတတ်သည်။ လူညံ့လူဖျင်း ဆင်းရဲ
 သားတို့ကို မဆိုထားဘိပြည့်ရှင် မင်းဖျားဖြစ်သော်လည်းမ

ပြစ်မှားထိုက်သောသူ၏ ဓယားကိုပြစ်မှားမှုကား။ ထားထို
ဖြင့်အမြန်သေရတတ်သည်။ သက်သေကား။

လွန်လေပြီးသေးအခါ၊ ဗာရာဏသီပြည်နို့ကံမြေဟူ၍
မင်းသမီးတို့ဖြင့်ဆိုအခါ၊ ငါတို့ ဘုရားအလောင်းထော်သည့်
ဗာရာဏသီမြို့နှင့်မဝေးမနီး ရွာကြီးထရုဂယ်သူကြွယ် အမျိုး
နို့ကံပြစ်၍သုနေတ္တအမည်ရှိ၏ ထိုသုနေတ္တသူကြွယ်သည်အ
ရှယ်သို့ရောက်သောအခါ၊ ဗာရာဏသီမြို့နို့ကံ နေသောသူ
ကြွယ်ထဦး၏ဘွီးကိုဆောင်ယူ၍အိပ်သူပြုထား၏။ ထိုမိန်းမ
ကားရွှေအဆင်းကဲ့သို့ ဝင်းဝင်းဝင်ကြယ်လျက် ရှုချင်တွယ်
သောအဆင်းရှိ၏နတ်ဘွီးကဲ့သို့ရှုမပြုးတွယ်တင့်တယ်သော
ဟန်ပင်မူရာရှိ၏။ ပွင့်သစ်သောခွယ်ပန်းဖြင့်။ သိသောကိန္နရီ
မကဲ့သို့သွပ်ကြော့ရှင်း၏။ ကောင်းမြတ်သော အမျိုးတို့၏အ
ကျင့်သီလနှင့်လည်းပြည့်စုံ၏။ အမည်အားဖြင့် သုဇာတာအ
မည်ရှိ၏။ မိမိလင်ကိုလည်းခင်မင်ရုံညွတ်လျက်အိပ်ဦးနတ်ကဲ့
သို့မပြတ် လုပ်ကျွေးလေ့ရှိ၏။ ယောက္ခမမိဘတို့၏ ဝတ်ကို
ကြည်ညွတ်စွာပြုလေ့ ရှိ၏။ လင်ဖြစ်သောသုနေတ္တသူကြွယ်က
လည်းအဆအရာမြတ်နိုး၏။ ထိုသူနှစ်ယောက်တို့သည်ဝမ်း
မြောက်စုံမက်ကိုယ်အသက်ကဲ့သို့ပေါင်းဖက်နေ ထိုင်ကြသ
တည်း။ ထရုသောအခါသုဇာတာသူကြွယ်မကလင်သုနေတ္တ
အားကျွန်ုပ်၏ မိခင်ဘခင်ကိုမုဗူးမြင်ရသည်။ ကာလကြာပါ
ပြီဗူးမြင်ခြင်းငှါသွားပါရစေဟုခွင့်တောင်း၏။ အလောင်းသု
နေတ္တကလည်းနှုမသင့်မိဘထံသို့ သွားလိုမူကား ပူဇော်ပေး
ကမ်းရန်ဖြစ်သောခဲတွယ်ဘောဇဉ်တို့ကဲ့စီရင်စေဘု။ လှည်း
ယဉ်ဖြင့်သွားကြအံ့ဆို၍ ထိုထိုသော ပေးကမ်းတွယ်တို့ကဲ့
စွသုံး ဖုင့်တင်ပြီးလျှင်လှည်းနှင့်သွားကြလေ ဗာရာဏသီ
မြို့၏ နီးသို့ရောက်သောအခါ၊ ငါ့ပြစ်နို့ကံ ရချို ကြ၍ သတ်
စား တန်ဆာဆင်ယဉ်ပြီးလျှင် လင်သုနေတ္တကားလှ

၍ရှေ့ကသွား၏။ သုဇာတာမူကား ထွန်း၏နောက်မှလိုက်လာ
၍မြို့ဝင်ခါနီးတွင် ဗာရာဏသီမင်းကြီးသည် ဆင်စီးလျက်
မြို့ကပ်သည်။ နှင့်ထွန်းသုဇာတာကိုမြင်လျှင် အလွန်တတ်မက်
သောဗိတ်ရှိသည် ဖြစ်၍။ ဤမိန်းမကား မြင်၍ မည်းကြက်သီး
ထဘွယ်တင့်တယ် ဖွပေ၏တကား။ လင်ရှိ မရှိ သာအဖြစ်
ကိုစိစစ်မေးမြန်းချေဟုအမတ်တယောက်ကိုစေလိုက်၏။ ထို
အမတ်သည် မင်း၏အမိန့်အတိုင်းလာ၍မေးမြန်းသော်။ သု
ဇာတာမူကားလည်း ကျွန်ုပ်ကားလင်ရှိမယားဖြစ်ပါသည်ရှေ့
သွားသောထွန်းလည်ထက်နှင်သောသူကား ထွန်းလည်ပေါက်များ
ပင်ကည် ဟုပြော၏။ အမတ်သည် ထိုအကြောင်းကို မင်း
အား ညွှန်ကြားသော်။ မင်းကြီးသည် ထိုမိန်းမနှိုက်တပ်
ကြိုက်သောရာဂ မာန်ကိုသည်းခံခြင်းငှာ မတတ်နှိုက်ရကား
ဤယောက်ျားကိုဥပါယ်တမည်ဖြင့် သတ်၍ဤမိန်းမကိုငါယူ
မည်ဟုကြံပြီးလျှင် မင်းချင်းယောက်ျား တယောက်ကိုခေါ်၍
ငါ၏ပတ္တမြား ဆံကျင်ကိုမြို့သို့ ဝင်လေသောလှည်းနှိုက် မ
သိအောင်ဝှက်ထားချေဟုစေလိုက်၏။ မင်းချင်းယောက်ျား
လည်းမင်းစေသောအတိုင်းမြန်စွာလိုက်သွား၍။ ပတ္တမြားဆံ
ကျင်ကိုထွန်းရှင်မသိရအောင်လှည်းနှိုက်ဆင်ခဲ့ပြီးမှ။ မင်းကြီး
အား ထားခဲ့ပါကြောင်းကို လျှောက်လာ၏။ မင်းကြီးလည်း
နန်းသို့ဝင်ပြီးလျှင်။ ငါ၏ပတ္တမြားဆံကျင်ပျောက်သည်ဟု ဆို
၏။ ထိုအကြောင်းကိုအလုံးစုံသောသူတို့အား သိကြားစေ၍
တပြိုင်နက်အုတ်အုတ်ကုန်ကုန်ဖြစ်စေပြီးမှ မင်းကြီးကား ဤ
မြို့ထံခါးတို့နှိုက် ထွက်သွား သောလူတို့နှိုက်၎င်း။ လှည်းတို့
နှိုက်၎င်းစေ ငှာခွါကြကုန်ဟုအါဏာပေး၏ထိုအခါပတ္တမြား
ဆံကျင်ထား သောယောက်ျားသည်။ သူနေတ္တ သူကြွယ်၏
လှည်းနှိုက်မင်း၏ဆံကြင်ကိုရှာလိုသည်ဆို၍ရှာလသော်မိမိ
ထားခဲ့သောဆံကျင်ကိုယူ၍။ ဤသူထံပတ္တား ဆံကျင်တိုခိုး

သည်ဆို၍ သူကြွယ်ကို ဖမ်းပြီးလျှင်ရိုက်ရတ် ထောင်းထု၍
 လက်ပျံကြိုးဆွဲ၍ယူဆောင်ပြီးမှမင်းအားပြုလေ၏။မင်းကြီး
 ထည်းဤသူအားရှည်စွာမထားလင့် စင်းတိတုန်းနှိုက်ထင်၍
 ဥက္ခေဒါင်းကိုဖြတ်လေတုစေ၏။မင်းချင်းယေးကျားတို့လည်း
 သုနေတ္တကိုဆွဲငင်ပြီးလျှင် ခရီးလမ်းဆုံတိုင်း ကြိမ်ဖြင့်ရိုက်
 ခတ်၍သုဿန်သို့ဆောင်၏။မယားဖြစ်သော သုဇာတာသည်
 ထည်းဤထည်းကိုထားခဲ့၍လက်ကိုပျှောက်ကာ လွန်စွာငိုကြွေး
 လျက်။ချစ်သင်သင်အားယခုရောက်သော ဒုက္ခသည်ကျွန်ုပ်
 ကိုမှီ၍ဖြစ်ရချေသည်ဟုဆို၍ငိုလျက်နောက်မှလိုက်၏။ မင်း
 ချင်းယေးကျားတို့လည်း သုနေတ္တအား ဥက္ခေဒါင်းကိုဖြတ်ချင်း
 ဌာပည်ပြားထက်နှိုက် ပက်လက်ဒိပ်စေ၏။ ထိုအခါ သုဇာ
 တာမလည်းမိမိ၏ သီလဂုဏ်ကိုဆင်ချင်လျက်။ ဤလောက
 နှိုက်သီလရှိသော သူတို့ကိုအနိုင်အထက် နှိုက်စက်တုန်သော
 သူတို့အား ထင်ရှားစွာ ပိရင်တတ်သော နတ်မင်းတို့သည်
 ကျွန်ုပ်တို့၏ဖြစ်ချင်းကိုကြည့်ရှုတော်မူပါလော့။ နှိုက်စက်တတ်
 သောသူအား။ ဖြစ်ထား တော်မူပါလော့ဟု တိုင်တည်ကာ
 သစ္စာပြု၏။ထိုသစ္စာ၏အာနုဘော်အားဖြင့်သိကြားမင်းသည်
 ပဏ္ဍုကမ္မလာတင်း၍ ကြည့်ရှုလိုက်သော် ဗာရာဏသီမင်း
 သည်အတ္တန် ရုံရင်းကြမ်း ကြုတ်သောအမှုကိုပြု၏။ သီလရှိ
 သောသုဇာတာမအားစိတ်ဒုက္ခဖြင့်ပင်ပမ်းစေ၏။ ငါသွားမှ
 သင့်မည်ဟုကြံပြီးလျှင်။လျှင်စွာလာလတ်၍နတ်၏တန်ခိုးအာ
 နုဘော်ဖြင့်လူသတ်ရာသုဿန်သို့ဆင်ပီးကာရှုလာသောဗာ
 ရာဏသီမင်းကိုဆင်ထက်မှချ၍။စဉ်းတိတုန်းထက်နှိုက်ပက်
 လက်ဒိပ်စေပြီးလျှင် သုဇာမောင် သုနေတ္တကိုဆင်၏ဦး
 ကင်းထက်သို့တင်လိုက်၏။ သူသတ်တို့သည် ဥက္ခေဒါင်းကိုဝှ
 ဆိန်ဖြင့်ဖြတ်လေသော်။ဗာရာဏသီမင်းယုတ်၏ ဥက္ခေဒါင်း
 သည်ဖြတ်၍ဆတ်ဆတ်တုန်လေသဖြင့်သူသတ်အပေါင်းတို့

သည်မင်း၏ဥက္ကောင်းမှန်းသိကြလေသတည်း။ သိကြားမင်းလည်း
 ကိုယ်တိုင်ထင်ရှားပြုလျက်စည်းဝေး သမျှသောလူအပေါင်းတို့အား
 အမျှစားအမျှစားတို့အဖြစ်ပုဂ္ဂိုလ်သို့သောတော်ကောင်းကို အပြစ်ရှာ၍
 ရက်ရော ကြမ်းကြုတ်စွာပြုသော ပကောင်းထံသည်။ မိမိထံသို့မြန်စွာ
 ရောက်တတ်ချေသည် ဤဗာရာဏသီမင်းယုတ်တို့သာဆရာမှတ်ကြ
 လော့။ တယောက်၏စည်းစိမ်ချမ်းသာကို တယောက်မမျှော်ကြလင့်
 လော့ကမ္ဘီကံသိမြင်တတ်သောနတ်အများသည်ထင်ရှားရှိကုန်သည်
 သာတည်း ဟုဆုံးမ၍သုနေတ္ထသူကြွယ်အား မင်းပြောက် တန်ဆာငါး
 ပါးကိုဆင်စေလျက်၊ သုဇာတာကိုလည်း အဂ္ဂမဟေသီအရာ
 မှီကံထူးပြီးလျှင်သိကြားမင်းသည် အတိသိက်ကွင်း ဘိန္နိမင်း
 မြောက်စေ၏။ ထိုအခါမှစ၍သိကြားမင်းပေးရသော ဓမ္မိက
 ရာဇာဟုထင်ရှားဖြစ်လေသတည်း။ သိကြားမင်းသည် ဤသို့
 မှာဆို၏။ အကြင်အခါမှီကံပြည်ရွာသေဋ္ဌ်နင်းမင်းတို့သည် တရား
 မစောင့်ကုန်၊ ပြင်ညီထွေတို့အား ကခွန်ဖြင့်နှိုင်းစက်ချင်းတရား
 မမှန်စီရင်ဟန်ဖြင့်နှိုင်းစက်ချင်းတို့ပြုကုန်အံ့။ ဤအခါရိပ်းတို့
 သည်အခါမဟုတ်သည်မှီကံရွာကုန်၏။ သတ္တဝါတို့အား ငတ်
 ဖွတ်ချင်း၊ အနု နေဂါမျှားစွာနှိုင်းစက်ချင်း။ လက်နတ်ထား
 ထိုင်ဖြင့်ချတ်သတ်ချင်းတည်းဟူသောတေးသုံးပါးတို့သည်ဖြစ်
 တက်ကုန် ။ ထို့ကြောင့်ပြည်သူပြည်သားတို့အား တရားသဖြင့်
 မင်းပြုလေဟုသြဝါဒပေး၍နတ်ပြည်သို့ပြန်လေ၏။ သူ့မယား
 တို့ဟုလိုသော အဓမ္မမင်းသည်ယခုအခါဒေဝဒါတ်ဖြစ်လေ၏။
 သိကြားသည် အနုရုဒ္ဓါ။ သုဇာတာဒေဝီသည် ယသောဓရာဓမ္မိက
 မင်းသည်တရားဖြစ်တော်မူ၏။ ။ ဒုကနိပါတ်။ ။

ဤစာရရှိအပြစ်ကိုပြသည့် ဝတ္ထု၊
 ဗာရာဏသီဝင်္ဂဋီယသော အကြောင်းကား။ သတ္တရာဇ် ၅၂၃
 ချာဘင်ကုလား မင်း၏သားမင်းယုတ်ခရထိဗ်မင်းပြု၏ နန်း

ထက်လျှင်ညီထော်နုရပတိစဉ်သူဟူသောအမည်နှင့်အိမ်ရှေ့
 ပေးတော်မူ၏။ ထိုမင်းထက်ထက်မိုးရေကောင်း၏။ ပြည်အ
 လုံးဝပြောသာယာ၏။ ပြည်သူအပေါင်းတို့သည်ချမ်းသာစွာ
 အသက်မွေးရသည်ဖြစ်၍ကောင်းသောဆုကိုယူကုန်၏။ ထို
 မင်း၏ မိဖုရားကားအလောင်းစည်သူ သွီးတော်ကျောင်း
 ထော်သည်တွင်မြင်သောမင်းအောင်မြတ်တပါး၊ မင်းထတ်
 တပါး။ ဤနှစ်ပါးကိုယူ၍ မိဖုရားရွှောက်သည်။ အိမ်ထော်
 သည်၏ သွီးနှစ်ယောက်ကိုလည်းမိဖုရားရွှောက်သည်။ ဤမိ
 ဖုရားလေးပါးကိုအညီအမျှချစ်တော်မူသည်။ မင်းကြီးထွက်
 ထော်မူလေရာပင်ဆင်စီး၍၎င်း၊ ဝေါစီး၍၎င်း၊ အပြင်လိုက်ရ
 သည်။

ထရုံသောအခါမြင်ပိုင်းဝက်ဝင်အရင်နှိုက်၊ ဖြော့လှမျိုး
 တို့ဝါးရုတ်ရာကြီးစွာသောဝါး၏ အတွင်းနှိုက်အဆင်းအင်္ဂါ
 နှင့်ပြည့်စုံသောသံသေခေဖြစ်သောသွီးငယ်ကဲ့ရ၍ မွှားထား
 သဖြင့် အရွယ်သို့ရောင်လျှင် ဦးသစ်သောရွှေစင် ကဲ့သို့ခင်
 မင်တွယ်အဆင်းရှိသည် ဖြစ်၍ မင်းယဉ်နုသိပ်အား၏
 လာ၏ မင်းကြီးလည်းသတို့သမီးကဲ့ပြင်သော်တုနကံမထုံရ
 ကါ နါးပက်ကျယ်နှင့်ငယ်ပျက်သုသုဟုမိန့် ထော်မူ၍ညီထော်
 နုရပတိစည် သူကုပေတော်မူ၏။ မင်းမယ်တော်သည်
 သာထော်နုရပတိ စည်သူနှင့်အတူနေသည် ဖြစ်၍ သံသေ
 ခေမိန်းမကဲ့ဖြစ်သော်ပညာဖြူ ကောက် ရှု၍နားကိုထံမဲ့ဖြတ်
 ပြီးလျှင်ဆက်သေ၏ နား နိဂေသော်အလွန်သောအဆင်း
 ကဲ့ဆောင်သည်ဖြစ်၍ ယောက်ျား၊ ကာမြင်လျှင် မတည်
 တန် အောင်ကမ်း ညွှာ၏ အိမ်ရှေ့မင်း၏ မယ်တော်ကြီး
 လည်း မင်းသွီးထကာထိုတတ်စရာသောအတတ်တို့ကို သွန်
 သင်၍ ခက်သိမ်းသောမိန့်မမြတ်ဘူ၏ ဝုဏ်နှင့်ပြည့်စုံ၏ သံ
 သေခေပိုသန္ဓေနေသသူဖြစ် သောကြောင့်အရောင်အဆင်း

တို့သည် မိန်းမဟူသမျှမထူ နှိုင်းသည်သာဖြစ်၍၊ ဝါးထဲမှရ
 သောကြောင့်ဝေဠု၊ ဝတီဟူ၍ သမုတ်၏။ ထိုသို့ခယ်မတော်၏
 အဆင်းကို။ သံတင်းနေ့မယ်တော်အိပ်သို့မင်းယည် နုရသိင်္ခ
 လာရိုက်မြင်လေသော် မရပ်မတည် နှိုင်း၍ တော်မူ၍ ဤသို့ကြံ၏။
 ငဆောင်ချမ်းနှိုက် စစ်ထွက် ယည်ဟူ၍ ငါ့ညီတော်ကဲ့သို့မိမိ
 မည်၍ သောနောက်မှ နှိုင်းမတော်ကဲ့သို့နန်းတင်မည်ဟု ကြံ၍ အ
 မတ်ထပောက်ကို နှုတ်ထည့်ပြီးသော်။ ငဆောင်ချမ်းနှိုက်
 စစ်ထွက်သည်ဟု ဈေးကလားရ၏။ မင်းကြီးလည်း ညီတော်
 နုရပတိစည်သူကဲ့သို့ ငဆောင်ချမ်းထို့အမြန်၍ လေဟုစေ
 ထော်မူ။ ညီတော်နုရပတိစည်သူလည်း ညာဏ်ရှိသောမင်း
 ဖြစ်၍ မြင်းခံပြည့် ကိုမြင်း သူတော်စင်နှင့် တကွ ငါ့အိမ်
 ထောင့်တွင် အခင်းထွက်လျှင် မြို့စွာလိုက်လာဟု မှာပြီးမှမှ။
 မတ်ဗိုလ်ပါနှင့် တကွ ရအာ ကြီးအား နှိုင်းထော်မူ၏။ သစ်
 ထိပ်သို့ရောက်လေသော် ငဆောင်ချမ်းအကြောင်းကို မည်
 ထိုမကြားသောကြောင့် ငါ့နောင်တော်ငါ့ကို မိုးမယ်ပြုချေ
 သည်ဟု နှလုံးထာ၍ မူးမတ်ထို့နှင့် ရုံးရတိုင်ပင် ပြီးသော် သစ္စာ
 ပေးလေ၏။ မူးမတ်ထို့ကလည်း မင်းယည် နုရသိင်္ခဝယ်သား
 ယောက်ျားမရှိသောကြောင့် ညီတော်ကဲ့သို့ နန်းထွာထားသည့်
 ဖြစ်ရကား။ နုရပတိစည်သူမင်းနှင့်။ ချည်းနှယ် ညီကြံတုန်၏။
 မင်းကြီးလည်း ညီတော်သစ်ထိပ်သို့ရောက်ပြီဟု ကြားလျှင်
 ခယ်မတော်ကဲ့သို့နန်းတင်ထော်မူ၏။ မြင်းခံပြည့်လည်း နှိုင်း
 ခေါင်းလောင်း ထိုးကအောင်သာကို ကူး၍ မြင်းတံစီးထွက်
 ညှင်းညှင်းနှင်းလသည် ချင်းတွင်းမရိမ္မသို့ရောက်သော် ပွန်း
 တည့်၏။ မရိမ္မကို ကူး၍ ဟလင်းကို အဖြောင့်သန်းပြီးမှ ပပတ်
 ချောင်းသို့ရောက်လျှင် နေဝင်၏။ မိုးချုပ်ပြီးဖြစ်သောကြောင့်
 မြင်းထော် ပမ်းသည် ကိုရေချပြီးသော် မြင်းကဲ့မြက် စား
 စေ၍ မြင်းထည့် ထောင် တွင်အိပ် လေ၏။ မြင်းထော်စင်

လည်း အပမ်းပြေလသော်၊ မြင်းတော်အနံ့၊ ရုန့်ပြင်းစွာဟီလေ
 ၏ အိမ်ရှေ့မင်းလည်း မြင်းဟီသံကိုကြားသော်ငါ့၊ မြင်းတော်
 ဟီသံတကား ဟုစက်တော်မခေါ်ဘဲနေ၏။ မင်္ဂလည်းငါ့၊ မြင်း
 ဟီသံနှင့်သော်၍ အုန်းသည်မလွှဲ ပါက်စေသော ဘုမိဇ္ဇာန်း၍
 အုန်းကို သက်ဖြင့်ခတ် သက်အုန်းတော် ပေါက်လေ၏။ ထိုအ
 ရပ်ကို အုန်းတော်ပေ ကံ ဟု သရတို့ အောင်တွန်း ။ ငပြည့်
 အိမ်သောတောင်လည်း မြင်းထွသ့်တောင်ဟု တွင်၏ မြင်းခံ
 ငပြည့်လည်း မြင်းသောကံ ပြီးသော် သွားလေသဖြင့် နံနက်ခေါင်း
 လေမင်းထိုးကိုရောက်၍ ဝကြောင်းမျိုးကို သျှင်သော် အိမ်
 ရှေ့မင်းလည်း စေရံစွာသိ၍ မြတ်နိုးအော်မူထွသော ဝဠုဝ
 တီ မိဖုရားကို နောင်တော်ယူသည်ဟု ကြားသဖြင့် ကြီးစွာ
 သောအား ဟါတစိတ်ရှိရကား မြင်းခံငပြည့်အား နိုင်ယမံနေည
 ထယ်တွင် အိပ်သနည်းဟု မေး၏ ငပြည့်လည်း ပေတ် ချောင်း
 တိုင်မြင်းတော်ပမ်းလှသောကြောင့် အိမ်ပေသည်ဟု လျှောက်
 ၏။ ခံရှေ့မင်းကလည်း နင်သည် ငါနေသော အရပ်နှင့်မဝေး
 မနီးတွင်ပင် အိပ်ရာသလော ငါတို့မင်းမည်သည်ကား ထနာရီ
 တွင်ပင် ကြံသော် အများဖြစ်ရာသည်။ နင်ကား မင်းရေးတို့ပ
 ကြောက်မြင်းရေးကို ထောက်သူ ဖြစ်သည့်ဟူ၍ မင်းမာန်ထက်
 ၍ ကွပ်မြက်တော်မူလေ၏။ ထို အရပ်ကို ကွပ်တော်ရာဟု တွင်
 ၏။ နရပတိဝည်သူ မင်းလည်း ငါတို့ရန်သူကား နောက်မှာရှိ
 လေပြီဆို၍ အောင်စွာ ငယ်ဟူသော အမတ် ကိုခေါ်ပြီးလျှင်
 နင်ငါ့ အမှုတော်ကို သက်စွန့်၍ ထမ်းငါ့ နောင်တော် ကိုမေ
 ထော့စည်လုပ်ကြံလေအပြီးသို့ ရောက်လျှင် ငမရီးတော်လေး
 ပါးတွင် နင်ပိတ်ရှိသသူနှင့် ထိန်းမြား၍ သူကောင်းပြီမည်ဟု
 မိန့်တော်မူ၏။ အောင်စွာ ငယ်လည်း သူရဲ ရှစ်ကျိပ်ရွေး၍ လှေ
 ယဉ်နှင့် နေညည့်မသိရန်ကဲ့၏။ နရပတိဝည်သူ မင်းလည်း ရေ
 အားကြည်းအားရန်ကဲ့၍ ကြက်ယက်သို့ ရောက်လျှင် ဘုရား

ရှင်ထံသို့ဘက်၍စောောင်းထက်လက်ကြီး၍ အပြီးရော ကံမည်
 မှန်သေအံ့ပျင်တော်လွင်းသောခဏန္တိတ် ဂုဏ်းရှင်ကိုယ်တော်
 လျှပ်၍ခံစေသောဟုမိဋ္ဌာနန္တိတ္ထမ်းတော်မူသောဘုရားကိုယ်
 တော်လျှပ်၍ခံတော်မူ၏။ ထိုအကြောင်းကိုမြင်လျှင်ရှင်သန်း
 စွာရန်တော်မူ၏။ မြက်တော်မူသောပြည်၏အကောင်သည်
 ဖေါင်တော်၌ မနိုးမဝေခွဲမော့၏။ ထေရ် ဝိတုန်းဖယ်သော်
 လည်းလိုက်မြဲလိုက်၏။ မင်းကြီးမြင်လျှင်အဘယ်အကောင်
 နည်းဟုပေး၏။ အခါတို့ကလည်းမြက်တော်မူသော ကျွန်
 တော်ပြည်အကောင်ဖြစ်သည် အမှုတော်ကိုထမ်းပါလျက်
 ထူးတော်မခံရသောကြောင့်အနိုးဖြင့် သိုက်ပါသည်ဟု လျှောက်
 ကြား။ မင်းကြီးသည်ချင့်အကောင်ကိုညှိကျွန် ဦးတွင်သင်္ဂြိုဟ်
 ၍သည်အရံဝံသားတို့ပူဇော်ရာဖြစ်စေ။ နတ်ကွန်းကောင်းစွာ
 ဆောက်၍ထားပေဟုမိန့်တော်မူ၏။ အမတ်တို့သည်အမိန့်
 တော်ထိုင်းထားပေ၏။ ဝမ်းညွှန်ကို ပြုဟ်သောကျွန်းသည်ရွှေ
 ပြည်ကျွန်းဟုတွင်စေသည်။

နရပတိသည်သူမင်းစေလိုက်သောကျွန်တော် အောင်စွာ
 ငယ်ရောက်သော်သူရဲရှင်ကျော်နှင့်တကွ အိမ်ထားလိုက်ကာ
 နန်းတော်သို့ဝင်၏။ မင်းယဉ်နရပတိသည်အိမ်သာဝင်လိုက်
 ဖြစ်၍အိမ်သာထိုင်အောင်လိုက်၍ဝမ်းရံလေး၏။ မင်းကြီးက
 ဘယ်သူနည်းဟုပေးလျှင် ကျွန်တော်အောင်စွာငယ်သည်အ
 ရှင်ညီတော်ကပေ၍လာရပါသည်ဟုလျှောက်၏။ ထားသွား
 ဖွေးဖွေးဝန်းရံသည်ကမြင်လျှင်ငါကားမှားချေပြီငညီထံဝယ်
 ကျိုးစောင့် ကျက်နှင့်ပျံဖြစ်ပါးစ။ ငါ့ကိုမသတ်ပ၊ နှင့်ဟု
 တောင်းပင်၏။ အောင်စွာငယ်သည် အရှင်ညီတော်ဘုရားကံ
 သို့မှာတော်မူဟုလျှောက်ပြီးလျှင် ရအိမ်ထက်တွင် ထုတ်ကြံ
 ၍အနိစ္စရောက်စေ၏။ ဝတ်တော်မူသောပတ္တမြားနားရောင်း
 လည်းရေအိမ်ကပြေဆိုကျားလ၏။ အိမ်နှင့် ဝှားနန် ဝံ့ခွန်

သက်တော် ၃၅ နှစ်တွင်အနိစ္စ ရောက်လေ၏။ သက္ကရာဇ် ၅၂၆ ခုသော်ထိုမင်းညီတော်နရပတိစည်သူ မှင်းဖြင်သော မူ၏။

ဤသာဓကန္တိကံသု၏မယားကိုပြစ်မှားသော ကံသည်လူ သာမုံကိုမဆိုထားဘဲတန်းတန်ခိုးကြီးလှစွာသောပြည့်ရှင်မင်း ထိုလျက်လည်းအသက်ထိုခြင်း၊ သေခြင်းဆိုသေရခြင်း၊ သူ ခပ်သိမ်းတို့ကဲ့သို့ကြခြင်းတည်းဟူသော အကျိုးသုံးတန်ကိုအ မြဲနဲ့ခံရလေသောသာဓကတည်း။ မိစ္ဆာစာရန္တိကံအပြစ် ကိုပြသောဝတ္ထု။

မပြစ်မှားအပ်။ မိခင်မြတ်ကို ရောစပ်သည် အတွက် ကြောင့်။ မျက်မှောပင်မျောက်ဖြစ်ဟူရာန္တိကံ။ သရေခေတ္တရာ ပြည်တွင်အတိတျာမည်သောမင်းတည်း။ အကြောင်းကိုဆို ဦးအံ့။ ဒေါဒေါရသသက္ကရာဇ်ကိုမြို့၍ ၂ ခုကြွင်းတွင်ယုယု မင်း၏သားတော် အတိတျာမင်းဖြစ်၏။ ထိုမင်းကားအမူအ ကျင့်မကောင်း ကာမကံကြူး၏။ သူ၏သမီးမျှတို့ကိုလည်း သိမ်းယူစေ၏။ မိခင်ကိုပင်ပြစ်မှားလိုရကား၊ မှူးမတ်တို့ အားအမတ်တို့သည် ထွက်သောတံခါးဖြင့် ဝင်ကောင်းအံ့ လောဟုမေး၏။ အခတ်တို့ကလည်းအလိုကိုမသိ။ ပကတိတံ ခါးကိုသာမေးသည်ထင်သောကြောင့်။ အရှင်မင်းမြတ်ဘုန်း ရှိသောမင်းတို့မှားမင်္ဂလာရှိသောတံခါးဖြင့်ထွက်၍ထိုထံခါး တို့ပင်ဝင်ရိုးဖြစ်ပါသည်ဟုလျှောက်၏။ တနေ့သန္တိကံညည အခါမဟံတော်အိမ်သို့သွားလေသော် မဟံတော်လည်းသရ ဇာဂုဏ်နှင့်တကွပစ္စထိတို့ဆေခံတည်စင့်၏။ သားသည်ပြစ် မှားလိုသောအ ဖြစ်ကိုသိ၍။ ဤသို့သစ္စာမိဋ္ဌာန်ပြု၏။ ငါ၏ထိ လသည်မပျက်မရှင်းထိုက်သည်ဖြစ်မှုကား၊ ငါ့သားလံာသော အခါငါ၏ကြက်သရေတိုက်သည်။ ပေါင်းချုပ်၍ဝင်သကဲ့သို့ မပွင့်နိုင်သည်ဖြစ်စေသောဟုမိဋ္ဌာန်၏။ သားတော်လည်းအ

ခြားသိဖုံရားကို ကဲ့သို့များစွာလုံ့လပြုသော်လည်း ကြက်သ
 ရေတိုက်မပွင့်နိုင်ရှိလေ၏။ ထားသော်မင်းကြီးလည်းရှက်၍
 ပြန်ကဲ့၏။ နန်းတွင်းမှသက်ခဲ့လျှင်ပင်ကိုယ်အလုံးပဝားယံ၍
 နန်းတွင်းဝယ်ရှိသော စေးစောင့်ကန်နှိုက် ရေချိုးမည်ဟု
 သက်လေသော်ရေနားတွင်ပင် မျောက်မွေးသည် ကိုယ်လုံး
 နှိုက်ရောက်၍မျက်မှောက်ပင်မျောက်ဖြင့်လေ၏။ မင်းချင်းမှူး
 မတ်တို့သည်၎င်း၊ ပြည်သူပြည်သားတို့သည်၎င်း။ အုပ်ခဲထွံ
 ကန်တို့ဖြင့်ပစ်၍သေလေ၏။ မယ်တော်မိဖုရားလည်း သား
 မျော့ဖြစ်၍ ထိုမှဤမှပြေးခဲ့လျှင်နန်းမှဆင်း၍ အလောင်းသား
 လာလော့ လာလော့ဟုခေါ်၏။ ထိုအရပ်ကို လောင်းသား
 ချောင်းပူ၍ ယခုထက်တိုင်ကွင်လေသတည်း။ ထိုမင်းကား
 အိမ်နိဗ္ဗိ ၁၆ စည်းစိမ် ၃ နှစ်။ ထက်တော် ၂၂ နှစ်သော်အ
 နိစ္စရောက်၏။ ။မဟာရာဇဝင်။

ကြားပါလျက်ကိုမကြား၊ သိပါလျက်ကိုမသိ၊ ထိလမရှိ
 သဲလျက်သိလရှိ၏စသည်ဖြင့် မဟုတ်မမှန်ဆိုလေ့ရှိသောသူ
 သည်မျက်မှောက် လျှင်မြန်တေးဒါဏ်ရောက်၊ ကြီးစွာရောက်
 ချင်း။ သူတပါးတို့ရှုပ်ချကဲ့ရဲ့မထေပဲ ပြုသည်ကိုခံရခြင်း၊ ရပြီး
 သောအထက်ပညာတို့ကွပ်ပျောက်ချင်း။ အာနွဲ့သော်ထက်
 မြက်သောဂါထာ မန္တန်သော်လည်း အာနွဲ့တော်မရှိခြင်း။
 စောင်မတတ်သော နတ်တို့သော်လည်း မစောင်မခြင်း ဟူ
 သောအကျိုးတို့သည် ဖြစ်တတ်ကုန်၏။ ထိုမူ သားဆိုလေ့ရှိ
 သောသူကား။ သိကြားမာတလိ မဏိမေခလာ ဗြဟ္မာနတ်
 မြတ်တို့ကိုကြံ့စွာ၍လိုအပ်သောဆုကိုထောင်းသော်လည်း
 မရနိုင်ကုန်။ မိန်းမတို့အားသားယောကျ်ားမျှမဖွားရဘဲသား
 မိန်းမသာဖွားခြင်းသက်သက်သားသမီးမရခြင်းဟူသောအ
 ကျိုးတို့သည်ဖြစ်တတ်ကုန်၏ထို့ကြောင့်ပါရမီအခဏ်း၌ ။
 ကြားလျက်သိလျက်မမှန်တတ်၍၊ ကွယ်ပျက်သသူ၏လူထ

တ္ထား။ ဖေလျားမားကား။ သိကြားမာတလိ။ မဏိမေခလာ။ ရတနာတည်။ မြဲတွာဖြစ်စေ။ ကြိုက်ပါလေ၍။ မှီသေထုကောင်းအားတိုင်းတောင်းလည်း။ မွေးလောင်းရာထား။ ထားယောက်ကျားမှု။ မုဗ္ဗားစပ။ မိန်းမသာတည်း။ အခါရှည်လျား။ ဖွားအောင်များလည်း။ ဖြစ်လားကြပုံ။ လာခဲ့ထုံက။ သားမှဆုတ်၍။ အယုတ်ကျေးကျွန်။ အိမ်ထောင်ဝန်လည်း။ မမှန်ချီတဲ့။ ဆိုဖွယ်မဲ့တု။ ကဲ့ရဲ့ဖြစ်စင်။ ဤသို့ဖြစ်၏။ ။ ဟူ၍စပ်ဆိုတော်မူသည်။

ရုသားဆိုခြင်းကြောင့်တော့ ဒါဏ် ရောဂါကြီးစွာရောက်ဘူးသောသက်သေကား။ ။ လွန်လေပြီးသောအခါ ဗာရာဏသီပြည်နှိုက်ပြည်သူတို့ကဲ့သို့သဘင် ပျော်ရွှင်းခြင်းဌာများစွာသော ဝိပဿနာတို့ပြုကြကုန်၏။ ဗာရာဏသီမင်းသည် ဆည်းသင်းပင်းရွှေရုံနှင့်တကွ ကြီးစွာအော် သဘင်ကိုပြုလုပ်၏ထိုမင်း၏ဝိသဘင်နှိုက်အချို့သောနဂါးဂဠာန်တို့သည် ၎င်း။ ဘုမ္မဗိုးရုက္ခဗိုးနတ်တို့သည်၎င်း။ လူရောင်ဖန်ဆင်းကာလာ၍သဘင်ကြည့်ကြကုန်၏။ တနေ့သောအခါတာဝတိံသာနတ်လုလင် စေးယောက်တို့သည် ကက္ကာဂူမည်သော နတ်ပန်းကိုပန်ဆင်လျက်သဘင်ရှုလာကြ၏။ ထိုပန်း၏ယနံကား တဆယ့် နှစ်ယူဇနာတိုင်အောင်သင်းကြိုင်ပွေးမှု၏။ လူတို့သည်ပန်းကိုမြင်လျှင်။ အလွန်လိုချင်ကြရကား။ အမောင်တို့၍ပန်းကိုကျွန်ုပ်တို့၏ မြို့ရွာနှိုက်တခါတရံမျှ မမြင်ရဘူးပါ။ ထို့ကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့အားပေးခဲ့ပါဟုတောင်း၏။ လုလင်တို့ကလည်း၍ပန်းသည်သိလမရှိသော သူတို့အားပန်ဆင်ခြင်းဌာမလျောက်ပတ်ချေ။ သူ၏အသက်ကိုသတ်ချင်း။ သူ၏ဥစ္စာကိုခိုးယူခြင်း။ သူ၏မယားကိုယဉ်ပါးကျူးလွန်ခြင်း။ မုသားဆိုခြင်း။ သူ့ရာသောကံချင်း ဟူသော ရုဿိလ ငါးပါးကိုရှောင်ရှားသောသူမှသာလျှင် ဆင်ခြင်းဌာထိုက်ပါသည်ဟု

ဆို၏။ ထိုစကားကိုကြားလျှင်မင်း၏ပုရောဟိတ်ပုဂ္ဂိုလ်များသည်
 မိမိတို့ကို သိလမရှိဘဲလျက်သိလရှိရောင်ဖြင့် လှည့်ဝား၍ငါ
 ထောင်းရမူကားပန်းကိုလည်းဆင်ရလတံ့။ လူအများလည်း။
 ငါ့အား မြီးမွမ်းလတံ့ဟုကြံပြီးလျှင်၊ အမောင်လုလင်ကိုငါ
 ကားငါးပါးသော သိလကိုနေ့ညစောင့်ရှောက်ပါ၏။ ငါ့ကို
 ပေးခဲ့ပါဟုထောင်း၏။ နတ်လုလင်တို့ကသိလမရှိကြောင်းကို
 သိသော်လည်းပန်း၏ ထတ္တိကိုမြင်မိမိသေဒုဋ္ဌာ ဆရာပုဂ္ဂိုလ်
 သိလရှိပေမူကားဆင်ပါစေဘုဆို၍ ပေးကဲ့ပြီးမှနတ်ပြည်သို့
 ပြန်ကြ၏။ ပုရောဟိတ်ပုဂ္ဂိုလ်များလည်းကဏ္ဍရူပန်းကို ယူ၍မိမိ
 ဥက္ခောင်းနှိုက်ဆင်ယဉ်လေလျှင်၊ အဆိပ်ဆေးတက်သကဲ့သို့
 နာကြင်ရိုက်ခဲလှသောရုက္ခဝေဒနာသည်ဖြစ်၍လူပရိသတ်
 ၏အလယ်၌ မနေဝန်တဲမိမိအိမ်ထဲသို့ဝင်၍ လူးလဲဟပ်အော်
 ကာနေရ၏။ ငါသည်မဟုတ်မလျားမသားဆိုမိသောအတွက်
 ကြောင့်ကုပ်ဆက်ဦးရင်းပြတ်အံ့သကဲ့သို့နာကြင်လှချေသည်
 ဤပန်းကိုငါ့ဥက္ခောင်းမှ ချပါဟုဟပ်အော်၏။ ပန်းကိုချပါ
 သော်လည်းသက်သာရာမရလူးလဲလျက်သာ ခုနစ်ရက်ပတ်
 လုံးနေရ၏။ မင်းကြီးသည်ထိုအကြောင်းကို သိ၍ဒုဿိလ
 ပုဂ္ဂိုလ်များလူတို့စားသည်မသေပါစေလင့်ဟု နှလုံးပြု၍တဖန်
 သဘင်ကြီးခံပြန်၏။ ထိုအခါယခင်နတ်လုလင်တို့သည် လာ၍
 ကြည့်ပြန်၏။ မင်းကြီးလည်း ပုဂ္ဂိုလ်များကိုခေါ်၍နတ်လုလင်လေး
 ဦးတို့အားကံတော့ဝန်ချစေ၍ ယင်းလိုသောမုသား ပုတ်ကို
 ကွန်မဆိုဝန်ပါပြီ။ ဤပန်းကိုလည်းယူပါ။ ဦးရင်းနာလည်း
 ချမ်းသာ ပါစေဟုတောင်းပန်မှချမ်းသာချလေသတည်း။ ဤ
 ကားမုသား ဆိုခြင်းကြောင့် ဖြစ်သောအဖြစ်တည်း။

စတုက္ကနိပါတ်နှိုက်လာ၏။
 လွန်စေပြီးသော အခါသမုဒြာကင်းနားနှိုက် ကရမ္မိယ
 မည်သောရွာသည်ရှိ၏။ ထိုရွာကိုရှိ၍ရသောတဦးသည်နေ၏

ထိုရသေ့ကိုလည်းကရမ္မိရသေ့ဟုသမုယကြ၏။ ထိုရသေ့
 ကားဗုဒ္ဓရှိက်ဆယ်ပါးကြံ့ရှောင်ကြဉ်သည်ဖြစ်၍ သူတော်
 ကောင်းဟုမှတ်လျက်တဦးသောနဂါးမင်းသည်၎င်း။ ဂဠုန်
 သည်၎င်းဆည်းကပ်လာ၏။ ထရုံရောအခါဂဠုန်သည်၎င်းသို့
 ဆို၏။ အရှင်ရသေ့၊ ငါ့ထိုဂဠုန်အမျိုးသည်နဂါးကို ဖမ်းစား
 နေကြဖြစ်လျက်။ ယခုအခါဖမ်းစားပါသော် ဂဠုန်ထိုသည်
 ရေနှစ်ပျက်စီးကြကုန်သည်။ ဤသို့ပြုလတ်သော နဂါးထို၏
 မာယာကို၊ နဂါးသည်အရှင်ရသေ့ အထံသို့ လာသောအခါ
 သိအောင်မေး၍ကျွန်ုပ်အားပြောပါဟုလျှောက်၏။ ရသေ့က
 လည်းကောင်း၊ ဗြဟ္မဝန်ခံ၍နဂါးလာသောအခါ၊ ထိုအကြောင်း
 ကိုမေး၏။ နဂါးကလည်းအရှင်ဘုရားသိ၍အဘယ်အကျိုးရှိ
 မည်နည်းဆို၍၊ မပြောဘဲပြန်လေ၏။ နှစ်ရက်၎င်းသုံးရက်၎င်း
 ထောင့်လင်းလင်းမေးသောအခါနဂါးကအရှင်ဘုရားသည်
 သူတပါးအားမပြောဘဲနေနိုင်အံ့လောဟုမေး၏။ ရသေ့က
 လည်းငါသိလို၍ သာပေးသည်ထပ်သုကိုမျှငါမပြောအံ့ဟု
 ဆိုလျှင်အရှင်ရသေ့ နဂါးထိုသည် ဂဠုန်လာသည်ကိုမြင်
 လျှင်လေးစွာသောကျောက်ခဲကိုငုံ၍ ချင်းထိုအား ကိုက်ခဲအံ့
 သကဲ့သို့သွားကိုပြု၍နေကုန်သည်ဂဠုန်ထိုသည်ထိုနဂါးထို၏
 ဥက္ကောင်းထိုဖမ်း၍ချီသော်။ ဝန်လေးခြင်းကြောင့်မချီနိုင်ဘဲ
 ရေထဲ၌နှစ်၍သေကြကုန်သည်။ အပြီးမှလွဲ၍ဥက္ကောင်းတွဲလဲ
 ချီမှုကားငုံသောကျောက်ခဲထို့သည် အောက်သို့ကျသဖြင့်ပါ
 ရလေထေ့သည်ဟုပြော၏။ ယင်းထိုပြောပြီးမှနေရာသို့ပြေး
 လေ၏။ ဂဠုန်မင်းသည်ရသေ့ထံသို့ ရောက်သော ကာလ
 အကြောင်းတိုမေးပြန်သော်။ ရသေ့လည်းနဂါးလျှောက်ခဲ့
 သမျှကိုပြန်ပြောလေ။ ဂဠုန်မင်းလည်း ထိုစကားကို ကြား
 သော်၊ အမြတ်ထွက်၍၊ ဤနဂါးသည်မိမိအမျိုးသားနှင့်ထက္က
 ပျက်စီးအောင် ရှိ၍၊ ဖွက်အပ်သောအရာကို သူအားပျောချေ

သည်သို့လောက်ရောက်သောနဂါးကိုငါသွား၍ ယခုဖမ်းမည် ဟုကြံပြီးလျှင်၊ နောက်တနေ့နဂါး၏နေရာသို့သွား၍ အမြီး ဖျားဖြင့်ဆွဲ၍တွဲလျှားဦးစောက်ချီလေ၏။ ထိုအခါနဂါးသည် ဤသို့မည်တမ်း၍ငါသည်ကား သစ္စာထိလက်မှတ်ပေးသည်ဟု ထင်မှား၍ ဒုဿိလရသေ့အားလျှို့ဝှက်အပ်သောစကားကို ပြောကြားမိသောကြောင့် ယခုဘေးထွေရချေပြီဟုငိုကြွေး၏ ထိုအခါဂဠုန်မင်းကသင်နဂါးသည်အမျိုးသားနှင့်ထကွပျက် စီးအောင်လျှို့ဝှက်သင့်သောအရာကို မလိမ္မာသောရသေ့ အားပြောကြားပြီးလျှက်အတတ်ကြောင့် အပြစ်တင်ပြန်သ နည်း။ သင်တည်းရိုက်သလော။ ရသေ့တည်းရိုက်သလောဟု ဆိုဆုံးမ၏။ နဂါးကတည်းအဆွေဂဠုန်။ ဤအရာရှိက်ငါပင် ရိုက်စွပေသည်သင်သက်လျှင်လည်းသေရတော့မည်။ သေ သော်လည်းဝမ်းမနဲ့သင့်ပြီ။ ဆုံးမပေသောဆရာဖြစ်၍အသက် နှင့်ပူဇော်ထိုက်ပေသည်။ သို့ရာတွင်ဤထခါမူငါ့အသက်ကို ပေးပါဟုတောင်းပန်၏။ ဂဠုန်မင်းလည်း သနားစွာသော ကြောင့်မသတ်ဘဲလွှတ်ပေ၏။ ထိုအခါမှစ၍ ဂဠုန်နှင့်နဂါးထို သည်ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာမဟာမိတ်ဖြစ်ကြသတည်း။ တနေ့ သန္တိန်နဂါးမင်းသည်ကရမ္မိယရသေ့၏ထံသို့သွား၍လှည့် စားတတ်သောဟယ်ရသေ့ရိုက် သင့်ကိုငါ့သူမြတ်ငါထင် မှတ်၍ ဆည်းကပ်မိသည်ယခုပင်မိတ်ဆွေဖျက်ဆီးအချိုးနိုး သောရှင်ယောင်၏အဖြစ်ကိုစင်စစ်သိရတော့သည်။ သို့စင် ထိလ။ ရှင်ပါပသည်။ ခေါင်းမှ ၇ မိတ်ကွစေသတည်းဟု ဆဲ ရေး၏။ ဆဲရေးသည်နှင့်တပြိုင်နက် ရသေ့ဥက္ကောင်းသည် ၇ မိတ်ကွ၍ငရဲသို့သွားရလေသတည်း။ ။ ဤလည်းမုသာဝါ ခ၏အပြစ်တည်း။

ရတနာပူရမြို့ရှိအမတ်ကြီး၏သားဖြစ်သောလုလင်တ ယေခက်သည်အပေါ် ၇ ဦးတို့နှင့်ထကွ တောလည်ရာဇော်

ဝိဆရာတဦးကိုတွေ့၍အရှင်ဇော်ဝိကျွန်ုပ်ကံးမင်းမှုထမ်းအ
 မတ်ဖြစ်ပါသည်လေးလှစသောထက်နက်ကို လုံခြုံစေတတ်
 သောအထတ်တရကို ပေးပါဟုထောင်း၏။ ဆရာဇော်ဝိက
 လည်းမန္တန်တပုန်သင်လိုက်၏။ ထိုမန္တန်ဖြင့်သစ်ညွှန်ထိုမန်း
 ၍ပန်ရလျှင်လေးထွံးပေါက်အမြောက်စသောထက်နက်ကို
 ဖြင့်ပစ်လွှတ်လည်းမထိမရောက်နိုင် ထိုမန္တန်ကိုရ၍အများ
 ချီးမွမ်းကြသောအထံကို တခင်အမတ်ကြီးကြားလေသော်
 ချစ်သားထက်နက်ကိုထားနိုင်သောမန္တန်ကိုရ၏ဟုသည်မှန်
 သလောဟုမေး၏။ သားကမပေး လိုသောကြောင့် တခင်မ
 ဟုတ်ပါဟုလှည့်စားခါပြောမိ၏။ ထိုအခါမှစ၍မန္တန်အံ့သု
 တော်သည်တွယ်ပျက်၍လက်နက်ပစ်လွှတ်တိုင်းမှန်လေ၏။ ။
 ၍လည်းမုံသာဝါဒ၏အဖြစ်ထည်း။

ယင်းသို့သောမကောင်းကျိုးကို လျှင်စွာဖြစ်စေ တတ်ရ
 ကားအမျိုးကောင်းသားတို့သထစကားမမှန်ဆိုခြင်းမှရှောင်
 ကြဉ်၍ဟုတ်မှန်သဉ်ကိုသာပြောဆိုကုန်ရာ၏။ ထိုသို့ဟုတ်မှန်
 သည်ကိုပြောဆိုခြင်းသည်သစ္စာဝါစာမဉ်၏။ ထိုသစ္စာဝါစာ
 ကိုဆိုသဖြင့်ဟူးဟူးပြောင်ပြောင် လောင်ထားသောစောဒီး
 ကိုလည်းတစ်စေတတ် တွင်းစေတတ်၏။ ပင်လယ်ရက်ညှဲ
 ဩဇာထဲသို့ကျဆဲသောသူသည်လည်းထူးစွာပြုသဖြင့်ချမ်းသာ
 ရာသို့ရောက်ရာ၏။ မိုးခေါင်၍မရွာသည်ကိုလည်းကောင်း
 စွာရွာစေတတ်၏။ မြွေဆိပ်တတ် သောဝေဒနာ၊ များဆိုင်
 တက်သောဝေဒနာတို့ကိုလွှတ်တွာစေတတ်၏။ လူတို့စကား
 သစ္စာမှန်စွာ သုံးသောအခါ မြေဆီဩဇာပင် လွန်စွာထက်
 ထွန်း၍နွယ်မြက်သစ် ပင်ဟူသမျှသည် ဆေးကိစ္စပြီး သည်
 သာဖြစ်၏။ ၍အကျိုးစက်တို့ကိုပြုခြင်းငှါ ပါရမီခန့် ကဗျာ
 နှိုက်ဝသုဇြေ။ ၍ဖြေသော်လည်း။ စောင့်စည်းရသား။ ကြည်
 သောသားဖြင့်စကားသစ္စာမှန်သောခါကား။ ဩဇာလေး

နက်ပေါ်ထိထက်၍။ နွယ်မြက်သစ်ပင်၊ ဆေးဖက်ဝင်၏။ အကြင်သောခါ။ ဤသစ္စာကို အရာချွတ်ထွေမလုံးစွဲတည့်။ စည်းလဲစကား။ မှားလတ်တုံအံ့မြေ့ချီစည်းတန်း။ မုသားထွန်သားထကျန်းဟရံ။ တနိုင်ငံနိုင်။ အသံသုသား။ ပျက်စကားကိုမကြားခလို။ အောင်လိန့်ဆိုသို့ပေါ်ရိုရသားမြေဩဇာထွက်။ တထွာတထေငင်။ လက်ချပ်ဖေါင်လျှင်။ နက်ချောင်ငုပ်နစ်။ အောက်ထိုးဖြစ်၍။ ခါးချစ်ဆေးဝါး။ လူတို့စားလည်း။ နာပျားမလွတ်။ ဥပဒ္ဒပေါ။ ဘေးဗျမ်းပြော၏။ သထောတရား။ စကားသစ္စာ။ မှန်သောခါနှင့်။ ယွင်းရာမမှား။ ဤနှစ်ပါးကိုနှုံးထားဖွေဖော်။ ရှာတုံသော်လည်း။ အကျော်သစ္စာ။ စကားသာလျှင်။ ပြည်ရွာရပ်သား။ လူမီးပွားကို။ အများအပြောင်။ ကြီးကျယ်ဆောင်သည်။ ။ ကုန်အောင်မြေ့နှင့်ထရှိတည်း။ ။ ဟူ၍စပ်ဆိုတော်မူသည်။

လောင်လာသောမီး၏တုံခြင်းကိုကားငုံးမင်းဇာတ်ဖြင့်သိအပ်၏။ ။ လွန်လေပြီးသေအခါ။ ငါတို့ဘုရား အလောင်ထော်သည်မဂဓတိုင်းတောအုပ်၏အတွင်းနိုင်ငံအမျိုးနိုင်ငံဖြစ်တော်မူ၏။ ထိုအခါအမွှေးအတောင်မရံသည်ဖြစ်၍ မျှသွားခြင်းငှါမထတ်နိုင်သေး။ မိဘတို့ရှာ၍ကျွေးသောအစာကိုဖွံ့၍သာနေရသေး၏။ တနေ့သောအခါကြီးစွာသောတောမီးသည် လောင်လာ၍ ငုံးမင်းသည်လွန်စွာ ကြောက်လန့်ရကား။ အေးဆောင်၍သွားအံ့သောမိဘတို့လည်း ကြက်စားသွားကြ၍မရှိသိုက်ကြံချေသည်။ အတောင်ဘို့သည်ရှိပါကုန်သော်လည်းပျံခြင်းငှါမထတ်နိုင်။ ခြေရှိပါသော်လည်းပြေးခြင်းငှါမထတ်နိုင်။ ငါအားသိလနှင့်သစ္စာသာလျှင်ကိုးကွလ်ရာရှိတော့သည်ဟုံကြံ၍။ ငါသည်ဤဘဝကိုရသည့်မှစ၍ထင်ထင်လှသောပိုးပွားသတ္တဝါကိုလည်းငါမညှဉ်းဆဲဘူးသည် မှန်ပါ၏။ ဤသို့မှန်သောသစ္စာစကားကြောင့်ဤတောမီးသည်ငါ

ဤနေရာကို ကွင်းပါစေသတည်း ဟုသစ္စာပြု၏။ ထိုသစ္စာ
 ကြောင့်တေပါးသည်တဆယ့်ချောက်ကနိပျလေဝါက်သေခါအ
 ရပ်ထိုကွင်း၍လောင်မြိုက်သဖြင့်ငြိမ်းလေ၏။ ။ဤသို့လျှင်
 မှန်ကန်စွာဆိုအပ်သော သစ္စာ၏ အဟုန်ကြောင့် မီးကွင်း
 သောအဖြစ်ကိုထိရာသတည်း။ ။ပင်လယ်ဩဇာသို့ကျ
 ရောက်ဆဲသောသူ၏ချမ်းသာခြင်းကိုသုပ္ပါဒကဇာတ်ဖြင့်သိ
 အပ်၏။ ။မိုးခေါင်သောအခါ၌သစ္စာပြုသဖြင့် မိုးရွာရ
 သောအရာကို မစ္ဆရာဇကဇာတ်ဖြင့်သိအပ်၏။ ။မြွေဆိပ်
 တက်သောဝေဒနာ၏ ချမ်းသာစေထုတ်သောအခြင်းအရာ
 ကိုဒိပါယနဇာတ်ဖြင့်သိအပ်၏။ ။မုသာဝါဒ၌အပြစ်သစ္စ
 ဝါစာ၌အကျိုးတို့ပြသောဝတ္ထု။

ယစ်တတ်သည့်သူရာဇေကိုမိတ်ဆွေပြုမှားသောကြောင့်
 သိကြားမ၍မျှမဖြစ်။ ဆင်းရဲတွင်းနစ်ရဲသောသူတောင်းစား
 ဟူရာ၌ကံသာကေဝတ္ထုကား။

ငါတို့ဘုရား၏ကျောင်းဒါယံကာအနာ ထပိဏ်သူဌေး၏
 တူဖြစ်သောဘာဂိနေယျသည် အရွယ်သို့ရောက်စကပင်အ
 ဘဝသေလွန်လေ၏။ ။ရွှေငွေကားကုဇေလေးဆယ်မျှကျန်ရစ်၏
 ဆိုရွှေငွေ ငွေတို့ကိုပွားစီးအောင်မကြံသူရာသေခါက်သောသူတို့
 နှင့်ဖက်၍သောက်စားခြင်းကိုပြု၏။ သောက်စားမိသောအ
 ခါအလိမ်မာတို့သည်ပျောက်ကွယ်ရကား။ သူတဖါးတို့လှည့်
 ပတ်၍၎င်းချော့ကာမြှောက်ခါသောက်စား၍၎င်း။ အလုံးစုံ
 ကုန်လေသဖြင့်၊ ဦးရီးဖြစ်သောအနာထပိဏ်သူဌေး၏ထံသို့
 လာ၍ဥစ္စာကုန်ကြောင်းကိုပြော၏။ အနာထပိဏ်သူဌေးက
 လည်းသောက်စားကစားခြင်း ကိုသင်မပြုလင့်ရောင်းဝယ်
 ကုန်သွယ်ခြင်းကိုပြုလေဟုဆုံးမ၍တထောင်မျှလောက်သေ
 သပြာတို့တို့ပေး၏။ ထိုဘာဂိနေယျသည်သောက်စားကစား
 မြဲကစားပြန်သဖြင့်၊ လခန်ကြံလျှင်ထိုသပြာကုန်ပြန်၍ဦးရီး

ထံသို့သွားပြန်၏။ ဦးရီးသူဌေးကလည်းထခင်ကဲ့သို့ထုံးမ၍
သပြာငါးရာပေးလိုက်ပြန်၏။ တဖန်လည်းသောက်စားမြဲပြု
ပြန်၍နှစ်လခံ့ကြားလျှင်ထိုငါးရာကုန်ပြန်၍ တဖန်သွားလေ
သော်ဝံထိုးကြမ်းနှစ် ထည်ကိုသာ ပေး၍ ဖွတ်တက်သည်
တက်ကဲသော အဖွဲ့မသားသည် ငါ့ဒိမ်သို့မလာလင့်ဆို၍လည်း
ကိုကြီးတပ်၍ဆွဲသဖြင့် ဒိမ်ထဲမှထုတ်လိုက်၏။ ထိုအခါမှစ၍
တာဝီနေယျသည် ကိုးကွယ်ရာမရှိသည်ဖြစ်၍ သူတပါးတို့၏
ဒိမ်နံရံကိုငြိ၍သာ အသက်မွေးရလေ၏။ သူဌေးကြီးသည်
လည်း ဘုရား ကျောင်း ထော်သို့သွား လတ်သော် မိမိ၏
တူဖြစ်သောတာဝီနေယျ၏ အကြောင်းစကားကိုနားထော်
လျှောက်၏။ ဘုရားသခင်ကလည်းကျောင်းပါယကာသူဌေး
ကြီးသင်သည်သူရာသောက် ကျူးသောသူအား ရောင့်ရဲမိမ့်
သောငှါချမ်းသာရမိမ့်သောငှါ အတယ်မှာတတ်နိုင်အံ့နည်း။
ရှေးသောအခါငါဘုရား အလောင်းသည်ခင်သိမ်းသောအ
လိုကိုပေးတတ်သော ရတနာအိုးပဒေသာ ကိုပေးကာခြံး
မြှောက်၍လည်းသေသောက်သမားကိုရောင့်ရဲမိမ့်သောငှါမ
တတ်နိုင်ချေဟုမိမ့်တော်မူ၏။ သူဌေးကြီးလည်း ထင်ရှားစွာ
ဟောတော်မူပါမည်အကြောင်းဖြင့်တောင်းပန်သော် ကိုယ်
တော်မြတ်လည်း၍သို့မိမ့်တော်မူ၏။ လွန်လေပြီးသောအခါ
မာရာဇာသိပြည်၌ငါဘုရားအလောင်းသည်မြေမြှုပ်ဥစ္စာကု
ဇေလေးဆယ်ဥစ္စာကြွယ်သောသူဌေးအမျိုးနို့က်ဖြစ်တော်မူ
၏။ ထိုအခါရောက်လာသမျှသောရဟန်းလူပေါင်းပုံးတောင်း
ယာဝကားတို့အားစွန့်ကြဲပေးကမ်းလှူဒါန်းခြင်းကိုပြု၏။ သိ
တင်းသိထကိုလည်း တလတလနို့က် ရှစ်သိတင်းစိစောက်
တည်၏။ ယင်းသို့ဒါနုသိထကိုပြု ၍သေလွန်သောအခါတာဝ
တိဝံသာနတ်ပြည်နို့က်သိကြားမင်းဖြစ်လေ၏။ ထိုသူဌေး၏
သားသည်ကားအာဘဏ်ကျင့်ခွန်းသို့မလိုက်အလှူတင်းကုပ်

တို့ကိုမီးတိုက်ပြီးလျှင်ဒိမ်ဝနွှိက်မထွာဘဲ ကြီးဆောက်၍သေ
သောက်သမားကစားသမားတို့ကိုရုံးစုပြီးလျှင်သောက်စား
ပျော်ရွှင်ခြင်းကိုပြု၏။ ကချေသည်တို့တို့လည်းတထောင်တ
ထောင်မျှကောက်ပေး၍ကရန်စေ၏။ သတိုးသွီးတို့ကိုလည်း
ငါးရာငှင်းတထောင်ငှင်းပေး၍ပျော်ပါး၏။ ဤသို့သေသောက်
ကျူးခြင်ကစားကျူးခြင်း။ မိန်းမကျူးခြင်းသဘင်ကျူးခြင်း
တို့ဖြင့်ပျော်ပါးလေရကား။ များမကြာ၍ကုစု ၄၀ သောဥစ္စာ
သည်ကုန်၍ဆင်းရဲခြင်းသို့ရောက်သဖြင့်ဝမ်းနည်းနွမ်းအစားနွမ်း
ဖြင့်ပပ်ပမ်းစွာနေရလေ၏။ သိကြားမင်းသည်နတ်ပြည်မှကြွ၍
လေထပ်သား၏ဆင်းရဲခြင်းကိုမြင်၍သနားပြန်ရကား။ ထွင်း
မထွက်သောရေကဲ့သို့ခပ်သိမ်း သောရတနာကိုထိုရာထွက်
စေတတ်သောသဗ္ဗကာမဒဒမည် သောအိုးကိုယူ၍လာပြီး
လျှင်ချစ်သားသင်အားဆင်းရဲထွ၏။ ဤသဗ္ဗကာမဒဒအိုးကို
မကွဲမပေါက်အောင်ထောင်းစွာစောင့်ရှောင့်လော။ မပေါက်
မကွဲသမျှနှိုက်အိုးထဲကသင်လိုရာပေးလတံ့။ ဤအိုးနှိုက်ဥစ္စာ
၏အပိုင်းအခြားသည်မ ဖြစ်လတံ့။ ဆို၍အိုးကိုပေးကဲ့ပြီးမှမိမိ
၏နေရာသို့ပြန်လေ၏။ သူ့ဇွေးသားလည်းထိုနေ့မှစ၍အလိုရှိ
တိုင်းသူ့ရာကိုသောက်စားလျက် ပျော်ပါးဖြူးထူးခြင်းကိုပြု
၏။ တနေ့သန္တိန်သူရာယပ်မူလေရကား အိုးကိုမြှောက်၍က
စားသဖြင့်မြေနှိုက်ကျ၍ကွဲလေ၏ထိုအခါမှစ၍သုံးရာစားရာ
မရှိဆင်းရဲမြဲအတိပင်ဖြစ်ပြန်၍သူတပါး၏ အိမ်နံရံတို့မှိ၍အ
သက်မွေးရလေ၏။ ဟုပြတော်မူခြင်းငှါ။ «သဗ္ဗကာမဒဒံ
ကုမ္ဘံ။ ကုစုလ္လဗ္ဗာနံမုတ္တကောယဝသောအနုပါလထု။ တာ
ဝသောသုခမေတိ။ ဟူ၍ဟောတော်မူသည်။ «ဂဟပ
တိ။ သူဇွေးကြီး။ မုတ္တကော။ သေကျူးစားကျူးမိန်းမကျူး
သောသူရိက်သည်။ သဗ္ဗကာမဒဒံ။ အလုံးစုံသောအလိုကို
ပေးတတ်သော။ ကုမ္ဘံကုစု။ ရတနာထွက်သောအိုးကိုလဗ္ဗာ

န၊ ရ၍၊ ယာဝ၊ အကြင်ပျူလောက၊ သော၊ ထိုသူသည်။ အနုပါ
 လထိ၊ စောင့်နိုင်၏။ တာဝ၊ ထိုပျူလောက၊ သုခံ၊ ချမ်းသာစွာ
 ဇေတေ၊ ကြီးပွားရာ၏။ ဘိဒ္ဒေ၊ ကွဲထသော်။ ကပဏော၊ ကိုယ်
 ထည်းကျန်လျက်။ ဗုဂ္ဂဟိ၊ ဆင်းရဲရ၏။ ဒုကနိပါတ်အဖြ
 ယ ဂုဇာတ်။

လွန်လေပြီးသောအခါ၊ ဗါရာဏသီပြည်ရှိကံတယောက်
 သောမင်းကြီးသည်သူရာသောက်ချင်းကျူးသည်ဖြစ်၍သား
 မိမ်းနှင့်ကင်းလျက်ထမင်းစားခြင်းငှါမထတ်နိုင်။ စားထော်
 ကဲထည်အထူးထူးသောအမဲတို့ကိုကြော်၍ငင်းကင်၍ငင်ချက်
 ၍ငင်။ မပြတ်ပေးရ၏။ မြို့ရှိကံလည်းဘေးတိုးအလောင်းမင်း
 ကောင်းကိုလက်ထက်မှစ၍ ဥပုသ်နေ့တိုင်း လျှင်သားငါးမ
 သတ်အပ်ဟူ၍စဉ်စဉ်မှတ်ပြု၏။ ထိုသောအခါလဆန်း
 ပက္ခတဆယ့်သုံးရက်နေ့ ရှိကံစားထော်ကဲသည်ဝယ်၍ကြော်
 ထားအပ်သောအမဲတို့ကိုမေ့လျော့စဉ် ခွေးတို့သည်ခဲလေ
 သောကြောင့်ထဆယ့်လေးရက်ဦးပုသ်နေ့သို့ရောက်သောအ
 ခါဈေးမှာသား မိမ်းရှာဝယ်၍ မရနိုင်ရကားစား ထော်ကဲ
 သည်မင်းကြီးဒါဏ်ပေးအံ့သည်မှကြောက်လှသောကြောင့်
 မိဖုရားထံထိုကပ်၍အရှင်မိဖုရားအကျွန်ုပ် ကိုပစထော်မူပါ
 ဟုလျှောက်၏။ မိဖုရားကလည်းစားထော်ကဲမင်းကြီးသည်
 ငါ့သားကိုအလွန်ချစ်နှစ်လို၏။ သားကိုမြင်လျှင်ပိုက်ချီဖက်
 ယမ်း၍နမ်းကာရှင်ကာပျော်ပါး၏။ မိမိအားဘယ်အရာကိုမျှ
 ရှိသောအဖြစ်မရှိသောအဖြစ်ကိုလည်းမသိတတ် ထို့ကြောင့်
 ငါသည်ထမင်းစားအံ့သောအခါသားငယ်တို့ထန်ဆာဆင်၍
 မင်း၏ထံသို့ပို့အံ့။ မင်းသည်သားကိုရင်ခွင်ထက်ထား၍နမ်း
 ကာရှင်ကာစား၍ နှသောအခါသင်၏။ ပွဲထော်ကိုဆက်
 လာလေဘုဟုဆိုပေ၏။ စားထော်ကဲထည်းမိဖုရားနည်းပေး
 သောအတိုင်းသား ထော်ကိုရင်ခွင်ရှိကံ ထား၍ကစားကာ

နေသောအခါတွဲတော်ဆက်လေသော်၊ စားတော်အုပ်နှိုက်အ
 ဝဲမပါသည့်ကိုမြင်သဖြင့်ထပ်ကြောင့်အမဲမပါသနည်းဟုမေး
 ၏ယနေ့ဥဂုတ်နေ့ကြိုလည်ဖြစ်၍။ အရှင်အာဏာနှင့်ဈေးမှာ
 အမဲမရောင်းကြ၍အမဲရှာ၍မရနိုင်သောကြောင့်မပါပါသည်
 ဟုလျှောက်၏။ မင်းလည်းသူ့ရုယပ်ခိုက်ဖြစ်၍ငါထိုသောမင်း
 အားအမဲမရရှိရာသလောဟုဆို၍ရင်ခွင်ထက်၌ရှိသောသား
 တော်၏လည်ကိုလိန်၍သတ်ပြီးလျှင်။ ယခုချက်ချေဟုပစ်၍
 ပေးလိုက်၏။ စားတော်ကဲလည်းအမြန်ယူ၍ ချက်ပြီးမှမင်း
 ကိုဆက်၏။ မင်းလည်းအားဇုဝမ်းသာ စားတော်ခေါ်၍အိပ်
 စေ၏။ မင်းကိုကြောက်သောကြောင့်။ ထရုံစာယေ ကံသော
 သူမျှမလျှောက်ဝံ့မငိုဝံ့ကြ။ ဆိတ်ဆိတ်သာနေရ၏။ မင်းသည်
 အိပ်၍နိုးသဖြင့် မိုးသောက်သောအခါ ငါ၏သားတော်ကို
 ဆောင်ခဲ့ဟုဖိနှံ့တော်မူ၏။ ထိုအခါမှမိဖုရားလည်း များစွာ
 ငိုကျွေးလျှက်အရှင်မင်းကြီး၏။ သားကိုအရှင်မင်းကြီး ယခင်
 နေ့ကစားစေပြီ အဘယ်မှာယူကဲ့ရာ ရှိထော့အံ့နည်းဟု
 လျှောက်၏။ မင်းကြီးသည်သားကြောင့်ဖြစ်သောမိုးရိန်ခြင်း
 ဖြင့်ခြင်းစွာငိုကျွေးပြီးမှ။ ဤထိုသောရုက္ခသည် သူရာသောက်
 ချမ်းကြောင့်ဖြစ် ရချေသည်။ ထိုစဉ်လောက် မိုက်ရှူးစေတတ်
 သောသူရာကိုယနေ့မှစ၍ဘဝဆုံးဖြတ်၍အရဟတ္တဖိုလ်ကိုရ
 သည်တိုင်အောင်ငါမသောက်ပါပြီဟုအဝိဋ္ဌာန်၍ရှောင်ကြဉ်
 စေ၏။ ဤမင်းကြီးကားအရှင်သာရိပုတ္တရာဖြစ်တော်မူ၏။ ။
 နုကနိပါတ်။ ။ သူရာပါဏအဖြစ်ကိုပြသောဝတ္ထု။

ငယ်ရောင်းသမား၏စကားကိုယုံကြည်၍ပြည်လုံးချောက်
 ခြားသောမင်းမှာ။ နုကထည်းတယော့က် ဟုရာနှိုက်သာခ
 ကကား။

လွန်သေပြီးသောအခါဗာရာဏသီပြည်နှိုက် ဗြဟ္မဓာတ်
 မင်းသည်မင်းပြု၏။ ထိုမင်းအားအမတ်ကြီးလေးယောက်။ အ

မတ်လတ်လေးကျိပ်၊ အဲဒါမတ် ငယ်လေးရာထိုဖြင့် လွန်စွာတင့်
ထယ်၏။ တရံသောအခါသူဆင်းရဲ တယောကံသည် သေ
ရည်ကိုချက်၍ရောင်းစားသဖြင့်။ ပြည်သူပြည်သားတို့သည်
ခိုက်ရန်ဖြစ်ချင်း၊ ထောင်းသတ်ရိုက်နှက်ချင်း။ ခိုးဝှက်ချင်းအ
မှုတို့သည်များစွာဖြစ်ကုန်၏။ ထိုအခါမြို့ရွာကို မိုးတွင်သော
မင်း။ တရားထုံးဖြတ်သောအမတ်တို့သည်၍ သေရောင်းသမား
ကြောင့်အများရိုက်ရှူးခြင်းခိုက်ရန်ဖြစ်ချင်းတို့ရှိကြကုန်သည်။
ထို့ကြောင့် သေရောင်းသမားကို ပယ်ရှားထုတ်သင်မှသင့်
မည်ဟုထိုင်ပင်စည်းဝေးကြ၏။ ထိုအကြောင်းကိုသေရောင်း
သမားသိလေသော်။ အမတ်တို့သည်မင်းကို မလျှောက်ဖို့မင်း
ကြီးကိုဝါခစားမှတေးကင်းမည်ဟုကြံ့ဦးလျှင်။ အလွန်အရ
သာ ရှိသော်သေရည်ကိုချက်၍မင်းအား ဆက်လေ၏။ မင်း
လည်းသောက်ရပဏ္ဍိတများသော် နှစ်သက်ချင်းရှိရကား။ သား
စိမ်းကင်နှင့်တကွနေ့ထိုင်း ထုံးဆောင်၍ယပ်မူး၏။ ထိုအခါ
သေချက် သမားက ၍သို့လျှောက်၏။ အရှင်မင်းမြတ်၏မြို့
ထော်နှိုက်မင်းလုပ်သောအမတ်အလွန်များသည်တယောက်
ထယောက်နှိုက်ပင်ကျေးကျွန်သင်းပင်းဆင်မြင်းရထားများ
စွာရှိသည်မင်းကြီးကိုရခံ၍ရန်ပြုလိုလျှင် ပြုနိုင်သူချည်းဖြစ်
သည်။ ထို့ကြောင့်ထိုအမတ်တို့ကိုပယ်ရှားမှ သင့်မည်ကိုယ်
တော်စား ပြည်ပေးရွာမှုကို ပီရင်မည်သူ တယောက် နှစ်
ယောက်သာထား သင့်သည်ဟုလျှောက်၏။ မင်းလည်းယပ်
မူးခြင်းများရကား။ ထိုသူ၏စကားကိုပင်အဟုတ်ထင်၍ဘယ်
သို့ပြုရသော်လျှင်မည်နည်းဟုထိုင်ပင်၏။ အရှင်မင်းကြီးနန်း
ထော် နှစ်ဆောင်ကြားတွင်တွင်းကြီးနက်စွာတူး၍တညဉ့်တ
ညဉ့်နှိုက် အမတ်တယောက်တယောက်ပီအိပ်ပန်ဝင်စေပြီး
လျှင်အိပ်ပျော်သောအခါသတ်၍ထိုတွင်းသို့ချ၍ပျောက်ဖျက်
ရမည်ဟုလျှောက်၏။ မင်းလည်းထိုသေချက်သမား၏စကား

တိုလိုက်နာ၍နန်း အောက်မှာနက်စွာသော တွင်းကိုတူးစေ
 ပြီးလျှင်အမတ်တို့ကို တညညှိတယောက် စီသတ်၍ဖျောက်
 ၏။ အမတ်တို့လည်းအိပ်ဖန်ဝင်ရသောအမတ်ဟူသမျှအိမ်သို့
 မပြန်ကြသည်ကိုမြင်လျှင်ငါတို့မင်းသည်ဘီလူးဖြစ်၍ပင်စား
 လေလေလာဟုကြောက်လန့်ကြ၍။ အရပ်တပါးသို့ပြေးသွား
 ကြကုန်၏။ အမတ်ကြီးလေးယောက်သာလျှင်ကျန်၏။ ထိုလေး
 ယောက်တို့တွင် တယောက်သောအမတ်သည်အိပ်ဖန်ဝင်ရ
 အံ့သောအမိန့်ကြံလာလျှင်။ ထိုအမတ်သည်မျက်နှာမလှဘဲ
 အိမ်သို့ပြန်လာ၏။ ထိုအခါပညာရှိသောလူလင်တယောက်
 သည်။ အမတ်ကြီးကိုမြင်၍။ အရှင်အမတ်ကြီးရှေးရှေးအခါ
 နှိုက်မျက်နှာရွှင်လန်း လျက်အခန်းထန်းကို စီရင်ပြောဆို
 ခါလာသည်။ ယနေ့မှာမျက်နှာညှိုးလှ၏။ တကား။ တယ်သို့အ
 ကြောင်းရှိသနည်းဟုမေး၏။ အမတ်ကြီးကလည်းအမောင်လူ
 လင်။ ငါတို့အရှင် မင်းကြီးသည် အမတ်တို့ကိုတညညှိတ
 ယောက်စီအိပ် ဖန်ဝင်စေသည် ဝင်လေသမျှအမတ်လည်း
 မထွက်လာပျောက် လေသည်သာဖြစ်၏။ ငါလည်းယနေ့ည
 အိပ်ဖန်ဝင်ရမည်အတွက်ကြံသည်။ ထို့ကြောင့်မျက်နှာမထွ
 ရှိသတည်းဟု ပြောပေ၏။ အမတ်ကြီးယင်းသို့ ဖြစ်ပူကား
 ကျွန်ုပ်သည်အမတ်ကြီး၏။ ကိုယ်စားအိပ်ဖန်ဝင်ပါအံ့။ ဘယ်
 ပျူလောက်ထုပေး မည်နည်းဟုမေး၏။ အမတ် ကလည်းအ
 မောင်လူလင်သင်လို သမျှပင်ပြောလောဟုဆို၏။ လူလင်က
 လည်းငွေ ခုပိ မျှသာပေးပါ။ ကျွန်ုပ်မှာငွေ ဝပိ ကိုမိခင်
 အားပေးမည်။ ငွေ ဝပိ ကိုစံရင်ဆောက်မည်။ ငွေ ဝပိ ကို
 ရိက္ခာလုပ်၍ ကျွန်ုပ်စားမည်ဟုဆို၏။ အမတ်ကြီးလည်းဆို
 တိုင်းပင်ဝေးပေ၏။ ငွေရလသော်။ အမတ်ကြီး၏ ဝတ်လုံကို
 ၎င်း ထားထဝင်းကို၎င်းပေးပါဦးဟုတောင်း၍ညှယ်သောအ
 ခါဝတ်လုံကို ဝတ်လျက်ထားကိုပိုက်၍ မင်းအိမ်သို့ဝင်လေ

၏။မင်းကြီးက သင်အသူနည်းဟုမေးသျှင်ကျွန်ုပ်အမတ်ကြီး
 ၏ကိုယ်စားအိပ်ဖန်ဝင် သူဖြစ်သည်ဟုသျှောက်၍ အိပ်ဖန်
 သားထရာကျော် နှင့်တကွအိပ်ကြ၏။ ညဦးပံလွန်သောအ
 ခါမင်းသည်ထိုသူအားသတ်ချင်းငှါထားလိုက်၍လာသဖြင့်အ
 နီးသို့ရောက်သည့်ကိုထိုလူလင်သိလျှင်အနီးတွင်အိပ်နေသော
 သူတို့ ကိုခေါ်၍ ဤသို့ပြော၏။ အချင်းတို့အိပ်ဖန်သမားမည်
 သည်ကား။ မအိပ်လင့်။ စောင့်၍သာနေရမည်။ ငါတို့မင်း၏အ
 ချင်းအရာကိုငါတွေ့မိသည်ကား။ ရှေးသောအခါငါတို့မင်း
 သည်အရပ်ဝေး မျက်နှာ မှလာသောလူအပေါင်းတို့၏လိုခြံရာ
 ခက်မင်းဖြာနှင့်ပြည့်စုံသောညောင်ပင်ကြီး နှင့်တူသည်။ မှူး
 မတ်ကျေးကျွန်း တို့နှင့်ပြည့်စုံသည်အလွန်ကြီး ကျယ်ထင်
 တယ်သည်။ ယခုမူကားခက်သေးခက်မကြီး ဖျက်ကျ၍ပင်
 စည်ဖြူသာကျန်သောညောင်ပင်နှင့်သာတူတော့သည်။ မှူး
 မတ်ကျေးကျွန်းတို့ ကုန်ချေခြံဟူ၍ ငါကြံမိသည်ဟုပြော၏။
 မင်းကြီးလည်း မအိပ်မှန်းသိသော်မိမိနေရာသို့ပြန်၍ နေလေ
 ၏။ သန်းခေါင်းပံလွန်သောအခါတဖန်သတ်မည်ဟုလာပြန်
 ၍အနီးသို့ ရောက်သည်ကိုသိလျှင်။ ထိုလူလင်ကအိပ်ဖန်သ
 မားတို့ကိုဤသို့ပြောပြန်၏။ အချင်းတို့မအိပ်လင့်စောင့်၍သာ
 နေကြအချင်းအရာကိုငါကြံမိသည်ကား။ ညဦးအခါကခက်
 လက်ကျပြီးသော ညောင်ပင်နှင့်တူ၏ ဟူသည်မဟုတ်သေး။
 ယခုတွေ့မိသည် မှာထန်းပင်နှင့်သာတူချေသည်။ အဘယ်
 သို့တူသနည်းဟုမူ။ ထန်းပင်သည်မိမိအခက်အရှက်ပိုင်ဖြင့်
 မိမိ၏ပင်လုံး ကိုမျှမဖုံးနှိုင်းသကဲ့သို့။ ငါတို့မင်းမှာမိမိ၏သား
 ဝေဖားကိုအဖိမိမဖုံးနှိုင်းပြီ။ ဘယ်ကြောင့်နည်း ဟုလျှင်မင်း၏
 ကျေးဇူးကိုခံသောကြောက်ရွံ့ ရှိသေထောက်သော မှူးမတ်
 တည်းဟူသောအခက်အရှက်မရှိလျှင်မိမိမယားသားတို့သည်
 စိတ်ဖြူစူသောအခါရန်မူတိုရာသည် အခြားသောရန်တို့ပမို

သားမယားသား၏ရန်ကိုမျှမခံနိုင်ရာသောအကြောင်းရှိပြီဟု
 ငါတွေ့မိသတည်းဟုပြော၏မင်းကြီးလည်းမအိပ်မှန်းသိသော
 နေ့ဖြူနေ့ပြန်၏။ မိုးသောက်ယံသို့ရောက်၍ သတ်မည်ယုတဖန်
 ထပ်ပြန်သော်လည်းလူထင်ထိ၍အိပ်ဖန်သမားထိုအား ဤသို့ပြော
 ပြန်၏။ အချင်းထိုမအိပ်ကြလင့်စောင့်၍သာနေကြ။ ငါထိုမင်း
 ၏အဖြစ်ကိုဆင်ချင်လိုက်သော်၊ ထန်းပင်နှင့်မျှမတူချေသေး
 ထန်းပင်မှာပြင်ကလေးတစ်ခုရှိသောသော်လည်း၊ ဈေးဝန်ကြံမြေ
 မမြင်ဘဲညှပ်ထိုနှင့်သာ ထားသောတံခွန် တိုင်နှင့်သာတူ
 ထောင့်သည်။ ဘယ်သို့ဟူသနည်းဟုမူ၊ တံခွန်တိုင်သည်မိမိ
 နှိုက်ဆွဲသောတံခွန်လုံးလျှင်သည်ကိုမျှမခံနိုင်ရုံရှိ၍လဲ ရဘိသ
 ကဲ့သို့။ အားကိုးလောက်သောမှူးမတ် ကျေးကျွန်တည်းဟု
 သောအချေအမြစ်မရှိရကား။ သားမယားရန်မူသည် ကိုမျှမ
 ခံနိုင်ယိုင်၍လဲကိုသာရှိသည်။ ငါထိုကို ရန်ပြုလျှင်လည်း ငါ
 ထိုပင်ထက်တုန်ပြန်မည်။ အဘယ်ကိုမျှ ကြောက်ရွံ့တယ်မရှိ
 ပြီဟုဆို၏။ ထိုစကားကိုကြားသော်မင်းကြီးလည်း သတိရ၍
 အမောင်လုလင်သင်၏ စကားသည်မှန်ထပေ၏။ ငါနှိုက်သို့စဉ်
 ပျက်ပြားသောအရာကိုရှေးအခါကဲ့သို့ဖြစ်အောင် ဘယ်သို့
 ကြံဆောင်ရပါအံ့နည်းဟုမေး၏။ လုလင်ကလည်း အရှင်မင်း
 ကြီးမင်းတို့မည်သည်ကားမာယာလည်း အလွန်များ၏။ သူတ
 ပါးထို၏ စကားကိုလည်း နာယူတတ်၏။ ငါ၏အကျိုးကို
 ကောင်းစွာ ရှုက်သောင့် တေသည်ဟု ယုံကြည်တော်မူမှ
 လျှော့ခံဝံ့ပါမည်ဆို၏။ ထိုအခါမင်းကြီးကအမောင်လုလင်
 သင်သည်ညဦးယံမှစ၍။ ငါ့အချက်အရာကိုသာ ဆင်ချင်ကာ
 ပြောပေသည်။ အရှင်ကျိုးကိုလိုသူဖြစ်၍သင်၏ စကားကိုငါ
 နာယူပါမည်။ ထင်ထိုင်းဆိုပါစော့ဟုခွင့်ပေး၏။ လုလင်က
 လည်းအရှင်မင်းကြီးယုံမှတ်သည်ဖြစ်မှုကား။ ရှေးကဲ့သို့တင့်
 တယ်ပင်ပင်အောင်ကျွန်ကြံဆောင်ပါအံ့။ ကျွန်ုပ်စီရင်တိုင်း

ထည်အောင်ခွင့်ပေးပါဟုတောင်း၍ခွင့်ရသောအခါ သူရာ
ချက်သမားထိုပြည်မှနှင်ထုင်လေ၏။ ထိုနောင်မှ ထဝါးဒေသ
သို့ပြေးလွှားလေသောအမတ်တို့ကိုခေါ်ဝေါ်၍ ရောက်သောအ
ခါ။ ရှေးပေးမြဲတိုင်းသောအရာဖြင့်ချမ်းသာစွာနေစေ၍စည်
ပင်မြဲစည်ပင်ပြန်သတည်း။ ပညာရှိသောထိုထုလင် ကိုလည်း
ပြည်စိုးပြည်ကွပ် အရာနှိုက် ထားတော်မူသည်။ ထိုမင်းကို
ဒုဗ္ဗကမင်းဟုခေါ်ကြကုန်သတည်း။ ။ ဤကားဝေရောင်း
သမားကြောင့်ပြည်ချောက်ခြားသောဝတ္ထုတည်း။

သေသောက်သော မြေခွေးဝါကို ယုံရှာသည့်အတွက်
ကြောင့်အရက်ကြီးတွေ့သောလုလင်ဟူရာနှိသာခဏကား။

ရှေးသောအခါဗာရာဏသီပြည်နှိုက်မြို့ဟူသတ်မင်းသည်
မင်းပြု၏။ ထိုအခါပြည်သူတို့သည်နက္ခတ်သတင် ပျော်ရွှင်
ကြရကား။ စားတွယ် သောက်တွယ်တို့ ကိုထိုထိုသောအရပ်
နှိုက်နတ်တင်၍ထားကြ၏။ ထိုစားတွယ်တို့ကို အိမ်နှိုက်မွေး
သောခွေးတို့သည်စားသောက်၍မကုန်သဖြင့် တောခွေးတို့
လည်းဝင်၍စားကြ၏။ ထိုသို့စားရစွာသဖြင့်မြို့၏အနီး ဆင်
သွားတောနှိုက်နေသောမြေခွေးတရားသည်။ ဤအခါရေပြွန်
ပေါက်ဖြင့် မြို့တွင်းသို့ဝင်၍ သူရာရောင်းသောဆိုင်နှိုက်သေ
ရည်ကိုသောက်၍ သားငါးကင်တို့ကို စား၏။ စားစည်ပင်
မူးယစ်ရကား။ မုနိုးမဝေးသောပန်းခြံတောနှိုက် အိပ်နေ၍
နေထွက်မှ နိုးလသော်၍သို့ကြံ၏။ ဤအခါနှိုက် ငါ၏နေထို
ရောက်အောင်သွားခြင်းငှာခဲ၏။ ငါ၏ရန်သူများလှချေသည်။
မြို့နေခွေးတို့သည်လည်းကိုက်ခဲလတ်။ လူထိုသည်လည်း ညှင်း
ဆဲလတ်။ အသွားအလာကြိုသောလူတယောက်တို့ထွက်ပတ်၍၍
နေရာမှငါ့ကိုဆောင်စေမှသင့်မည်ဟုကြံလျက် မြော်လင့်ကာ
နေ၏။ ပုဏ္ဏားတယောက်သည်အနီးသို့လာသည်ကိုမြင်လျှင်
ပုဏ္ဏားဟူသည် ထားဥစ္စာကိုအလွန်လိုချင်တတ်၏။ ဤပုဏ္ဏား

ကိုငါလှည့်ပတ်အံ့ဟုကြံ၍ အရှင်ပုဏ္ဏား ငါ့အပါးသို့လာခဲ့ပါ
ဟုခေါ်၏။ ပုဏ္ဏားလည်းအနီးသို့လာ၍တယ်ကိုလိုသနည်းဟု
မေးလျှင်။ အရှင်ပုဏ္ဏားငါ့ကိုဤနေရာမှ သည်မြို့၏အပတ်
သောထောဝသို့ ခို့ပါသပြောနှစ်ရာငါပေးပါမည်ဟု ဆို၏။
ပုဏ္ဏားကလည်းသင့်မှာဥစ္စာတယ်ကရသနည်းဟုမေးလျှင်
အရှင်ပုဏ္ဏားလူထယောကံ သည်ငါ့နေရာအနီးမှာဥစ္စာမြှုပ်
ထားလျာ၍။ ထိုသူသေသောကြောင့်ငါရလိုက်သည်ဟုပြော
၏။ ပုဏ္ဏားလည်းထိုစကားကိုယုံ၍ပို့ဆောင်ခြင်းငှါမြေထေး
ခြောင်းကိုပု၍ကိုင်၏။ မြေခွေးတဟယ်ပုဏ္ဏားရိုက် ငါကား
များသောဥစ္စာရှင်ဖြစ်သည်။ သင့်ကိုလည်းသပြောနှစ်ရာတိုင်
အောင်ပေး၍၊ ငှါးသည်။ ဤသို့ယူ၍ငါမလိုက်။ သင်၏ရုဗျား
ပုဆိုးနှင့်ထုပ်၍ပရန်းနှိုက်လွယ်၍ယူမှ ငါလိုက်မည်ဟုဆို၏။
ပုဏ္ဏားလည်းထိုစကားအတိုင်း ယူဆောမိ၍တောင်ထံခါးဝ
သို့ရောက်သော် မြေခွေး၍နေရာနှိုက်ချရာအံ့လောဟုမေး၏
ဘယ်သို့ ရောက်ပြီနည်းဟုမေး၍ တောင်ထံခါးထွက် ဝသို့
ရောက်ပြီဟုဆိုလျှင်။ ဟယ်ပုဏ္ဏားရိုက်သင်၏အမျိုးထိုးဗွားမိ
တတို့သည်ခရီးမနှိုင်ဥစ္စာထားရှိရိုးကြံ၏လော။ မြို့၏အပတ်
ရောက်အောင်ပို့ဆောင်လောဟုဆို၏။ ပုဏ္ဏားလည်းအင်တန်
သွား၍အိမ်ချေထုုံးရာသို့ရောက်လျှင်။ ဤမှာချရမည်လောဟု
မေး၏။ မြေခွေးကလည်းမချလင့်ဦး။ ရှေ့ဆပ်သွားတောမှာမှ
သင့်ကိုပေးရန်ဥစ္စာရှိသည်။ ထိုသို့ရောက်မှချပါဆို၍ ခွေးဆို
သောအတိုင်းဆပ်သွားတောစနိုက်ချရလေ၏။ မြေခွေးလည်း
ထလွှေးခါထွက်ပြီးလျှင်အရှင်ပုဏ္ဏားငါ့အားမျိုးစွာဥစ္စာရှိ၏
သင့်ကိုပေးရန်နှစ်ရာကိုငါရေတွက်၍ယူချေအံ့။ ငါမလာမှီ၍
နေရာတွင်နေကိုကြည့်မြှင်၍နေလင့်လောဟုဆို၏။ ပုဏ္ဏား
လည်းမြေခွေးဆိုတိုင်းနေကိုကြည့်ထွက်နေလေ၏။ မြေခွေး
လည်းဆပ်သွားတောသို့ဝင်ပြီးလျှင်။ လိုရာအရပ်သို့ပြေးလေ

၍ပုဏ္ဏားလည်းနေကျကြည့်လျက်။ နွေးစက်စက် ယိုညော်ခင်
စောင့်နေ၏။ ထိုအခါအနီးသစ်ပင်မှာ နေသောရုက္ခမိုးနတ်
သည်။ ပုဏ္ဏားကျိပြက်မယ်ပြုလို၍။

ကိန္ဒဟာသိသင်္ဂါလဿ၊ သူရာပိတဿ ဗြဟ္မဏာ။ သိပ္ပို
ယာနံသတံနက္ကိ။ ကုတေကသသတုဒုဝေ။ ။ ဟူသောဂါ
ထာကိုဆို၏။ ။ ဗြဟ္မဏ။ အိုလူလိမ္မာပုဏ္ဏား။ သူရာပိတဿ
သူရာသောက်သော။ သင်္ဂါလဿ၊ မြေခွေး၏။ ဝစနံ။ ဝါကြွား
ထွည့်ပတ်သောစကားကို။ တွံ။ သင်သည်။ သန္ဒဟာသု။ ယုံသ
လော။ တေ။ သင်၏မြေခွေးနှိုက်။ သိပ္ပိုယာနံယောက်သွားဆို
၏။ သတံ။ အရာသည်လည်း။ နက္ကိ။ မရှိချေ။ ဒုဝေကံသသတံ။
နှစ်ရာသောပွေသပြာသည်။ ကုတေ။ အဘယ်မှာလာ၍ရှိ
တုန်အံ့နည်း။

အသိဗ္ဗာယ်ကား။ ။ လူလိမ္မာပုဏ္ဏား။ သူရာသောက်သော
မြေခွေး၏ စကားကိုသင်ယုံသလော။ သင်၏ မြေခွေးနှိုက်
ကြေးငွေကိုမဆိုထားဘိ ယောက်သွားပျံ့တရာမရှိ။ ဤနေရာ
တွင်သေခါနီးအောင်နေရှာလော်လည်း သပြာရမည်မထင်
နှင့်ဆို၍ပြက်ရတ်ပြု၏။ ထိုစကားကိုကြားမှပုဏ္ဏားလည်းသ
တိရ၍အိပ်သို့ပြန်လေသတည်း။ ။ ဤသာခကကိုထောက်
၍သူတပါးပြောစကားကိုယုံတန်၏။ မယုံတန်ကို ညာဘ်ဖြင့်
ထိုင်းစား၍ယုံရမည်။ ။ ဖန္ဒုနိပါတ်စာ။

ဂုဏ်အင်နှင့်လိုက်လျှော်အောင် မြော်မြင်မိညားသော်
လည်းမယားငယ်အလိုကိုလိုက်၍သူ့ရိုက်ဖြစ်ရသည့် ပုဏ္ဏား
အိုဟူရာနှိုက်သာခကကား။

ရှေးသောအခါဥစ္စာများလျက်အသက်ကြီးသောပုဏ္ဏား
အိုတယောက်သည်၊ ပြီးသောမိန်းမငယ်ကိုမယား ပြုလေသ
နှင့်ထိုမိန်းမငယ်နှိုက်ကိုယ်ဝန်ရှိသောအခါပုဏ္ဏားကြီးအား
ဤသို့ဆို၏။ အရှင်ပုဏ္ဏား။ ကျွန်ုပ်သားသည် ဖွားမြင်သောအ

ခါကစားစရာအထို့ငှာဈေးသို့သွား၍ မျှော်သူငယ်ကိုဝယ်
 ပါချေဟုဝေ၏။ ပုဏ္ဏားကြီးကလည်းသူငယ်မ။ သင်၏သား
 ဖွားသည်တိုင်အောင်ငံ့ပါဦးလော့။ ယောက်ျားဖွားမှုမျှော်
 ထီးကိုဝယ်ရမည်။ မိန်းမဖွားမှုမြောက်မကိုဝယ်ရမည်။ ကလူ
 စဖွယ်သည်သူငယ်နှင့် လျော်မှကောင်းပါမည်ဟုဆို၏။ သူ
 ငယ်မကလည်း အရှင်ပုဏ္ဏားယောက်ျား ဖွားပါလိမ့်မည်။
 ဈေးသို့သွား၍ မျောက်ထီးတို့သာဝယ်ပါချေဟုဆို၏။ သုံး
 ကြိမ်လေးကြိမ်ဆိုဖန်များထဖြင့်ပုဏ္ဏားသည်ဈေးသို့သွား၍
 မျောက်ငယ်ကိုဝယ်ရလေ၏။ မျောက်ငယ်ရကဲ့ပြီဟုပြုလေ
 လျှင်၊ အရှင်ပုဏ္ဏား၍ မျောက်ငယ်သည်မထင်တယ်ပါသေး။
 ပန်းချီဆေးဖြင့်ရေးခြယ်ရအောင် ခဝါသည်တို့၏ထံသို့အပ်
 ၍ဖြူအောင်ဖွတ်ပါစေဦးလော့ဟုဆိုပြန်၏။ ပုဏ္ဏားလည်းမိန်း
 မငယ်၏အလိုသို့လိုက်သောအားဖြင့်မျှောက်ငယ်ကိုဆောင်
 သွား၍ခဝါသည်တို့အား၍မျောက်ကို ဖြူမအောင်ဖွတ်၍ပေး
 ပါဟုဆိုလေ၏။ ထိုစကားကိုကြားသော်ခဝါသည်ကအရှင်
 ပုဏ္ဏားအရှယ်နှင့် မလျော်သောစကားကို ဆိုတိုသည်ထ
 ကား။ ၍မျောက်ငယ်ကိုအထည် အပြားကဲ့သို့အတယ်မှာဖွပ်
 လျော်ခြင်းငှါတတ်ကောင်းရာအနည်းဟုဆိုလျှင်၊ ပုဏ္ဏားအို
 ကြီးလည်းသတိရ၍၊ ၍မိန်းမငယ်မလိန်မာ၍ ဆိုသည်ကို
 လိုက်နာမိသောကြောင့်နှစ်ကြိမ်တိုင်အောင်ငါမှား၍အရှက်
 ကြီးရလေပြီဟုနောင်ထပြစ်ထတည်း။ ။ မဇ္ဇိမပုဏ္ဏားသဉ္စ
 ပါလိသုတ်။

မိန်းမတို့မည်သည် ကားအရာဟုတ်သည်မဟုတ်သည်ဟု
 ၍မထိုင်းစား၊ ယေခက်ကျားကိုလည်း အားမနာ။ စိတ်ထင်ရာ
 ကိုသာပြုတတ်ပြောဆိုတတ်ချေသည်သက်သေကား။

ရှေးလွန်လေပြီးသောအခါဗာရာဏသီပြည်ရှိကုဗ္ဗိနှင့်ပ
 နိုးမဝေးဖြစ်သော ဂင်္ဂါတိုရုရွာရှိကံ ပါဝုတိအမည်ရှိသော

စောင်းသမားသည်မယားကိုကစေ၍မိမိကစောင်းတီးလျက်
 အသက်မွေးလေ့ပြုသတည်း။ ထနေသောအခါတို့စောင်းသ
 မားသည်မယားနှင့် ထကွဗာရာဏသိမြို့တွင်းသို့ဝင်၍။ သ
 ဘင်ပြုလိုသောသူ၏အစည်းအဝေး နှိုက်လင်ကစောင်းတီး
 ၍။ မယားကိုကစေပြီးလျှင်။ ဆုလာတ်ဥစ္စာကိုယူ၍။ ဒိပ်သို့
 ပြန်ခြင်းငှာ။ မြို့မှထွက်လာသော။ သူရာရောင်းသောဆိုင်၌။
 များစွာသော။ သရည်တို့ကို၎င်းစားတွယ်တို့ကို၎င်းသောက်
 စား၍ မူးယစ်စွာလာခဲ့သဖြင့်။ ဂင်္ဂါမြစ်သို့ရောက်သော်။ မြစ်
 ကိုကူးခြင်းငှာ။ စောင်းကိုလွယ်လျက်မယားကိုသက်ဆွဲ၍။
 ရေထဲသို့ဆင်း၏။ စောင်းအပေါက်တို့မှရေဝင်၍။ ရေနက်
 တွင်နစ်လေ့သော်။ မယားသည်ယောက်ျားကိုလွှတ်၍။ မြန်စွာ
 ကမ်းထက်သို့တက်၍ကြည့်၏။ လင်သည်မြင်တုံပေါ်တုံရှိ
 လေသော ဘခါ။ မယားကဤသို့ကြံဆင်ချင်၏။ ငါ့လင်ကား
 ဤရေတွင်သေအံ့သည်မှန်ပြီ။ ငါက၍အသက်မွေးရန်ထိချင်း
 ထရုန်မျှတောင်းလိုက်မှသင့်မည်ဟုကြံပြီးလျှင်။ ကျွတ်ကျေး
 ဇူးရှင်ချစ်လင်ယောက်ျား အမောင်လေရာသို့သွားသော်ငါ
 က၍စားစိုရာထိချင်းကောင်းထရုန်မျှငါ့ကိုသင်ကဲ့ပါဦးဟု
 တောင်း၏။ ထိုစကားကိုကြားသော် စောင်းထမားကလည်း
 ဒိပ်ရှင်မ။ ငါတို့သည်ထနေမပြတ်သောက်မျိုး သုံးဆောင်
 လျက်အသက်၏ သခင်ဖြစ်လာ၍ဂင်္ဂါမြစ်သည်မြုပ်နှံ၍ငါ့
 ကိုသတ်ချေပြီ။ သင်၏ကိုးတွယ်ရာဖြစ်သော ငါသည်တယ်
 မှာထိချင်းပေးနှိုင်းတော့အံ့နည်း ဆို၍ငိုလျက်ပင် မြုပ်ရလေ
 ၍။ ။ ဤသာဓကကိုထောက်ဆ၍မိန်းမတို့ကားလင်ယောက်
 ကျားနှိုက်အားမနာတတ်သောအဖြစ်ကိုသိရာသည်။ ။ ပဒ
 ကူသလဇာတ်။

ကိုယ်ကိုချုပ်သော်လည်း နှုတ်မစေငွေခြင်း ကြောင့်တေး
 ဝေ့သည်၊ ဟူရာနှိုက်သာဓကကား။

ရှေးသောအခါဗာရာဏသီပြည်၌ ကာလီမည်သောပြည့်
ထန်ဆာမသည်ရှိ၏။ ထနေ့တနေ့နှိုက်အသပြာတထောင်ရ၏
ထိုပြည့်ထန်ဆာမ၏။ မောင်သည်တုဏ္ဏဝီလအမည်ရှိ၏။ ထေ
သောက်ကျူးခြင်း၊ အန်ကျူးခြင်း၊ မိန်းမကျူးခြင်းတို့ဖြင့်ရ
တိုင်းရတိုင်းသောဥစ္စာကိုဖျက်ဆီး၏။ ကာလီသည်မောင်ကို
ဆုံးမထားမြစ်ပါသော်လည်းမထတ်နိုင်။ ထိုတုဏ္ဏဝီလသည်
တနေ့သန္တိကြွအံ့ရှူးသည်ဖြစ်၍ ကိုယ်၌ဝက်သောပုဆိုးကို
ပေးကဲ့ပြီးလျှင်ပြတ်သောပုဆိုးရုပ်ကိုဝတ်၍ နှစ်မကာလီ၏
အိမ်သို့လာ၏။ ကာလီလည်းကျွန်ုပ်တို့ကိုတုဏ္ဏဝီလအားတရံ
တရမျှမပေးဘဲလည်ကို ဆွဲငင်၍နှင်ထုတ်ကြလောဟု စေ၏။
ကျွန်ုပ်တို့ကလည်းကာလီဆိုတိုင်း နှင်ထုတ်ကြကုန်၏။ တုဏ္ဏဝီ
လလည်းထံခါးဝ၌ ထိုထွက်နေ၏။ ထိုအခါသူဇွေးသားတ
ပောက်သည်ကာလီ၏ ထံသို့သပြာထထောင်ကိုဆောင်၍
လာသည်နှင့်တွေ့မြင်၍တုဏ္ဏဝီလ အဘယ့်ကြောင့်သိုသနည်း
ဟုမေး၏။ ထုဏ္ဏဝီလကလည်းကျွန်ုပ်ကြွအံ့ရှူး၍ နှမထံလာ
ပါသည်ကိုကျွန်ုပ်အားဆွဲ၍ထုတ်လေသည်ဟုပြော၏။ သူဇွေး
သားကလည်းသင်၏နှမအားငါပြောဦးမည်ဆို၍ကာလီ၏ထံ
သို့ဝင်ပြီးလျှင်သင်၏ မောင်ကိုထရံတရကို ပေးပါလောဟု
ဆို၏။ ကာလီကလည်းငါကားမပေးပြီ။ အမောင်သနားလျှင်
အမောင်သာပေးလေ့ဟုဆို၏။ သူဇွေးသားလည်းမိမိဝတ်ခဲ့
လောပုဆိုးကိုပေး၍ ပြည့်ထန်ဆာမကပေးလင့်သောပုဆိုး
ကိုဝတ်၍ကာလီနှင့်အိပ်ဝက်ပြီးလျှင် နံနက်သွားသောအခါ
ကာလီကကျွန်ုပ်တို့ကိုစေ၍ ဝအိမ်ကပုဆိုးကို ယူလိုက်ဆို
သောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ကယူလိုက်လေသဖြင့် သူဇွေးသား
သည်အချဉ်းစီးလောကိုယ်ဖြင့်သွားရ၍လူအများပြက်ရယ်
၍ကုန်၏။ ထိုအခါသူဇွေးသားသည် နောင်တရ၍ ဝအမှုကို

သူထပါးမပြု။ ငါသည်ပင်နှုတ်မစောင့်၍ ဖြစ်ရချေသည်ဆို၍
ငိုကြွေး၏။

အကြောင်းထပါးကား။ ။ ဗာရာဏသီပြည်ခွဲက နေ
သောဒွားကျောင်းသားငါးယောက်တို့သည်။ အသီးသီးသော
ထန်းပင်ကိုဖြင့်၍ စားချင်ကြရကား။ ထထောက်သောသူကို
ထမ်းပင်သို့တက်စေ၏။ ထိုသူသည်ထန်းသီးတိုင်ကိုချဲ့၍ပေး
လိုက်သော်။ ထန်းပင်ရင်းတောင်ပို၍ နေသောမြို့သည်
ထန်းသီးကျသံ နှင့်ကြောင့်လုံရကား။ တောင်ပိုမထွက်၍ထန်း
ပင်တို့တက်၏။ အောက်ကနေသော လူလေးယောက်တို့က
မြို့ကိုခုတ်လှုံထန်တို့ဖြင့်ပစ်ပါသော်လည်း မြင်ခြင်းငှါမတတ်
နိုင်ရကား။ အစေ့၊ မြို့တက်လေသည်ဟုပြော၏။ ထန်းပင်
တက်နေသောသူသည် ကြောက်စွာသည်ဖြစ်၍ ဆတ်ဆတ်
ထုံထုံဖြစ်ပြီးစွာ အလုံပြု၏။ အောက်နေသောသူတို့က ခိုင်ခန့်
သောပုဆိုးထည်ကို အစွန်းစေး ထောင့်မှကိုင်၍ အစေ့
ကြောက်လျှင်၍ ပုဆိုးပေါ်ထိုးရန် လောဟုဆို၏။ ထိုသူခုထတ်
သည်ရှိသော်။ လူလေးယောက်တို့သည် ခုံသောအဟုန်ကိုမ
တားနိုင်ရကားလေးယောက်သားတို့၏ အလယ်သို့ကျလျှင်။
ဆွဲသောပုဆိုးသည် နူးစုလေရကား။ ငါးယောက်လုံး အချင်း
ချင်း ဥက္ကောင်းဖြင့် ခတ်မိ၍ ဥက္ကောင်းကွဲထွက် အသက်ကုန်
ခြင်းသို့ရောက်လေ၏။ ၎င်းသို့ ငါးဦးတို့သည် ကိုယ်ပြုသော အ
မှုဖြင့်လျှင်ကိုယ်ပျက်စီးခြင်းဖြစ်လေသည်။ ။ တေရသ
နိပါတ်။ ။ ၎င်းသောကတို့ထောက်ထား၍ အမျိုးကောင်း
သားတို့သည် ပြောဆိုအပ်သော အရာခွဲကောင်း စွာစွာ
တိုစောင့်ခြင်းပြုအပ်သော အရာခွဲကကိုယ်ကိုစောင့်ခြင်းဖြင့်
သာပြောဆိုပြုလေရာ၏။ နှုတ်မစောင့်၍ ပြောဆိုသောကိုယ်မှ
စောင်းမှု၍ ပြုမိသော်လည်း ထွက်တတ်၏ဟုလိုသော်။

မတိုင်းမစားသူထပါးကိုး ကောင်းစွာမလို၊ မျက်ညှိုးသို

သေသ်ကိုယ်ပါတကွ။ ပျက်တတ်စွဟူရာနို့ကံသက်သေကား
 ကပ္ပိလဝတ်မင်းနှင့်ကော လိယမင်းတို့သည် ရန်စစ်ဖြစ်
 ချစ်စစ်ထိုးမည်ဟုဆိုကြသည်တွင်။ ထုရားသခင်သည်ဆွေ
 တော်ပျိုးတော်တို့၏ခိုက်ရန်ကို ဖြေတော်မူခြင်းငှာမိမ့်တော်
 မူသောစကားတော်ကား။ ဆွေတော်မျိုးတော်တို့။ ဂျေးလွန်
 လေပြီးသောအခါဗာရာဏသီပြည်၌ ဗြဟ္မဓာတ်မင်းသည်
 မင်းပြု၏။ ထိုအခါမြို့၏အနီးအပါးလက်သမားတို့၏ရှာနှိုက်
 နေသောဂုဏ္ဍာားလက်သမားထယောက်သည် တောအုပ်မှာ
 သစ်သားတို့ကိုဆောင်ပြီးလျှင်လူတို့၏စီးနင်းရာတွင်းရထား
 လှုပ်၍အသက်မွေး၏။ ထိုအခါကြီးစွာသောတောအုပ်နှိုက်
 ကြို့ပင်ကြီးထူသည်ရှိ၏။ ထိုကြို့ပင်ရိုက်နှိုက်ထူသည်ရှိ၏
 ၎င်းအိပ်နေစမှတ်ပြု၏။ ထိုသောအခါဝံအိပ်၍ နေရာတွင်လေ
 သည်သစ်ပင်ကိုခတ်သည်ဖြစ်၍ ကြို့ပင်မှသစ်ကိုင်းခြေခံ
 ထူသည်ကျ၍ခံ၏ ကျောက်တုန်းနှိုက်ဖိမိ၏။ ထိုဝံသည်အ
 တန်ငယ်ကျောက်တုန်းသည်ဖြစ်၍ အလယ်ထကြားထ၍ ပြေး
 ထွက်ပြီးလျှင်ထပ်ပန်ဝင်ပြန်လာ၏။ လာသောအခါ ကြည့်
 လျှင်ထူထပ်ထောက်သောသူကို မမြင်ပေကား။ ငါ့ကိုတပါး
 သောခြင်္သေ့သစ်ကျားသည် ထိုကံသည်မရှိ ဤကြို့ပင်၌
 နေသောနတ်သည်ငါအိပ်သည့်ကို မနာလို၍သာငါ့အပေါ်ကို
 သစ်ခက်ချသည်ဖြစ်လေတံ့ဟုကြံ၍ ရန်ငြိုးစွဲပြီးလျှင်ကြို့ပင်
 ကိုပုတ်ခတ်၍နှင့်သစ်ပင်၏ အရွက်ကိုလည်းငါမစား။ သစ်
 ခက်ကိုလည်းငါမချိုး။ ငါမှတပါးသောသတ္တဝါတို့နေသည်
 ကိုသင်သည်းခံ၏။ ငါတဦးနေသည်ကိုထည်းမခံနိုင်။ ငါ့အား
 အဘယ်ဘဖြစ်ရှိသနည်း။ နှစ်ရက်ထုံးရက်ရှင်လင့်ဥဦး။ အမြစ်
 နှင့်ထကွနှင့်သစ်ပင်တို့နှစ်နှစ်အပိုင်း အပိုင်းဖြစ်စေအံ့ဟုကြို့
 ပင်နတ်ကံချမ်းအောက်၍ကြုံးဝါး၏။ ထိုသို့ကြုံးဝါးပြီးမှသစ်
 ခက်အံ့သောသူကို စုစမ်းရှာဖွေ၍လှည့်သည်၏။ ထိုအခါပုံ

စားလက်သမားသည် နှစ်ယောက်သုံး၊ ယောက်သောသူတို့
 ကိုခေါ်၍ထည်းရထားသစ်အလိုငှာထည်းဖြင့်စားခဲ့၍ ထည်း
 ကိုရပ်ပြီးလျှင် ဝဲခွင်ပုဆိန်တို့ကိုလက်စွဲလျက်ကြို၊ ပင်၏ အ
 နီးသို့သွား၏။ ဝဲသည်ထိုလက်သမားကိုမြင်လျှင်ယနေ့ခါရန်
 သူ၏ပျက်စီးခြင်းကို ဖြစ်စေထော့အံ့ဟု နှလုံးဆွင်းလျက် ကြို၊
 ပင်ရင်းနှီးကီရပ်၍အချင်းလက်သမားသင်သည် အဘယ်ကို
 ရှာသနည်းဟုမေး၏။ လှည်းရထားလုပ်ရန်သင့်သောသစ်ကို
 ရှာသည်ဟုပြောသော်၊ အဆွေလက်သမားထည်းရထားလုပ်
 ရန်ကားကြို၊ သားတက်ကောင်းသောသစ်မရှိ၊ ဤကြို၊ သား
 သည်ခိုင်စည်းခိုင်၏။ မာလည်းမာ၏။ ဤသစ်ပင်ကားကြို၊
 ပင်ထည်း။ ဤသစ်ပင်ကိုသာရုပ်ဖြတ်၍ လုပ်ထော့ဟုဆိုပြီး
 လျှင်၊ သစ်ပင်အောက်မှထွက်၍ ထရသောထော့သို့ဝင်၏။
 လက်သမားကလည်းရှေးအခါငါထော့သို့လာသော်တိရစ္ဆာန်
 ဖြစ်သောဝဲသည့်စကားပြောဘူးသည့်မရှိ၊ ယခုမူကားစကား
 ပြောရုံသာမကသစ်ပင်ကိုညွှန်ပြပေသည်ဟုဝမ်းမြောက်လှ
 လျက်ကြို၊ ပင်ကိုဖြတ်ချင်းငှာလို့လပြု၏။ ထိုအခါကြို၊ ပင်
 နှိုနေသောနတ်သား၊ ဤဝဲအားငါတရုထရကိုမျှမချဘဲ လျက်
 သစ်ခက်ချသည့်ထင်၍ငါ့ကိုပျက် ပြီးထားပြီးလျှင်ငါ့သစ်ပင်
 ကိုဖျက်ဆီးအောင်သင်းပြောဆို၏။ သင့်ကိုထည်း ပျက်စီး
 အောင်ငါပြောအံ့ဟုကြိုပြီးလျှင်သစ်ပင်မှသက်၍ ထော့ဝင်
 သောလူ၏သဏ္ဍာန်ဖန်ဆင်းကာလာပြီးလျှင်။ လက်သမားထို့
 အား၍ကြို၊ သားသည်ထည်းရထားပြုရန်ကောင်း သည်ဟု
 ၍ဘယ်သူပြောသနည်းဟုမေး၏။ ဝဲထရသည်ပြောသည်ဆို
 လျှင်။ ထိုဝဲသည် နေလွန်သိပေစွ။ သင်တို့အားကောင်းစွာကြား
 ခြင်းပင်ထည်း။ ကြို၊ သားဖြင့်ပြုအပ်သောထည်းသံဝင်ရိုးအ
 ကွပ်တို့နှိုဝဲရေတို့ပတ်ရသော်၎င်းဝဲရေဖြင့်ချဉ်နှောင်ရ သော်
 ၎င်း။ သာ၍ခိုင်ခံ့သည်။ ထိုဝဲကို သတ်၍ အရေကို ယူထော

ဟုဆို၏။ ထိုဝံကိုဘယ်သို့သတ်နိုင်အံ့နည်းဟုဆိုလျှင်သင်ထို့
 ကိုပြောကြားသောဝံသည်အဖိုးထောအုပ်တွင်ရှိသေးသည်။
 မြန်စွာထိုက်၍အစွေဝံသင်ပြောကြား၍ သစ်ဝင်ကိုငါသိရ
 ပေပြီ။ တယ်အကိုင်းကို ဘယ်ကမြတ်သေင်လျှင်မည်ကိုပြု
 လှည့်ပါဦး ဟုခေါ်မူမည်။ လာ၍ပြသောအခါနှုတ်ထီးကို
 ပေါက်ဆိန်နှင့်ဖြတ်၍သတ်ပြီးလျှင်အရေကိုခွါ၍ အသားကို
 ထည်းစားရလတံ့။ ဟုဆို၏။ ထိုစဉ်းသမားလည်းရုက္ခပိုးမှတ်
 နည်းပေးသောအတိုင်းဝံကိုလိုက်၍ ခေါ်ပြီးလျှင်လိုက်၍ ပြု
 သောအခါဝံကိုသတ်၍အရေကိုယူကုန်၏။ ဤသို့လျှင်ကြိ-
 ပင်နတ်နှင့်ဝံတို့သည်အချင်းချင်းတဦး သည်တဦးအားပျက်
 စီးကြောင်းကိုပြောကြား၍ နှစ်ဦးသားပင် ပျက်စီးကြလေ
 သည်။ ထိုကဲ့သို့သစ်မင်းမြတ်တို့သည်လည်းတဦးသည်တဦး
 ၏အပြစ်ကိုဖော်ကုန်လျက်ငြင်းခုန်ခိုက်ရန်ဖြစ်ကြ ခြင်းသည်
 နှစ်ဦးထုံးပျက်စီးခြင်း၏အကြောင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်
 ခိုက်ရန်မဖြစ်ကုန်လင့်သင့်တင့်ချမ်းသာစွာနေကုန်လောဟူ၍
 မိန့်ထော်မူ၏။ ဣဗ္ဗိဗ္ဗိဝတ်မင်းနှင့် ကောလိယမင်းတို့သည်
 ရန်ငြိမ်းကြသေကုန်။ ။ ထေရသဒိပါတ်။

စကားခြောက်ခွန်း။ လှူနှိုက်ထွန်းလည်း။ လေခွန်းကိုပယ်
 နှစ်ခွန်းတယ်၏ ဟူသောကဗျာ နှိုက်စကား ခြောက်ခွန်း ဟု
 သည်ကား။

မဟုတ်မမှန် အကျိုးစီးပွားမရှိ သူထပါးတို့လည်းမနှစ်
 သက်၍လည်းတခွန်း။ ။ ပဌမ။ ။ ယုတ်မှန်၏အကျိုး စီးပွားမ
 ရှိ။ သူထပါးတို့မနှစ်သက်၍လည်းတခွန်း။ ။ ဒုတိယ။ ။ ဟုတ်
 မှန်၏အကျိုးစီးပွားရှိ၏။ သူထပါးတို့မနှစ် သက်၍ လည်း
 တခွန်း။ ။ တတိယ။ ။ မဟုတ်မမှန်အကျိုးစီးပွားမရှိသူ
 ထပါးတို့ နှစ်သက်၏။ ဤလည်း တခွန်း။ ။ စတုတ္ထ။ ။
 ယုတ်မှန် ။ အကျိုးစီးပွားမရှိသူထပါးတို့၏နှစ်သက်၏။ ဤ

လည်းထွန်း။ ။ပဋ္ဌမ။ ။ဟုတ်မှန်၏။အကျိုးပီးစွားရှိ၏။
 ၁၃၃လည်းနှစ် သက်၏။ ဤလည်းထွန်း။ ။ဆဋ္ဌ။ ။ဤ
 ခွန်းသော စကားတို့တွင်။ တတိယစကားနှင့်မြစ် သောစ
 ကားနှစ်ခွန်းကို သာဘုရားသခင်တို့ဆိုထော်မှု၏ လောကီ
 သားတို့မူကားခြောက်ခွန်းသောစကားကိုပင်ဆိုကြကုန်သ
 တည်း။

ထိုခြောက်ခွန်းတို့တွင်မဟုတ်မနာလိုဆိုကျိုးမရှိသောပ
 ဋ္ဌမစကားသည်တပတ်သို့နည်းဟူမူ။

ရှေးသောအခါ လူလေးလောက်တို့သည် ထမ်းနားတခု
 သောသစ်ပင်ရိပ်အောက် နားနေရာအခြား လူစိမ်းတယောက်
 သည်ပုဆိုးဦးပေါင်းအသစ်ကိုဝတ်၍ဝင်နားလာ သတည်း။
 လူလေးယောက်တို့လည်းထိုသူစိမ်းကို ထုလှုပ်ပတ်၍ပုဆိုးအ
 ဝတ်ကိုယူလိုရဏား။ဤသို့ဝကားဆို၏။ငါတို့တွေဘူးမြင်ဘူး
 သည်တို့ပြောဆိုကြအံ့။အကြင်သူသည်မယုံဟူ၍ဆိုအံ့။ထို
 သူသည်ကျွန်ခံတမ်းထည်း။ဤသို့တတိကဝတ်ထား၍စကား
 ဆိုကြ၏။ ။တယောက်သောသူကံငါသည်အမိဝမ်းနှိပ်
 ခိုသန္ဓေနေ၍သုံးလသားရှိ သောအခါငါမိခင်သည်ချည်းသီး
 စားချင်စွာ၍ဘခင်ကိုငါတို့အိမ်နီးနှိုင်းသောသီးပင်မှအသီးကို
 တက်၍ပေးပါဟုဆို၏။အခင်ကလည်းဤသီးပင်ဖြင့်လှသည့်ငါ
 သည်မတက်နိုင်ဟုဆို၏။အခင်ကိုကြီးကဲ့ရင်း။အမိ၏မောင်ကို
 ငှင်းတက်၍ပေးပါဟုဆို၏။ထိုသူတို့ကလည်းငါမတက်နိုင်ဟူ
 ၍သာဆို၏။ထိုဝကားကိုကြားသော်ငါကငါ့မိခင်သည် စား
 ချင်၍တောင့်ထည်ကုန်မုရနိုင်ရှိရာအံ့။လေ့ဒုတိတက်၍ပေး
 မည့်ဟုကြံ့ပြုံးလျှင်မိခင်ဝမ်းမှထွက်၍သီးပင်ကိုတက်ပြီးလျှင်
 ထိုထံတွင်ဝတ်သောပုဆိုးနှင့်ပိုက်၍ဆင်းကွဲပြီးမှအမိ။ဤအ
 သီးကိုစားလိုထိုင်းဝါးလေ့ဆို၍ပေး၏မိခင်သည်တနေ့လုံး
 စား၍မကုန်နိုင်အဖြစ်သခင်ကိုငှင်းအိမ်တွင်ရှိသောလူတို့ကို

၎င်း။ ၇ လုံးစီးစားစေသည်မကုန်နိုင်သောအခါ အိမ်ချင်း
 တို့ကို ၇ လုံးစီးစေပြန်သည်။ ဝေဠုကျန်သော သီးသီးတို့ကို
 အိမ်ဝန်တို့ကပုံဆားသည်။ ထိုသီးသီးပုံ ကြီးလှသောကြောင့်
 လူမဝင် ထွက်သာအောင် ရှိသတည်းဟူ၍ပြော၏။ ကြွင်း
 သောလူလေးယောက်တို့ကလည်းငါတို့ယုံပါ၏ဟူ၍ဆိုကြ၏။

ထို့နောက်လူတယောက်ကငါသည်အမိဝမ်းကဖွား၍ ခု
 နှစ်ခုကသာရှိသောအခါ ပြီးရှာ၏အကြောင်းချင်းထက်ထိ
 ရအောင်ရှာကိုလှည့်၍ကြည့်သည်။ ထိုအခါရှာ၏ တောင်
 တက်ကမန်ကြည်းပင်ကြီးသီး၍နေသည်ကိုမြင်သဖြင့်၊ စား
 ချင်လှရကား။ ပင်စဉ်ကိုဖက်၍တက်ပြီးမှအသီးတို့ကို ဆွတ်
 ၍စား၏။ စား၍ဝပြီးမှဆင်းသည်ရှိသော်၊ မဆင်းနိုင်ရကား
 အိမ်သို့သွား၍လှေခါးယူထောင်ပြီးမှဆင်းကဲ့ရဲ့၏။ ထိုဝကား
 တို့ယုံ၏ဇောဟုမေး၏။ ကြွင်းသောသူတို့လည်းယုံပါ၏။ ဟူ
 ၍လည်းဝန်ခံကြ၏။

ထို့နောက်လူတယောက်က ငါသည်သုံးခါလယ်သား ရှိ
 သောအခါတောလည်ချင်ထွ၍အိမ်နီးချင်း တောလည်သူတို့
 နှင့်အတူထောသို့လိုက်သွား၏။ တောနွှဲကံယုန်တခုကို တွေ့
 လျှင်။ မိအောင်လိုက်မည်ဟုအားပိုက်၍လိုက်စေသော်တခု
 သောခြုံလိုက်နွှဲကံကျားကြီးဝင်၍နေသည်ကိုတွေ့သဖြင့်ကျား
 ကငါ့ကိုမြင်လျှင်ထတည့်၍ ပါးစပ်ဖြူကံလိုက်လာ၏။ ငါ
 လည်းခုတ်ငယ်တခုကို ကောက်၍မြေထိုပုတ်၍ ချောက်ပါ
 သော်လည်းနောက်သို့မထုတ်ဘဲငါ့ကိုချပ်ချင်းငှါထွားဖြုတ်ထာ
 ထင်သော်ငါသဉ်လက်ပန်းဆတ်၍ကျားကိုးထိုးထတ်မည်ဟု
 ပြု၏။ ကျားလည်းငါ့အပါးသို့ကပ်လာသော်။ ငါသဉ်လက်တ
 ဖက်ဖြင့်အထက် နှုတ်ခန်းကို လက်ထဖက်ဖြင့် အောက်နှုတ်
 ခန်းကိုကိုင်၍ဖြုတ်လိုက်သော်ကျားသည်ဝါးထုံးကို ခွဲထကဲ့သို့
 ထက်ချမ်းကွဲလေ၏။ ထိုအခါမှချမ်းသာစွာ အိမ်သို့ပြန်ခဲ့ရသ

ထည်း။ ဤစကားကိုယုံကြည်၏လောဟုမေး၏။ အကြွင်းလေ
ယောက်တို့ကလည်းယုံပါ၏ဟုဝန်ခံကြ၏။

တယောက်သောသူကလည်းငါးသည်တနှစ်သောအခါ
ယာခင်းလုပ်သည်ထိုယာခင်း၌ဖရဲပင်သခွားပင်စိုက်သည့်။
တခုသောဖရဲပင်မှာဖရဲသီးတလုံးသီးသည့်၊ ထိုဖရဲသီးသည်
တလခံကြွာလျှင်ထောင်းငယ်မျှလောက်ကြီးသည်။ တိုင်း တ
ပါးမှလည်းငါးရာတို့သာ၏။ အနီးသို့ထွန်းဝိုင်းချ၍ ဝယ်ကြ
သဖြင့်၎င်းဖရဲသီးကို ဖောက်ခြံရောင်းသည်။ လှည်းတစ်စီးမှ
အိုးတန်နှင့် ၇ လုံး ၇ လုံးစီသပ်ရသည်။ ထိုမှအကျန်တို့
သည်းရှာသားတို့အား အိုးတန် ၇ လုံးစီဝေရ ထေးသည်။
ကျွန်ုပ်လည်းထိုဖရဲ သီးအခွန်တွင်း၌ကံတခွန်လုံးအိမ်ဆောက်
၍နေရသည်။ ဤစကားကိုယုံကြည်၏လောဟုမေး၏။ ကြွင်းသော
သူတို့ကလည်းယုံပါ၏ဟုဝန်ခံကြ၏။

ထိုနောက်မှလူစိမ်းဖြစ်သောသူကဤသို့ပြော၏။ ကျွန်
သည်တနှစ်သောအခါဝါခင်းပြုလုပ်သည့်။ ထိုဝါခင်းမှဝါနိ
ပင်ကြီးတခုပေါက်၍ ယုံးပတ်တဖက်ကြီးသည်။ ထိုဝါပင်မှ
ခက်ပလေးဖြာထွက်၍အလီးတလုံးသီးသည်။ ထိုအလီးကား
အိုးစရည်ခံကြီးသည်ဖြစ်၍ကျွန်ကောင်းစွာစောင့်ရှောက်
၍နေသည့်။ ဝါသီးတို့ကွဲသောအခါလူယောကျာ်းလေးယောက်
ပါလာသည်ထိုသူတို့ကိုအိမ်သို့ယူ၍မွေးထားပါသော်များမ
ကြာထွက်ပြေးစေ၍ပထွေသည်ကားအင်မတန်ကြာပြီ။ သူ
မှသာထွေရတော့သည်။ အပောင်တို့လေးယောက်ပင်ဖြစ်သည်
ဟုဆို၏။ ထိုစကားအတိုင်းမယုံလောဟုဆိုလျှင်။ ယုံပါ၏ဟု
လိုက်ရ၍လူလေးယောက်လုံးကျွန်ဖြစ်လေ၏။

ဤယုံတမ်းဆိုကြသောစကား၌ကံရှေးလူလေးယောက်
တို့၏စကားသည်၊ ဟုတ်လည်းမဟုတ်မှန်၊ သူလည်း မနာလို
ဆို၍အကျိုးမရှိသောစကားဖြစ်သည့်၊ နေဝံလူစိမ်း၏ စကား

မူကားဟုတ်လည်းမဟုတ်မှန်။ သူ့လည်းမနာလိုဆိုရသော အကျိုးကားရှိသတည်း။ ။ မူလဝတ္ထုသဒ္ဓါအဋ္ဌကထာ။

ရှေးသော အခါဥစ္စာရှိသောလူတယောက်သည် ကျောင်းတိုကောင်းပွန်စွာဆောက်ပြီးလျှင် ရဟန်းထပြီးအားထင်လျှင် ကိုးကွယ်၏။ ထွမ်းသင်္ကန်း အစရှိသော ပစ္စည်းတို့ဖြင့်လည်း လုပ်ကြေးပြု၏။ ထိုကျောင်းဒါယကာအား မျက်မှောက် အကျိုးပေးသည့်ကံဖြစ်၍ စီးဝှားဥစ္စာသည် လွန်စွာတိုးတက်၏အစွေခင်ပွန်းချစ်ကျမ်း ဝင်သူတို့လည်းများ၏။ တရံသော အခါထိုကျောင်း ဒါယကာသည် အရွယ်အဆင်းကောင်းလှသောမိန်းမတစ်ဦးထိုရ၍မယားပြုပြန်၏။ ထိုအခါမယားကြီးသည် အငယ်ယူသည်ကို ဝံ့တိုလှသောကြောင့် မိမိထားမြှုပ်ပါသော်လည်း မဖြစ်နိုင်ရကား၊ ကိုးကွယ်၍ထားသော ဆရာရဟန်းအား အရှင်ဘုရား၏ဒါယကာမိန်းမငယ်ယူသည့်ထိုဆုံးမပါဟုလျှောက်၏။ ဆရာရဟန်းလည်း ကျောင်းဒါယကာမလျှောက်သော အတိုင်းကျောင်းဒါယကာ၏လူရွာမှိုက် မယားငယ်ထားခြင်းသည် ခိုက်ရန်လည်းများ၏။ နေရာဂါလည်းပွား၏။ ချမ်းသာမရစေ့၍ ဖြစ်ထတ်၏။ ထိုကြောင့်မယားငယ်မယူစေ့ဟုဆုံးမ၏။ ထိုစကားကိုကြားသော် ကျောင်းဒါယကာက အရှင်ဘုရားကိုကြောင်းလှစေခါကလူရွာမှိုက်စွာဖြစ်ရာ နှာမှိုက်အသောင်းအထောင်မကသောမယားအချွေအရံနှင့်ပြည့်စုံခြင်းအံ့ကျိုးကိုပေးသည့်ဟူ၍ ထားဖော်သည်မဟုတ်သော့။ ထယောက်တိုးရုံမျှနှင့် ဂုဏ်များလျှင် အရာအထောင်ရှိက အဘယ်မှာနေရာရတော့အံ့နည်း။ ဤကျောင်းကိုမီးတိုက်၍ပစ်မှသင့်တော့မည်ဟုပြန်၍လျှောက်၏။ ဤဆရာရဟန်း၏စကားသည် ဟုတ်မှန်၏။ သူမနာလိုဆိုကျိုးမရှိသောစကားတည်း။

ရှေးသောအခါရတနာပူရ နှိုက်တရဖျားပေည်သောမင်း
 သည်မိမိနောင်တော်၏။ သမီးကိုသိမ်းမြန်းမိ၍အမတ်ကြီးတ
 ယောက်အားဤသို့မေး၏။ အမတ်ကြီးကလေသာနှိုက်မျက်
 စိရှိသလောမရှိသလောဟုမေး၏။ အမတ်ကြီးကလည်းအ
 ရှင်မင်းကြီးကလေသာနှိုက်မရှိပါဟုလျှောက်၏။ ဘယ်
 ကြောင့်မျက်စိမရှိသနည်းဟုမေးပြန်လျှင်အရှင်မင်းကြီးအ
 ကျွန်ုပ်သည်တရံသောအခါအရှင်ရေခဲသေသမီးနှင့်ရေချိုး
 သွားလသော်ကမ်းနားမှထိုင်၍ကျွန်ုပ်နေသဖြင့်ရေချိုး၍ထက်
 လာသောသမီးကိုပင်ရာဂဝင်သေခါင်တံရှိသည်ဖြစ်၍ထက်ကို
 ဆွဲ၍ဖတ်မိချေသည်။ သမီးကတစ်ကျွန်ုပ်ကားသမီးပါထည်း
 ဟုလျှောက်သောအခါမှထက်ရ၍ ချမ်းသာစွာအိပ်သို့လာ
 နိုင်သည်။ ကျွန်ုပ်သာလျှင်မဟုတ် ဤလူရွာနှိုက်အမျိုးသူတို့
 သည့်ရာဂပိတ်ဝင်သောအခါမျောက်ခွေးစသောတိရိစ္ဆာန်
 ကိုပင်လူကဲ့သို့ထင်၍ဖက်ရှည်ကြချေသည်။ ထို့ကြောင့်ကိ
 လေသာနှိုက်မျက်စိမရှိကြောင်းကိုသိရပါသည်ဟုလျှောက်
 ၏။ ထိုစကားကိုကြားရမှတရဖျားမင်းသည်တူပတော်ကို
 သိမ်းယူခြင်းမှရှောင်လွှဲလေသည်။ ဤစကားသည်ဟုတ်မှန်
 ၏။ သူကားမနာလိုဆိုရသောအကျိုးကားရှိလှ၏။ «ဤတ
 တိယစကားမျိုးကိုကားတူရားသခင်လည်းဆိုတော်မူ၏။

ရှေးသောအခါထုံးအိုင်နှိုက် နေသောမိကျောင်းတစ်ကို
 ကျိုးကဏ္ဍိသို့ဆို၏။ အဆွေမိကျောင်းသင်၏ နေရာဖြစ်သော
 ထုံးအိုင်သည်ယခုကပင်ရေနည်းလှ၏။ နွေလအခါသို့ရောက်
 လျှင်သင်နေရာမရှိဖြစ်တော့မည်။ ဤကုန်းတန်းတောအုပ်၏။
 ထိုမှာဘက်နှိုက်ဖြစ်ကြီးသည် ကြည်သောရေနက်သောရေ
 လည်းရှိ၍။ ငါးကြင်းငါးတံစသောငါးသည် အထွန်များ၏။
 သင်သွားလိုမူငါးခရီးညွှန်အံ့ဟုဆို၏။ မိကျောင်းကကောင်းပြီ
 ငါလိုက်ပမည်သင်လမ်းပြပါဆို၍ကျိုးရှေ့ကရန်ကာရန်ကာ

သွားရာသို့ရောက်လေ၏။ ကုန်းခေါင်းရာသို့ရေခံသောအခါ
 ကြီးကဏ္ဍိမိကျောင်းသေလေဘံတံပြီ။ သေမှငါစားစားတော့
 မည်ဟုကြံ၍လိုရာသို့ပျံလေ၏။ မိကျောင်းလည်းကြဉ်းတက်
 ကွင်တင်နေ၏။ ထည်းသမား တယောက်သာ သည်ကိုမိ
 ကျောင်းကမြင်လျှင်။ ထည်းသမားငါ့အားရေသို့ပို့ပါဟုဆို
 ၏။ လှည်းသမားကလည်းသင်တို့အမျိုးဆိုးထွသည့်လူကိုငင်း
 နွားကိုငှင်ကိုက်စားတတ်သည်ငါမရှိလိုဟုဆိုလျှင်။ သင်မရုံ
 သော်ငါ့ကိုလက်ယှံ့တုပ်နှောင်၍ တင်ပါတော့ဆို၏။ လှည်း
 သမားလည်းမိကျောင်း၏စကားအတိုင်းတုပ်နှောင်း၍လှည်း
 နှင့်တင်ဆောင်ပြီးလျှင်ရေအနီးတွင်ချမည်ပြု၏။ မိကျောင်း
 ကလည်းငါပင်ပမ်းထွသည်နွားထက်ဝက်မြဲ၍ အောင်ရေသို့
 ဆင်း၍ချပါဟုဆို၏။ လှည်းသမားလည်းထိုစကား အတိုင်း
 ဆင်း၍နှောင်ကြိုးကိုဖြည့်ဖြီ မှချလေသော်အာဖက်သောနွား
 ကိုမိကျောင်းသည်ခဲ၏။ ထည်းသမားကသင်သည့်ကျေးဇူးမှ
 တင်ငနွားကိုပင်ခဲပြန်သလောလွတ်လောလွတ်လောဟုဆို၏။
 ထိုအခင်းကိုယုန်ငယ် ရေသောက်လာသည်နှင့် မြင်လျှင်။
 လှည်းသမားငပေါက်။ လှည်းထောက်နှင့်ခေါင်း မှိုက်လော
 ဟုဆို၏။ ထိုအခါမှသတိရ၍လှည်းထေခံနှင့် မှိုက်လေလျှင်
 မိကျောင်းလည်းနွားကို လွှတ်၍ငှင် လေ၏။ ယုန်တို့မူကား
 များစွာအမျက်ထွက်၍ငါ့အစာကိုဦးယုန်ဟန်သည်ချင်းရေ
 သောက်သော အခါမှငါ စားအံ့ဟု နှလုံးထာ၍ယုန်ရေ
 သောက်လာလတ်သောအခါမှိုက်ကမ်းနူးမျှသစ်တုံးရောင်
 ဆောင်၍နေ၏။ ယုန်လည်းသတိထားလျက်ရေသက်သာသ
 ဖြင့်။ စောင့်ကာနေသောမိကျောင်းကိုမြင်လျှင်၊ တုန်းဖြစ်မှု
 ကားအေသို့ဝုန်ရုန်။ မိကျောင်းဖြစ်မှုအ ဉာဆန်ဟုအော်
 ၏။ မိကျောင်းလည်းတုန်းထင်မိမှလောဌာ အောက်သို့ဝုန်၏။
 ယုန်လည်းဝုန်ခိုက်တွင်နေသောကံ၍။ အက်လေ၏။ ဤသို့နေ

ရက်များစွာခြောင်း၍တနေ့သန္တန်ယုန်ကိုမိ ကျောင်းဟပ်မိ
 လေလျှင်အလွန်အားရ၍ ဟိန်းခြင်းကိုပြု၏။ ယုန်ထည်းမိ
 ကျောင်း၏ အာစောက်ထဲသို့ကပ်သွား ကိုဆွဲလျက်စွနေ၏။ မိ
 ကျောင်းထိန်းသောအခါသင်သည့်ဟိန်းခုံသာဟိန်းပံ့သည့်ခံ
 ထွင်းထိုဗြဲ၍ဟဲဆိုပံ့ပါ၏။ လောဟုမေး၏။ မိကျောင်းကတိဆို
 ပံ့သော်ကောဟုပဝင်ကိုဗြဲ၍ဟဲလိုက်သောအခါ။ ယုန်သည်
 မိကျောင်း၏လျှာကိုအရင်းကပြတ်၍ကမ်းစပ်သို့တက်ပြေး
 လေ၏။ ထိုအခါမှစ၍မိကျောင်းမှလျှာမရှိဘဲဖြစ်လေသည်။
 ယုန်သည်လျှာကိုယူပြီးလျှင်တခုသောသစ်ပင်ထွင်တင်ထား
 ၏။ ထောကျောင်ထဲခုခံထွေသောအခါမိကျောင်း၏လျှာကို
 ငါသင်ပုဂံပေါ်တွင်ထားတဲ့သည်သင်စားလေတော့ဟုပြော
 လိုက်သဖြင့်ကြောင်အည့်ရှာလေသော်သစ်ပင်ပေါ်၊ နို့ကပ်မရှိ
 အပင်ပေါက်ထွက်၍ကြီးမြင့်လျက်ဖြစ်၏။ ထီးသောအခါမှ
 လျှာနှင့်တူစွာထီးရကားထိုသစ်ပင်ကိုကြောင်ရှာပင်ဟုခေါ်
 ဆိုကြသတည်း။

ဤရှေးသူဟောင်းတို့၏စကားသည်ဟုတ်ကားမဟုတ်သူ
 ကားနာလို၏။ ဆိုကျိုးမရှိသော်စကားတည်း။ ။ ထိုသော သူ
 ကိုလှပေ၏။ အထက်ပညာရှိသောလူကိုပညာရှိပေ၏ဟုချီး
 မွမ်းသောစကားသည်ဟုတ်လည်းဟုတ်၏။ သူလည်းနာလို၏
 ဆိုကျိုးမရှိသောစကားတည်း။ ။ လယ်လုပ်ချင်းနို့ကပ်၍ သို့
 လုပ်မှုများ ၁၃၇။ ဤသို့လုပ်မှုများစွာမရဟူ၍၎င်း။ ကုန်သွယ်
 ခြင်းနို့ကပ်၍ကုန်ကိုသွယ်မှုဥစ္စာရ၏ဟူ၍၎င်း။ အလှူပေးလော။
 သီလဆောက်တည်လော။ ပညာသင်လောဟူ၍ ထိုက်တွန်း
 သောစကားတို့သည်ဟုတ်လည်းဟုတ်။ သူလည်းနာလို။ ဆို
 ကျိုးရှိသော စကားတည်း။ ။ စကားခြောက်ခွန်း၏ အ
 ဝိပ္ပာယ်ပြီး၏။

ကျွန်းတော်မျိုးကောင်းတို့၏ ကျင့်ရာသောဝတ် စာရား
များကိုဤသို့သိအပ်၏။ ။ အမျိုးကောင်းတို့၏ကျင့်ရာသော
ဝတ်စာရားကိုသိရှိလ အမည်ရှိသော သူ့ဌေးသား အား
ဆုရားမိန့် ထပ်မူသည်ကား။

ဥလမ်းသာခင်ခိတ်ထင်ပျော်ပါးကစားမြူးထူးခြင်း။ ။
လောင်းစားကြွေအန်ကြိမ်ဗန်နေ့ညလုံ့လအားထုတ်ချင်း။ ။
ယစ်ဝသေခင်စားယွင်းပါးပျက်ချော်မလျော်သောအမှုကို
ပြုခြင်း။ ။ သကြွေမရှိပျင်းထိသွင်းသေခွပေါ့လျော့နေထတ်
ချင်း။ ။ အချိန်မထောက်ခိတ်ရောက်လိုက်လွန်။ ။ မြူးကွန်မ
ပြတ်ထည့်ပတ်သွားနေခြင်း။ ။ အဆွေခင်ပွန်းယုတ်နှင့်မ
ပြတ်တိုင်ပင်ကွမ်းဝင်ပေါင်းဖက်ချင်း။ ။ ဤခြောက်ပါးသည်
ပျက်မှောက်သံသရာနှစ်ဖြာလုံးထုန်းရှူး ပျက်စီးပြုံးကို နှင့်
သောအကြောင်းဖြစ်သည်။ ။ အပေါ့ခြောက်ပါး။

သားထိုးတို့သည်မိခင်ဘခင်တို့ကို ချီသေလုပ်ကျွေးသိမ်း
မွေးပြုရခြင်း။ ။ မိခင်တို့၏အမှုကြီးငယ်ဆောင်ရွက်မှု
ဟူသမျှတို့ကိုလုံ့လအားထုတ်ကြိုးကုန်ရှူးဖော်ခြင်း။ ။ မိ
ခင်တို့၏အနှယ်အလျှင်ကျင့်စဉ်အကြောင်းကောင်းသောအ
ကျင့်စာရားတို့ကိုမမှားမကွက်မပျက်အောင်ကျင့်ယူခြင်း။ ။
ထုံးမစကား။ ။ နူးထောင်လှပေအမွေခံထိုက်အောင်ပြုခြင်း။ ။
ဘဝတပါးပြောင်းသွားလေကြ မိဘကိုယ်စားပြု ညားကု
သိုလ်ကြည်ညိုပုံမက်ရေဝက်သွန်းချအမှုပေးဝေခြင်း။ ။ ဤ
ငါးပါးသောကျင့်ဝတ်တို့ကိုမချွတ်အောင်ကျင့်လေ့ရှိသော
သားထိုးတို့သည်သံသရာပစ္စုပ္ပန်နှစ်တန်အကျိုး ထက်တိုး
ပွားစီးကြီးမားသည်သာဖြစ်၏ဟုမှတ်ရမည်။ ။ သားသမီး
တို့ကျင့်ဝတ်ငါးပါး။

မိခင်တို့သည်သားသမီးတို့၌ မကောင်းမှုကို မပြုစေရာ
ဖြစ်တားတားဆိုခြင်း။ ။ ကောင်းမှုကုသိုလ်နှိုက်မြှောက်ဆိုချီး

မြောက်ထောက်ပင့်နှိုးဆော်ခြင်း။ ။ အဋ္ဌာမုသသိပ္ပပညာ
 ဇေယျာမနားသင်ကြားဆည်းပူးဝေခြင်း။ ။ ချိန်ရွယ် ရောက်
 လျှင်လျှောက်ပတ်သေသောသူနှင့်အတူမခြားပေးစားလိမ်းမြား
 ခြင်း။ ။ ခိုးရင်းအပွေ့မျှဝေခွဲချမ်းပေးကမ်းပြုရခြင်း။ ။ ဤငါ
 ပါးသောထရားကျင့်ဝတ်နှင့်ညီစွာပြုကျင့်ရာသည် ဟုမှတ်
 ရမည်။ ။ ဝိတသိက္ခာနှင့်ဝတ်ငါးပါး။

တပြည့်တို့သည်ဆရာသမားအခြားထိုမှကြွရေခံသော
 အခါလျှင်ဝါထရိုခရီးဦးကြိုဆိုခြင်း။ ။ ထနေသုံးခါမကွယ်
 နိုး။ ယှဉ်ဦးဆည်းကပ်ချင်း။ ။ ပြောဆိုသုဗ္ဗသည်ကိုယုံကြည်
 ထုစွာမှတ်နာယူခံခြင်း။ ။ မရွံ့မရှား။ သဒ္ဓါဖြူစင်။ ကျွမ်းဝင်
 မကွေရိုသေလုပ်ကြွေးခြင်း။ ။ ထပ်ပေးမြဲစွဲ။ နှိုက်နဲပညာ။ များ
 စွာသိပ္ပမနေ့ညသင်ကြားခြင်း။ ။ ဤငါးပါးသောဝတ်နှင့်
 ကြည်ညိုဝတ်စွာပြုလေ့ရှိသောတပြည့်သည်။ မျက်မှောက်
 တမလွန်းနှင့်တန်ကောင်းကျိုး တက်တိုးပွားဝေးကြီးမြတ်၏
 ဟုမှတ်ရမည်။ ။ တပြည့်ဝတ်ငါးပါး။

ဆရာတို့သည်တပြည့်တို့နှိုက်နှိုက်လုံးဖြူသွယ်သုံးမခြင်း။ ။ ။
 ကျွမ်းဂန်အရပ်ရပ်တို့ကိုထုတ်မြောက်သမျှမချွန် မချွင်းသင်
 ပြခြင်း။ ။ အပေါင်းအဖေတုယျော်သင့်နေမိတ် လေ့ခင်ပွန်း
 တို့နှိုက်ဂုဏ်အင်နှင့်ထကွဖော်ပြခြင်း။ ။ ထိုထိုအရင်နှိုက်
 လပ်သပ်ပကာများစွာရအောင်ရည်ဆောင်ပြုပေခြင်း။ ။ ။
 ရောက်ထေရာရာဘေးရန်ကွာအောင်မေတ္တာအရ အထား
 ပြုခြင်း။ ။ ဤငါးပါးလောကျင့်ဝတ်တို့ကိုမလွေ့ မလွန်အမှန်
 ပြုရာ၏ဟုမှတ်ရမည်။ ။ ဆရာဝတ်ငါးပါး။

မယားတို့သည်လင်တို့နှိုက်လုံးရင်းများမြှောင်အိပ်တောင်
 အမှုတို့ပြုရမိရင်ခြင်း။ ။ ။ လင်မျိုးလင်ဆွေ။ ရောက်ပေကြိုက်
 ကြို။ ချံချံမင်မင်။ ဝိတ်ရွှင်ဝမ်းသာ။ သာယာမေးမြန်း။ ဆေး
 ကွမ်းလဘက်။ တည်လျက်ဖန်ဆင်း။ ထမင်းထောင့်။ ဆိုချင်

တည့်ကျေး၊ ငွေကျေးအရာ၊ စွမ်းပ၊ သဗ္ဗထောက်မပေးကမ်း
 ခြင်း၊ ။ ယောက်ကျားတပါး၊ မသွားဝတ်ကူး၊ လွန်လျှိုးမ
 ပြု၊ ရှက်မှုစောင့်ထမ်းဆွေလင်စစ်နှိုက်၊ ကြင်ချစ်သက်လုံး၊ စု
 ခုံးနှံထား၊ မမှားမသွေးရှိသေလုပ်ကျွေးခြင်း။ ။ ယောက်
 ကျားရှာဖွေ၊ ရွှေငွေရတနာ၊ ဥစ္စာအနှစ်တို့ကို မလစ်မဟင်း
 ထောင်စောင့်ထိမ်းခြင်း။ ။ ကိစ္စမျှခင်း၊ မှီဝေလျှင်က၊ မယွင်း
 မယာ၊ စိတ်ကြပ်ကြပ်၊ နှံ့စပ်ဖွေနည်၊ ကြံစည်ဆောင်ရွက်ခြင်း။
 ။ ။ ဤငါးပါးသောကျင့်ဝတ်တရားတို့နှင့်ပြည့်စုံစေရာ၏။
 ။ ။ မယားဝတ်ငါးပါး။

လင်ယောက်ျားသည်မယားတို့နှင့်အိမ်ရှင်စေ့မိခင်
 ဟုချင်ခင်ရှိကျိုး၊ မြတ်နိုးတနာ သာယာသောစကားဖြင့်ပြော
 ဆိုချင်း။ ။ သတ်ပုတ်ရိုက်နှက်၊ နှိပ်စက်ညှင်းပန်း၊ နှုတ်ကြမ်း
 အာခက်မပြုခြင်း။ ။ အခြားပြင်ပမခွအာရုံ၊ ထိမ်းမြို့မှု
 ကြည်ဆောက်တည်သက်၊ မိမိမယားနှင့်သာပျော်ပါး ရှင်
 မြူးခြင်း။ ။ စည်းစိမ်ဥစ္စာအိမ်မှာရှိပဲ၊ မလဲမချွင်း၊ ဆေခံနှင်း
 ပေးအပ်ခြင်း။ ။ ဝတ်စားတန်ဆာ ဗွယ်ရာ လျှောက်ပတ်
 ကောင်းမြတ်သည်ကိုဆင်ယင်စေခြင်း။ ။ ဤသို့ကျင့်သွယ်
 တရားဝတ်ငါးပါးတို့နှင့်ပြည့်စုံစေရာ၏။ ။ လင်ဝင်ငါးပါး။

အမျိုးလေးပါးသူတော်ကောင်းသားတို့သည်။ ဆင်းရဲ
 ချမ်းသာညီညာဖော်ရွှေအဆွေခင်ပွန်းဘိသည့်နှစ်မွန်းပင်ပမ်း
 သောအခါဥစ္စာပစ္စည်းနည်းများထောက်ပံ့ခြင်း။ ။ အကြီး
 အငယ်အရွယ်ကိုနှိုင်းဆလျက်၊ ပီယဝါစာ သာယာသဖြင့်
 ပြောဆိုခြင်း။ ။ ကောင်းကျိုးကိုသုံးဖွေရှာသဖြင့်သင့်ထင့်
 ဆောင်ရွက်ခြင်း။ ။ အတူတမျှ၊ ဝံသမျိုး လျှောက်စား
 သောက်အိပ်နေပြုခြင်း။ ။ ဟုတ်ရာမှန်ရာ တွယ်တာမထား
 စကားအိမ်သွန်ပြောဆိုခြင်း။ ။ ဤငါးပါးသောကျင့်ဝတ်
 တို့ဖြင့်ညီညွတ်စွာကျင့်ပေရာ၏။ ။ ခိုတ်ဆွေဝတ်ငါးပါး။

ခပ်သိမ်းသောသူတို့သည်အလွေခင်ပွန်းမို့က် ကျင့်အပ်
 သောဝတ်ထရားကား။ ။မိမိအဆွေခင်ပွန်းသည်မေ့လျော့
 သတိရှိသောအခါ။ဆောက်လါတေးဒဏ်။ရှိသောရန်ကို။ပယ်
 ထွန်လွှင့်ရှားထီးတားပေခြင်း။ ။သတိရှင်းချွတ် မေ့လတ်
 သောအား။ ဥစ္စာများကို။လွှင့်ပါးဖျော်၍ မရှိရအောင်ထိမ်း
 သိမ်းခြင်း။ရေမီးကစ။ ဒေါသဥပါတ်။ ဖြစ်ထုံလတ်သည်။
 ပူကပ်ထားသွင်းထိပ်ထန်ကင်းအောင်။ ဖြည့်တင်း ကုညီ
 ခြင်း။ ။သေလောက်နိုးရန်ကျသောဒဏ်၌။ ကုရန်ဇက်
 လက်။အသက်စွန့်စွန့်။ မတွန့်မတို။ သန်းရိ မတင်တိုင်ပင်
 ဆောင်ရွက်ခြင်း။ ။ဆွေခင်ပွန်း၏သားမြေးတို့ကိုသည်။။
 ကြင်ချစ်အားရမ်းပေးကမ်းထောက်ပံ့။ပြီးမြှင့်ပြုရခြင်း။ ။
 ဤကျင့်ဝတ်ထရားငါးပါးတို့နှင့်ပြည့်စုံစေရာ၏။ ။ဤလည်း
 အဆွေခင်ပွန်းဝတ်ငါးပါးတည်း။

သူကြီးသခင်အရှင်အားပါင်းတို့သည်။ စားဝတ်ပျပ်ဆင်း
 ကပ်ကုန်သောကျွန်အမှုလုပ်တို့အား။ အားအင်နှင့်ချင့်၍လုပ်
 ခွင့်ဆောင်ရန်ကိုစေခိုင်းခြင်း။ ။ဆန်ရေရိက္ခာအစာအဝတ်။
 မပွတ်စေရ။လောက်စွာပေးကမ်းခြင်း။ ။အနာရောဂါနှိပ်
 စက်သာ၍။ မသာဗျာဗျာဝယ် နွမ်းနွယ်သောခါ ကိုယ်နှိုက်ဖြစ်
 သောသားကဲ့တို့ဆေးဝါးတူသမစပြုရခြင်း။ ။ကောင်းမွန်
 ဩဇာရသာ ထွေပြားစားရသောခါ။ ကောင်းစွာဝေစာန်
 ခြင်း။ ။နားနေချိန်ထောက်ရောက်သော်၎င်း။ စည်မောင်း
 ဆော်ရွန်းပွဲလမ်းသတင်ပျော်ရွှင်မြူးကြသောအခါခွင့်၎င်းညှိုး
 ခြီးပျက်နှာဖျားနာဒုက္ခရသောအခါနှိုက်၎င်း။လုပ်မှုဆောင်မှု
 တို့မပြုဘဲနေစေခြင်း။ ။ဤငါးထန်သော ကျင့်ရန်ဝတ် ထ
 ရားတို့နှင့်ပြည့်စုံစေရာ၏။ ။အရှင်ဝတ်ငါးပါး။

စားစေခံလုပ်ကြံဆည်းကပ်ပျားဝတ်ဝင်နေသော ကျေး
 ကျွန်အပေါင်းတို့သည်သူကြီးလခင်အရှင်တို့မထမီ ကစော

စောထ၍ကိစ္စကြည့်ရှုလုပ်ငွယ်မှုတို့ကိုပြုလုပ်ခြင်း။ ။အိပ်ရာဝင်သည့်အရှင်ဝင်မြောက်။ ထိုသည့်နေ့မှ ဝင်ရောက်အိပ်နေခြင်း။ ။ အရှင်မပေးသည်ကိုချစ်တိုမိစ္ဆာတထွာထမုတ်မျှမယူခြင်း။ ။ ချက်မှောက်မှက်ကွယ်၊ နှစ်သွယ်မပြု၊ ကိုယ်အမှုကဲ့သို့အရှင်အမှုက်ပြုခြင်း။ ။ အရှင်ဂုဏ်နံ့။ လှိုင်ဖျံ့ကျေးဇူးအထူးထူးတို့တို့ခြီးကျပြောဆိုခြင်း။ ။ ဤကျင့်ဝတ်တရားငါးပါးတို့နှင့်ပြည့်စုံစေရ၏။ ။ ဤသည်ကျင့်ဝတ်တရားမြတ်တို့ကို၊ ဒီဃနိကဝင်ယုဒ္ဓါထေယျ သိင်္ဂါလသုတ်၌ ဘုရားဟောထော်မူသည်။

လူတို့နှိုက်လောင်စေတတ်သောမီးသည်။ ဓက္ခိဇောယဂ္ဂိမီး။ အာဟုဇောယဂ္ဂိမီး။ ပဟပတဂ္ဂိမီးဟူ၍ထုံးပါး၊ အပြားရှိတီးထိုသုံးပါးတို့တွင်ရဟန်းသံဃာရတနာသုံးပါးသည်ရှိသေလေးမြတ်သည်ကပ် ပူဇော်သော သူတို့အား မျက်မှောက်ထောက်မပျက်လောကနှိုက်လိုအပ်တောင့်တ အပ်သောကောင်းကျိုးတို့ပေးနိုင်သည်မရှိသေမထေပေ။ ပြုသောသူကဲ့သို့ ဆွဲဆဲးရေးသောသူ နှိပ်စက်ညှင်းဆဲသော သူတို့အား ကြမ်းကြုတ်သော ခုက္ခဝေဒနာတို့ရခြင်းပျက်စီး ထုံးပါးခြင်းကိုယ်ထက်နှိုက်ထားလှ နှသည်တို့စူးရှပေါက်ပြဲခြင်း။ လေးလံလောရောဂါတို့ကပ်ရောက်ခြင်း။ ခိတ်၏ရှူးသွင် ပေါက်ပြဲနခြင်း။ မင်းဘေးမင်းဒဏ်တို့ခံရခြင်း။ သူ၏ ဥပစွသည်ကိုခံရခြင်း။ သားမယားဆွေမျိုးတို့၏သေကျပျက်စီးခြင်း။ ဣန္ဒြေထပ်ယာအစရှိသောဥစ္စာစီးပွားတို့၏ ယိုရှင်းပျက်စီးခြင်း။ နေအိမ်ကိုမီးလောင်ခြင်း။ ဧဝသောအခါအပါယ်လားခြင်းတည်းဟူသောဒဏ်ဆယ်ပါးကိုခံရတတ်သည်ဖြစ်၍ လောင်ထတ်သောမီးနှင့်တူရကား။ ဓက္ခိဇောယဂ္ဂိမီးမည်၏။

အဓိအာတို့သည်ရှိသေလေးမြတ်လုပ်ကျွေးပြုစုပေသော သားထွေးတို့အားမျက်မှောက်မှတ်တဝှိုက်ပင်ဘုန်းကြိုက်သရေတိုး

ပွားခြင်းစဉ်းစိပ်ဥစ္စာတိုးပွားခြင်း၊ သားကောင်းသွီးကောင်း
 ဖြစ်ထွန်းခြင်း။ ရောဂ. ကင်းလျက် အသက်ယှဉ်ခြင်းတည်းဟူ
 သောကောင်းကျိုးကို ဖြစ်စေတတ်သည့် ဗြဟ္မာနတ်ကြီးသည်
 စောင့်ကြပ်၍ မစသည့်နှင့်တူသည်။ မလှင်ကျေးညားပယ်ရှား
 ဖြစ်ခွာလျက် လွတ်ရာနေလေ့ရှိသော သားသွီး၊ မရှိသေဘဲဆဲ
 ရေးရေရွတ်ပုတ်ခတ်ညှင်းဝမ်း ခွတ်ကြမ်း အာခက် ပျံလေ့ရှိ
 သော သားသွီး၊ ခိုက်တို့အား လဆုပ်ပက္ခန္ဓာကို ထွန်းသောလ
 သည်ထုနေထက် တနေ့ဆုပ်ယုတ်သိန်ငယ်သကဲ့သို့ ရောဂါ
 တေးကျမ်းများခြင်း စီးပွားဥစ္စာကို ရှာ၍ မရခြင်း၊ ရပြီးသော
 စီးပွားချမ်းသာကို ဆုပ်ယုတ်ခြင်း သားကောင်း သွီးကောင်း
 ကို မရခြင်းတုန်းကြက်သရေဆုပ်ယုတ်ခြင်း၊ ဒဏ်ဆယ်ပါး
 ထည့်ခိုက်ခြင်းတည်းဟူသော အဖြစ်တို့သည်။ ရောက်ထတ်
 သည်ဖြစ်၍ မျက်မှောက်ခိုက် ထောင်တတ်သော စီးနှင့်တူရ
 ကား အာဟုဒဏယဂ္ဂိမီးမည်၏။

စိန်းမတို့ခိုက်လင်ယောကျ်ားသည် မယားတို့အား ရုပ်မြေ
 ဝေးခြားသွားသာ ဖွေရှာစောင့်ကာ လုပ်ကျွေးပေးတတ်သည်
 ဖြစ်၍ အိပ်ဦးနတ်မည်သည်။ ထိုဆင်တို့အား ဝတ်ငါးပါးဖြင့်
 ဆေးစားရိက္ခာလုပ်ကျွေးတတ်သော မယားကောင်းတို့အား
 စီးပွားချမ်းသာ ဖြစ်ထွန်းခြင်း သားကောင်းမြေးကောင်းဖြစ်
 ထွန်းခြင်း။ အနာကင်းလျက် အသက်ယှဉ်ခြင်းတည်းဟူသော
 ကောင်းကျိုးတရားကို ပျံ့ပွားစေတတ်သည်။ ကြက်သရေ
 စောင့်နတ်နှင့်တူသည်။ မရှိမသေ ထေ့ပဲ့ မြင်ပြုလေ့ရှိသော
 မယားခိုက်တို့အား မီးပုံခိုက်ညှိသော ထင်းကဲ့သို့ ထရွေ
 ရွေ့တုန်းကြက်သရေဆုပ်ယုတ်သဖြင့် ဥစ္စာ ထွေပျားခြင်း။
 သားသွီးကွဲပြားခြင်း။ အနာရောဂါများခြင်း၊ ထင်နှင့်တွေ
 ကွင်းရခြင်း တည်းဟူသော နက္ခမိးသည် တညီးညီးလောင်
 သာတတ်ရကား လောင်စေတတ်သော မီးနှင့်တူသည် ဖြစ်၍
 ဂဟတဂ္ဂိမီးမည်၏။

ဤမီးထုံးပါးကိုအကျဉ်းဟားဖြင့် မှတ်လွယ်စိတ်သောဌာ
 ရှေးဆရာတို့သည်။ ။ထိလဝန္တရဟန်းစသား။မိတအိပ်ရှင်။
 မိမိလင်ဟု၊ လူတွင်ညီးညီး။ သုံးပါးမီးကို။ ညီးညီးပြောင်
 ပြောင်။ လောင်စိပ်ငှါ။ကြည်သာစိတ်ဖြူ။နှလုံးမူလေ့။ ။ဟူ
 ရှိစပ်ဆိုတော်မူကုန်သည်။

ထိုမီးသုံးပါးတို့တွင်။ကိစ္ဆာယုဂ္ဂိမီး၏ လောင်ဘူးသော
 သက်သေကား။ ၁ ရတင်္ဂရသေ့၏တပြည့်ဖြင်သောကိသသ
 ဝတ္ထုရသေ့သည်ဒဏ္ဍကိမင်း၏နိုင်ငံဖြစ်သော ကုန္ဒဝတီပြည်
 မှိုက်မြို့၏အနီးဥယျာန်တွင်းမှိုက် စစ်သူကြီးသည် ဆော်ကီ
 အပ်သောကျောင်းငယ်ဖြင့်နေ၏။ထိုစစ်သူကြီးကားရသေ့ရ
 ဟန်းတို့ကို ရိုသေမြတ်နိုး၏။ မိခင်ကိုလည်းရိုသေစွာလုပ်
 ကြွေးပြုရ၏။တရံသောအခါဒဏ္ဍကိမင်းသည် အရာအထူး
 ဖြင့်ရှောက်စားအပ်သော ပြည့်တန်ဆာမတဦးကို အရာမှချ
 ထား၏။ပရောဟိတ်ပုံစားကိုလည်းအရာမှချထား၏။တနေ့
 သန္တိထိုပြည့်တန်ဆာမသည် မိမိ၏အခြံအရံနှင့်တကွ ဥယျာန်
 ဝိုက်သွားလေသော်ကိသသဝတ္ထုရသေ့ကိုမြင်၍။ မပြုမပြင်မြှောင်
 သောကိတ်ရှိလျက်စက်ထုပ်ဖွယ်သောဤသူယုတ်ကိုမြင်ရ
 ချေသည်။ယနေ့ငါ့အားမကောင်းသော ဂ်သာဖြစ်ချေတော့
 မည်ဟုနှလုံးပြု၍ မြင်ရာအရပ်မှိုက်မျက်နှာသစ်ချင်းလုပ်ဆေး
 ခြင်းကိုပြုပြီးလျှင်ထံရေဖြင့်ရသေ့ဥက္ခောင်း၌ သွန်းလောင်း
 ၏။ ဆံကျစ်ပေါ်မှိုက်လည်းတံတွေးနှင်တို့ကိုစွန့်ပစ်၏။ ထိုသို့
 ပြုပြီးလျှင် မြို့သို့ဝင်လေသော်။ မင်းကြီးလည်းထိုနေ့ညချင်း
 မှိုက်ပင်ပြည့်တန်ဆာမအစားထားပြသောအရာမှိုက်ထား၏။
 ပြည့်တန်ဆာမလည်းအလွန်ရိုက်သည်ဖြစ်၍ ရသေ့ကိုပြုကဲ့
 သောကြောင့်သာလျှင်နေရာမြို့သို့ ရောက်သည်ဟုနှလုံးသွင်း
 ၏။ အရာကျနေသောပုရောဟိတ် ဝုဏ္ဏားအားကျွန်ုပ်သည်ဥ
 ယျာန်မှိုက် နေသေ သူ့ တံကိုအညစ်အကြေး ရေတို့ဖြင့်

ဥက္ခေဒ်တိုလောင်းကဲ့သောကြောင့်နေရာမြို့ရပ်သည်
သင်ပုဂ္ဂိုလ်များသည်အရာအထူးကိုရရှိရလိုသော် ဥယျာန်သို့
ထွက်၍ထွန်ပုံကဲ့သို့ပြုချေဟုဆို၏။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်များလည်းထိုစကား
အတိုင်းဥယျာန်သို့ထွက်သွား၍ ရသေ့အားစားဖတ်တန်ပူတို့
တိုင်း။ လှင်ဆေးရေမျက်နှာသစ် ရေတို့တိုင်း။ ရသေ့၏
ဥက္ခေဒ်နှိုက်လောင်းကဲ့၍ မြို့ထိုဝင်လာ၏။ မင်းကြီးလည်း
ပုဂ္ဂိုလ်အားထားမြဲတိုင်းသော အရာနှိုက်ထား၏။ တရံသော
အခါပစ္စုပ္ပန်ရာဇ်သောင်းကြမ်းသည်ဖြစ်၍ မင်းသည်စစ်သည်
ဗိုလ်ပါနှင့်တကွထွက်ခြင်းငှါရင်ဆင်၏။ ထိုအခါပုရောဟိတ်
ပုဂ္ဂိုလ်များမိက်သည်ကိုသို့လျှောက် ။ အရှင်မင်းကြီးထံမှထွက်
သောရန်ကိုမြန်စွာအောင်စေလို၏လောဟုလျှောက်၏။ မင်း
က အမြန်အောင်စေလိုသည်ဟုဆိုသော်၊ အရှင်မင်းကြီးဥ
ယျာန်ထော်နှိုက်သွား တံတိုင်းသည်ရှိ၏။ ထိုသူယုတ်ကိုမြင်
လျှင်အညစ်အကြေး လှင်ဆေးရေတို့ကိုပြု၍ ထိုသူယုတ်၏
ထိုက်နှိုက်သောင်း၍ ထွက်တော်မူလော့မြန်စွာအောင်လိမ့်သ
တည်းဟုလျှောက်၏။ မင်းလည်းပုဂ္ဂိုလ်များ လျှောက်သောအ
တိုင်းလှင်ဆေးရေ စသည်တို့ပြု၍ ဥက္ခေဒ်နှိုက်လောင်းထွက်
ထွက်လေ၏။ ကြွင်းသောဗိုလ်ပါဟူသမျှလည်း၊ တံတိုင်းနှစ်
မြင့်ပစ်ခြင်း။ တံတိုင်းမြင့်ပုတ်ခတ်ချင်းကိုပြု၍ ထွက်ကြကုန်၏။
စစ်သူကြီးမူကားအတန်ငယ်နောက်ချန်၍ရသေ့၏ဥက္ခေဒ်
ထက်တင်နေသော ဒန်ပူစားဖတ်စသည်ကို ပယ်ပြီးလျှင်ရေ
မျိုးစေ၍၊ အရှင်ဘုရားငါတို့မင်းအား အတယ်သို့ဖြစ်လတန်
သည်ကိုမသိနိုင်ပြီ။ အရှင်ဘုရားအားဖြစ်မှားသောသူသည်။
ကောင်းကျိုးရှိကြသည်ဟူ၍အယူရှိကြသောကြောင့်မင်းနှင့်
တကွသောလူအလုံးတို့ပြုကြချေသည်ဟုလျှောက်၏။ ရသေ့
ကလည်းဒါယကာစစ်သူကြီးငါမူကားတရံတယောက်သော
သူအားအမြက်မထွက်။ ဤမြို့ရွာနှိုက်စောင့်နေသောနတ်တို့

ကားအမှတ်ထွက်ချေပြီ။ ဤနေ့မှစ၍ နတ်မြောက်နိုင်အံ့လုံး
 ရုံသောတိုင်းကြီးသည်တိုင်းမဟုတ်သည်ဖြစ်လေထံ။ သင်သည်
 လျှင်စွာတိုင်းတပါးသို့သွား၍ နေလေသောဟုဆို၏။ ထိုကား
 ကိုကြားသော်စစ်သူကြီးလည်းလွန်စွာကြောက်လှစွာတိုင်းကြီး
 အားလျှင်စွာလိုက်၍ပြောကြား၏။ မင်းလည်းမယူမနာ။ စစ်
 သူကြီးကားပြန်၍ အိမ်မှီကိုင်ခင်ကို၎င်း၊ သားမယားကျေး
 ကွန်ကို၎င်းခေါ်၍တိုင်းတပါးသို့သွားလေ၏။

ဟိမဝန္တာနိုင်ငံသောဆရာဖြစ်သော သရထင်္ဂရသေ၊
 လည်းထိုအကြောင်းကိုအဘိညာဏ်မျက်စိဖြင့်မြင်၍ရသေ့
 မျှနှစ်ဦးထိုကိုစေ၍ ကိသဝဏ္ဍရသေ့ကိုထမ်းစင်ထက်ထင်
 ပြီးလျှင်ကောင်းကင်းခရီးဖြင့်ဆောင်စေ၏။ အထွက်မင်းသည်
 လည်းစစ်ထိုး၍ခိုးသူထိုကိုပြေးစေပြီးလျှင်မြို့တို့ပြန်လာ၏။ တံး
 ကြီးမြို့တို့ရောက်သောနေ့ပင်လျှင် မြို့စောင့်နတ်တို့သည်တိပ်
 ထပ်တိပ် လွှာကိုထက်စေလျက်ရှေးဦးစွာမိုးရွာ၏။ အလုံးစုံ
 သောခွေးကောင် လူကောင်စသောအညစ်အကြေးတို့သည်
 မိုးရေဖြင့်မျောလေ၍ မြေအပြင်၌ စင်ကြယ်သန့်ရှင်း၏။ ထို
 နောက်မှထဲမြို့မိုးသည်ရွာပြန်၏။ ထိုအခါမြို့အလုံးသည်သံခင်း
 သကဲ့သို့ဖြစ်၏။ ထိုနောက်မှပန်းပွင့်မိုးတို့သည်၎င်းစွာသပြာ
 ငွေသပြာမိုးတို့သည်၎င်းရွာကုန်၏။ ထိုနောက်မှနတ်မှီကိုင်ဖြစ်
 သောဘရက်တန်ဆာမိုးတို့သည်ရွာကုန်၏။ ထိုအခါတရံထ
 ခါမျှအိမ်တွင်းကပြင်သို့မထွက်ဘူးသော မိန်းမယောက်ျား
 တို့သည်ထွက်၍ထွက်၍ဘရက်တန်ဆာတို့ကို ကောက်ကြ၏။
 ထိုအခါထားမိုးထွန်းမိုးတို့သည်ရွာလာ၍ သတ္တဝါတို့၏ကိုယ်
 သည်အပိုင်းအပိုင်းပြတ်ကြလေကုန်၏။ ထိုနောက်မှအုပ်ရှင်
 ထီးထန်းထီးမျှလောက်သောမီးချေမိုးတို့သည် ရွာကုန်၏။ အ
 လုံးစုံသောတိုက်အိမ်ပြုသန်တို့သည်မီးလောင်လေကုန်၏။ ထို
 နောက်မှထိပ်ပွေ့ သောထဲမိုးကျောက်ခဲမိုးတို့သည်ရွာကုန်၍

လူသေကောင်တို့၏ အထက်နှိုက်အတောင် ခြောက်ဆယ်မျှ
 ထက်၍ပြည့်၏။ ဤသို့သျှင်ကုမ္ဘာ့ ဝတ်ပြင်၏ထက်ဝန်းကျင်ပူ
 ဇနာခြောက်ဆယ်လောက်သော အရပ်သည်လူနေရာတိုင်း
 မဟုတ်ဘဲ မြေပြင်ပြုကတေ့ မြစ်ရေလေသတည်း။ ။ ထိုအ
 ကြောင်းသည် ဇမ္ဗူဒိပ်တကျွန်းလုံးနှိုက်ဆင်ရှားစွာ မြစ်သ
 ထည်း။ ။ ဤကား သီလသမာဓိရှိသော ရဟန်းတို့တို့ညည်း
 ပမ်းခြင်းကြောင့်ဖြစ်သော ဒက္ခိဏေယျဂ္ဂိုဏ်းလောင်း ခြင်း
 ထည်း။ ။ စတ္တာလီသနိပါတ်နှိုက် သာဏီ။

သီဟိုဠ်ကျွန်းကလျာဏီမြစ်၏အနီးနှိုက်သည်သောမြို့ကြီး
 ဝယ်ထီးနန်းပိုက်ထူ၍ မင်းမူသောကလျာနိမင်းသည် ဘုရား
 သာသနာကိုလည်းကြည်ညို၏။ သဒ္ဓါသီလနှင့်လည်းပြည့်စုံ
 ၏။ မင်းအဖြစ်သို့ရောက်သည့်မှစ၍ အဘယမည်သောမထေရ်
 မြတ်အားထပည့်ပရိသတ် နှင့်တကွပင်သောင့်၍ နန်းထက်၌
 အမြဲဆွမ်းလုပ်ကျွေး၏။ ထိုမင်း၏ညီတော်မင်းဖြစ်သော ဥက္ကိ
 ယမင်းသားသည် မိဖုရားကြီး၌ယည်ပါးဆက်ဆံခြင်းကို ပြုမိ
 သနှင့်မင်းကြီးသိသောအခါ ရာဇဝတ်ကိုကြောက်ရကား။ အ
 ရပ်တပါးသို့ထွက်ပြေး၍ကျေးသိန်း ရွာငယ်နှိုက်နေလေ၏။
 ထိုရွာသည် ဥက္ကိယဟုတွင်လေသည်။ မင်းသား လည်းရက်လ
 ရှည်လျားသော်ပေါင်းဖော်ဘူးသော မိဖုရား၌ တပ်သောအား
 မြင့်ဆောင်းပါး စာရွေးရေး၍ မင်းတယောက် ကိုရဟန်း
 ရောင်ဆောင်စေပြီးမှ မိဖုရားကြီးထံသို့ လိုချေစေလိုက်၏။ ထို
 မင်းချင်းလည်းလာခဲ့၍ မင်းဒိင်တန်ခါး နှိုက် ပေတင့်နေပြီး
 သော်မင်းဒိင်နှိုက်ဆွမ်းထုဉ်းပေးခြင်း၌ ကြွလာသောအခါ
 ယထေရ်၏ပရိသတ်စွန်းမှလိုက်လေ၏။ အထယထေရ်လည်း
 ထိုရဟန်းယောင်ကိုမြင်သဖြင့် မိမိ၏ ထပည့်မဟုတ်သည်ကို
 သိလျက်ပင်မင်းကျွမ်းဝင်သောရဟန်းဖြစ် လတ် ဟုအမှတ်
 ထား၍ မမေးစိစစ်ဘဲ ဆွမ်းထုဉ်းပေးကြပြီးသော် ဆွမ်းအနု

မောဒ္ဒာပူရိ၍နရောမ္မထနဲ့ဏီ။ မင်းလည်းသံဃာထေဝ်တို့ကြွ
 ကြလျှင်။ ဝိဝိဒေနရောမ္မထနဲ့နန်းထွင်းသို့ဝင်ခြင်း၌ အာ.ထုပ်ဏီ။
 ဝိရုရားလာလျှင် ရွှင်းလုပ်ကျွေးရာ နှိုက်ဒုဋ်ခွက်တို့ကိုသိမ်း
 စေ၍ထည်ဏီ။ ရဟန်းယောင်သည်မိပုရား၏ဒ. နီ သို့ချည်း၍
 ခါးရိုက်မှစ၍ခွေကိုချပြီးလျှင်ရဟန်းတို့နောက်သို့လိုက်ဏီ။ စာ
 ခွေကျသေသံအသံကိုမင်းကြီးကြား၍ ဟူကံ ဖတ်လသေဝ်မ
 လျှော်သောစကားဖြင့် မှာထားလိုက်သည်ကိုကြား၍။ ထို
 ရဟန်းယောင်အားအမြန်လိုက်၍ ခေါ်စေပြီးမှစပ်မေးသော်၊
 ရဟန်းယောင်လည်း၍ထိုကြွဏီ။ ငါသည်ညီတော်၏တမန်
 ဖြစ်ကြောင်းကိုဟုတ်ထိုင်းပြောဆိုလျှင်ငါ့ကို၎င်းငါ့အရှင်ကို
 ၎င်းမချွတ်သတ်တော့မည် အထလထေရ်ကိုမူကား။ မင်းကြီး
 အလွန်ဟုတ်ညိုရိုသေဏီ။ ထိုအရှင်ကပေးစေသည် ပြောမှ
 သက်သာစေတော့မည်ဟုကြံ၍ငါ့ကို ဆရာဖြစ်သောအာဇာနည်
 ထေရ်က။ ဤစာကိုမိပုရားအပါးတွင်ချကဲ့ ဆိုသောကြောင့်
 ချရပါသည်ဟုပြော၏ထိုစကားကိုကြားလျှင်ကလျာဏီမင်း
 လည်းပြင်းစွာအမုက်ထွက်၍။ ငါသည်၍ဆရာကို ရဟန္တာ
 ဟူသောအမှတ်ခွင့်လေးမြတ်စွာလုပ်ကျွေးပြုရပါသည်။ ဆ
 ရာထေဝ်ကမူကားငါ၏မိပုရားကိုယူ၍။ မင်းမူအံ့လော့အကြံ
 ကိုကြံသည်ထကားဟုအာဇာနည်တို့ကို လွှတ်၍ အာဇာ
 ထေရ်ကိုခေါ်စေပြီးလျှင်မင်းရင်ပြင်၌ ကျွိုက်ကျွိုက်ဆူသော
 သိပ္ပံအိုးကင်းဖြင့်ကြော်လေဟုအာဇာနည်ပေး၏။ မှူးမတ်ပြည်
 သားတို့အများတောင်းပန်ပါသော်လည်းပညာနည်းသောမင်း
 ဖြစ်၍ပြင်းစွာထွက်သောအမြက်ကိုမသိမ်းဘဲ အာဇာနည်ပေး
 ခြံတိုင်း စီရင်လေ၏။ အဘယ် ထေရ်ထည်း သံအိုးကင်းသို့
 ဆင်းရခါနီးနှိုက်ပင် ကြီးစွာသော သက်သံဝေဝကို ဖြစ်စေ
 သျက်ဝိပဿနာကိုပြုသဖြင့်အရဟတ္တဖိုလ်သို့ ရောက်သေဏီ။
 အနီးနှိုက်ရှိသောပရိသာတ်လေးပါးတို့အား တရားဩဝါဒ

ကိုပြသတော်မူ၍ရှေးကပြုဘူးသောဝတ်ကိုဆင်ချင်လျက်သံ
 အိုးကင်းထွင်အကြော်ခံ၍ နိဗ္ဗာန်ယူလေ၏။ စာသဝတ်ချ
 သောရဟန်းပေၤ ဝတ်ကုလည်းသုံးပိုင်းဖြတ်၍ သမုဒြာသို့ပစ်
 လေ၏။ ထိုအခါများစွာသော ဗုဒ္ဓဗိုး ရုက္ခဗိုးအာကာသဗိုး
 နတ်သမုဒြာစောင့်နတ်တို့သည် အမြင်ထွက်ကုန်၍ သမုဒြာ
 ရေကိုထက်စေကြီးစေကုန်၏။ သုံးရက်ခန့်ရှိလျှင်ပင် မြို့တွင်း
 သို့ရေဝင်လေ၏။ မတ်တို့လည်းမင်းကြီး တံသို့ကပ်ရားအရှင်
 မင်းမြတ်သမုဒြာရေသည်အခါပုံ ကြီးလာချေပြီ။ သမုဒြာ
 စောင့်နတ်တို့ကဲ့ ပူဇော်မှချမ်းသာရမည် ထင်ပါသည် ဟု
 လျှောက်ကြ၏။ အဘယ်သို့ပူဇော်ရအံ့နည်းဟုမေးလျှင်။ အ
 ရှင်မင်းကြီး၏သမီးတော်ကိုထင်တယ်စွာထန်ဆာဆင်ယင်၍
 မဏိပုမ္မေသာနတ်၏အလုပ်အကွေးအထိုငှါပေးရပါမည်ဟု
 လျှောက်ကြ၏။ မင်းကြီးလည်းပညာနည်းသောသူဖြစ်၍မိစ္ဆာ
 အယူရှိသောပုဂ္ဂိုလ်များအမတ်တို့၏စကားကိုယုံကြည်သဖြင့်။
 ၁၃၃၈၅ ဝတ်သင်္ဂြိုဟ်သောဓမ္မပိအမည်ရှိသောသမီးတော်ကို
 နတ် နှင့်သင့်လျော်သောထန်ဆာကိုဆင်ယင်စေလျက်။ ရွှေ
 အိုးစုရည်းဖြင့်ထည့်၍ကောင်းစွာပိတ်ပြီးသော်သမုဒြာ နတ်
 ကိုပူဇော်ပါသည်ရေကိုထိမ်းပါဆို၍ ပင်လယ်နှိုက် မျှော
 လေ၏။ မင်း နှင့်တကွသောပြသသူမြည်သားတို့ သည်ထိုနေ့
 ပင်သမုဒြာရေလွှမ်း၍မွန်းနပ်ကြီးသဖြင့်ပျက်စီးလေကုန်၏။

ဤသို့ရဟန်းကိုသတ်ရသော မကောင်းမှုတံသည် လျှင်
 မြန်စွာပျက်စီးခြင်းအကျိုးကိုပေးသင့်ဖြစ်၍။ လောင်စေတတ်
 သောသီးနှင့်ထပ်တူဖြစ်သတည်း။ ။ ဤကလျာဏီမင်း၏ပြည်
 ကိုရေလွှမ်းသောနှစ်ကား၀ တို့ထုရားနိဗ္ဗာန်ဝင်သည့်နောက်
 သာသနာတော် ၃၁၅ နှစ်တွင်ဖြစ်သတည်း။ ။ မဟာဝင်
 နှစ်လာသည်။

အမိအဘဟူသောအာဟုဏေယျဂ္ဂိမီး၏လောင်းဘူးသော
 သက်သေကား။ ဇာတ်ဖိုပါတ်ဝတ္ထုအလွန်များ၏။ မျက်မှော်
 ကြားရသည်ကားမြေထဲမြို့သဖန်းပင်ရွာ၌ပြားဟူသောလူ
 တယောက်သည်။ မိခင်ကိုမလေးမစားမယားကိုကဲ့သို့ဆီ
 ညည်းပမ်းလေ့ရှိ၏။ မိမိတွင်သားသမီးရသော် သုံးယေဝံတိုင်
 အောင်ငယ်ကသာသေဆုံး၍ စတုတ္ထသားသည် မသေကျ
 ဘဲအသက်ရှင်သဖြင့် ၇ နှစ်အရွယ်ရှိလာသော် အဘွား၏
 အိမ်အောက်ထိုင်လေသည်နှင့် အဘွားလည်းထမင်းအိုးဝဲ
 ခိုက်ကြိုရကား။ ရေပူလောင်လေ၏။ သားငယ်လည်း။ အလွန်
 ငိုလျက်တခင်ထံပြေးလေသော်။ အခင်ပြားက လွန်စွာအ
 မြက်ထူ၍မိခင်ကိုဆီဆီ ဝုတ်ခတ်၏။ ထိုသို့ပုတ်ခတ်သည်
 နှင့်စိတ်မပြေသေးရကားအမိကိုသတ်ချင်း၌ မိမိလုပ်သော
 ယာခင်းသို့ ခေါ်ကာသွား၍ ယာထဲသို့ရောက်သော အခါ။
 သက်ကြီးသည်ငါ့သားကိုရေပူခင်လောင်းရာလော။ ယခု
 ငါ့သတ်မည်ဟုခါးထောင်းကျွဲ ကိန်ထာ ခွဲကာထလေသော်။
 မိခင်ကလည်းငါသည်မင့်သားလာသည့်ကိုမ ယိ၍သာထမင်း
 အိုးဝဲ ဝဲပါသည်ဟုထောင်းပန်သည်ကိုလည်းမရ မိခင်ထံသို့
 ကင်လေသော်။ မြေကြီးသည်ညွှန်ကဲ့သို့ညွှန်၍ ခပ်ပြုပ်လေ
 ၏။ ဤသို့မြေကြီးမျှ ခံရခြင်းသည်မိဘဟူသော အာဟုဏေ
 ယျဂ္ဂိမီး၏လောင်းခြင်းတည်း။

ဂဟုပထဂ္ဂိမီး၏ လောင်သောအရာသည်။ သိသာထင်ရှား
 ထွသောကြောင့်သာခကမထုပ်လိုက်ပြီ။ ။ မီးထုံးပါးပြီး၏။

လုံ့လထကြွလုပ်ကိုင်ရှာဖွေခြင်းကုန်ပြင် ကြီးကျယ်ထူး
 မြတ်ကြောင်း ဟူရာနှိုက်ညွှာရှာသော ထူထိုသည်အသိ
 ပညာနှင့်လုံ့လပြုခြင်းသည်။ လျှင်အရင်းဖြစ်သည်။ ပညာနှင့်
 လုံ့လရှိမူကား။ ရှေးကံပင်မကူမသော်လည်းကြွယ်ဝခြင်းသို့
 ရောက်ရာသည်ရောက်ဘူးသောသက်သေကား။

ရှေးသောအခါဗာရာဏသီပြင်္ဍနီကံမြို့ဟူသောမင်းသည်
မင်းပြု၏။ ထိုအခါတုရားအစောင်းထော်သည်မင်းကျွန်းဝင်
လှသော ဝုဠသုဋ္ဌေးမြစ်၏။ ထိုဝုဠသုဋ္ဌေးသည်နေ့ရက် နက္ခတ်
ကောင်းသည်မကောင်းသည်စနည်းနိမိတ် တိတ်တတောင်
ကောင်းသည့်မကောင်းသည့်အစရှိသောအလုံးစုံသောအရာ
ရှိကံသိမြင်လိမ္မာ၏။ တနေ့သောအခါအိပ်နိုးမှာ နေသောလူ
လင်တဦးကိုခေါ်၍ပင်းအိပ်သို့ဝင်လေသော်ခရီးမရှိကံကြွက်
သေတရကိုမြင်၍နေ့ရက်နက္ခတ်ကို ဆင်ချင်လျှင် ကောင်း
ကျိုးဖြစ်အံ့သော နက္ခတ်နှင့်ယှဉ် သည်ဖြစ်၍ လိမ္မာသော
အမျိုးသားသည်ဤကြွက်သေကိုယူ၍ကူးသန်းရမှုကား အ
သက်မွေးလောက်အောင်ဥစ္စာကိုရရာသည်ဟုဆို၏။ ထိုစ
ကားကိုနောက်လိုက်သော လူလင်ကြားလျှင် တုန်းပညာရှိ
သောဤသူမွေးကားအကြောင်းကိုထိ၍သာဆိုပေရာ၏။ ငါ
ကူးသန်းအံ့ဟုကြံပြီးလျှင်။ ထိုကြွက်သေကိုယူ၍ ထာဝံ့ပြီးမှ
အိပ်သို့ရောက်သော်မိတ်ဆွေတဦး၏ ထံရှိကံ ကြောင်စာအ
လို့ငှါရောင်း၏။ နှစ်ချင် ရှေ့ရသောဥစ္စာကို တင်လဲဝယ်၍
အရေကြိုပြီးလျှင်ဥယျာန်မှလာသော ပန်းသည်မီးမတို့ကိုတ
ခွက်စီ ကားကား၏။ ပန်းသည်တို့ကတဆုတ်တ ဆုတ်မိ ပေးကဲ့
သောပန်းကို ဆောင်းပြန်စေ ပါတမတ်မှရ၏။ ထိုပန်းဖိုး ဖြင့် တင်
လဲဝယ် အရေပြုလုတ်ပန်းဥယျာန်သို့ ဆိုက်၍ကပ်ပြန်သော်
တင်ကံဆုတ်၍ကျန်သောပန်းတို့ကိုဆောက်နှင်းရကား နန်း
အများရ၍ ရောင်းပြန်သော်တသပြာအဖြစ်၏။ ဤသို့သာ
နည်းအားဖြင့်ထင်လဲရေကင်းခါပန်းရောင် ခါ ငှဲရှစ်သပြာ
တို့ကိုရလေ၏။ တနေ့သောအခါ မုန့်တိုင်းလာသောကြောင့်
မင်း၏ ဥယျာန်များစွာသော သစ်ကိုင်း သစ်ခက် တို့သည်။
ကျိုလေရကား။ ဥယျာန်မှူးသည်မထုတ်သင်နိုင်ရှိသည်ဖြစ်
၍ ကွန်ဝ်သုတ်သင်ပါမည် ထင်ကိုသာ ပေးပါဟု ဆို၏။

ဥယျာန်မှူးကခွင့်ပြုလျှင်။ သူငယ်တို့ကစားရာဘဝလင်းသို့သွား
 နှိတ်လဲရေဖြင့် မိတ်ဆွေပြုပြီးလျှင်ဥယျာန်ခွက် သစ်ခက်တို့
 ကိုစု၍ပေးပါဆို၍ဥယျာန်ခွက်စုထားဝေ၏။ ထိုအခါမင်းအိမ်
 နှိုက်အိုးအလိုရှိရကား။ အိုးတိန်းတို့ထင်းဝယ်လာသဖြင့် ၁၆
 သပြာနှင့်အိုးစရည်းငါးလုံးကိုရ၏။ ဂှေးပန်းတိုးရှစ်သပြာနှင့်
 ပေါင်းသော် ၂၄ သပြာဖြစ်၏။ ထိုသပြာတို့ကိုအချို့ဖြင့် ထင်
 လဲဝယ်၍အရေကြိုပြီးလျှင်မြို့ဘဲခါး၏ အနီးနှိုက်အိုးစရည်း
 ကြီးတို့ကိုထည်၍ခါးရာသောမြက်ရိတ်သမားတို့ကိုရင်း။ ရေ
 ကြောင်းကုန်သည်။ ကြည်းကြောင်းကုန်သည်တို့ကိုရင်းပေးကမ်း
 ၍ အဝေးရောက် လတ်သောသတင်းအတူးတို့ကို ငါ့အား
 ကြားပါဟုဆို၏။ ကြည်းကြောင်းခရီးသွားတို့ကနက်ဖြန်မြင်း
 ငါးရာတို့ရောင်း လာအံ့သည်ဟုပြောလျှင်။ မြက်ရိတ်သမား
 တို့အားနက်ဖြန်ငါ့ကို သာမြက်ရောင်းကြွပါ။ ထယောကံထ
 စီးစီလည်းပေးကြံပါဟုခွင့်တောင်း၍ မြက်စည်းငါးရာတို့ကို
 သူ့အိမ်မှာ ရထားလျှင်မြင်းကုန်သည်တို့မြို့ အလုံးမှာမြက်
 ရှာမရ၍ မြက်စည်းငါးရာ တို့ကိုသပြာ ထထောင်ပေး၍
 ဝယ်ရလေ၏။ များမညာရေကြောင်းသွားသော မိတ်ဆွေထ
 ဦးက။ သင်္ဘောရောက် ကြောင်းကိုကြားလာသဖြင့် ထင်
 ထယ်ကောင်းမွန် သောရထားကို ရှစ်သပြာဖြင့်ဌား၍ များ
 သောအခြံအရံဖြင့်ဆိုပုံသို့သွား၍ဤသင်္ဘောသူကြီးအားလက်
 စွပ်ထခြည်ကိုပေး၍ သင်္ဘောတွင် ပါသမျှကိုကျွန်ုပ်ကချည့်
 ဝယ်ပါရစေဟုချုပ်ဆို၏။ သင်္ဘောသူကြီး ကိုလည်းရထား
 ဖြင့်တင်၍ကောင်းစွာ ပြင်ထားသောနေရာနှိုက်နေစေ၍ စား
 ဘွယ်သောက်ထွယ်ကျွေး၍ထား၏။ အခြားကုန်သည်ကြီးတို့
 ရောက်လာ၍ဝယ်ခြင်းဌာရုံစမ်းသော်။ ငါသည်ဤသူနှင့်ချုပ်
 ဆိုပြီးဖြစ်၍သင်တို့အားမရောင်းနိုင်ပြီဆိုလျှင်။ ဝုဠုန္ဒဝ သိ၏
 ထံ။ သက်ဆောင်ပေး၍ယိုကပ်ခါ ကာဝယ်ရကြ ကုန်သည်

သဘော တစင်းကျွတ်လျှင်ပင် သပြာထ ထောင်ခံ၊ ရလေ
 သည်။ ဤနည်းတူပြု၍သဘော ၇ စင်းကျွတ်လျှင်သပြာထ
 သိန်းရလေသည်။ သို့ဝယ်ယူကူးသန်းသဖြင့် လေးလကြော
 သော်သပြာနှစ်သိန်းရ၍ ဤမျှလောက်သောဥစ္စာသည်တယ်
 သူ့ကိုမှီ၍ဖြစ်သနည်းဟု ဆင်ချင်ဆော်စူစွာသူဌေးနည်းပေး
 သော ကျေးဇူးကိုမြင်သဖြင့်။ သူဌေးထံသို့ကင်လေပြီးလျှင်။
 အရှင်သူဌေး၏ ကျေးဇူးကိုမှီ၍ ဤနှစ်သိန်းသော သပြာကို
 ကျွန်ုပ်မှာခုပေသည်ထသိန်းသော သပြာကိုကျေးဇူးဆပ်ပါ
 မည်ဟုလျှောက်ဆို၍ပေး၏။ စူစူဌေးကထယ်သို့ပြုရသနည်း
 ဟုမေးပြန်လျှင် ကြွက်ဝေကိုရောင်း၍ထင်လဲရေ ကမ်းသည်
 မှစ၍ အလုံးစုံကိုပြန်ပြော၏။ သူဌေးလည်းအလွန်နှစ်သက်ရ
 ကား။ အမောင်လဲလင်သည် ဆင်ချင်နိုင်သောပညာလည်းရှိ
 ၏လွန်စွာသော လုံ့လနှင့်လည်းပြည့်စုံ၏။ ကျေးဇူးကိုလည်း
 အထူးသဖြင့်သိတတ်၏။ အမောင်ကဲ့သို့သောသူမှစည်းမိပ်
 ဥစ္စာရှင်ဖြစ်ထိုက်ပေသည်ဟုပြီးမှမ်း၍ အရွယ်ရောက်သော
 သမီးနှင့်စုံမက်၍ဥစ္စာအလုံးကိုအောက်နှင်း၍သူဌေးငယ်ပြု
 စေ၏။ စူစူဌေး၏နည်းခံထမြည့်ဖြစ်ရကား။ စူစူဌေးဝါထိက
 ဟုတွင်၏။ ယောက္ခမသေသောအခါသူဌေးကြီးအရာကိုရ၍
 ဝာရာဏသီပြည်လုံးထင်ရှားလေ၏။

ဤစူစူဌေးဝါထိ၏ထုံးကိုနှလုံးသွင်းသဖြင့်။ အဖျင်းကိုပယ်
 နှုတ်၍ အားထုပ်လုံးလ ဝိရိယ ကြီးစွာနှင့် မှီခိုရာမိတ်တွေ
 ကောင်းကိုယှည် နှပေါင်းစစားစိပွား ကြံရာမကြာမှီ ဥစ္စာ
 ရှင်ဖြစ်ရာ၏ဟုမှတ်ရာသည်။

လယ်လုပ်မှုအ နှုခိုက်လွန်စွာသော လုံ့လကြောင့်သူဌေး
 ဖြစ်ရသည့်သက်သေကား။ ။ ထိဟိုင့်ကျွန်းရောထစနုဒိုက်
 ထကာမရွာခိုက်နာသော ဂဏ္ဍထိဿမည်သောသူဆင်းရဲတ
 ယောက်သည်။ အသွေးပေးရာ ဥစ္စာမရှိရကား။ ဗောဓိညောင်

တော်သို့ကပ်၍ မပြတ်ရှိခိုးခြင်း သဲခင်းခြင်း ဖ်တင်းနံရံပြု
လုပ်ချင်း ပန်းပူဇော်ခြင်းကုသြ၏။ ထိုကောင်းမှုကြောင့် ကို
ကိုယ်၏ အဖြစ်မှရတေလေသော် မဟာဂါမရွာ၏မင်္ဂလာ
ခရီးနှိုက်နေသောမဟာဒေဝသူဌေးကြီး၏သားငယ်ဖြစ်၍ အ
မည်မှည့်သော်ကာလတိသဟုသောအမည်တို့မှည့်၏။ ငါး
နှစ်ခြောက်နှစ်ရွယ်ရှိသောအခါ မြူးထူးပျော်ပီးကစားခြင်း
ကျူးရကား ကေဠိတိသဟုခေါ်ကြကုန်၏။ ထိုကေဠိတိသ
သည်အထက်နှစ်ဆယ်ပြည့်သောအခါတုရားသဘာဝမှနှိုက်
သဒ္ဓါကြည်ညိုလှရကားရဟန်းပြု ဝိရုကတ်ကိုသင်ကြား၏
ငါးဝါရှိသောအခါရဟန်းအဖြစ်မှာ ညှိုးငွေ့ပြန်သောကြောင့်
မိမိ၏သမိထံသင်္ကာန်းတို့ကိုရဟန်းတို့အားအလှူခံ၍လူထွက်
ပြီးလျှင်၊ ဖွားတိုင်းသော ကိုယ်ဖြင့်ဂေါ်ဖြင့်နှို မျှောသောအ
ဝတ်တို့ကိုရှာ၏။ ထိုအခါတခုသော ဖုန်းပျောလာသည်ကို
မြင်၍ ထိုတုန်းတွင်ကပ်၍ ထိုက်လေ၏။ ဖြစ်၏အကြောင်း
နှိုက်လည်းမိန်းမုပျိုနှစ်ယောက်တို့သည်ရေချိုး၍နေသည့်နှင့်
မျှောလာသော တုန်းကိုမြင်လျှင်ထံထေဝံက ငါ့တုန်းဟုမှတ်
၏။ တယောက်ကု၍တုန်းခွဲပါသည်ကို၊ ငါယူမည်ဟုမှတ်၏။
အနီးသို့ရောက်သော်ကူး၍ ဆယ်ကြ၍ တုန်းတို့မှတ်သောသူ
ငယ်မလည်းတုန်းကိုယူ၏။ တုန်းနှိုက်ပါသည်ကိုမှတ်သော
သူငယ်မမူကားလူထွက်ယောက်ကျားကုန်မြင်လျှင် အဝတ်မ
ရှိလေရကားအိမ်သို့ဝွား၍ ပုဆိုးဆောင်ချေဦးဆုံးဆို၍ဝွား
လေ၏။ သင်တုန်းကိုရသောသူမနာသူငယ်မမူကား။ ခေါင်းခု
အဝတ်ကိုပိုင်း၍ လူထွက်အားကတ်စေလျက်အိမ်သို့ခေါ်လာ
၏။ မိဘတို့ကလည်း သင်တုန်းထံသု၏သားနည်းဟုငမ်း၍မဟေ
ဂါမရွာကြီး၏ မင်္ဂလာခရီးနှိုက်နေသောမဟာဒေဝသူဌေး၏
သားကျွန်ုပ်အမည် ကားကေဠိတိသဟုခေါ်ကြသည် ယခုရ
ဟန်းအဖြစ်မှလူထွက်၍လျာသည်ထုပြော၏။ မိဘတို့ကလည်း

အမျိုးကောင်း၏သားဖြစ်ပေသည်ခေါ်၍ သေသင်္ခါဒီးသုမနာ
 နှင့်ပင်ပေးစားလေ၏။ ထိုရွာသားတို့ကလှထွက်ကိုဂင်္ဂါမြစ်
 နှိရသောကြောင့် ဂင်္ဂါတိဿဟုခေါ်ကြကုန်၏။ ဂင်္ဂါတိဿ
 လည်းသုမနာကိုရသည်မှစ၍ လယ်ယာစသော လုပ်မှုလုပ်
 ရေးကိုမကြံဝါးခါအိပ်ခါသါနေ၏။ လေးကင်းလကြငှေဝင်
 အပ်မမောင်ကြီးပသောသားချင်းတို့သည်ရုံးစုထိုင်ပင်ကြ၍
 မိဘတို့အားဤသို့ဆို၏။ မိခင်ကခင်တို့၏ သုမနာလင်မယား
 သည်ထယ်အမှုကိုမှပြုလုပ်ပေမရငါတို့ လုပ်စာကိုစားခါ
 ထာနေသင့်။ သမီးသမက်တို့ကိုချစ်လျှင်ငါတို့အိပ်ကဆင်း၍
 အစားနေမည်။ ငါတို့ကိုချစ်လျှင်သမီးနှင့်သမက်တို့ကိုအစား
 နေပါစေဟုဆိုကြ၏။ ထိုအခါမိဘတို့ကသုမနာသမီးခင်ပွန်း
 တို့ခေါ်၍ထင်တို့သည် လယ်ယာမှုကိုလည်း လေ့ဆောင်
 ရောင်းဝယ်မှုကိုလည်းမပြုမူ၍ ဘယ်သို့လူစင်မြို့နိုင်အံ့နည်း။
 တွေးသားမျိုးပွားသောအခါထယ်သို့ကွေးမွေးပါအံ့နည်း။ အိပ်
 ထောင်နှင့်နေသောသူဟူသမျှသည်လုပ်မှုကိစ္စနို့ကိစ္စမပျင်းမ
 ဟိပြုနိုင်မှသာလျှင်စားရဝတ်ရရှိချေသည်။ ချမ်းလှသည်ပူ
 လှသည်ဟူ၍ရုပ်ကာယနို့ကိစ္စစင်သောဆင်းရဲကိုလည်းညည်း
 ခံလျက်အားထုတ်လုပ်ကိုင်မှသာလျှင် ထူထကာနှင့်တူရုံဖြစ်
 မည်ဟုသုံးမ၍ထပြည့်မှုငှေသါဆန်ကိုငင်းထမင်းအိုးဟင်းအိုး
 ဆုံကျည်ငွေဆကောဆကာစားရာခွက်တို့ကိုငင်းပေး၍ယ
 နေမှစ၍အစားအခြားစား၍ နေလေဟုအိမ်မှနှင်ချလိုက်၏။
 သမီးသုမနာလည်းမိခင်ပေးလိုက်သမျှကိုယူ၍လူငှေသါအိပ်
 ဟောင်းထရသို့ထက်၍ မျက်ရည်ယိုလျက်ငိုခါနေ၏။ လင်
 ထော်ကျားသည့်တပါးမှလာ၍မြင်ပေ၏။ သင်ဘယ်ကြောင့်
 ငိုသနည်းဟုမေး၍သုမနာကမိခင်နှင့်ချလိုက်သောကြောင့်
 ပေးကမ်းလိုက်သောဝတ္ထုများကိုပြု၍ပြော၏။ လူပျင်းတိဿ
 လည်းနှမသင်မကြောင့်ကြလင့်ငါသည်တပုံတရံသောအမှု

ကိုဌား၍ ပြုခြင်းဌာသွားချေဦးမည်။ အိမ်ထောင်တည်စအခါ
 နှိုက်မက်သာကြီးဖြစ်သောဒါနကောင်းမှုကို ပြုရအောင်သာ
 ကြံရမည်နက်ပြန်ရဟန်းတပါးဝါဆွမ်းချက်၍မဟာဝိဟာရ
 တိုက်နှိုက် စာရေးတံခံ၍လှူလော့။ ငါမပြန်သမျှနှိုက် အလှူ
 ဝတ်မပျက် ရအောင်ချေးဌား၍ ပြုနှင့်ပါဟုမှာပြီးလျှင် မိမိ
 သည်အခဌားလုပ်ကိုင် ရန်ရှာဖွေလျက်သွားလေ၏။ အတ
 ဖြစ် သောမဟာဒေဝ သူဌေး၏ စီးပွားကိုရှုက် ဆောင်
 သောရွာစားနှိုက်ပယ်ငါးရာရှိ သါလယ်ကိုကော်ကင်ရိတ်လို
 သည်ဖြစ်၍ ရိတ်မည်လူရှာသည်နှင့် တွေ့လေလျှင်လူပျင်း
 တိဿကိုကျွန်ုပ်ရိတ်ပါမည်ဟုဝန်ခံ၏။ ရွာစားကလည်းသင်
 သည်ရိတ်ဘူးမည်ဟု မထင်ရိတ်တတ်ပါနဲ့လောဟုမေး၏။
 တိဿကလည်း ရိတ်စေလိုသမျှကိုသာပြောသောပုံပင်ရိတ်
 မည်ဆို၍ပယ်ငါးရာရှိသောလယ်ကိုပြောသော်။ လူပျင်းတိဿ
 သည်းနဲ့နက်ဆင်း၍ ရိတ်သည်နေဝင်လျှင်ပယ်တခုခံပြီး၍
 ကောက်ထွင်းကိုစဉ်းမိ၏။ ရွာစားလည်းအလွန်အားရသည့်
 ဖြစ်၍ သင်ကဲ့သို့သောသူကို ငါမြင်လည်းမမြင်စဖူး ကြား
 လည်းမကြားစဖူးထူးထူးသောသူပေဟုဖြီးမွမ်းလျက်မိမိစား
 ရန်ဆောင်ခဲသောထမင်းကိုစားစေပြီးလျှင် သင်ကိုကျွန်ုပ်
 ပြီးမြောက်ပါမည်ဆို၍ ကျွန်ုပ်မိန်းမကျွန်ယေဝကျား ကွဲခွား
 အိမ်ယာကိုကိုပေး၏။ တိဿလည်းလယ်နှိုက် ပြုတွယ်ကိစ္စ
 ဟူသမျှကိုနေ့ည မထိမိမိချည့်သာလုပ်တိုင်၍ ရသောပေါ။
 တို့ကိုကိုသို့သွင်းလေ၏။ ရွာစားကလည်းဤစပါးတို့ကိုသင်
 ပြုလိုသမျှဟူ၍ခွင့်ပေး၏။ ထိုနေ့မှစ၍ရှစ်လုံးသောစာရေးတံ
 ဆွမ်းတို့ကိုရဟန်းတို့အားကပ်လှူ၏။ ယင်းသို့လှူသော်လည်း
 ဟင်းအဖျော်မရှိဆွမ်းချည်းသာသာရကားအချို့ရဟန်းလည်း
 စား၏။ အချို့ရဟန်းလည်းသွန်၍ပစ်၏။ ထိုသို့ပစ်သည်ကိုသိ
 သောအခါခွားမကိုဝယ်၍တဆယ့်ခြောက်ခွက်သောခွားနို့ရည်

နှင့်တကွလှူလေ၏။ ထိုနောက်နှစ်တို့နှိုက်လည်း လယ်ပယ်ငါး
 ရာတို့ကိုမိမိငည်းသာလုပ်ကိုင်၍ပြီးစေ၏။ မတဖြစ်သောမ
 ဟာဒေဝသူငွှေးထိလေသော်အလွန်ဝမ်းမြောက်၍ ပြီးမြော်
 ပြုစုဝေ၏။ ယင်းထိုပြုစု၍ဥဂ္ဂါကြွယ်သောအခါငါးရာသေ
 သံဃာပေါ်တို့အားမို့ ဆွမ်းအထိပတ်ဆွမ်းတို့ဖြင့်လုပ်ကျွေး
 ရလေ၏။ တရံသော ထူးမြတ်သောသစ်ဥ သစ်ဖုတို့ကိုလှူ
 မြင်းဌာတောင်သို့တက်လေသော်။ ရွှေအိုးများ၊ စွာထွေ၍ပေ
 ယူရလေ၏။ ထိုထိုရွှေအိုးခုသည်မှစ၍ရောက်လာသမျှသေ
 သံဃာတို့အား ပရိက္ခရာရှစ်ပါးစီကပ်၍ အလှူကြီးတို့ပေး
 ၏။ ထိုညဦးခင်းပွန်းနှစ်ယောက်တို့သည် သိဟိုဠ်ကွန်းနှိုက်ရှိ
 သောအရပ်ရပ် ကျောင်းတိုက်တို့ကိုလှည့်ပတ်၍ ထူးမြတ်
 သောလှူပွဲဝတ်ဝတ္ထုတို့ကိုအပ်လှူ၍ဆွမ်းလုပ်ကျွေးခြင်းကိုပြု
 ၏။ တရံသောအစာဂင်္ဂါမြစ်နား၌ နေ၍မယားမြစ်သေသီလှ
 မနာအားရှင်မသည့်အိမ်နှိုက်ပြုမြဲသော အလှူဝတ်တို့ကိုမချွတ်
 အောင်အားထုလေဘူး။ ငါမူကားလှေပေါင်ထီး၍မြစ်ကူးကွ
 ဝေလှူရဟန်းတို့အား ကူးထိုသို့အံ့ဟုဆို၍ အခမယူထဲကူး
 ထိုသို့နေလေ၏။ ထိုအခါနိုတ်အနိယာ ဂလ္လတိဿဟုခေါ်ကြ
 ကုန်၏။ ထိုယောကျ်ား၏သဒ္ဓါတရားအားကြီးသော အဖြစ်
 ထိုသ်ကြားမင်းသိ၍အလိုဝမ်းခြင်းဌာပုဏ္ဏားအို၏ အသွင်း
 ဖြင့်လါ၍ငါ့ကိုထိုမှာဘက်သို့ပို့ပါဟုဆို၏။ ကူးထိုသမားသဉ်း
 ပုဏ္ဏားကိုထွေဖြင့်တင်၍ပို့၏။ ကမ်းသို့ရောက်သော်။ ထိုမှာ
 ဘက်နှိုက်ငါ့တောင်ဝေးသည်မေ့ရစ်၏။ ယူ၍ပေးပါဦးဟုဆို
 လျှင်ကူးထိုသမားပြန်၍တောင်ဝေးကိုယူပြီးမှပို့ပေ၏။ တဖန်
 ဆီထည့်သောကျည်တောက်မေ့ပါသည်တုပြောပြန်လျှင်ထ
 ဖန်ယူ၍ပို့ပြန်၏။ ယင်းသို့သုံးကြိမ်ပို့၍မှစေတနာမပေ။ ကံစိတ်
 မကောက်သည်ကိုမြင်လျှင် သိကြားမင်းသည် ပုဏ္ဏား၏အ
 လှူကိုကွယ်စေ၍သကြားအသွင်ဖြင့် ကောင်းကင်နှိုက်နေ

လျက်။ အ ချင်းဂလ္လတိဿ။ သင်ကဲ့သို့မထုန်မထွတ်သေဝါသဋ္ဌါ
 တရားကိုရှေ့ထားလျက်ကုသိုလိပြုသောသူသည် လူ၏ဘုံတွင်
 အလွန်ပင်ရှားပေစွ။ ဘယ်သူကိုပင်တောင်းတသော်လည်း
 အံ့သဉ်ကားမချွတ်ရာ။ ဤကဲ့သို့သေစေတနာကိုဘယ်အခါမှ
 မပျက်စေလင့်။ ထုသိုလိကံမရှိသောသူအား ဥက္ခာမိးပွားကိုမ
 နားမနေရှာဖွီးသော်လည်း မရနိုင်ချေ။ ကုဟုလိပြုသောသူမှ
 နိုင်ချေသည်ဟုဆုံးမ၍ ထိုအရိယဂလ္လတိဿ၏အိမ်၌ရတနာ
 ၇ပါးကို များစွာဖန်ဆင်း၍ ပေးသဖြင့် သူဌေးဖြစ်လေ၏။
 ဤသူ့ရှင်ယောက်တို့သည် အသက်အတိုင်းနေ၍ ကုသိုလ်
 ကောင်းမှုကို အားထုတ်လျက်သေသောအခါ အိပ်ယာမှန်း
 သကဲ့သို့မပင်မမင်းဝုတေ၍ နတ်ပြည်၌ နေကြလေ၏။ ။ မ
 ခုနုရသဗာဟိနိဘျမ်း၌ ကြိုက်လာအံ့။ ။

ဤဝတ္ထုသက်သေကိုထောက်ထားသဖြင့် လယ်ယာကင်း
 ကျွန်းအစရှိသော အမှုများတို့ကို ကျွမ်းစားအားထုတ်၍ လုပ်
 ကိုင်လျှင် မျက်မြင်လောက၌ အရှင်သူကြီးတို့၏ သနားကြည့်
 နာမေတ္တာရှိခြင်းပစ္စည်း ဥက္ခာဖြင့် ငြီးမြှောသည်ကိုခံ ရခြင်း
 ယူသော အကျိုးကိုခံရတတ်သည်။ တစ်စုံတစ်ခုသာ ကုသိုလ်
 ကံမရှိသော်လည်း ထံ၌ မြဲမြန်စွာ ဥက္ခာမတည်တတ်ချေ။ ကုသိုလ်
 ကောင်းမှုပါဉာဏ်အကျိုးပေးပူဇော်။ သူဌေးသူကြွယ်အ
 ဖြစ်ယိုးရာကိုရလေသည်ဟူ၍ မှတ်ယုံကုန်ရာသည်။

ပြဆိုအပ်သောဝတ္ထုတို့၏ အကျဉ်းမာတိကာကိုစည်
 ကာထားလျှင် မှတ်သားဆောင်ရွက်လွယ်သည်ဖြစ်၍ မာတိ
 ကာကဗျာကိုရေးလိုက်ဦးအံ့။

သတိသမ္ပဇညနှင့် သီလကို မတိမ်းအောင်စောင့်ထိန်းသည့်
 ဝတ္ထု။ ။ သူ့အသက်တို့ ရက်စက်စိမ်းကားသတ်သည်
 များကြောင့် မယားပါသားပါ။ ကိုယ်ပါမနေ၊ နေခြင်းသေရ
 သောအတိရစ္ဆာန်လုနွက။ ။ ရောင်းဝယ်ရေးကိုစွဲမှားရ

မှရစေ။ ကောသလ်ကျစ်သေသောကြောင့်။ ကြေးငွေအလုံးရ
 သမျှထုံး၍လူလုံးသာပြန်ရသောကုန်သည်စဉ်းလဲ။ ။ ဣန္ဒြေ
 သည်လည်းတယောက်။ ။ မထောက်မထား။ သူ့မြောက်
 သားကိုမှိုင်းပါးသည်အတွက်ကြောင့်။ အသက်တိုရသည်လူ
 အများ။ ။ မပြစ်မှားအပ်။ မိခင်မြတ်ကို။ ရောစပ်သည်အ
 တွက်ကြောင့်။ မျက်မှောက်ပင်မျောက်ဖြစ်။ ။ လန်ထင်လှည့်
 စားထွက်။ မှုသာကြောင့်။ သေခါနီးဒုက္ခကိုခံရသည်သက်
 သေ။ ။ မသွေမလွန်အမှန်သစ္စာဆိုလည်တာကြောင့်။ ဒါ
 ပဂ္ဂိတံးသည်။ အသေးမှပြင်းချမ်း။ ။ ဝဲဩဇာနက်ဝှမ်းမှ။
 ကင်းထက်သို့ရောက်ရသောသုပ္ပါဒကထာခမိန်။ ။ မြွေဆိပ်
 ဇီဝက်ရှိမှ။ သုံးကြိမ်တိုင်လျှောက်သောမဏ္ဍပျရင်နှစ်။ ။
 ယစ်တတ်ပေလှည့်သူရာကိုမဟာဒိတ်ပြုမှားသောကြောင့်။ သိ
 ကြားမ၍မှမဖြစ်။ ရှင်းရဲတွင်းနစ်ရသောသုက္ကောင်းသား။ ။
 ရင်ထွက်သားကိုပင်စားမိသည့်မင်းများ။ ။ သေရောင်းထ
 မား၏စကားကယုံကြည်၍ပြည်အလုံးခြောက်ခြားသောမင်း
 မှားဒုဋ္ဌကလည်းတယောက်။ ။ သေသောက်သောမြွေခွေး
 ဝါတိုယုံရှာသည်အတွက်ကြောင့် အရှက်ကြီးတွေ့သောထု
 လင်။ ။ ဂုဏ်အင်နှင့်လိုက် လျှင်အောင်မြင်မြင်မိငြား
 သော်လည်းမယားအထိုလိုလိုက်၍သူရဲကိဖြစ်ရသောရုဋ္ဌာား
 ကြီး။ ။ သေပါးနီးအခါတွင်းဝယ်သိချင်းတောင်းလေသည့်
 မိန်းမထုတ်။ ။ ကိုယ်ကိုချုပ်သော်လည်းနှုတ်မစောင့်ခြင်း
 ကြောင့်ထေးတွေ့သည်။ ။ ကိုယ်နှုတ်လောင်လင်ပြုတတ်
 ချင်ကလျှင်လျှင်ဥပါဒ်တွေ့ရမည်။ ။ မတိုင်းမစား။ သူတ
 ပါးကိုကောင်းစားမလို။ မျက် ငြိုးသို့သော်။ ကိုယ်ပင်တကွ
 ပျက်တတ်သည်။ စကားမြောက်ခွန်းယုံတန်းပါပင် ကြည်း
 တင်မိကျောင်း။ ထူးဟောင်းတသွယ်။ လူတို့ဝယ်နှိုက်။ ကျင့်
 တွတ်တရား။ ။ ငါးပါးငါးပါး။ ထင်ရှားတသိ။ မီးလည်း

သုံးပုံ။ လောင်ကုန်ကြဟန်။ အကြံအစည်။ ညာဘက်ရည်ကြောင့်
သာ။ ဥစ္စာရပုံ။ လုံ့လဂုဏ်သည်။ ။ ဥထုတ်စည်စာမာတိ
ကာတည်း။

နှုတ်ကျက်ဆောင်ရာကဗျာကိုရေးလိုက်ဦးအံ့။ ။ သဗ္ဗ
ပညတ်။ အမြို့မှတ်လေ့။ ဘတ်ထိဇေလို၊ ပြည့်စုံသုံးဆုံး။ ကိုယ်
တွင်ရောဂါ။ အနာရှိလျက်။ ရက်ရက်ငယ်က။ မကုသသော်။
ငဆချင့်သားမဆုံးလား။ ။ တောင်ကိုမြင်လျှင်။ ပြေးချင်ရန်
လွှား။ ကျွန်ငနွား။ ချင့်အားချင့်ကိုယ်မပြုံးလား။ ။ ကျွန်
ပြောင်မထားမယားမနေ။ ငယာကျားငလလည်း။ ရှာနေလူ
များ။ မမုန်းလား။ ။ သားလည်းမထီး။ ထီးမရအိုရှယ်ကြ
သော်။ ခုက္ခချင့်မှာမပုံးလား။ ။ သံလျက်ဖြစ်ညား။ မသွေး
ထားသော်။ ချင့်ထားလိုခါမတုံးလား။ ။ မမ္မသတ်တရား။ မ
သင်ကြားသော်။ စကားဆိုခါမရှုံးလား။ ။ ငယ်ကပျော်လွန်။
ကျမ်းဂန်တရား။ မသင်ညားသော်။ မင်းပါးစိုးခွင်မဝင်နိုင်
တဲ့။ ဆင်းရဲပမ်းတောင်း။ မကောင်းသက်မွေး။ မယည်ကျေး
သည်။ လူရေးလူစမတုံးလား။ ။ ပညာရှိများချစ်သနားလည်း။
တရားဟောကာမပုံးလား။ ။ မိတမသင်ပွဲတွင်မတည်း။ ကုန်
စည်မသွား။ လူငနွား။ မယားချင့်ကိုမပုံးလား။ ။ မင်းစေ
လင်ငြား။ လျှင်ဖြစ်စားသည်။ ငယာကျားလူလေ။ လူငမွေကို။
ရှာနေသူများမမုန်းလား။ ။ ရေမရသော်။ တွင်းဝအထဲ။ မြေ
နဲတိုင်အောင်တူး။ ။ သလိပ်သည်းချေ။ သွေးလေမကောင်း။
အနာထောင်းငသော်။ စာဟောင်းဖေါသထုတ်။ ။ ဥစ္စာနည်း
ရှား။ ကျွေးမြီများသော်။ ကုန်သွားလယ်ယာလုပ်။ ။ ရိုးမ
ရှာခင်။ သစ်ဂုပ်ဝါးရင်း။ တွင်းတွင်းစင်အောင်ချင်။ ။ မြို့။
တည်းရွာမှ။ သစ်စေ့မျိုးရင်း။ တွင်းကုဉ်းစင်အောင်ချင်။ ။
ပျှင်ရွံအပင်။ ပေါက်တုံချင်သော်။ ကွဲထီးနွားတား။ မဝင်ငြား
အောင်။ အတားစောင့်ရန်းလုပ်။ ။ ရင်ဝယ်ဖြစ်ငြား။ မွေ့

သည်သားတို့မသွားနေတိုင်း။ ကျောင်းကန်ရိုင်းသော်။ နေ့
 တိုင်းနားချင်းတုတ်။ နားရင်းထိုင်လျက်။ ခိုခွင့်ခက်သော်။
 လက်နှင့်ပျင်းပိုးထပ်။ နိဝကပင်ဖြစ်လျှင်ကစား။ မခေါ်ငြား
 သော်။ သွား၍ထွတ်အောင်မကုနှင့်။ နတ်သမီးပင်ဖြစ်လျှင်
 ကစား။ သူ့မျှောက်သားကို။ ဖြောင်းဖျားပြောဆိုမလှနှင့်။
 သူ့ရွေးသားပင်ဖြစ်လျှင်ကစား။ မင်းဝတ်စာ ကိုမလှနှင့်။
 တအိမ်ထွက်ဝင်။ လင်လည်းမနေ။ မိန်းမလေးကား။ ရင်နှိသား
 ကိုမချစ်ပါ။ ထကျောင်းထွက်ငင်။ ကျောင်းစဉ်လည်လှည့်။
 တပည့်မည်ကားလူ့ဗာသာကား။ ဆရာမြတ်ကိုမချစ်ရာ။ နံ
 နက်ညါ။ သေစာစောင်းညှင်း။ သိချင်းတလိုက်။ ကြိုက်တိုက်
 အနိခတ်။ လှည့်ပတ်သွားများ။ ထိုယောကျ်ားကား။ ဥစ္စာများ
 ကိုမချစ်ရာ။ ကျောင်းကန်မတ်။ လူထဲမလာ။ ထောမှာပျော်
 ပိုက်။ ခွေးတိုက်ပေလား။ ချက်စားပြုတ်ကင်။ လူ့ဝဖင်ကား။
 သူ့အသက်ကိုမချစ်ရာ။ ကောင်းရာလားစု။ ကောင်းမှုဟူ
 သည်မဖြစ်ရာ။ သမီးကညာ။ ရွယ်ရောက်လာ။ အခါမရင့်
 ပါစေနှင့်။ အခါလင့်က။ အသင့်မရ ယုတ်သောသူနှင့်ညှား
 တတ်စွ။ ကိုယ်ထွင်ရောဂါ။ ကပ်ခဲ့လာ။ အနာမရင့်ပါစေ
 နှင့်။ အနာရင့်က။ သက်နှင့်ထမျှ။ မှီတတ်စွ။ သားတီး
 ရဲရာ။ သွားလာအတင့်မရဲနှင့်။ ကိုယ်နှင့်ခန္ဓာ။ တစ်လွတ်ကွာ။
 မကြာခဏ။ ပျက်တတ်စွ။ မြင်ကြီးဂင်္ဂါ။ ကူးသောခါ။ ဝန်
 ပါမလေးပါစေနှင့်။ ဝန်ပါလေးက။ ထွေးလေးပေါက်လျက်။
 မြင်လယ်ချက်ဝတ်။ ယက်ယက်ခဏ။ နှစ်တတ်စွ။ ပညာရှိ
 လည်းအတိမလျှော့ပါစေနှင့်။ သတ်လျှော့လျက်။ အကြံပျက်
 သော်။ ကိုယ်ခဏယုတ်တတ်စွ။ သက်မှန်တံမှ။ ဂုဏ်အတတ်။
 အရပ်ရပ်ကို။ မှတ်လေလျှော့။ အမျိုးသားတို့။ မှတ်သားနိုင်
 က။ ချင်းသဘာရထိင့်။ ထုံးမပေရာ။ လူလိမ္မာတို့။ နည်းနာဝကား။

ကြားဖန်များကကြီးပွားပညာထင်ရှားသူသည်။ လူ့ရွာ
ကျော်ကျော်သိသဲတည်း။

ဟံသာဝတီမြို့အစိုးရလွှတ်တော်ကြီးကမင်းအမိန့်စာနှင့်
တကွ ရွှေတောင်မြို့စစ်ကဲတော်မင်း မောင်မြဲတောင်း ပန်
လျှောက်ထားလာသောကြောင့် ရွှေတောင်လေးထပ် ဆရာ
တော်အရှင်မုနိန္ဒာတိဓဇ ထေရ်မြတ်သည် အရပ်ရပ်သော
လောကီကျမ်းလောကုတ္တရာကျမ်းတို့မှ ထင်ရှားစွာ ရှိပြင်
စီရင်အပ်သော ဓမ္မဂန် တတ်စာနှင့်ပူရက် ကျမ်းသစ်သည်။
သက္ကရာဇ် ၁၂၄၂ ခု တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်ကြာ
သပတေးနေ့ ညနေထိုးချက်တီးကျော်အချိန်တွင် ပြီးအောင်
မြင်သတည်း။

ရန်ကုန်ဆရာတော်၊ ပုံနှိပ်တိုက်ကြီး၊ စင်ကာပူ
ထောင်လေးလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့။

— *စာရေးဆရာ* —

ပုံနှိပ်နှိုင်းထောတာသာများ။

မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ဂူဇာတီစာ၊ ဥရု၊ ထင်ပဲ
စာ၊ ထဲလကူစာ၊ ၎င်းမှထပါးအမျိုးမျိုး နှိပ်နှိုင်းပါသည်။

စက်ကရိယာများ။

စက်ဆန်း၊ စက်သစ်ခဲပုံသစ်၊ အထွေထွေထောတာလုံးပုံထိုး
နှင်း၊ နှိပ်နှိုင်းပါသည်။ ဤတိုက်ကဲ့သို့ စုံလင်ကောင်းမြတ်ထော
တိုက်မရှိ။ အလုပ်တိုက်သေသက်စွာ၊ အလျင်အမြန်လုပ်ပေး နှိုင်း
ပါသည်။

ရောင်းရန်ရှိသောအရာများ။

စာရေးရန်ထောင်များ။ အထွေထွေသုန်းရန်ထောင်၎င်း၊ အထူး
အပါး၊ အရောင်အမျိုးမျိုး၊ ဝတ္ထု၊ လိုသလောက်အနည်းဆုံးထော
အစိုး၊ နှင်း၊ ပေးနှိုင်းပါသည်။ စာအုပ်ချုပ်ရာ နှင့်ထိုင်ထောထံသာ
လက်နက်၊ ဝတ္ထု၊ မှဝေရန်ပလိုရအောင်ပြည့်စုံစွာ၊ အလိုရှိသောသူ
တို့အတွက်၊ အဆင်သင့်ထားပါသည်။ ဩဂုတ်စာချုပ်မှစ၍။
အထွေထွေထောပုံစံအမျိုးမျိုးလည်း ရှိပါသည်။ အစမ်းဝယ်
ယူကြပါ။

ရန်ကုန်ဆရာတော်သတင်းစာ။

ဤသတင်းစာသည်၊ ဂူဇာတီစာသာကဲ့သို့သာ နှိပ်နှိုင်းပါသည်
၎င်းသတင်းစာကဲ့သို့ အချားမရှိပါ။ အရင်ရင်အနယ်နယ်ရှိသော
ကုန်သည်ကြီးများ ဝယ်ယူဘက်ကြည့်သည်ဖြစ်၍။ အထူးဖြစ်
သောသတင်းနှင့်။ ရောင်းဝယ်ကိစ္စတွင်ထိုင်သော သတင်းတို့
ထည့်သွင်း၊ အလွန်ကောင်းပါသည်။